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RAPPORT 

fiAIT AU NOM DE LA COMMISSION 
DE L'AGRICULTURE (1) 

PAR M. STREEL. 

MESDAMES, MESSIEURS, 

Au moment où notre Commission ·a procédé à l'examen 
du budget de l'agriculture, à Rome se tenait la session 
annuelle de la F. A. O., tandis qu'à Strasbourg. au Conseil 
de l'Europe. l'agriculture européenne était le thème d'un 
débat qui se terminait par le vœu de voir se créer une 
haute autorité européenne de l'agriculture. 

Cette coïncidence: nous donne, au même instant, une vue 
d'ensemble: de l'agriculture, dans le cadre mondial d'abord, 
dans le cadre de l'Europe occidentale ensuite et enfin dans 
le cadre national. 

Le rapprochement de ces trois examens permet de dégager 
quelques constatations admises d'une façon unanime. 

Dans cette première partie de son travail, votre rappor 
teur voudrait émettre quelques considérations sur une néces 
sité qui se rencontre à tous les stades de cet examen. Pour 
des raisons diverses, i1 faut aujourd'hui encore s'efforcer 
d'augmenter 1a production agricole: tant dans le monde 
qu'en Europe et aussi en Belgique. 
Dans le monde, l'augmentation continue de la population. 

l'accrotssement de la consommation provoquée par l'élé 
vation du standing de vie des populations des régions 
les plus évoluées fait apparaitre pour Ie présent et pour 
l'avenir, l'existence d'une certaine pénurie de denrées ali 
mentaires. Dans !~ cadre d'une union européenne, privée 

( 1) Composition de la Commission : MM. Philippart, président: 
Couplet, De Nolf, Dtscry. Dupont. Jacques (Mathieu). Maes. Merqet, 
Steps, Streel. Suprë. Van den Eynde, Van Royen. ~ Chalmet, De,J 
tenre, De Pauw, Dieudonné, Dinken, Fevaerts, Ftévet, Rornmiée, 
Rongvaux. - Lefebvre- {René), Masque-lier. 

Voir: 
4-XIU , Budget. 

2 JANUARI 1952. 

BEGROTING 

van het Ministerie van Landbouw 
voor het dienstjaar 1952. 

VERSLAG 

NAMENS DE COMMISSIE 
VOOR DE LANDBOUW (1), UITGEBRACHT 

DOOR DE HEER STREEL. 

MEVROUWEN, MIJNE HEREN, 

Toen onze Commissie overging tot het onderzoek van 
de begroting van Landbouw, werd te Rome de jaarlijkse 
zitting van de F. A. O. gehouden en maakte de Europese: 
landbouw te Straatsburg, in de Raad van Europa, het 
voorwerp uit van een bespreking die besloten werd met 
de wens dat een hoog Europees gezag voor de landbouw 
zou worden opgericht. 
Oie samenloop van omstandigheden verstrekt ons te 

vens een algemeen overzicht van de landbouw, in de eerste 
plaats in het wereldkader, verder in het kader van West 
Europa en. ten slotte, in het nationaal kader. 
Uit de vergelijking van die drie besprekingen volgen 

enkele vaststellingen die algemeen worden aangenomen. 
ln dit eerste gedeelte van zijn werk, zou uw verslag 

gever enkele beschouwingen willen wijden aan een nood 
zakelijkheid die men in alle stadia van dat onderzoek ont 
moet. Om allerlei redenen, moet men zich ook thans nog 
inspannen om de landbouwproductie: op te drijven, zowel 
in de wereld als in Europa en ook in België. 

In de wereld, laat de voortdurende: aangroei van de 
bevolking, de stijging van het verbruik die wordt teweeg 
gebracht door de verhoging van de levensstandaard van 
de bevolkingen der meest ontwikkelde: gebieden, voor het 
heden en voor de- toekomst, het bestaan voorzien van 
een zekere Ievensmiddelenschaarste. In het kader van een 

( 1) Samenstelling van de Commissie : de heren Philîppart, voorzitter; 
Couplet, De Nolf. Discry, Dupont, Jacques· (Mathieu), Maes, Merget, 
Steps, Streel, Supré, Van den Eynde, Van Royen. - Chalmet, Del 
tenre, De Pauw, Dieudonné. Dirike-n, Feyaerts, Fiêvet, Rommtëe, 
Ronçvaux. - Lefebvre (René), Masquelier. 

Zie: 
4-XJII : Begroting. 

G. 
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d'importations, cette pénurie est évidente pour certaines 
denrées, existe moins ou pas pour d'autres, mais dans le 
complexe européen, des considérations à la fois de politique 
internationale, de politique économique et financière postu 
lent un effort sérieux vers l'augmentation de la production, 
effort qui, sans doute, doit être coordonné et harmonisé. 

Dans le cadre plus restreint de la politique agricole de 
la Belgique, votre Commission estime aussi qu'une des 
possibilités les plus efficaces d'amélioration du sort de la 
population agricole belge réside dans l'augmentation des 
rendements unitaires et dans l'amélioration de la qualité 
des produits présentés aux consommateurs, Pour les gou 
vernements de ce pays, il y ·a en outre une nécessité d'affel" 
mir son indépendance vis-à-vis de certaines importations 
alimentaires. 
On estime généralement que dans l'ensemble. la Belgique 

couvre par sa production indigène de 70 à 85 % de ses 
besoins en produits agricoles. Un travail fait pal" le dépar 
tement de I'aqriculture et publié à la suite de ce rapport 
estime, qu'au cours de ces vingt-cinq dernières années, 
les rendements belges ont augmenté de 20 à 25 %. Il s'en 
suit que l'augmentation moyenne annuelle de la production 
aqricole peut-être évaluée à l %. Ce travail attribue l'aug 
mentation progressive des rendements moyens à une série 
de causes qu'il énumère. Ce sont : les variétés à grand 
rendement bien 'adaptées à notre sol et créées par les sta 
tions de recherches. une fertilisation plus rationnelle des 
terres grâce aux données produites par les analyses pédo 
logiques. la mise à la disposition de l'agriculture d'une 
gamme importante de produits herbicides; insecticides et 
fongicides, et enfin une mécanisation qui permet l'exécution 
des travaux de préparation de terres aux moment les plus 
opportuns. 

Les résultats des découvertes de la recherche scientifique 
appliqués à l'agriculture sont incontestable dans notre pays. 
Pourtant les hommes de sciences et les praticiens avisés 
ne doutent pas qu'il existe encore des possibilités notam 
ment dans le domaine de la production végétale. d'obtenir 
une augmentation de la moyenne générale des rendements 
unitaires. car si certaines régions agricoles de Belgique 
peuvent être considérées comme progressistes et atteignent 
pour des surfaces déjà étendues, des rendements qui frisent 
le maximum possible dans la pratique, combien d'autres 
restent encore, dans l'ensemble, très en dessous. 

L'examen plus détaillé de cette constatation permet, je 
pense, de dire qu'un peu partout en Belgique, un petit nom 
bre de cultivateurs, petits, moyens et grands, se sont tenus 
en contact suivi avec les chercheurs et les expérimentateurs 
,le nos diverses stations agricoles, qu'ils ont, pour la plupart, 
appliqué. dans leurs exploitations avec un succès variable, 
les améliorations et méthodes recommandées. 
Mais tandis qu'une partie seulement de ces pionniers des 

méthodes scientifiques ont fait école, à tel point parfois, 
qu'au bout d'un temps toute une région se trouve trans 
formée, d'autres, par contre, restent sans· action sur leur 
entourage. Les causes de ce phénomène peuvent faire l'ob 
jet de considérations multiples, mais on peut dire quand 
même que la vulgarisation des acquis de la science est la 
tâche avant tout des services de vulgarisation du dépar 
terne nt. Les services de vulgarisation scientifique du dépar 
tement ne pourraient-ils pas être l'objet d'une amélioration 
sérieuse? - Leuf' action ne pourrait-elle pas être plus 
rayonnante. plus adaptée à la grande masse des petits 
cultivateurs. Ces services doivent jouer dans l'avenir un 

Europese unie, zonder invoer, blijkt die schaarste duidelijk 
voor zekere waren en zij bestaat in mindere mate of niet 
voor andere, doch in het Europees complex is het nodig 
op grond van overwegingen in verband met de internatio 
nale, de economische en de financiële politiek, een ernstige 
inspanning te doen tot verhoging van de productie, inspan 
ning die weliswaar moet samengeordend en geharmoni 
seerd worden. 

In het meer beperkte kader van Belqië's landbouwpoli 
tiek, meent uw Commissie eveneens dat een van de meest 
doeltreffende middelen tot verbetering van het lot der 
Belgische landbouwbevolking ligt in de verhoging van de 
eenheidsrendementen en in de verbetering van de hoeda 
nig heid der producten die de verbruikers worden aange 
boden. Voor de regeringen van dit land is het bovendien 
nodig zijn onafhankelijkheid te verstevigen in zake som 
mige ingevoerde eetwaren. 
Over het algemeen is men van oordeel dat België 70 

tot 85 % van zijn behoeften aan landbouwproducten dekt 
met de binnenlandse voortbrengst. Volgens de gegevens 
van een werk van het Departement van Landbouw, dat 
aan dit verslag is bijgevoegd, wordt de verhoging van de 
Belgische rendementen in de jongste vijf en twintig jaren 
geraamd op 20 tot 25 % . Daaruit vloeit voort dat de gemid 
delde jaarlijkse verhoging van de landbouwvoortbrengst 
kan worden geraamd op 1 %- Volgens hetzelfde werk. 
wordt de geleidelijke verhoging van de gemiddelde ren 
dementen toegeschreven aan een reeks oorzaken die er 
in worden opgesomd. Het zijn : de variëteiten met groot 
rendement, die aan onze bodem wel aangepast zijn en door 
onze onderzoekstations werden verkregen, een redelijker 
vruchtbaarmakende bewerking van de bodem met behulp 
van de gegevens van de bodemkundige ontledingen, het 
ter beschikking stellen van de landbouw van een belang 
rijk stel onkruidverdelgende producten, insecten- en zwam 
mendodende middelen, en ten slotte, een mechanisatie 
waardoor de werken tot bodemvoorbereiding op de doel 
treffendste tijdstippen kunnen woeden uitgevoerd. 
Het valt niet te betwisten dat de toepassing van de ont 

dekkingen van de wetenschappelijke navorsing op de land 
bouw in ons land doeltreffend is gebleken. Nochtans twij 
felen, de wetenschapsmensen en de .ingewijde practici er 
niet aan dat het nog mogelijk is, o. m. op het gebied van 
de plantenteelt, een verhoging van het algemeen gemid 
delde van de eenheidsrendementen te bekomen, want, ter 
wijl sommige landbouwstreken van België als vooruitstre- 

. vend kunnen worden beschouwd, en over reeds uitgestrekte 
oppervlakten rendementen bereiken, die het practisch be 
reikbaar maximumrendement benaderen, hoeveel andere 
blijven nog over het algemeen ten achter ? 
Uit een grondiger onderzoek van deze vaststelJing .meen 

ik te kunnen besluiten dat een klein aantal kleine, middel 
matiqe én grote landbouwers zowat overal in België aan 
houdend voeling hebben gehouden met de navorsers en 
de proefnemers van onze verscheidene landbouwstations. 
dat de meesten de aanbevolen verbeteringen en methodes 
in hun bedrijven met wisselende uitslag hebben toegepast. 

Maar terwijl een deel slechts van die pioniers der 
wetenschappelijke methodes school maakte - in zoverre 
soms dat na enkele tijd een ganse streek van uitzicht 
veranderde, - oefenden anderen van hun kant geen 
invloed uit op hun omgeving. De oorzaken van dit ver 
schijnsel kunnen. het voorwerp zijn van velerlei beschou 
wingen, maar toch kan gezegd worden dat de vulgarisatie 
van de op wetenschappelijk gebied verworven kennis de 
taak is van de departementale vulgarisatiediensten. Kun 
nen de departementale diensten voor de vulgarisatie 
der wetenschappelijke kennis niet ernstig verbeterd 
word-eu. ? Kan hun actie niet invloedrijker worden, meer 
aangepast aan de grote massa der kleine landbouwers ? 
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rôle plus déterminant. Beaucoup de praticiens émettent ce 
sentiment. 

Il ne s'agit pas de gèaéraliser. car il existe en Belgique 
des personnalités des établlssements d'enseignement agri~ 
cole et des stations de recherches qui ont eu et ont encore 
une action énorme sur la vulgarisation de leurs découvertes. 
Mais cette tâche de la vulqarrsatlou n'est pas essentielle 
ment lu leur. Il faut entre ces chercheurs éminents et la 
masse des cultivateurs. qui se déplacent pas ou peu. tont 
un système de vulgarisation aux différents échelons. C'est 
sans doute pour répondre à ce besoin qu'ont été créées no 
tamment, il y a quelques années, les fermes démonstratives 
et que, ces derniers mois. le Ministre actuel de l'Aqrrcul 
ture a ruis au point une série de mesures qui. dans son 
esprit, doivent foire pénétrer, dans les campagnes les plus 
reculées de Belgique, certaines améliorations basées uni 
quement sur l'emploi d'un moyen simple tels par exemple : 
les semences sélectionnées, le réensemencement des prai 
ries avec des grnines d'élite, l'insémination arttfictelle. une 
extension très grande de la lutte contre la tuberculose 
bovine et autres maladies du bétail et encore les vergers 
démonstratifs, etc ... 

La réussite de ce programme de vulgarisation, dont l'exé 
cution commence, demandera de la part des services agro 
nomiques, un dévouement et une activité redoublée. C'est 
une remarque combien de fois déjà entendue et pourtant 
toujours aussi d'actualité, faite par un commissaire, recom 
mandant à M. Ie Ministre de décharger les agronomes le 
plus possible du travail de bureau. de façon qu'ils puissent 
consacrer la grande majorité de leur activité à la vulgari 
sation par le contact direct et sur place avec les cultiva 
teurs qui veulent recourir à leurs conseils. 

La grande. majorité des cultivateurs ne se décident à 
adopter une amélioration ou une méthode nouvelle que lors 
que plusieurs expérimentations réalisées, dans leurs envi 
rons. les ont convaincus qu' elle était réellement payante. 

Les fermes d'expérimentation, la station de phytotechnie 
doivent surtout retenir la sérieuse attention du départe 
ment. La conception adoptée par l~ département pour le 
développement futur de cette station de phytotechnie qui 
vient d'être créée, est rationnel, mais les crédits affectés 
jusqu'à ce jour à cette station sont nettement insuffisants. 
Ils ne Jui permettent pas un développement rapide. Cette 
station devra à son siège même disposer en propre d'une 
certaine étendue de terrain, et dans toutes Jes provin 
ces, pouvoir multiplier, d'une façon suffisamment nom 
breuse, les champs d'expérience passagers. Cette station 
devrait pouvoir disposer d'un corps d'agents convenant 
pour effectuer non seulement la surveillance de ces 
champs d'expérimentation mais aussi tout Ic travail de 
collationnement et de vulgarisation des résultats constatés. 
Les fermes démonstratives. la station de phytotechnie doi 
vent se compléter harmonieusement. 
Une note du département informe votre Commission que 

Ia station du génie rural de Gembloux, dont I'activité est 
orientée vers l'étude de tous les problèmes relatifs à la 
mécanisation des exploitations agricoles et horticoles abor 
dera dans une prochain avenir l'étude de l'organisation 
scientifique du travail en agriculture. Cette initiative va 
combler une lacune et permettra sans doute aux dirigeants 
de cette station de remplir auprès des cultivateurs Ie rôle 
de conseillers. Les cultivateurs sont en droit d'obtenir de 
cette station des renseignements précis et des solutions 
adéquates aux problèmes qu'ils vont y poser. Les mêmes 
considérations pourraient aussi être émises au sujet de la 
vulgarisation de certaines méthodes relatives à la produc 
tion animale. Il y a là aussi un effort à réaliser. D'ailleurs, 
les mesures déjà prises par le département au cours de ces 

Deze diensten moeten in de toekomst een grotere rol spe 
len. Vele deskundigen zijn die mening toegedaan. 
Het gaat niet op te veralgemenen, maar er zijn in Bel 

gië personaliteiten, inrichtingen voor landbouwonderwijs 
en proefstations, die een aanzienlijke invloed gehad hebben 
en nog hebben bij de vulgarisatie van hun ontdekkingen. 
Deze vulgarisatie is nochtans niet hoofdzakelijk hun taak. 
Tussen die eminente navorsers en de massa der landbou 
wers die zich niet of slechts weinig verplaatsen moet op elk 
niveau een vulqarlsatlestelsel tot stand gebracht worden. 
Het is ongetwijfeld om in die behoefte te voorzien dat onder 
meer, enkele jaren geleden, voorlichtingshoeven werden 
opgericht en dat de huidige Minister van Landbouw, in 
de loop van de laatste maanden. een reeks maatregelen 
heeft Voorbereid. met de bedoeling tot in de verste uithoe 
ken van België de landbouwers vertrouwd te maken met 
zekere verbeteringen die uitsluitend steunen op het ge 
bruik van eenvoudige middelen, zoals bij voorbeeld: de 
veredelde zaaizaden, het opnieuw bezaaien der weilanden 
met veredeld zaad, de kunstmatige inseminatie, een aan 
zienlijke uitbreiding van de bestrijding van de rundertu 
berculose en andere veeziekten; verder nog de proefboom 
gaarden, enz. 
Het welslagen van dit vulqartsatleproqramma, waarvan 

de uitvoering een aanvang neemt, zal een verdubbelde toe 
wijding eu bedrijvigheid van de landbouwkundige dien 
sten vergen. Deze opmerking, die reeds zo dikwijls ge 
hoord werd en toch steeds actueel blijft. werd gemaakt 
door een lid van de Commissie. die de heer Minister er 
toe aanzette de landbouwkundigen in de mate van het 
mogelijke van het kantoorwerk te ontlasten, opdat zij het 
grootste deel van hun activiteit zouden kunnen wijden aan 
de vulgarisatie, door rechtstreeks contact ter plaatse met 
de landbouwers die hun raad wensen in te winnen. 

De grote meerderheid der landbouwers besluiten slechts 
tot het aannemen van een nieuwe verbetering of werk 
wijze wanneer verschillende in hun omgeving uitgevoerde 
proefnemingen hen er van overtuigd hebben dat .zij werke 
lijk vruchtbaar is. 

De proefboerderijen, het phytotechnisch station dienen 
vooral de ernstige aandacht van het departement gaande 
te houden. De opvatting van het departement over 
de toekomstige uitbreiding van dit phytotechnisch sta 
tion dat zoeven opgericht werd, is rationeel. doch de tot 
nu toe voor dit station bestemde kredieten zijn vol 
strekt ontoereikend. Zij maken geen snelle uitbreiding mo 
gelijk. Dit station moet, ter plaatse, over een bepaalde 
grondoppervlakte beschikken, en in al de provinciën een 
voldoende aantal tijdelijke proefvelden aanleggen. Dit 
station zou over een korps beambten moeten beschik 
ken in staat om niet alleen het toezicht op deze proef 
velden doch ook de arbeid, veroorzaakt door het nagaan 
en het verspreiden der vastgestelde uitslagen, te verrich 
ten. De demonstratiehoeven en het phytotechnisch station 
dienen elkaar harmonisch. aan te vullen. 

Door een nota, uitgaande van het departement, wordt 
uwe Commissie erover ingelicht dat het station voor land 
houwgenie te Gembloers, waarvan de werkzaamheden ge 
richt zijn op het bestuderen van alle vraagstukken betref 
fende de mechanisatie der landbouw- en tuinbouwbedrijven, 
binnen afzienbare tijd het bestuderen van de wetenschap 
pelijke inrichting van het landbouwwerk zal aanvatten. 
Dit initiatief zal een leemte aanvullen en zal ongetwijfeld 
de leiders van dit station in de moqelijkheid stellen bij de 
landbouwers als adviseurs op te treden. De landbouwers 
zijn er toe gerechtigd van dit station nauwkeurige: inlich 
tingen en gepaste oplossingen te verkrijgen voor de vragen 
welke zij er gaan stellen, Dezelfde beschouwingen zouden 
enveneens tot uiting kunnen gebracht worden in zake ver 
algemening van sommige werkwijzen met betrekking op 
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derniers mois permettront de les rencontrer dans la suite 
du rapport, soit dans le résumé de l'exposé foit par M. le 
Ministre, soit dans le procès verbal de la discussion de 
votre Commission. 

EXPOSE PAR M. LE MINISTRE 
DE LA POLITIQUE GENERALE AGRICOLE 

DU GOUVERNEMENT. 

Selon une tradttion qui tend à s'établir, la première 
séance de votre Commission a débuté par un exposé: général 
fait par M. le Ministre. Vu 1~ temps dont la Commission 
disposait cet exposé a été forcément restreint. Pour l'ordon 
nance du rapport, votre rapporteur a parfois complété eer 
tains points par des indications fournies par le département. 

La politique agricole a pour but essentiel de promouvoir 
la rentabilité présente et future de l'agriculture. Le Ministre 
de l'Agricultnre doit intégrer sa politique, d'abord dans le 
cadre général de l'économie nationale en respectant le pou 
voir d'achat des consommateurs, ensuite dans l'ensemble 
de la politique internationale. 

L'objectif immédiat de l'année qui se termine a été le 
redressement d'une situation qui se caractérisait. il y a un 
an, par une précarité sérieuse de la rentabilité. Dans de 
nombreux domaines une action sur les prix s'est effectuée 
par la détermination de prix de direction. Pour le beurre, 
ces prix ont été: fixés en fonction de ceux que l'on voulait 
voir payer pour le lait en nature, et pendant la période 
de surproduction. Ce résultat a été atteint. La politique: du 
froment a été continuée, les prix revisés et mis en concor 
dance avec l'augmentation du prix de revient. L'écoulement 
de la dernière récolte se fait selon les prévisions. Pour le 
redressement et la régularisation du commerce des fruits 
et des légumes oc le Calendrier Horticole » a été dressé et 
mis en application. 

Vis-à-vis de notre partenaire de Benelux. ce calendrier 
n'est pas d'application, les prix minima réglant, là, nos 
échanges de produits agricoles. 

Les événements de Corée ayant déclenché une hausse 
mondiale des matières premières, une action a été entre 
prise sur certains facteurs du prix de revient. La taxe de 
circulation des tracteurs a été ainsi supprimée, la taxe de 
transmission sur les maïs et celle sur les ficelles ont été: 
réduites. 
En dehors de cette action quotidienne nécessitée par 

l'évolution des marchés, la politique agricole du Gouver 
nement s'est attachée tout spécialement à la vulgarisation 
des progrès techniques et scientifiques? Cette intervention 
du département se réalise surtout par l'augmentation des 
moyens mis à la disposition des stations officielles et des 
stations libres et par la mise en marche d'un plus grand 
nombre de fermes démonstratrices. 
Pour permettre la modernisation de l'équipement agricole 

une politique de crédit aux awiculteurs a été poursuivie, la 
dotation mise à la disposition de n. N. C.A. a été aug 
mentée. Un tableau annexé au rapport permet de se rendre 
compte de l'évolution du montant des crédits de sources 
diverses accordés au cours de l'année 1949 et 1950. Des 
renseignements concernant les crédits agricoles accordés 
au cours des 10 premiers mois de l'année 1951 sont égale 
ment fournis par une note dressée par les soins du dépar 
tement. Toutes ces statistiques mentionnent les crédits 
accordés et non les crédits demandés. Un fond de 100 mil- 

de dterenteelt. Op dat gebied eveneens kan een inspanning 
worden gedaan. Overigens zullen de door het departement 
in de loop dezer laatste maanden reeds genomen maat 
regelen de gelegenheid bieden om· er verder in het verslag 
gewag van te maken, hetzij in de samenvatting van de 
door de heer Minister gedane uiteenzetting. hetzij in de 
notulen van de besprekingen van LlW Commissie. 

UITEENZETTING DOOR: DE MINISTER 
OVER DE ALGEMENE LANDBOUWPOLITIEK 

DER REGERING. 

Volgens een traditie die vast schijnt te willen worden, 
werd de eerste vergadering_ van uw Commissie ingezet met 
een algemene uiteenzetting door de heer Minister. We~ 
gens de tijd waarover de Commissie beschikte, was die 
uiteenzetting onvermijdelijk beperkt. Met het oog op een 
degelijke indeling van het verslag, heeft uw verslaggever 
sommige punten hier en daar aangevuld met door het 
departement verstrekte inlichtingen. 
De landbouwpolitiek strekt in hoofdzaak er toe de hui 

dige en toekomstige rentabiliteit van de landbouw in de 
hand te werken. De Minister van Landbouw moet zijn 
politiek inschakelen. in de eerste plaats in het algemeen 
kader van 's Lands bedrijfsleven, mits inachtneming van 
de koopkracht der verbruikers, daarna in de internationale 
politiek in haar geheel. 
Het onmiddellijk doel van het jaar dat thans ten einde 

loopt lag in de verbetering van een toestand die. vóór een 
jaar. gekenmerkt werd door een ernstige onzekerheid van 
de rentabiliteit. Op talrijke gebieden werd een drukking 
op de prijzen uitgeoefend door het vaststellen van richt 
prijzen. V oor de boter werden die prijzen vastgesteld in 
functie van die welke men wilde zien toepassen voor na 
tuurlijke melk en dit volgens een stijgende schaal die 
mogelijk werd gemaakt door . het aanleggen van boter 
voorraden tijdens de periode van overproductie. Dat doel 
werd bereikt. De tarwepolitiek werd voortgezet, de prijzen 
herzien en aangepast aan de verhoging van de kostprijs. 
De afzet van de jongste oogst gebeurt zoals voorzien. Voor 
de wederopbloei en de requlariserinq van de fruit- en 
gcoentenhandel, weed de « Tuinbouwkalender » opge 
maakt en in toepassing gebracht. 
Oie kalender wordt niet toegepast ten opzichte van 

onze Benelux-partner, omdat daar de maxima-prijzen onze 
ruilhandel in landbouwproducten regelen. 
Daar de gebeurtenissen in Korea een stijging van de 

wereldprijzen van de grondstoffen verorzaakten, werd tot 
een actie overgegaan op sommige factoren van de kost 
prijs. De verkeersbelasting voor tractors werd afgeschaft, 
de overdrachtstaxe op de maïssoorten en die op bindtouw 
werden verminderd. 

Benevens deze actie van elke dag, die door de evo 
lutie van de markten was vereist, heeft de Regering 
gans bijzonder zorg gedragen voor de verspreidîng 
van de technische en wetenschappelijke vooruitgang. 
De tussenkomst van het Departement komt vooral tot 
uiting in de vermeerdering van de middelen waarover de 
officiële en vrije stations beschikken, alsmede in de ïnbe 
drijfste11ing van een groter aantal modelhoeven. 
Ten einde de modernisatie van de landbouwuitrusting 

mogelijk te maken, werd een politiek van krediet aan de 
landbouwers gevolgd; de dotatie voor het N. 1. L. K. werd 
verhoogd. Door· een aan het verslag toegevoegde: tabel kan 
men zich rekenschap geven van de evolutie van het bedrag 
van de kredieten van verscheiden oorsprong, die in de Joop 
van de jaren 1949 en 1950 werden toegekend. Ook inlich 
tingen nopens de landbouwkredieten die in de Joop van de: 
eerste tien maanden van het jaar 1951 werden verleend, 
worden verstrekt in een nota, die opgemaakt werd door het 
Departement. Al die statistieken vermelden de toegekende 
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lions destinés à favoriser la coopération est inscrit au 
Budget. La mise à la disposition de ce crédit pourra com 
mencer après une mise mi point nu sujet de la gestion de 
ce fond. Une Commission à instituer déterminera les critères 
d'allocations de ces crédits, la direction de ces opérations 
sera gardée par le département, les statuts de l'i, N. C.A. 
étant modifiés pour lui permettre d'en assurer la trésorerie. 

Un simple coup d'œil jeté sur le budqet de l'exercice 1952 
permet de faire la constatation que le chiffre des crédits 
affectés à l'agriculture est non seulement maintenu mais 
sérieusement accru à un moment où la restriction des cré 
dits est la règle générnle pour les autres départements. 
Il faut souligner à cet égard que les crédits ouverts pour 
l'exercice 1951 au Ministère de l'Aqrtculture n'étaient que 
de l'ordre de 505.312.000 francs alors que pour l'exercice 
1952 les dépenses prévues s'élèvent à la somme de 
702.193.000 francs, soit une augmentation de près de 
200 millions affectés presque exclusivement à des subven 
tions. Les crédits sont affectés comme par le passé. à des 
améliorations des moyens de production. tels l'électrification 
des écarts (nouveau crédit de 20 millions) aux améliorations 
des étables. à la lutte contre les maladies des animaux, etc .. 
mais grâce aux crédits nouveaux. la vulgarisation scienti 
fique sera l'objet d'un effort tout spécial. L'action expé 
rimentale sera sérieusement renforcée, surtout dans le but 
de mettre à la disposition des petits et moyens cultivateurs 
les acquis de la science et des méthodes modernes de tech 
nique. 

bans cet ordre d'idées, M. le Ministre cite les mesures 
prises et le résultat de certains débuts d'exécution. 

En vue de promouvoir dans toute la mesure du possible 
l'utilisation des semences sélectionnées des meilleures va 
riétés. le département a décidé d'oronnlser dans toutes les 
communes rurales du Royaume un champ démonstratif sur 
culture avec de telles semences : à ce jour des démonstre 
tions sur culture d'hiver ou cultures dérobées ont déjà été 
organisées dans 1.251 communes. Dans la prande partie 
des champs déjà réalisés il s'agit d'essais sur froment. Des 
démonstrations sur culture de orinternos seront orqanisëes 
dans les autres communes en 1952. Cette vuloarisation com 
porte environ un Ha. par essai et un crédit de ± 1500 fr. 
par commune. Pour intéresser tous les cultivateurs à cet 
essai. les agronomes ont reçu pour instruction de chercher 
à connaître sur cet objet la volonté des cultivateurs de la 
commune et dans les limites du crédit et des rëqles de 
l'essai. de se conformer à leur volonté. L'essai peut porter 
sur les olantes de grande culture, sur les légumes et les 
plantes herbagères. 

Après plusieurs années de recherches. la station pour 
l'amélioration des plantes à Melle. parvint en 194n à isoler 
une variété de Ray-çirass anglais. originaire des Polders et 
particulièrement productive en fourrage. mais caractérisée 
par une faible production de semences. 

Dès 1950, le Département accorda des subsides pour la 
multiplication de ces semences et plus de 163 Ha. furent 
ensemencés en vue de la production de semences à mettre 
à Ia disposition des cultivateurs à un prix abordable. Cette 
action fut continuée en 1951 et 117 Ha. furent inscrits pour 
les multiplicatlons de semences sélectionnées des graminées. 
Le service de r aqriculture a ore anisé une vinqtaine de cen 
tres herbagers dans différentes régions du pays. 

Poursuivant son action pour I'arnéhoration des pâtures. 

en niet de aangevraagde kredieten. Een fonds ten bedrage 
van 100 mlllioen tot aanmoediging van de coöperatie is ïn 
de Begroting ingeschreven. De aanwending van het kre 
diet zal geschieden nadat de kwestie van het beheer van 
dit fonds opgelost is. Een commissie, die ingesteld moet 
worden, zal de maatstaven bepalen tot toekenning van be 
doelde kredieten, het Departement behoudt de leiding 
van die verrichtingen. terwijl de statuten van het N. I. L. K. 
gewijzigd zullen woeden ten einde hem het geldelijk be 
heer mogelijk te maken. 
Een oogopslag op de begroting voor het dienstjaar 

1952 volstaat om vast te stellen dat het bedrag van de 
kredieten voor de landbouw niet alleen gehandhaafd, doch 
aanzienlijk verhoogd wordt op een ogenblik waarop de 
kredieten over het algemeen ingekrompen worden voor de 
overige departementen. ln dit verband moet de nadruk er 
op worden gelegd dat de kredieten die voor het dienst 
jaar 1951 voor het Ministerie van Landbouw werden geo 
pend slechts 505.312.000 frank bedroegen; daarentegen, 
bedragen de geraamde uitgaven voor 1952. 702.193:000 Fr., 
zegge een vermeerdering met meer dan 200 millioen, die 
bijna uîtsluitend voor toelagen zijn bestemd. Zoals voor 
heen, worden de kredieten besteed aan verbeteringen van 
de productiemiddelen, zoals de electrificatie van de buurt 
schappen (nieuw krediet van 20 millioen}. aan verbete 
ringen van de stallen, aan de bestrijding van de dieren 
ziekten, enz .. maat met behulp van de nieuwe kredieten zal 
de wetenschappelijke vulgarisatie het voorwerp uitmaken 
van een gans bijzondere krachtsinspanning. De proefonder 
vindelijke actie zal merkelijk versterkt worden, vooral met 
het doel de aanwinsten van de wetenschap en de moderne 
technische methoden ter beschikking te stellen van de kleine 
en middelgrote landbouwbedrijven. 
In dit verband haalt de heer Minister de maatregelen 

aan die werden getroffen, alsmede de uitslagen van zekere 
uitvoeringen die werden aangevat. 
Ten einde de aanwending. in de mate van het moge 

lijke, van de beste variëteiten van uitgelezen zaadsoorten 
in de hand te werken, heeft het departement besloten in 
alle landelijke gemeenten van het Rijk proefvelden 
met dergelijke zaadsoorten in te richten : tot dusver wer 
den reeds in 1.251 gemeenten proefnemingen ingericht op 
wtnterteelten of op ondervruchten. In het grootste gedeelte 
van de reeds aangelegde velden gaat het over proefnemin 
gen op tarwe. Proefnemingen op lenteteelt zullen in 1952 
in de andere gemeenten worden ingericht. Die vulgarisatie 
omvat ongeveer één hectare per proefneming en een 
krediet van± 1.500 frank per gemeente. Om bij alle land 
bouwers belangste1ling te wekken voor die poging, hebben 
de landbouwkundigen a1s . onderrichting gekregen dien 
aangaande de inzichten van de landbouwers te leren ken 
nen en, binnen de perken van het krediet en van de 
regelen der proefneming, te handelen naar die inzichten. 
De proefneming mag slaan op de planten met grote teelt. 
op de groenten en op de grasplanten. 
Na verschillende jaren van opzoekingen, slaagde het 

station voor de veredeling der planten, te Me1le:, in t 946 
er in een variëteit van Engels Ray-grass af te zonderen, 
die afkomstig is uit de Polders en die bijzonder veel vee 
voeder oplevert. doch gekenmerkt wordt door een geringe 
zaadproductie. 
Van 1950 af, kende het Departement toelagen toe tot 

vermenigvuldiginçr van die zaadsoorten, en meer dan 
163 Ha. werden bezaaid voor de productie van zaad. dat 
teqen een billijke prijs ter beschikking van de landbouwers 
zal worden gesteld. Die actie werd in 1951 voortgezet. en 
er werden 177 Ha. ingeschreven voor de vermenigvuldi 
ging van uitgelezen zaadsoorten der grasgewassen. De 
dienst voor de landbouw heeft een twintigtal grasce:ntra 
ingericht in verschillende streken van het land. 
Terwijl het zijn werking voortzet tot verbetering der 
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le département a décidé, au cours de l'année 1951. d'ac 
corder des subsides pom l'amélioration des prairies par 
retournement et réensemencement. Cette initiative a obtenu, 
dès le début, un gmnd succès. A ce jour. des demandes 
pour le retournement de plus de 1.500 hectares de prairies 
ont été introduites. 
A cette action de l'utilisation de semences sélectionnées, 

est jointe l'application de fumures adéquates, la pratique 
de soins d'entretien et le parcellement. L'ensemble de ces 
pratiques permet d'augmenter qualitativement et quantita 
tivement de plus de 50 % la production des prairies mé 
diocres. 

Une action de vulgarisation a été aussi entreprise dans 
le secteur des cultures fruitières. L'obtention de fruits de 
choix a nécessité, chez nous, l'introduction de la culture en 
basse-tige. Cette culture occupe déjà 4.000 Ha. Le 
travail de sélection a porté d'une part sur la sélection 
de sujets prote-greffes et d'autre part sur l'expérimentation 
de variétés étrangères. L'octroi des subsides est réservé 
à des plantations, qui acceptent d'appliquer les normes 
tracées pour le choix de variétés et pour l'établissement 
d'un plan de plantations. Le Budget de 1951 prévoit plus 
de 45 millions de subsides pour le service de l'horticulture, 
le tableau repris à la suite du rapport donne toute la gamme 
des subsides prévus. 

L'extension de la vulqarrsatton est aussi poursuivie dans 
le domaine de l'élevage. L'examen détaillé du budget,· 
l'étude des tableaux annexés au rapport permettent d'éva 
luer l'augmentation des crédits accordés pour l'améliora 
tion de l'élevage et surtout pour Ia lutte contre la tubercu 
lose bovine et autres maladies parasitaires du bétail. 

Les centres d'insémination artificielle voient leurs sub 
ventions passer de 5.300.000 francs à 9.350.000 francs. Le 

. dernier montant comprend une intervention de 6 millions 
de francs dans les frais d'insémination des vaches atteints 
de trichomoniase. Un tableau annexé donne: les résultats 
obtenus dans ce domaine. 

Dans la lutte: contre: la tuberculose: bovine, les moyens 
d'action et de vulgarisation ont ëté sérieusement renforcés 
et développés par une extension sérieuse des subsides ac 
cordés. Pour cette action et pour la lutte contre les autres 
maladies du bétail, 1a subvention est majorée de l 01 mil 
lions 180.000 francs et est portée à 127 millions 200.000 fr. 
L'aide aux membres à l'intervention des fédérations pour 
abatage volontaire comprend un poste de 16.000.000 de 
francs (25 % ) et un poste: de 84.000.000 de: francs (35 % ) . 

Comme moyens cl' action, il faut noter que, dans les 
1.500 assocations locales, un cycle de conférences est prévu 
et exécuté. Les cultivateurs reconnaissent les avantages de 
cette lutte: en adhérant de plus en plus nombreux aux fêdê 
rations. Le nombre d'animaux sous contrôle sanitaire 
évolue de façon très favorable comme le démontrent les 
chiffres des tableaux annexés. 

Des progrès marquants ont été aussi réalisés dans le: 
domaine de l'élevage bovin. Les syndicats d'élevage bovin 
sont au nombre de 182. En 1939, ces syndicats comptaient 
82.780 animaux inscrits. En 1950. ce nombre est passé 
à 143.316. De ces animaux, 26.759 vaches ont été contrô 
lées en 1950 par les syndicats d'élevage. Le résultat des 
contrôles donne: les productions moyennes, groupées par 
provinces dans un tableau annexé: au rapport. Les syndi 
cats d'exploitation ont effectué 74.465 contrôles au cours 
de l'exercice 1949-50; on constate, là aussi. une améliora 
tion des rendements résultant surtout de l'emploi pour la 
reproduction d'animaux d'élite: sélectionnés par les syn- 

weilanden, besloot het departement, ln de loop van het 
jaar 1951, toelagen toe te kennen voor de. verbetering der 
weilanden door scheuring en herzaalïng. Dit initiatief 
boekte, van den beginne af, een groot succes, Thans wer 
den aanvragen ingediend voor het scheuren van meer dan 
1.500 hectaren weilanden. 
Bij deze actie: ten voordele van het gebruik van uit 

gelezen zaden dient het aanwenden van aangepaste be 
mestingen, de practijk van onderhoudswerkzaamheden en 
de verdeling in percelen gevoegd. Al deze practijken 
laten toe van het standpunt uit van de hoedanigheid en 
hoeveelheid de voortbrengst der arme weilanden met 50 % 
te verhogen. 
Een vulgarisatieactie werd eveneens ondernomen in de 

sector van de fruitteelten. Het winnen van eerste-ranqs 
vruchten vereist bij ons het invoeren van de teelt op lage 
stengel. Deze teelt beslaat reeds een oppervlakte van 
4.000 Ha. Het uitlezingswerk droeg enerzijds op het uit 
lezen van ent-dragende planten, anderzijds op de proef 
teelt van bepaalde uitheemse soorten. De toekenning der 
toelagen wordt voorbehouden voor de beplantingen welke 
de toepassing aanvaarden der grondregelen, welke vast 
gelegd werden bij de soortkeuze en bij de opsteUing van 
een beplantinqsplan. De Begroting voor 1951 voorziet meer 
dan 45 millioen aan toelagen voor de tuinbouwdienst; de 
tabel volgend op het verslag geeft de gehele reeks der voor 
ziene toelagen weer. 
De vulgarisatieuitbreiding werd voortgezet op het ge 

bied van de veeteelt. Het grondig onderzoek del." begroting 
en de bestudering der tabellen, in bijlage bij dit verslag, 
maken de: raming mogelijk van de verhogingen welke 
werden toegekend met het oog op de verbetering van de 
veeteelt en vooral met het oog op de bestrijding van de 
rundertuberculose en de andere parasitaire veeziekten. 
De: centra voor de: kunstmatige bevruchting zien hun 

toelagen stijgen van 5.300.000 frank tot 9.350.000 frank. 
In dit laatste: bedrag is een tussenkomst van 6 millioen frank 
begrepen in de kosten voor de bevruchtiging van de door 
de trichomoniasis aangetaste koeien. Een tabel in bijlage 
geeft de uitslagen weer welke op dat _gebied verkregen 
werden. 

Op het gebied van de bestrijding van de: rundertuber 
culose werden de actie- en vulqarlsatiemiddelen aanzienlijk 
versterkt en ontwikkeld door een merkbare: uitbreiding van 
de: toegekende kredieten. Voor bedoelde: actie en voor de 
bestrijding van de andere veeziekten wordt de toelage: ver 
hoogd met 104.180.000 frank en gebracht op 127200.000 
frank. Het hulpgeld aan de leden door bemiddeling der 
federaties voor vrijwillige slachting behelst een post van 
16.000.000 frank (25 % ) en een post van 84.000.000 frank 
(35 %). 
Op het stuk van actiemiddelen moet worden opgemerkt 

dat een cyclus van voordrachten in· de 1.500 plaatselijke: 
verenigingen voorzien en uitgevoerd is. De Iandbouwers 
erkennen de: voordelen van zulke bestrijding door hun 
hoe langer hoe talrijker aansluitingen bij de federaties. 
Het aantal dieren die aan gezondheidstoezicht zijn onder 
worpen evolueert zeer gunstig. zoals blijkt uit de: bedragen. 
die in de bijgevoegde tabellen zijn vervat. 
Merkelijke vorderingen werden ook gemaakt op het 

g~bied van de runderteelt. Het aantal runderteelt-syndi 
caten bedraagt 182. ln I 939 telden bedoelde syndicaten 
62.780 ingeschreven dieren. In 1950 is dit aantal gestegen 
tot 143.316. Onder bedoelde dieren werden 26.759 koeien 
in 1950 gecontroleerd door de kweeksyndicate:n. De uitslag 
van de contrôleverrtchtmqen geeft de gemiddelde voort 
brenqst, per provincie, in de bij dit . verslag gevoegde 
tabel. De veekweeksyndicaten hebben 7'1.165 contrôles 
verricht in de loop van het dienstjaar 1949~1950; ook hïer 
wordt een verbetering van de rendementen vastgesteld, 
die vooral het gevolg is van het gebruik, voor de voortplan- 
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dicats d'élevage et aussi de l'application de l'alimentation 
ratlounelle et du contrôle laitier. 

Dans le domaine de l'aviculture et de producticnporcme 
des progrès remarquables out aussi été réalisés. Des expli 
cations détaillées sont con tenues dans des notes annexées 
au rapport. 
Action entreprise en vue de la production du lait de qua 

lité et de l'augmcntat/011 de cette consommation., 
La politique suivie pour l'octroi de subsides à I achat de 

réfrigérants à lait, par l'organisation de concours d'amé 
lioration de la qualité du lait, par l'action éducative entre 
prise auprès de producteurs colporteurs. a permis de con 
stater des améliorations dans les installations et dans la 
qualité du lait produit. Pout· appareils et installations de 
refroidissement du lait. un crédit nouveau de 4.850.000 fr. 
figure au budget. 

Pour la distribution du lait dans les établissements d'en 
seignement et hospitaliers un crédit nouveau de 19 mil 
lions 658.000 francs est prévu. 
Le ministère estime que cette subvention portera sur 

près de 11 millions de litres de lait. 
Pour juger de l'action entreprise en faveur de la pro 

duction laitière au cours de l'année écoulée, il fout mention 
ner l'ensemble des subsides octroyés aux dérivés du lait, 
un tableau annexé au rapport donne l'importance des 
primes de qualité affectées à cette politique qui, avec les 
mesures Favorisant le stockage des beurres d'été. a réelle 
ment permis aux petits cultivateurs herbagers de ne pas 
connaître au cours de cet été l'écroulement des prix con 
staté les années antérieures. 

Au cours de son exposé, M. le Ministre mentionne le 
retour de l'enseignement post-scolaire au Département de 
l'Agricultm:e. C'est une de ces décisions dont il y a lieu 
de se réjouir. le Département de l'Agriculture est certes 
mieux indiqué pour prendre la direction de cette formation 
technique post-scolaire. Il y a. en effet. une masse de 
ruraux que les écoles ne touchent pas et ne toucheront pas, 
même si l'on multiplie les écoles aqricoles. La précarité de 
la situation de beaucoup d'aqrrculteurs. moyens et petits, 
ne les incitent pas à se priver de l'apport de la main 
dœuvre familiale. Cet enseignement professionnel post 
scolaire bien adapté aux habitudes et nécessités de l'exploi 
tation familiale peut rendre les services les plus signalés 
aux jeunes agriculteurs même s'ils ont déjà dépassé l'âge 
habitue} des études. 

DISCUSSION GENERA LE. 

POLITIQUE GENERALE DU DEPARTEMENT. 

µn commissaire interroqe M. le Ministre sur la façon 
dont le proqramme exposé: peut s'intégrer dans la politique 
du Gouvernement. H fait allusion aux décisions prises à la 
Commission paritaire générale et notamment à l'engagement 
de faire pression sur les prix des denrées alimentaires. 

Poul" lui, dans la politique générale du Gouvernement. 
Ie secteur agricole est nettement subordonné aux autres 
activités économiques. 

Le Ministre des Affaires économiques possède un pou 
voir exhorbitant dans son domaine propre. Il insiste sur 
le fait qiie Je standing de vie des 3/1 des agriculteurs ne 
dépasse pas ou n'atteint même pas celui d'un ouvrier qua- 

ting van keurdieren, die door de kweeksyndtcaten zijn 
geselectionneerd, en ook van de toepassing van de ratio 
nele voeding en van de melkcontröle, 
Ook op het gebied van de pluimveeteelt en van de var 

kensteelt werden merkbare vorderingen gemaakt. De bij 
dit verslag gevoegde nota's bevatten omstandige uitleg 
hieromtrent. 
Actie met het 009 op de pcoduciie va11 kwuliteitsmelk 

en op de ver-hoging Pan het" verbruik er van. 
De: politiek die ge:volg,l werd in z ake de: toekenning van 

toelagen voor aankoop van melkverkoelingstoestellen, voor 
de inrichting van prijskampen met het oog op de verbete 
ring van de melkkwaliteit, voor de opleidingsactie bi] de 
producenten-venters, heeft merkbare verbetecinqen van de 
inrichtingen en van de kwaliteit val! de voortqebrachte melk 
ten gevolge gehad·. Een nieuw krediet van ".1.850.000 frank 
komt voor in de begroting, voor meikverkoelinqsapparaten 
en -inrichtingen. 
Voor de uitdeling van melk in de onderwijs- en zieken 

huisinrichtingen werd een nieuw krediet vau 19.658.000 
frank uitgetrokken. 
Het ministerie is van mening dat die toelaqe zal slaan 

op bijna 11 millloen liter melk. 
Om de actie te beoordelen die in de loop van het afqe 

lopen jaar werd aangevat ten voordele van de zuivelpro 
ductie, moeten alle toelagen vermekl worclen die voor de 
zuivelproducten· werden verleend. Uit een bij dit verslag 
gevoegde tabel blijkt de belangrijkheid van de qualiteits 
premién die werden aangewend in verband met deze 
politiek die, samen met de maatregelen tot begunstiging 
van het opslaan van zomerhotel", aan de kleine: gr.asboeren 
deze Zomer de ineenstorting der prijzen bespaard heeft 
die de vorige jaren werd vastgesteld. 
Tijdens zijn uiteenzetting. wijst de heer Minister op de 

terugkeer naar het departement van Landbouw van het 
naschools onderwijs. Dat is een van die beslissingen waar 
over men zich moet verheuqen, want het departement van 
Landbouw is zeker beter aangewezen om het bestuur 
wam· te nemen van die naschoolse technische opleiding. 
Er is, inderdaad, een massa landelijke bewoners die door 
de scholen niet bereikt worden en met zullen bereikt wor 
den, zelfs indien men de landbouwscholen vermenigvuldigt. 
De onzekere toestand van vele landbouwers, zowel qrnte 
als kleine. moedigt hen niet aan af te zien van de hulp van 
familiale werkkrachten. Dat naschoo'ls vakonderwijs, goed 
aangepast aan de gewoonten en vereisten van het fami 
liaal bedrijf. kan de meest uitstekende diensten bewijzen 
aan de jonge landbouwers. zelfs indien zij de gewone Ieef 
tijd voor de studiën reeds achter de rug hebben. 

ALGEMENE BESPREKING. 

ALGEMENE POLITIEK VAN flET DEPA.RTMENT. 

Een lld van de Commissie vraagt aan de heer Minister 
hoe het uiteengezette: programma ingeschakeld kan worden 
in de politiek van de Regering. Hij verwijst naar de beslis 
singen die bij de algemene paritaire commissie werden 
getroffen, o.m. de verbintenis om op de prijs van de eet 
waren te drukken. 
Volgens hem wordt de Iandbouwsedor duidelijk aan de 

andere vormen van het economisch. leven onclergeschikt, 
in het raam van de algemene politiek van de l<egeïing. 
De Minister van Economische: Zaken bezit een buiten 

sporige macht in zijn eigen werkkring. Het lid legt er de 
nadruk op dat het levenspeil van de 3/4 van de landbou 
wers niet hoger of zelfs lager is dan van een geschoolde 
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lifié. On ne doit pas résoudre, dit-il en terminant son 
intervention, le problème des salaires industriels au détri 
ment des ressources déjà précaires des petits agriculteurs. 

M. le Ministre répond immédiatement à cette interven 
tion. 

La situation à laquelle vient de faire allusion l'interve 
nant est ancienne en Belgique. Les difficultés ont été dans 
ce domaine plus importantes il y a quelques années. Le 
Gouvernement actuel a, dans sa totalité, conscience de 
l'importance de la situation économique de l'agriculture qui 
représente 16 % de la production nationale. 

Le Gouvernement a surtout son attention attirée sur le 
rôle social de l'agriculture et la stabilité des familles qui 
composent cette population. 

Si la politique de réarmement a imposé, pour cet exer 
cice une compression assez générale des Budgets, celui de 
l'agriculture voit les allocations lui attribuées en augmen 
tation de 200 millions. 11 n'y a pas actuellement de départe 
ment considéré comme de seconde zone. La politique agricole 
doit être jugée sur ces résultats et non sur des apparences. 

Pour un autre membre de Ia Commission, toute la poli 
tique agricole d'aujourd'hui est basée sur l'appui des seules 
organisations privées. Ia collaboration des administrations 
publiques est négligée. les comices n'ont même plus aucun 
rôle. Cette politique favorise la grande culture et il regrette 
que l'exposé général de M. le Ministre laisse en veilleuse 
des questions intéressantes; telles : le remembrement. la 
motorisation et enfin la coopération. 

Un autre commissaire, par contre. estime lui que la poli 
tique agricole du Gouvernement a une influence très heu 
reuse sur l'agriculture, il faut soutenir l'initiative privée. 
source de progrès réels. Il y a pour nos agriculteurs spécia 
lisés une nécessité d'exporter davantage. 

L'obstacle rituel de nos prix élevés devient contestable, 
des comparaisons entre les prix des porcs dans les différents 
pays sont faites à l'appui de cette thèse. Les marchés tant 
intérieurs qu'extêrleurs doivent être prospectés davantage 
et il cite l'exemple de nos voisins du nord. 

Un membre pense que la politique générale a assuré la 
stabillhtê des agriculteurs en élaborant la nouvelle loi sur 
le bail à ferme. tandis que le problème de la rentabilité 
attire l'attention des autorités responsables. L'étude des 
prix de revient doit comprendre toujours le salaire de base, 
seule rémunération du petit cultivateur. 

En réponse aux dernières interventions relatives à la 
politique générale de l'agriculture. M. le Ministre: fait re 
marquer que certaines provinces ont pris dans le domaine 
de l'agriculture des initiatives très heureuses et parmi celles 
ci il en existe qui ont voulu harmoniser leurs initiatives à 
celles du département. L'appel aux pouvoirs communaux 
se foit parfois mais dans le domaine du pouvoir de police 
des Bourgmestres. 

Il est difficile de généraliser la possibilité d'intégrer l'aide 
des pouvoirs de toutes les communes dans fa politique agri 
cole du département. L'activité des comices est sans doute 
très inégale, elle est facteur de l'activité des présidents 
et des comités. La même remarque peut être faite au sujet 
des chambres d'agriculture. il y a intérêt à veiller à faire 
pénétrer dans les cadres de ces institutions officielles un 
plus grand nombre de représentants de la petite et moyenne 
culture. 

A d'autres commissaires intenogeant M. le Ministre de 
l'agriculture au sujet de la politique générale agricole, ce 

werkman. Hij besluit zijn tussenkomst met de opmerking 
dat het vraagstuk der lonen in de nijverheid niet mag 
worden opgelost ten nadele van de reeds karige inkomsten 
van de kleine landbouwers. 

De heer Minister antwoordt dadelijk op die tussenkomst. 

De toestand die spreker heeft bedoeld bestaat al lang 
in België. Op dat stuk waren de moeilijkheden erger vóór 
enkele jaren. De ganse tegenwoordige Regering is zich 
van het belang van de economische toestand van de land 
bouw bewust, die 16 % van 's landsproductie verteqen 
woordiqt. 
Vooral de sociale rol van de landbouw en de stabiliteit 

van de gezinnen, die deze bevolking samenstellen, hebben 
de aandacht van de Regering gaande gehouden. 
Heeft de herbewapeninqspo litiek tot een vrij algemene 

inkrimping van de begrotingen voor dit dienstjaar 
aanleiding gegeven, toch vertonen de ramingen voor de 
begroting van landbouw een vermeerdering met 200 mil 
lioen. Thans zijn er geen departementen van tweede rang. 
Naar die uitslagen moet de landbouwpolitiek worden be 
oordeeld. niet naar de schijn. 
Volgens een ander lid van de Commissie steunt de ganse 

huidige landbouwpolitiek slechts op de particuliere inrich 
tingen, de samenwerking van de openbare besturen wordt 
op zij geschoven, zelfs de comices hebben geen enkele .rol 
meer te spelen. Dergelijke politiek komt de grote landbouw 
ten goede en het lid betreurt dat in de algemene uiteen 
zetting van de heer Minister belangrijke vraagstukken op 
de achtergrond blijven. zoals de ruilverkaveling. de moto 
rïsatle en, ten slotte, de coöperatie. 
Daarentegen is een ander lid de mening toegedaan dat 

de landbouwpolitiek van de Regering een zeer gunstige 
invloed uitoefent op de landbouw; het privaat initiatief. 
bron van werkelijke vooruitgang, moet worden aangemoe 
digd. Onze gespecialiseerde landbouwers moeten meer 
kunnen uitvoeren. 
De traditionele opwerping. volgens welke onze prijzen 

hoog staan, kan thans worden bestreden zoals blijkt uit 
vergelijkingen tussen de prijs van de varkens in de ver 
schillende landen. Zowel de binnenlandse als de buiten 
landse markten moeten dieper worden gepeild, en het lid 
haalt het voorbeeld van onze Noorderburen aan. 
Een lid is de mening toegedaan dat de algemene poli 

tiek de stabiliteit van de landbouwers heeft verzekerd door 
het uitwerken van de nieuwe wet op de landpacht, terwijl 
het probleem van de rentabiliteit de aandacht van de ver 
antwoordelijke overheden gaande houdt. Bij de berekening 
van de kostprijs moet steeds rekening worden gehouden 
met het basisloon, dat de enige: bezoldiging is van de 
kleine landbouwer. 
In antwoord op de laatste tussenkomsten in verband 

met de algemene landbouwpolitiek, doet de heer Minister 
opmerken dat zekere provinciën op landbouwgebied zeer 
prijaenswaardiqe initiatieven hebben genomen; sommige 
er van hebben zelfs gepoogd hun initiatieven in overeen 
stemming te brengen met die van het Departement. Er 
wordt soms een beroep gedaan op de gemeentelijke over 
heden, maar dan op het gebied. van de politiebevoegdheid 
der burgemeesters. 
Het is moeilijk de mogelijkheid te veralgemenen -om 

de hufp der overheden van alle gemeenten in te schakelen 
in de landbouwpolitiek van het departement. De bedrij 
viqheid van de comices is ongetwijfeld zeer ongelijk, zij 
hangt af van de activiteit der voorzitters en der comitê'is. 
Dezelfde opmerking geldt voor de landbouw-kamers; het is 
van belang er voor te zorgen dat in de kaders van deze 
officiële instellingen een groter aantal vertegenwoordigers 
worden opgenomen van de kleine en middelmatige teelten. 

Aan andere commissieleden die hem ondervroegen in 
verband met de algemene landbouwpolitiek, deed de heer 
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dernier fait remarquer que traditionnellement le département 
de I' aqriculture ne possédait qu'une compétence technique. 
Aujourd'hui. l'économie agricole ne peut plus lui rester 
étrangère. De jeunes agronomes qui voudraient faire car 
rière au département devraient être orientés vers l'étude 
de l'économie agricole et ainsi les services économiques 
créés au département pourraient avoir une influence plus 
importante. 

Un autre commissaire estime que la masse des consom 
mateurs parce qu'elle est imparfaitement éclairée. exagère 
la répercussion que peut avoir sur le coût de la vie, l'aug 
mentation des produits agricoles. Ainsi on sait trop peu que 
dans l'augmentation de 60 centimes au kg. de pain la revi 
sion des prix du froment indigène appliquée en août der 
nier n'intervient que pour 12 centimes. Elle ne se rend 
'las compte que la hausse actuelle des produits laitiers 
est une hausse saisonnière et destinée à régulariser ce 
marché par le stockage des produits en été et l'échelle des 
prix. 

Le calendrier horticole a eu, certes, une influence sur le 
redressement des cours des légumes, mais avant l'applica 
tion de cette mesure, la situation était catastrophique et il 
n'était pas possible de se désintéresser du sort des nom 
breuses familles qui se livrent à cette culture et qui seraient 
fatalement venues un jour grossir le nombre des « sans 
travail». L'action du calendrier a d'ailleurs été accentuée 
par des phénomènes climatériques imprévisibles. Vis-à-vis 
de: la Hollande, notre principal fournisseur de produits 
horticoles. le calendrier n'est pas d'application et seuls les 
prix minima règlent nos rapports ave nos partenaires dans 
cette production. La culture des légumes est loin d'être 
une activité intéressante et la réduction de 18 % 
( -4 .000 Ha.) constatée par les statistiques dans les cultures 
maraîchères pratiquées uniquement pour les besoins fami 
liaux en est la démonstration Ia plus évidente. 

L'UNION ECONOMIQUE AVEC LES PAYS-BAS. 

Un commissaire interroge: le Ministre au sujet de la rati 
fication prochaine: de l'Union Economique et désire con 
naître: les répercussions-éventuelles de cette ratification 
dans le secteur agricole. Dans le cadre de Benelux. M. le 
Ministre estime que les Hollandais ont fait un pas dans la 
voie du rapprochement en diminuant leur politique de sub 
sides; d'un autre côté, nous nous sommes rapprochés égale 
ment d'eux en. 'réduisant nos frais de production; il y a 
donc une certaine élimination de la marche existante anté 
rieurement. Mais la conception de la politique agricole 
reste cependant très différente entre les deux pays. Il ne 
sera jamais possible à la Belgique d'admettre: l'ensemble 
du dirigisme qui continue à régir la politique agricole de 
nos voisins. Le Protocole de Luxembourg doit rester encore 
Ia garantie de notre agriculture dans cette Union Econo 
mique lorsqu'elle se réalisera. Il n'est pas question de re 
noncer actuellement à ce protocole. 

UNION EUROPEENNE. 

La politique de libération de l'O. E. C. E_ marque le pas. 

Les libérations sont passées de 60 à 65 %- Les Anglais 
et Jes Français esquissent une manœuvre de recul. La 
plupart des pays intéressés éprouvent de réelles difficultés 
à étendre ce pourcentage. L'Assemblée: de Strasbourg a 
marqué une certaine incohérence au sujet de l'Institution 
de la Haute Autorité en matière agricole. Certaines veulent 
l'institution des marchés communs uniquement pour Ie blé 

Minister van Landbouw opmerken dat zijn departement 
volgens de traditie slechts over een technische bevoegdheid 
beschikt. Thans kan het echter niet meer passief blijven 
ten opzichte van de landbouweconomie. Jonge landbouw 
kundigen die carrière willen maken bij het departement, 
zouden moeten geörienteerd worden naar de studie van 
de landbouweconomie, opdat aldus de bij het departement 
opgerichte economische diensten een grotere invloed zou- 
den kunnen verwerven. 
Nog een ander lid van de Commissie is van oordeel 

dat de massa der verbruikers, gebrekkig ingelicht als ze is, 
de invloed overdrijft die een verhoging van de prijs der 
landbouwproducten op de levensstandaard zou hebben. 
Zo is het al te veel onbekend dat de ln Augustus ll. toege 
paste herziening van de prijs van inlandse tarwe slechts 
12 centimes van de verhoging met 60 centimes per kilogram 
brood bedraagt. De verbruikers zien niet in dat de tegen 
woordige: stijging van de zuivelproducten een seizoenver 
hoging is, die bestemd is om bedoelde markt te regelen 
door het opslaan van de producten in de Zomer en door 
de prijsschaal. 
De tuinbouwkalender heeft zeker de verbetering van 

de groenteprijzen beïnvloed, maar vóór de toepassing van 
bedoelde maatregel was de toestand rampzalig en was het 
niet mogelijk ongevoelig te blijven voor het lot van deze 
talrijke gezinnen die aan tuinbouw doen en op zekere 
dag het aantal werklozen onvermijdelijk zouden komen 
verhogen. De invloed van de kalender werd trouwens ver 
sterkt door niet te voorziene weerverschijnselen. Tegen 
over Nederland, onze voornaamste leverancier van tuin 
bouwproducten, wordt de kalender niet toegepast, en 
alleen door de minimumprijzen worden onze verhoudingen 
met onze partners in deze productie geregeld. De groen 
tenteelt is op verre na geen renderend bedrijf en de ver 
mindering met 18 % (4.000 Ha.), die uit de statistieken 
blijkt. voor de groententeelt. die slechts voor gezinsbehoef~ 
ten wordt bedreven, is daarvan het duidelijkste bewijs. 

DE ECONOMISCHE UNIE MET NEDERLAND. 

Een lid van de Commissie vraagt uitleg aan dé: Minister 
omtrent de aanstaande bekrachtiging van de Economische 
Unie, en wenst inlichtingen in verband met de eventuele 
weerslag van bedoelde goedkeuring in de landbouwsector, 
Bînnen de perken van Benelux, meent de Minister dat de 
Nederlanders een stap vooruit zijn gegaan op de weg naar: 
de toenadering toen zij hun toelagepolitiek temperden, en 
daarenboven hebben wij ook daartoe bijgedragen. toen wij 
onze productiekosten verminderden : er is dus een zekere 
uitschakeling van de vroeger bestaande marge. Maar de 
opvatting van de landbouwpolitiek blijft nochtans zeer 
verschillen in beide landen. Nooit zal België het dirigisme 
kunnen aanvaarden. waarmede de landbouwpolitiek hij 
onze naburen wordt gevoerd. Het Protocol van Luxem 
burg moet verder de waarborg van onze landbouw blijven 
in deze Economische Unie wanneer zij verwezenlijkt zal 
zijn. Er is geen sprake van, thans van bedoeld protocol 
af te zien, 

EUROPESE UNIE. 

De politiek van Iiberalisatie van de E. O. E. S. maakt 
geen vorderingen. 
De Iiberahsaties zijn gestegen van 60 tot 65 %- De 

Engelsen en de Fransen schijnen te willen achteruit wij 
ken. De meeste belanghebbende landen stoten op werke 
lijke moeilijkheden om dit percentage uit te breiden. De 
verqaderinq te Straatsburg heeft blijk gegeven van een 
zeker gebrek aan samenhang in zake: de oprichting van 
het Hoog Gezag in zake landbouw. Sommigen willen de 
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et le sucre. d'autres veulent un Intégration plus complète. 
Cette mtéqration européenne reste cependant aux yeux de 
tous une nécessité absolue, notre indépendance future peut 
en dépendre et le redressement de l'économie européenne 
le commande, mais une diversité existe presque dans tous 
les domaines. Il faut une harmonisation progressive qui 
évite les bouleversements trop brusqués et peut-être des 
catastrophes cruelles. 

Taxes sm· les exportations et mesures prises 
en matière d'exportation. 

Interrogé sur ce sujet. M. le Ministre fait remarquer que 
les mesures qui pourraient être prises dans le domaine de 
la taxation des exportations ne s'appliquent que pour des 
contingents d'une valeur supérieure à 20.000 francs. L'ex 
portation des produits agricoles peut parfaitement échapper 
à cette taxation et les nouvelles mesures de restriction 
d'exportation ne touchent pas directement les exportations 
de produis agricoles. sauf s·n s'agit de fabrication compre 
nant des produits agricoles. 

Index des prix des produits agricoles 
et frais de production. 

Un tableau annexé au rapport donne révolution de 
I'ndex aqcicole pendant r année 1951. La comparaison 
montre que le déficit non seulement persiste mais s'ac 
centue plutôt dans les derniers mois de l'année. Au sujet 
de la confection de l'Index. un commissaire pose la question 
de savoir s'il y a des contacts suffisants entre le service 
de l'index et le service de comptabilité établi au sein des 
départements. Ce contact. pense ce commissaire, permet 
trait de donner à l'index une valeur plus réelle. 

Cette question pose tout le problème de l'index : il y a 
certains contacts mais ce sont là deux choses à fin dif 
férente. 
L'index: n'est pas basé sur le rendement et ne tient pas 

compte naturellement de I'auqmentation de la production 
obtenue depuis la guerre. 1l ne reflète- pas d'une façon 
absolue la situation réelle des exploitations. La comptabilité 
serre, elle, les résultats des exploitations de plus près. 
Les études faites actuellement pour arriver à constituer un 
index se rapprochant davantage de la réalité viennent à 
un moment opportun. 

Mission des attachés agricoles. 

La mission essentielle des attachés agricoles est de ren 
seigner le département sur Ia situation agricole du pays 
auquel ils sont attachés. Ils ne sont pas des négociateurs 
ni des prospecteurs commerciaux. Dans les négociations 
entre pays le département dêlègue parfois des négociateurs 
ou des assistants lorsque- des questions agricoles sont en 
jeu. Des commissaires voudraient voir- jouer par les attachés. 
un rôle: plus prépondérant et plus efficace. lis devraient 
notamment pouvoir être consultés plus facilement par les 
Belges qui s'intéressent à l'aqriculture dans les pays où ils 
sont accrédités. 

Ils peuvent cependant toujours être consultés par la voie 
du département qui sert d'intermédiaire. A la demande 
de certains commissaires, les arrêtés fixant le statut et la 
mission de ces attachés seront annexés au rapport. 

Contrôle de la production laitière. 

Un commissaire en posant la question de l'utilité de la 

instelling van gemeenschappelijke markten alleen voor 
graan en suiker, anderen streven naar een vollediger in 
schakeling. Dergelijke Europese integratie blijft nochtans 
ln aller ogen nodig, onze toekomstige zelfstandigheid kan 
er van afhangen. maar er bestaat een verscheidenheid 
bijna op alle gebieden. Er dient een· geleidelijke harmoni 
satie in te treden die de al te plotselinge stortingen en mis 
schien pijnlijke rampen zou vermijden. 

Uitvoertaxe en maatregelen in zake uitvoer. 

Hierover ondervraagd. liet de heer Minister opmerken 
dat de maatregelen die op gebied van de belasting van de 
uitvoer zouden kunnen genomen worden, slechts toepasse 
lijk zijn op de contingenten met een waarde boven de 
20.000 frank. De uitvoer der landbouwproducten kan heel 
goed aan deze belasting ontkomen en de nieuwe maatre 
gelen tot beperking van de uitvoer hebben niet rechtstreeks 
betrekking op de uitvoer van landbouwproducten, tenzij 
indien deze fabricages omvatten waarin landbouwproduc 
ten opgenomen zijn. 

Prijzenindex voor de landbouwvoortbrengselen 
en voortbrengingskosten. 

Een tabel, in bijlage bij het verslag. geeft de ontwikke 
ling weer van de index voor de landbouw in de loop van 
het jaar 1951. De vergelijking wijst er op dat het tekort 
niet alleen voortduurt doch zelfs verergerde in de laatste 
maanden van het jaar. In zake vaststelling van het index 
cijfer stelt een commissielid de vraag of er voldoende voe 
ling is tussen de dienst van het indexcijfer en de boekhou 
dingsdiensten in de departementen. Dank zij dit contact. 
zo meent het commissielid, zou het mogelijk zijn aan het 
indexcijfer een werkelijker waarde te verlenen. 
Deze vraag brengt gans het vraagstuk betreffende het 

indexcijfer te berde: sommige contacten bestaan, doch dit 
zijn twee zaken waarvan het doel verschillend is. 
Het indexcijfer is niet afgestemd op het rendement en 

houdt natuur'lijk geen rekening met de sedert de oorlog 
bekomen stijging van de productie. Het geeft niet op vol 
strekte wijz:e de werkelijke toesta_nd van de bedrijven weer. 
Geeft de boekhouding een juister See-Id van de uitslagen der 
bedrijven ? De huidige studiën met het oog op de vaststel 
ling van een indexcijfer dat dichter bij de werkelijkheid 
ligt. komen op een geschikt oqenblik. 

Opdracht der landbouwattachê's, 

De landbouwattachë's hebben in hoofdzaak tot opdracht 
het departement in te lichten nopens de toestand op land 
bouwgebied van het land aan hetwelk zij verbonden zijn. 
Zij zijn noch onderhandelaars, noch handelsprospectoren. 
Voor de onderhandelingen met andere landen zendt het 
departement soms onderhandelaars of assistenten. wan 
neer landbouwkwesties op het spel .staan. Sommige leden 
van de Commissie zouden willen dat de attaché's een meer 
vooraanstaande en doelmatige rol zouden vervullen. Zij 
zouden o. m. gemakkelijker moeten kunnen geraadpleegd 
worden door de Belgen die belang stellen in de landbouw 
van de landen aan welke die attachê's verbonden zijn. 
Zij kunnen echter steeds worden geraadpleegd door 

bemiddeling van het departement, dat optreedt als tussen 
persoon. Op verzoek van sommige commissieleden. zullen 
de besluiten tot vastste-Jling van het statuut en van de 
opdracht van die attachë's bij het verslag worden gevoe_gd. 

Contrôle van de zulvelproduetie, 

Een lid van de Commissie werpt de kwestie op van h~t 
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dualité du contrôle de la production laitière ouvre au sein 
de la Commission un êchange de vues intéressant auquel 
prendront part plusieurs commissaires. M. le Ministre fixera 
en concluant la raison de cette dualité. Le contrôle des 
syndicats d'élevage est un contrôle zootechnique; c'est le 
contrôle de la production des animaux d'élite suralimentés 
avec les corrections faites polir les variations d'âge afin 
d'arriver au chiffre théorique du rendement maximum. Ces 
chiffres sont surtout destinés aux éleveurs qui choisissant 
un reproducteur veulent se rendre compte de la valeur de 
la souche à laquelle appartient J'animai acheté. Le contrôle 
fait par Jes syndicats d'élevage a pour but de donner le 
rendement réel à un moment donné de l'existence de l'ani 
mal. Il arrive cependant que des syndicats d'élevage pren 
nent comme base les rendements donnés par les syndicats 
d'exploitation. Un commissaire estime qu'Il serait nécessaire 
pour l'octroi des subsides de revoir les bases d'allocations. 
La base devrait être les étables d'abord. ensuite le nombre 
de bêtes par étable. Cette suggestion fera l'objet dun 
examen par le département. 

Au sujet de ce contrôle, se pose missi la question de 
savoir s'il est opportun de soumettre à ce contrôle des vaches 
qui réagissent à ia tuberculinisation et s'il faut continuer à 
de tels animaux la liquidation des primes obtenues dans 
des concours: Il faut cependant éviter de faire naître une 
crainte contre le programme de lutte antttuberculose. L'idée 
émise ne peut que progressivement être acceptée par l'en 
semble des éleveurs. 

Plan de défrichement et d'assainissement 
des terres incultes. 

La diminution de la surface cultivée par les expropria 
tions de terrains de culture pour les besoins de 1a défense 
nationale devient importante. 
Un commissaire pense que le plan d'assainissement ou 

de défrichement des terres incultes est trop modeste. 11 reste 
en Belgique plus de 100.000 hectares de terres incultes. 
7.000 hectares par an est un programme vraiment insuf 
fisant lorsque l'on constate que les réalisations de la poli 
tique de réarmement retrécit sérieusement la surface arable 
de Belgique. Des quantités d'hectares sont expropriés. 
d'autres le seront dans l'immédiat. Dans le choix de ces 
terrains à exproprier les problèmes aqricoles ne retiennent 
pas suffisamment l'attention des autorjtës. Parfois les ex 
propriations se réalisent dans des parties fertiles de la 
région alors que le hut visé par I'autorité militaire pourrait 
être atteint en choisissant proches des premiers, des ter 
rains moins fertiles ou même: incultes. Le: programme de 
défrichement doit recevoir une autre ampleur et devrait 
être intégré dans le programme de résorption du chômage 
et pouvoir ainsi bénéficier de crédits autrement importants. 

Fleurs coupées. 
Plantes de serres et de pépinières. 

Une réponse faite par le département à une question 
relative à la position des fleurs coupées dans le cadre de 
Benelux situe ce problème dans le présent. 

Le rapporteur se permet de renvoyer à cette note. Un 
commissaire évoque la crise qui frappe: sérieusement Ia cul 
ture des plantes de serres et de pépinières. Il constate que 
dans beaucoup de pays importateurs, les importations hol- 

nut en van de tweevoudigheid der contrôle op de zuivel 
productie en zet aldus in de Commissie een belangwek 
kende: gedachtenwisseling ln, waaraan verschillende le 
den van de Commissie deelnemen. De heer Minister zal 
de reden van deze tweevoudigheid in zijn. conclusie be 
palen. De contrôle van de kweeksyndicaten Is een 
zoötechnische contrôle; ze slaat op de productie van 
overvoede keurdieren. met de verbeteringen wegens leef 
tijdsverschillen, ten einde het theoretisch cijfer van het 
maximumrendement te bekomen. Deze cijfers zijn dus 
vooral bestemd voor de kwekers, die een fokdier kiezen en 
daarbij de waarde van de stam van het gekochte dier 
willen kunnen beoordelen. De contrôle van de kweeksyn 
dicaten heeft ten doel het werkelijk rendement op een 
gegeven ogenblik van het leven van het dier te kunnen aan 
geven. Het komt nochtans voor dat kweeksyndicaten steu 
nen op rendementen die verstrekt worden door exploita 
tiesyndicaten. Een lid van de: Commissie meent dat het 
nodig is de toekenningsbasissen te herzien voor het ver 
lenen van toelagen. Als basis zouden ten eerste de stallen 
moeten gelden, en daarna het aantal dieren per stal. Die 
suggestie zal door het Departement worden onderzocht. 

In verband met bedoelde contrôle blijft ook de vraag 
van de doeltreffendheid open om aldus de koeien te laten 
controleren, die op de tuberculinatie reageren, en om de 
uitbetaling van de in de: prijskampen behaalde premiën 
voort te zetten. Men moet nochtans vermijden dat vrees 
zou ontstaan tegenover het programma van de bestrij 
ding van de tuberculose. De naar voren gebrachte ge 
dachte kan slechts geleidelijk aanvaard worden dooi: al 
de kwekers. 

Plan voor ontginning en sanering 
van de woeste gronden. 

De vermindering van de bebouwde oppervlakte wegens 
onteigeningen van landbouwgronden ten behoeve van de 
landsverdediging. wordt een belangrijk vraagstuk. 
Een lid van de Commissie is van mening dat het plan 

tot sanering of tot ontginning van de woeste: gron 
den te beperkt is. Er zijn in België nog meer dan 
':100.000 hectaren woeste gronden. Een programma 
van 7.000 hectaren per jaar is werkelijk onvoldoende. 
wanneer men vaststelt dat. de verwezenlijkingen van de: 
wederbewapeninqspolitiek de bebouwbare oppervlakte 
van België merkelijk doen inkrimpen. Talloze hectaren wor 
den onteigend, andere zullen eerlang volgen. Bij het kiezen 
van die te onteigenen gronden wordt door de overheid niet 
genoeg aandacht geschonken aan de landbouwproblemen. 
Soms worden de onteigeningen uitgevoerd in de: vruchtbare 
gedeelten van de streek. terwijl het door de: militaire over 
heid nagestreefde doel zou kunnen bereikt worden door, 
in de nabijheid van die gronden. percelen uit te kiezen die 
minder vruchtbaar of zelfs braak liggen. Het ontqinnmqs 
progranima moet verruimd worden en opgenomen in 'het 
progra~ma tot opslorping van de werkloosheid. Het zou 
aldus het voordeel genieten van heel wat aanzienlijker 
kredieten. 

Snijbloemen ,..... Serre- en kwekerijplanten, · 

Oit vraagstuk wordt in de huidige omstandigheden ge 
situeerd door het antwoord van het departement op een 
vraaq betreffende de toestand der snijbloemen in het kader 
van Benelux. 
De verslaggever is zo vrij naar die nota te verwijzen. 

Een commissielid wijst op de ernstige crisis die heerst 
in de teelt der serre- en kwekerîjplanten. Hij stelt vast ·dat 
de Nederlandse uitvoer naar talrijke landen stijgt, terwijl 
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landaises augmentent tandis que les nôtres diminuent. Les 
accords commerciaux ne sont pas respectés à notre égard. 
Des mesures administratives sont prises contre la Belgique. 

Production sucrière. 

Un commissaire signale à l'attention de la Commission 
le problème des prix qui se pose ou va se poser pour la 
production betteravière et poll!' la fabrication du sucre. 
Le sucre connaît depuis 19'16 le rèqime du prix imposé et 
ce prix n'a plus été modifié depuis 3 ans, alors que, tant 
pour le producteur que pour le fabricant, diverses matières 
premières ont durant ces 3 années subi plusieurs augmen 
tations. M. le Ministre informe la Commission qu'il a 
introduit cette question au C. M. C. 

DISCUSSION DES ARTICLES. 

TITRE I. 

CHAPITRE I. 

Article 7 . ......, Un membre demande des éclaircissements 
au sujet des frais de représentation des fonctionnaires clu 
département. 
Des fonctionnaires sont parfois chargés de représenter 

Ie département à certains organismes ou conférences. Les 
frais de représentation sont parfois à charge des organismes 
internationaux auxquels ces fonctionnaires sont détachés 
temporairement. · 
Dans d'autres circonstances, ils vont à l'étranger à la 

demande d'organisations libres auxquelles incombent alors 
les frais de déplacement. 

Article 13. ,-, Utilisation des véhicules automoteurs. 

Au département, les fonctionnaires amenés à faire des 
déplacements sont titulaires d'un contingent kilométrique 
dont ils. sont comptables. 

Le département reste titulaire d'un volant de sécurité 
attribué au cours de l' année _ budgétaire selon les nécessités 
qui peuvent apparaître. 

CHAPITRE IL 

Article 20 . ......, Subventions à caractère économique. 

Un commissaire interroqe M. le Ministre sur la façon 
dont le contrôle des laiteries est effectué et demande si 
le lait des laiteries n'est pas aussi en période d'épizootie, un 
agent de propagation de la fièvre aphteuse? L'agrégation 
des laiteries est subordonnée à une série de conditions, 
objet de différents contrôles. Sont l'objet de différents 
contrôles : I'hyqiène du lait, sa qualité. sa teneur en matière 
grasse. 

L'agrégation des laiteries est de durée différente et ne 
dépasse pas souvent deux ans. Lorsque des améliorations 
sont exigées un délai de trois à six mois est- accordé à la 
laiterie pour réaliser les modifications demandées. En pé 
riode de stomatite, les laiteries ne peuvent recevoir Ie lait des 
étables contaminées. Des fraudes sont naturellement pos 
sibles à l'insu des laiteries. Le lait écrèmé retourné aux 
cultivateurs est en général pasteurisé: mais il n'est pas encore 

de onze: vermindert. De handelsovereenkomsten worden 
te onzen opzichte niet nageleefd. E..- worden bestuurlijke 
maatregelen getroffen tegen België. 

Suikerproductie. 

Een lid vestigt de aandacht van de Commissie: op de 
kwestie van de prijzen, die gesteld wordt of zal worden 
voor de productie van suikerbieten en voor de suiker Iabri 
catie. Het stelsel van de vastgestelde prijs wordt sedert 
19'16 op de suiker toegepast en bedoelde prijs werd sedert 
drie jaar niet meer gewijzigd, terwijl verschillende grond 
stoffen in die drie jaren verschillende verhogingen hebben 
ondergaan, zowel voor de producent als voor de Iabrtkant. 
De heer Minister deelt aan de Commissie mede dat hij 
het vraagstuk bij de Raad voer de Middenstand àanhangig 
heeft gemaakt. 

BESPREKING DER ARTIKELEN. 

TITEL 1. 

HooFDSTUK 1. 

Ar-tikel 7. - Een Commissielid vraagt uitleg over de 
representatiekosten van de ambtenaren van het departe 
ment. 
Ambtenaren worden soms gelast het departement te 

vertegenwoordigen bij bepaalde organismen of conferen 
ties. De representatiekosten zijn soms ten laste van de 
internationale organismen waarbij deze ambtenaren tijde 
lijk zijn gedetacheerd. 
ln andere omstandigheden gaan zij naar het buitenland 

op aanvraag van vrije organisaties welke dan de reiskos- 
ten dienen te dragen. · 

Artikel 13. - Gebcuik oen motoruoertuiqen. 

Op het departement zijn de ambtenaren die tol verplaat 
singen genoodzaakt zijn ge..-echtigd op een kilometeraantal 
waarvan zij rekenschap moeten geven. 
Het departement blijft over een veiligheidsmarge be 

schikken die in de loop van het begrotingsjaar wordt toe 
gekend voor zover het nodig blijkt. 

HOOFDSTUK II. 

Artikel 20. - Toelagen van economische aard. 

Een commissielid ondervraagt de heer Minister over de 
wijze: waarop het toezicht op de melkerijen uifgevoecd 
en vraaqt of de me1kerijmelk, in tijd van epidemische: vee 
ziekte. ook geen verspreidingsmiddel is van mond- en 
klauwzeer. De aanneming der melkerijen is aan een reeks 
voorwaarden onderworpen en is het voorwerp van ver 
schillende contrôles : de melkhygiëne, haar hoedanigheid, 
haar vetgehalte. 
De duur van de aanneming van de zuivelfabrieken ver 

schilt en is niet dikwijls langer dan twee jaar. Wanneer 
verbetermqen geëist worden, wordt een termijn van drie 
tot zes maanden aan de zuivelfabriek verleend om de ver 
langde veranderingen aan te brengen. ln tijden van mond 
en klauwzeer mogen de zuivelfabrieken de melk van be 
smette stallen niet in ontvangst nemen. Bedrog is vanzelf 
sprekend mogelijk buiten weten van de zuivelfabrieken 
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possible d'exiger l'observation de cette condition des petites 
laiteries. 

Des renseignements complémentaires sont contenus dans 
l'annexe au rapport, en réponse à une question posée par 
un commissaire et relative au nombre de contrôleurs et à la 
fréquence des contrôles. 

Article 23-1. ,....., Station de sélection avicole de Kapellen. 

Une réponse à une question posée donne dans les 
annexes au rapport la liste des subsides accordés par le 
département à cette station et contient également des ren 
seignements sur son activïtê. 

Article 23-3. ,....., Analyses pédoloqiques. 

Le nombre des échantillons de terre arable pour lesquels 
l'analyse pédologique est sollicitée augmente d'année en 
année. 
Les annexes du rapport contiennent des renseignements 

précis à ce sujet. Il y aura probablement lieu dans un avenir 
proche de multiplier le nombre des stations. Celle de Gartd 
a pu suffire jusque maintenant et M. le Ministre rend en 
passant un hommage mérité au travail remarquable effectué 
par M. le Professeur De Leener en dressant notamment la 
carte pédoloqique . des Polders. Pour le choix de terrain 
propre aux pépinières cette station a rendu des services très 
apprêciês par les intéressés. 

Article 23-4. - Défrichement des terres incultes. - 
Amélioration des prairies par retournement. 

Un commissaire estime qu'à première vue. il n'est guère· 
défendable de donner un subside de 2.000 francs seulement 
pour le défrichement d'un hectare de terre inculte alors · 
qu'un subside de 4.000 francs est accordé pour l'améliora 
tion d'un hectare de prairie par retournement et réense 
mencement. 

Le subside pour le défrichement est accordé toujours au 
propriétaire du terrain inculte qui bénéficie lui-même pour 
un temps indéfini de ce travail. L'amélioration des prairies 
par retournement sencadre dans le programme de l'aug 
mentation et de l'amélioration de la production fourragère. 
Le subside est toujours accordé au cultivateur qui souvent 
est un locataire. 

Article 24. - Subuentions diverses. 

Des questions sont posées par un commissaire au sujet 
des statuts des clos d'équarrissage. La réponse à ces ques 
tion est donnée dans les annexes du rapport. 

Article 24-5. - Distribution du lait dans les établisse 
ments d'enseignement et hospitaliers. 

Un membre demande à M. 1e Ministre les raisons qui 
ont justifié la circulaire de l'Office National du lait exi 
geant que, pour bénéficier du subside pour les distributions 
dans les écoles le lait de qualité A A, soit préalablement 
pasteurisé. 

La campagne pour l'augmentation de la consommation 
du lait doit, pour obtenir un succès durable, bénéficier de 
l'appui du corps médical. Devant les doutes émis au sujet 
de Ia distribution du lait AA cru, le département a demandé 

om. De ontroomde melk die aan de landbouwers wordt 
teruggestuurd is over het algemeen gepasteui:iseerd, maar 
het is nog niet mogelijk te eisen dat de kleine zulvelfabrle 
ken deze voorwaarde nakomen. 

De bijlage bij het verslag vervat aanvullende inlichtin 
gen, in antwoord op een vraag die door een commissielid 
werd gesteld in verband met het aantal controleurs en 
het rhythme van de contrôles. 

Artikel 23-1. ,...., Selectiestation uoor pluimveerassen te 
Kapellen. 

In antwoord op een gestelde vraag wordt in de bijlagen 
bij het verslag de lijst opgegeven van de toelagen, die 
door het Departement aan bedoeld station zijn toegekend 
alsmede inlichtingen omtrent de werkzaamheden er van. 

Artikel 23-3. - Bodemkundige ontledingen. 

Hen aantal monsters van bebouwbare grond, waarvoor 
bodemkundige ontleding wordt aangevraagd, neemt van 
jaar tot jaar toe. 

De bijlagen bij het verslag bevatten nauwkeurige gege 
vens dienaangaande. In een nabije toekomst zal er waar 
schijnlijk aanleiding toe bestaan het aantal stations te ver; 
meerderen. Het station te Gent heeft tot dusver kunnen 
volstaan. en in het voorbijgaan brengt de heer Minister een 
verdiende hulde aan het merkwaardig werk van Professor 
De Leener. die de bodemkundige kaart van de Polders 
opmaakte. Met het oog op de keuze van voor de kwekerijen 
geschikte gronden heeft dit station diensten bewezen, die 
door de betrokkenen zeer op prijs worden gesteld. 

Artikel 23-4. ~ Ontginning van woeste 9ronden. 
Verbetering van de useùlen door scheuring. 

Een lid van de Commissie is van oordeel dat het op het 
eerste gezicht niet verantwoord lijkt een toelage van slechts 
2.000 frank te verlenen voor de ontginning van een hectare 
woeste grond, terwijl van de andere kant een toelage van 
1.000 frank wordt verleend voor de verbetering van een 
hectare weiland door scheuring en wederbezaaiïng. 
De toelage voor de ontginning wordt steeds verleend aan 

de eigenaar van de woeste grond, die zelf voor onbepaalde 
tijd het voordeel geniet dat uit dit werk voortvloeit. De 
verbetering der weiden door scheuring valt in het raam van 
het programma tot verhoging en verbetering van de voeder 
productie. De toelage wordt steeds verleend aan de Iand 
bouwer. die dikwijls huurder is. 

Artikel 24. ~ Diverse Toelagen. 

Door een lid der Commissie worden vi:agen gesteld in 
verband met de statuten der vilderijen. Het antwoord .op 
die vragen wordt gegeven in de bij dit verslag gevoegde 
bijlagen. 

Artikel 24-5. - Mefkbedeling in de onderwijsinstel 
lingen en ziekenhuizen. 

Een lid vraagt aan de heer Minister welke de redenen 
zijn waardoor het rondschrijven van de Nationale: Zuivel 
dienst wordt gewettigd en waarbij werd geëist dat de melk 
van kwaliteit AA vooral moet gepasteuriseerd worden om 
het voordeel te kunnen genieten van de melkuitde:lingen in 
de scholen. 
De campagne tot vermeerdering van het melkverbruik 

moet, om een blijvend succes te behalen, gesteund worden 
door het geneesherenkorps. Ten overstaan van de bezwaren 
die werden geopperd betreffende de uitdeling van onge~ 
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un avis à trois professeurs spécialistes des questions de 
l'enfance et il leur a été notamment demandé de fixer les 
conditions qu'ils estiment devoir exister pour qu'une distri 
bution de lait AA cru puisse se faire sans danger. Ces trois 
spécialistes ont unanimement conclu par la négative. En 
présence de ce rapport, il n'était pas possible au départe 
ment de ne pas en tenir compte. 

Un commissaire demande aussi si le département parti 
cipera dans les frais de l'exposition de Lille où les culti 
vateurs de fleurs et les pépiniéristes des Flandres vont 
exposer. 

Article 24. - 7. - Exploitations démonstratives. 

La liste des fermes démonstratives choisies à ce jour est 
publiée en annexe. Le choix d'une exploitation comme 
ferme démonstrative est décidé par le département sur 
proposition de l'aqronome qui doit demander l'avis des 
chambres d'agriculture. 

Article 28. - Des explications sont demandées par un 
membre .. sur. les régies selon lesquelles le vaccin anti 
àpptëux est distribuè, Le département fournit le vaccin à 
l'mspecteur vétérinaire: qui devant le département est 

. comptable de son emploi. Chaque: quantité transmise doit 
faire I'objet d'une justification. L'inspecteur vétérinaire le 
tépärtit selon les besoins et sous sa responsabilité persen 
nellë aux vétérinaires traitants. 

L'intervention des pouvoirs communaux n'est conçue 
qiff,l Ja demande des inspecteurs vétérinaires qui conser 
vent Ja direction et la responsabilité des opérations. Le 
rythme actuel de fabrication du vaccin est de 2.000 litres 
p.i.t mois, ce qui donne 100.000 doses. Le département vient 
d'obtenir- un achat supplémentaire de 1.000 litres en pro 
venance de: Hollande. De:s renseignements complémentaires 
sont-donnés sur cette: question en annexe: au rapport. 

.Article 29. __. Un membre interroge M. le Ministre sur 
l'àvancement du travail de classement des rivières et cours 
d'eau. L'application de la dernière loi votée: par les Cham 
bres sur l'entretien et le curage des cours d'eau dépend 
de l'exécution préalable de ce classement. Le travail est 
toujours au stade administratif. 

Des adjudications pour l'impression des atlas des parties 
terminées viennent d'avoir lieu. 
Sur demande d'un commissaire. le département a fourni 

une note annexée au rapport au sujet des prix de vente de 
certains engrais azotés et potassiques. Certains de. ces en 
grais seraient vendus à l'intêrieur à un cours relativement 
plus élevé qu'à l'exportation. 

Le Rapporteur. 

P. STREEL. 

Le Président, 

M. PHILIPPART. 

kookte AA~melk, heeft het departement het advies gtlfi'aagd 
van drie professoren, specialisten in de kwesties betreffende 
kinderwelzijn, en het heeft hen o. m. verzocht de vereisten 
vast te stellen die huns inziens moeten vervuld worden 
opdat de uitdeling van ongekookte AA-melk zonder gevaar 
zou kunnen geschieden. Die drie specialisten hebben een 
parig een ontkennend antwoord verstrekt. Het vlei het 
departement derhalve onmogelijk geen rekening te houden 
met dit oordeel. 
Een lid van de Commissie vraagt of het departement 

deelneemt in de kosten van de tentoonstelling te Rijsel. 
waai· de bloemen- en boomkwekers uit Vlaanderen tentoon 
stellen. 

Artikel 21-7. __. Voorlichtingsbedrijven. 

De lijst der voorlichtingsbedrijven die tot dusver werden 
gekozen wordt als bijlage opgenomen. De keuze van 
een bedrijf als voorlichtinqshoeve wordt door: het departe 
ment gedaan, op voorstel van de landbouwkundige die 
het advies moet vragen van de kamers van landbouw. 

Artikel 28. - Een lid vraagt uitleg over de regelen vol 
gens welke de entstof tegen mond- en klauwzeer wordt 
uitgedeeld. Het departement levert de entstof aan de vee 
artsenijkundige inspecteur, die tegenover het departement 
verantwoordelijk is voor de aanwending er- van. Iedere 
overqemaakte hoeveelheid moet het voorwerp uitmaken van 
een verantwoording. De veeartsenijkundige inspecteur ver 
deelt de entstof, volgens de· behoeften en onder zijn per 
soonlijke verantwoordelljkheid, onder de behandelende 
veeartsen. 

De tussenkomst van de gemeentebesturen kan slechts 
geschieden op verzoek van de veeartsenijkundige inspec 
teurs, die de leiding van en de verantwoordelijkheid 
voor de verrichtinqen behouden. Het tegenwoordige xhyth 
me van de voorb.rengst van entstof beloopt 2.00() Ilter, 
zegge l 0Ö:000 dosissen per maand. Het Departement heeft 
zopas een aanvullende hoeveelheid van 1.000 liter in Ne 
derland aaaqekocht. Aanvullende uitleg dienaangaande is 
in de bijlage bij het verslag te vinden. 

Artikel 29. - Een lid vraagt aan de heer Minister hoe 
ver de rangschikking yan rivieren en waterlopen gevorderd 
is. De toepassing van de jongste wet, die de Kamers heb 
ben goedgekeurd betreffende het onderhoud en het reini 
gen van de waterlopen, hangt af van de voorafgaande be 
kendmaking v~ de rangschikking. Het werk verkeert nog 
in het administratief stadium. 

Aanbestedingen hadden onlangs plaats met het oog op 
het drukken van de atlassen· van de afgewerkte delen. 
Op verzoek van een lid van de Commissie heeft het De 

partement een nota verstrekt. die gevoegd werd bij dit ver 
slag in verband met de verkoopprijzen van. sommige stik 
stof- en potashoudende meststoffen. Sommige dezer mest 
stoffen zouden in het land zelf tegen merkbaar duurder 
prijzen worden verkocht dan bij de uitvoer. 

De Verslaggever, 

P.STREEL. 

De Voocütter, 

M. PHILIPPART. 
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ANNEXE I. 

NOTES. 

Prêts accordés pat les comptoirs agricoles de fa C. G. E. R. 

1949 1950 
Montant en Montant en 

Provinces Nombre milliers de fr. Nombre milliers de fr. - - - -· - 
Auvers ... 581 55.866 511 51.859 

Brabant 1.008 78.399 700 60.302 

Flandre Occtd, 412 57.220 308 44.167 

Flandre Orient. 774 65.654 497 46.397 

Hainaut 8H 91.340 602 65.682 

Liège ... 1.300 108.501 1.ll5 99.701 

Limbourg . . . . . - 904 55.817 720 56.115 

Luxembourg ... - 722 47.704 598 39.632 

Namur ...... 1.015 79.976 904 69.977 

Le Royaume ... 7.559 6'10.477 5.985 533.632 

Institut National de: Crédit agricole. 

Statistiques par province des prêts réalisés en 1949 et 1950. 

Provinces 

1949 
Nombre 

de comptes Montants 

1950 
Nombre 

de comptes Montants 

Anvers ... . . . . .. 269 32.173.967.50 220 27.173.332,35 

Brabant ... ...... 3ll 43.862.316.90 301 38.691.164.65 

Flandre Occidentale. 114 19.098.000,- 136 20.8[7.000,- 

Flandre Orientale ... 200 22.869.751,- 148 14.115.806,95 

Hainaut ... 516 48.730.131.70 403 39:H9.804,70 

Liège ...... 662 68.183.143.81 557 62.'149.010,69 

Limbourg ...... 101 8.378.740.35 80 7.052.063,39 

Luxembourg 879 57.159.379.42 566 33.599.323,41 

Namur ............ 572 1'!.143.366,35 460 36.762563,40 

3.664 341.598.802.03 2.871 279.810.070,04 

Remarque : Les opérations en faveur de l'Offrce Commercial du Ravi- 
taillement saut exclues. 

Renseignements concernant le:s cirédlls agtlcoles 
accordés au cours de l'awi& 1951. 

1) Crédits agricoles accordés par les Comptoirs agricoles de la 
C. G. E. R., au cours de la période du 1-1-1951 au 31-10-1951: 
216.936.700 francs. 

2) Crédits ordinaires et aux sinistrés accordés par 11. N. C. A. au 
cours de la période du 1-1-1951 au 31-10-1951 : 164.700.000 [rnncs 
(données provisoires). 

3) Crédits accordés par Ia Caisse Centrale de Crédit Agricole et 
les Caisses Ratffetsen affiliée$, au cours de la période du 1-1-1951 
au 30-11-1951 : 189.977.000 fumes. 

IJ ne nous est pas possible de donner, par point, le nombre de prêts 
consentis. 

Pour ce qui concerne l'i. N. C. A., les prévisions sont de l'ordre 
de 2.500 pour 195/. 

Pour ce qui regarde les années l 9i9 et 1950. voir tableaux ci 
joints. 

Production agricole européenne et besoins 
des divers pays d'Europe. 

(Ces renseignements sont déposés au greffe.} 

BIJLAGE I. 

NOTA'S. 

Leningen toegestaan door de Iaudbouwkredtekantoreu van de A. S. L.K. 

1919 1950 
Bedrag in Bedrag in 

Provinciën Aantal duizendtallen fr. Aantal duizendtallen fr. - - - - 
Antwerpen ...... 581 55.866 541 51.859 

Brabant ··- -·· 1.008 78.399 700 60.302 

West- Vlaand.... .. . 112 57.220 308 44.167 

Oost-Vlaand .... 774 65.654 497 46.397 

Henegouwen ... 8':13 91.340 602 65.682 

Lwk ......... 1.300 108.501 1.115 99.701 

Limburg .. - - .. 904 55.817 720 56.115 

Luxemburg 722 47,704 598 39.632 

Namen ......... 1.015 79.976 904 69:977 

Het Rijk ......... 7.559 640.477 5.985 533.832 

Nationaal Instituut voor Landbouwkrediet . 

.Statistiek, per provincie, van de leningen aangegaan in 1949 en 1950. 
1949 1950 

Aantal Aantal 
Provlnc:iën rekeningen Bedrag rekeningen Bedrag - - - 

Antwerpen ......... 289 32.173.967.50 220 27.173:332,85 

Brabant ............ 311 '13.862.316,90 301 38.691.16'1.65 

Wesr-Vlaenderen ... nt 19.'098.000,- 136 20.817.000,- 

Oost:Vlaanderen ... 200 22.869.754.- 148 14.115.806.95 

Henegouwen ...... 516 48.730.131,70 403 39.149.804.70 

Luik ...... · ......... 662 68.183:143.81 557 62.449.010,69 

Limburg ............ 101 8.378.740,35 80 7.052.063.39 

Luxemburg •........ 879 · 57.159.379.42 566 33.599.323.41 

Namen ...... 572 H.143.368,35 460 36.762.563,40 

3.664 344 .598.802,03 2.871 279.810.070,04 

Opmerking : De verrichtingen ten bate van de Handelsdienst voor 
Ravitaillering worden niet meegeteld. 

Jnlicbtingeo in verband met de landboawkrediekn 
verleend· in de loop van het jaar 19.St. 

1) Landbouwkredieten. verleend door de landbouwkredietkantoren 
van de A. S. L. K. tijdens de periöde die gaat van l-1~1951 tot 
31-10-1951 : 216.936.700 [cenk, 

2) Gewone kredieten en kredieten aan geteisterden, verleend door 
het N. LL. K. t;jdens de periode die gaat van 1-1-1951 tot 31-10-1951: 
164.700.000 [cenk: (voorlopige gegevens). 

3) Kredieten verleend door de Centrale Kas voor Landbouwkrediet 
en door de aangesloten Ratlfeisenkassen, tijdens de periode die gaat 

· van 1-1-951 tot 31-11-1951: 189.977.000 frank. 

Het is ons niet mogelijk per punt het aantal toegestane leningen op 
te geven. 
Wat het N. I. L. K. betreft, belopen de r:amingen 2.500 voor 1951. 

Voor de jaren 1949 en 1950. zie de hierbijgevoegde tabellen. 

Europese laudbouwproduclie en behoeften van de. verschillcode landen 
van Europa. 

{Die lnlichtingen berusten ter griffie.) 
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Valeur de la production agdcole. 
(Valeur en 1.000 fr) 

Waarde van de Iandhouwproduetle. 
(Waarde in 1.000 fr.) 

Moyenne 
1936-1938 

Gemiddelde 
1936-1938 

Année 1949 

Jaar 1949 

Année 1950 

Jaar 1950 

Valeur 

Waarde 

Indices 
1949 = 100 
Indexcl] Iers 
1949 = 100 

Production végéta.le , 

Valeur en chiffres absolus ... 
Valeur corrigée ( 1} ... 
Indices valeur cor~lgée 

2.066.183 
2.066.183 

100 

8.064.618 
2.347.095 
l14 

8.548.393 
2.414.800 

117 

106 

103 

Productie van het plantenrijk 1 

Waarde in absolute cijfers. 
Verbeterde waarde ( l) . 
Indexcijfers der verbeterde waarde. 

Production animale t 

A. - Produits : 

Valeur en chiffres absolus ... 6.840.072 22.820.562 24.242.388 

1 

106 
Valeùr corrigée ( 1) ... . .. .. . 6.840.072 5.886.139 6:758.102 - Indices valeur corrigée .. . . .. 100 86 99' 115 

B. - Valeur de Févoluiior: des el- 
fectifs du cheptel : 

Valeur en chiffres absolus ......... 1 - (2) 

1 
+2.056.850 

1 
+617.515 

1 

- Valeur corriqée ( 1} . .. .. . . .. . .. - (2) + 527.397 +165.999 -· Indices valeur corrigée ... . .. . .. - - - - 
C. -Total: 

1 
Valeur en chiffres absolus ... 6.810.072 

1 
21.877.412 24.859.903 100 

Valeur corrigée ( l) .. . .. . 6.840.072 6.113.536 6.924AOI - Indices valeur corrtqée . .. . .. 100 91 101 108 

Productie: van het diere:nrijk ~ 

'A. - Prodllcten , 

Waarde in absolute cijfers. 
Verbeterde waarde ( 1). 
Indexcijfers der verbeterde waarde. 

B. - Waarde van de veestapel- 
evolutie , 

Waarde in absolute cijfers. 
Verbeterde waarde ( 1) . 
Indexcijfers der verbeterde waarde, 

C. - Totaal : 

W aarde in absolute cijfers. 
V cr beterde waarde ( 1 ) . · 
Indexcijfers der verbeterde waarde. 

Total production agricole: : 

Valeur en chiffres absolus ... 
Valeur corrigêc ( 1 ) ... 
Indices valeur corrigée .. . .. . 

8.906.255 
8.906.255 

100 

Valeur de la production horticole. 
( X 1.000 Ir.) 

32.942.030 
8.760.631 

98 

33.408.296 
9.339.201 

10'> 

10[ 

107 

Totale landbouwproductie t 

Waarde ln absolute cijfers. 
Verbeterde waarde ( 1 ). 
Indexcijfers der verbeterde waarde. 

Waarde van de tuinbouwproductie. 
( X 1.000 [r.] 

Moyenne 
1936--(938 

Gemiddelde 
1936-1938 

Année 1919 

Jaar 1949 

Annêe 1950 

Jaar 1950 

Valeur en chiffres absolus 

Valeur corrigée ( 1) . .. .. . 

Indices ( 1936-1938 = 100) 
Indices (1919 = 100) . 

1.822.742 

1.822.712 

100 

6.59!.77! 

2.434.001 

134 

100 

6.597.271 

2.350.632 

129 

97 

Waarde in absolute cijfers. 

Verbeterde waarde ( l). 

Indexcijfers (1936-1938 = 100). 

Indexcijfers { 1949 == 1()0). 

( 1) Valeur calculée au niveau des prix 1936-1938. 
(2) Le cheptel est considéré comme restant inchangé au cours des 

années 1936-1938. 

(1) Op het pnjzenpell 1936-1938 berekende waarde. 
(2) De- veestapel wordt geacht onveranderd te zijn qebleven in de 

loop van de jaren 1936-1938. 



Janvier . 
Février . 
Mars 
Avril 
Mni. .. 
Juin ... 
Juillet 
Août 
Septembre ... 
Octobre 
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Index agrlcol~ 19S l. Laudbouwinducljlet's 1951. 

Producten Producten 
Produits Produits Frais de uit het uit het Productie- 
végétaux animaux Total production plantenrijk dierenrijk Totaal kosten - - - - - - - - 

371,0 389.5 381,9 425,2 Januari. .. 371,0 389,5 381,9 425,2 
371.3 388,6 381.5 423.3 Februari 371.3 388,6 381.5 423,3 
368,6 388,2 380,1 418,4 Maart ... 358,6 388,2 380,1 418.4 
355,9 397,5 380,4 420,6 April 355,9 397,5 380,4 420.6 
352,2 394,9 377,3 426.4 Mel.. .... 352,2 39':l,9 377,3 426,4 
317,6 397,6 377.0 429,0 Juni.. .... 347,6 397,6 377,0 129.0 
340,8 397,l 373,9 433,2 Juli ......... 340,8 397,1 3?3,9 433,2 
353,7 390,8 375.5 434,9 Augustus ... 353,7 390,8 3755 434,9 
361.6 378,2 371,8 439,4 September ... 361,6 378.2 371,8 439,4 
382,8 374,8 378,1 411.8 October ... 382.8 374.8 378,l 14l.8 

But: 

La Station de phytotechnie qut vient d'être créée au C. R. A. de 
l'Etat, à Gembloux. a pour mission de mettre m, point les méthodes 
culturales à suivre pour s'assurer économiquement la meilleure pro 
duction. 

Note sur la Station de Phytotechnie. 

Programme, 

En vue de réaliser cette mission. son prog.-amme d'action comporte 
nécessairement l'établissement de chonip« d'e:cpéâences. 
Ces expériences seront: 

1) passagères dans les champs d'essais établis dans les différentes 
régions agricoles belges. pour étudier les meilleures méthodes <le tra 
vail du sol. d'application des engrais. d'exécution des semis (dates, 
densité, écartement. profondeur, variété). l'entrenen des cultures, les 
cultures associées. les cultures nouvelles; 

2) permanentes au siège central de la Station où, pendant de nom 
breuses années, les méthodes culturales qui se seront révélées bonnes 
lors des expériences passagères devront pouvoir être comparées sur 
les mêmes parcelles et dans des conditions écologiques et culturales 
identiques. 

Ces expériences porteront sur des cultures générales c· est-à-dire 
communes à plusieurs régions agricoles et sur des cultures sp~ciales. 

Des résultats de ces expërtences, la Station tirera des enseignements 
qui seront dtvulqués par la voie de la radio. de la presse et des ser 
vices de vulgarisation du Département. 
Le directeur de la Station de phytotechnte, nommé depuis le , •• oc 

tobre 1951. n'a pu établir que quelques parcelles d'expériences sur 
céréales d'automne. li est à la disposition du public pour lui fournir. 
par voie de consultations individuelles et gratuites, des renseigne 
ments sur toutes les questions de sa compétence. 

1. - Subsides alloués aux Sociétés d'assurance et de rêassueance 
contre la mortalité du bétail et des cheveux, 

Doel: 
Nota betreffende het station voor phytotecho.ie. 

Het pas opgericht station voor phytotechnte bij het Rtjkscentrum 
voor landbouwkundig onderzoek, te Gembloers, heeft tot opdracht, 
de teeltrnethoden uit te werken welke ln economisch opzicht de beste 
productie verzekeren. 

Proçcamme : 

Om die opdracht te vervullen omvat zijn actieprogramma nood 
zakelijkerwijze het aanleggen van proelvelden. 
Deze proefnemingen zullen: 

1) van uoo~bijgaande aard zijn in de proefvelden welke in de 
~erschillendc Belgische landbouwstreken gevestigd zijn voor het be 
studeren van de beste methoden voor de grondbewerking, het aan 
wenden van meststoffen, de bezaünqen (data, dichtheid, afstand. 
diepte, soort), het onderhoud der bebouwingen. de samengaande en de 
nieuwe teelten}; 
2) blijvend zijn. ten hoofdzetel van het station waar, gedttrende 

talrijke jaren, de bebouwingsmethodes welke degelijk bleken bij 
de tijdelijke proefnemlnqen dienen te kunnen worden vergeleken op 
dezelfde percelen en onder gelijke ecologische en bebouwingsvoorwaar 
den. 

Deze proefnemingen hebben betrekking op de alge.-me11c bebouwingen. 
't is te zeggen, teelten welke gemeen zijn aan verschillende landbouw 
streken. alsmede op bijzondece teelten. 
Uit die proefnemingen zal het station bevindingen halen welke door 

de radio. de pers en de vulgarisatkdiensten van het Departement zul 
len bekendgemaakt worden. 
De directeur van het station voor phytotechnie, die sedert 1 Octo 

ber 1951 benoemd is, heeft slechts enkele- proefpercelen van herfst 
graangewassen kunnen aanleggen. Hij staat ter beschikking van het 
publiek om dit, door middel van individuele en kosteloze raadpleqin 
gen, alle inlichtingen te verstrekken betreffende vragen welke tot zijn 
bevoegdheid behoren. 

1. - Tocla~n verleend aan de Maatschappijen 
voor vee- eu paardeuverzckuiu.g 11:n huver:ukering, 

Bovins 

Runderen 

i 
1949 i 1950 

Chevaux et étalons 

Paarden en hengsten 

-------- 1-·----1-·---: 
1949 ! l950 1949 1950 

Chèvres et moutons 

Geiten en schapen 

Porcs 

Varkens 

! -.----. 

19'19 1 1950 
! 

Anvers ............ 44.893 27.960 5.675 36.618 6.372 l 6.267 - - Antwerpen. 
Brabant ............... 74.456 76.092 40.99& 37.268 - - - Brabant. 
Flandre Occidentale 72.775 75.129 41.904 39.139 18.'.)58 16.849 1.125 i - West-Vlaanderen. 
Flandre Orientale --- ··- 43.157 33.879 41.137 38.327. 17.742 I 17.723 9.789 _ 125 Oost- Vlaanderen. 
Hainaut ...... 18.745 17.029 J4.5l6 

1 
32.058 : ! - - - Henegouwen. 

Liège ...... ··- 24.324 21.699 37.039 3'1.'189 - - - Luik. 
Limbourg 185.839 204.651 111.175(·), 97.741(·) 853 1 811 - - Limburg. 
Luxembourq.. . - - 10.493 i 8-881 - 1 - - - Luxemburg. 
Namur ... M.164 I 13.869 20.264 I 16.755 - ' - - - Namen. 1 

' 
Total ... 478.353 i 470.311 343.199 1 341.276 43.525 ! 11.650 10.914 125 Totaal. 

(*) Dont en 1949 une somme de 35. 141 francs et en 1950 une 
somme de 26.525 francs allouée à une société de réassurance contre la 
mortalité des étalons dont le siège se trouve dans la province de Lim 
bourg et dont l'activité s'étend à tout le Royaume. 

(•} Waarvan in 19'19 een som van 35.141 frank en in 1950 een som 
van 26.525 frank werd toegekend aan een maatschappij voor hengsten 
herverzekering. waarvan de zetel zich in de provlncle Limburg bevindt 
en waarvan de bedrijvigheid het hele Rijk omvat. 
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2. - Subsides · accordés 2. - Toelagen verleend 
. -··-····· .. ••- ••••-••--•• •••-••os• ~ ·-- • •··r -•• ••·•••·"'...,."""·"• -· ....•. ---···-· . ···--·-··••··· -,-------· ----- ----·-· •r -- - - 

Pour l'améltoratton Pour l'amélioration Pour la construction 
des étables des porcheries des silos - - - Tot verbetering Tot verbetering Voor het bouwen 

van de veestallen van de varkensstallen van silo's 
.... ·····- 

1 

--»- ... - ... -·····•··•--·<-• --·-- - ..•...• , 
1 

1949 1950 1949 1950 1949 
1 

1950 

Anvers .................. 370.357 355,298 133.87'1 65.241 47.468 25.272 Antwerpen. 
Brabant .................. 838.391 864.238 255.'113 231.092 28,869 26,387 Brabant. 
flandre Occfdcntalc . .. .. . .. , 730.105 611.462 604.178 . 341.451 77.138 67.570 West-Vlaanderen. 
Flandre Orientale ......... 1.370.606 975.622 1.009.336 . 496.256 26.494 42.069 Oost-Vlaanderen. 
Hainaut .................. 299.522 359.537 55.165 42.452 2 l.187 14.964 Henegouwen. 
Liège ...................... 159.'!42 505.754 55.599 136.702 24,422 17.389 Luik. 
Limbourg ...... , ........... 337.138 697.247 143.439 208.564 37.426 37.112 Limburg. 
Luxembourg . .. .. . . .. . .. . .. 553.249 460.496 267.633 138.811 2.390 10.217 Luxemburg. 
Namur ..................... 268.172 356.122 60.550 43.863 18.160 7.164 Namen. 

TOTAL .. . . . . . . . . . . . . . . ... 4.926.983 5.185.976 2.565.169 
1 

1.704.438 283.554 248.161 TOTAAL. 

Gérûe rural. 
Réalisations dans le domaine du Génie rural 

au cours de l'année 1950-51. 

1) Construciton rurales. 

En 1950, 2.073 étables ont été améliorées d'après les anciennes direc 
tives. Entre le 1" janvier 1951 et le I"' octobre 1951, l.229 étables 
ont été aménagées ou construites d'après les normes vulgarisées dans 
le courant de 1951. 

2) Mëcnniseüion des exploitations agrii::olcs. 

Le 15 mai 1949, le nombre des exploitations dans lesquelles la trac 
tion chevaline a êté remplacée par Uil tracteur peut être évalué à 
6.300. Actuellement, ce chiffre peut être estimé à 8.000. 

3) Electrification des écarts mcau.,·. 

Dans le courant de 1951. 623 fermes. et pour la plus grande partie 
des petites exploitations, ont êtê électrifiées avec les subsides du 
Département. 

4) Etttvage de pommes de terre. 

Environ 150.000 kg. de pommes de terre ont été étuvés au moyen 
des machines du parc, et pour la plus grande partie chez des petits 
cultivateurs. 

La perte de poids, par suite des manipulatîons et de l'étuvaqe des 
quantités traitées, est <le 2,29 % .. 

5) Production de gaz âe fumier (méthane). 

Deux installations de gaz de fumie.r sont actuellement en service 
en Belgique, Les analyses du gaz produit ont révélé qu'il contenait 
± 10 % d'anhydride carbonique et 60 o/o de .méthane avec un pou 
voir calorifique de 5.000 à 6.000 calories au m". 

Le gaz est actuellement utilisé à des Hns domestiques: cuisine. chauf 
fage de la maison, etc., et son utilisation pour les moteurs fixes à la 
ferme est à l'étude. 

6) Parcellement des pàtuces en tJue de la production intensive de 
fourra.ges. 

Plusieurs parcel!ements faits à l'aide de clôtures électrisées ont été 
réalisés à I'tnterventlon des conseillers du Génie rural. 

Momentanément, l'action de propagande est paralysée, parce que 
la pratique a révélé que les systèmes les plus efficaces ne correspon 
dent pas aux prescriptions du Comité Electrotechnique Belge. Le pro 
blème est à l'étude, en collaboration avec ledit Comité et le Service 
du Génie Rural. 

Résultats de la politique laitière en 1951. 

l) Amélioration des conditions de production du lait à)a ferme. 

Suite à l'octroi de subsides à l'achat de réfr19érants à fait, aux con- 
cours d'amélioration de la qualité du lait et à l'action éducative entre 
prise auprès des producteurs colporteurs, de sensibles améliorations ont 

Boerderijbouwkunde. 
Verwezenlijkingen op gebied van boerderijbouwkunde 

in de loop van het jaar 1950-1951. 

1) Bocrclerijbomv. 

In 1950. werden 2.073 stallen verbeterd in overeenstemming met 
vroegere richtlijnen. Van 1 Januari 1951 tot 1 October 1951 werden 
1.229 stallen ingericht of gebouwd volgens de in de loop van 1951 
bekendgemaakte normen. 

2) Mcchanis,1tic der landbouwbedrijven. 

Op 15 Mei 1949 kan het aantal bedrijven waar de paardentractie 
werd vervangen door een tractor worden geraamd op 6.300. Thans 
mag dat cijfer worden geraamd op 8.000. 

3) Electti{icerillg der afgelegen plaatsen. 

ln de loop van 1951 werden 623 - grotendeels kleine - bedrijven 
met de toelagen van het Departement geëlectrificeerd. 

4) Uitstomen van aardappelen. 

Ongeveer 150.000 kg. aardappelen werden uitgestoomd dool." mid 
bel van machines van het park. en dit grotendeels bij kleine land 
bouwers. 
Het verlies aan gewicht, ingevolge de bewerkingen en het uitstomen 

van de behandelde hoeveelheden, bedraagt 2,29 %. 

5) Pr-ocluct/e van mestgas (methaan). 

Er zijn thans in België twee inrichtingen voor mestqas in dienst. 
Uit de ontledingen van het geproduceerde gas blijkt dat het ± 10 % 
kooldioxyde en 60 % methaan bevat, met een warmteontwikkeling van 
6.000 calorieën per- m'. 

Het gas wordt thans voor huishoudelijke doeleinden aangewend : 
koken, huisverwarrnlnq, enz., en de aanwending er van voor vaste 
motoren op de hoeve ligt ter studie. 

6) ln percelen [egyen van de weiden met het 009 op de intensieve 
productie van veevoeder, 

Het in percelen leggen, met behulp van qeëlectnftceerde omheinin 
gen, werd op verschillende plaatsen uitgevoerd door bemiddeling van 
de consulenten in de Boerderijbouwkunde. 
Thans is de propaganda-actie lamgelegd. omdat uit de practljk is 

gebleken dat de doeltreffendste stelsels niet beantwoorden aan de 
voorschriften van het Belgisch Electrotechnisch , Comttë, Het vraag 
stuk ligt ter studie, met de medewerking van vermeld Comité en van 
de Dienst voor Boerderijbouwkunde. 

Uitslagen van de zuivelpolitiek in 195l. 

l) Verbeteringen in verband met de melkproductie op de hoeve. 

Ingevolge het verlenen van toelagen voor de aankoop van melk 
koelers. voor prijskampen tot verbetering van de kwaliteit der melk en 
voor de opvoedende actie ten behoeve van de producenten-melkventers, 
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été constatées dans les installations et la qualité du lait produit. 
85 demandes de subsides pour l'achat de réfrigérants à lait ont notam 
ment été Introduites. 

2) Améliorntiori des conditions de tmnslocmntton. 

Grâce à l'action entreprise en vertu de l'arrêté ministériel du 30 avril 
t9,J8, relatif à I'aqréatlon des laiteries et aussi aux conditions créées 
par Ja politique de subside à la fabrication de certatns dërtvés du lalt, 
une considérable amélioration de l'Insrallatton des laiteries a pu être 
actée. Sans tenir compte des modifications apportées aux bâtiments, on 
peut estimer à 35 millions Jes investissements des laiteries pom l'amèlto 
ratten de leurs installations en 1951. li est remarquable que Jes acquisi 
tions les plus nombreuses ont eu lieu pour Ic matërlel ayant foit l'objet 
de l'attention du service : 41 nouveaux thermomètres enregistreurs sur 
pasteurisateurs, 22 appareils â laver les cruches. 15 bacs maturatcurs 
de crème, 15 soutireuses à lait et 45 appareils pour la préparation de 
divers ferments. 

Signalons également 7 nouvelles installattons pour la fabrication de 
poudre de lait. 

En ce qui concerne I'approvtstonnement en eau des laiteries, de nou 
veaux résultats satisfaisants ont été acquis : 77,3 % des laiteries dis 
posent actuellement d'eau hygiéniquement impeccable contre 72,4 % 
au 31 décembre 1950. 

3) Améliorntion des conditions clc vente. 

Grâce à l'applicatton systématique des dispositions de l'arrêté du 
19 août 1946 relatif aux licences de vente des produits laitiers, une 
amélioration a pu être constatée surtout dans le domaine de l'équipement 
frigorifique. 

'I) Amé/ior,1tion de la qualité des p.oduits laitiers. 

Cette amélioratlon peut être imputée : 

11) à l'amélloratlon du matériel dont question sub 2} ci-dessus; 

b) à l'action éducative des Conseillers de Laiterie de l'Etat et des 
agents de l'O. N.L.; 

c] au stimulant constitué par les primes de qualité prévues à I'occa 
sion des subsides aux dêrivês du lait. 

On peut s'en rendre compte par les chiffres suivants 

Produits Qualité extra % 
1950 1951 

Pour le beurre signalons que fin décembre 1950 38,77 % des laiteries 
possédaient la marque de contrôle alors qu'actuellement elle est l'apa 
nage de 48,75 %. 
Cette amélioration ne se constate cependant pas pour les fromages 

à pâte dure où Ie pourcentage de qualité extra est passé de 76,84 % 
en 1950 à 72,84 % en 1951. Un relèvement est cependant à noter en 
fin d'année. 

5) Augmentatfon des débouchés. 

Cette augmentation peut être attribuée : 

aJ à la propagande pour la consommation menée par l'O. N. L.; 

b) à l'octroi de subsides à la distribution de lait dans les écoles 
(750.000 rations journalières ont été enregistrées en novembre 1951); 

c) aux conditions favorables créées, par Ia politique de subside à la 
labrlcaticn de dérivés. 

Il est encore trop tôt pour pouvoir se faire une idée exacte de I' aug 
mentation de la consommation de lait en nature. 
Toutefois on peut en trouver un indice dans Ie tableau suivant : 

werden merkbare verbeteringen waargenomen in de installaties en de 
kwaliteit van de geproduceerde melk. Onder meer werden &5 aan 
vragen gedaan voor toelagen met het oog op de aankoop van melk 
koelers. 

2) Verbeierinçen. in verband met de bewerking. 

Dank zij de actie, ondernomen krachtens het Ministerieel besluit vau 
, 30 April 1948 betreffende de erkenning der zulvelfabrteken, en dank 
zij ook de door de toelaqepollttek ontstane voorwaarden tot vervaardi 
ging van zekere melkproducten, werd een aanzienlijke verbetering van 
de uitrusting der zuivelfabrieken waargenomen. Zelfs wanneer geen re 
kening gehouden wordt met de aan de gebouwen uitgevoerde verande 
ringen, kunnen de belcggingm der zuivelfabrteken met het oog op de 
verbetertnq van hun uitrusting voor 1951 op 35 milliocn gernamd 
worden. Op te merken valt dat de aanwinsten het talrllkst zijn voor 
het materieel waaraan de dienst bijzondere aandacht heeft besteed : 
41 nieuwe registreerthermometers op pasteurlseermachincs, 22 apparaten 
voor het omwassen der kruiken. 15 bakken voor het rijpen van room, 
15 melkapparaten en 45 apparaten voor de bereiding van verschillende 
giststoffen. 
Ook stippen wij 7 nieuwe inrichtingen aan voor de fabricatie van 

melkpoeder. 
Op het stuk van watervooraientnq van de zuivelfabrieken werden 

nieuwe bevredigende uitslagen geboekt : 77,3 % van de zuivelfabrieken 
beschikken thans over hygiënisch smetteloos water, teqenover 72.4 % 
op 31 December 1950, 

3) Verbetering. onn de verkoopvoonuoarden. 

De stelselmatige toepassing van de bepalingen van het Koninklijk 
besluit van 19 Augustus 19'16 betreffende de verkoopvergunningen voor 
zuivelproducten heeft ten gevolge gehad dat een verbetering werd vast 
gesteld, vooral op hel gebied van de koel- en vriesuitrusting. 

4) Verbetering von de kwaliteit <>llrz de znivelprodncten, 

Bedoelde verbetering kan worden toegeschreven : 

n} aan de hoger onder 2) bedoelde verbetering van het materieel; 

b) aan de opleidingsactie van de Rijkszuivelconsulenten en van het 
personeel van de Nationale Zuiveldienst; 

c) aan de aanmoediging door de kwahtettspremlën voorzien bij de 
toekenning vao toelagen voor de zuivelproducten. · 

Dit blijkt uit de onderstaande cijfers 

Producten 

Fromage à pâte demi-dure 57.14 58.33 Hallharde deeqkaas 

Fromage de Herve 67,75 84.88 Hervekaas ......... 

Poudre de lait entier ... 78,38 81,25 Volle-melkpoeder ... 

Poudre de lait écrémé ... 70,77 76,37 Taptemelkpoeder ... 

Extra-kwaliteit % 
1950 1951 

- - 
57,14 58,33 

67,75 81,88 

78,38 81.25 

70,77 76,37 

Wat de boter betreft, stippen wij aan dat 38,77 % van de zuivel 
fabrieken het contrölemerkteken einde December 1950 bezaten, tegen 
over 48.75 % thans. 
Dergelijke verbetering wordt echter niet vastgesteld voor harde deeg 

kaas, waarvoor het percentaqe van extrakwaliteit van 76,84 % in 1950 
gedaald Is tot 72,84 % in 1951. Nochtans valt· een lichte verhoging 
tegen het einde van het jaar te bespeuren. 

5) Toename uan de afzet: 

Deze verhoging kan worden toegeschreven : 

a) aan de door de Nationale Zuiveldienst gevoerde propaganda voor 
het melkverbrulk, 

b) aan de toekenning van toelagen voor de melkverdeling in de 
scholen (750.000 dagelijkse r~mtsoeuen werden in November 1951 
geboekt); 

c) door de gunstige voorwaarden welke door de politiek der toe 
lagen aan de vervaardiging van derivaten tot stand gebracht werden. 

Het is nog te vroeg om zich een klaar denkbeeld te vormen van de 
verhoging van het verbruik van melk in natuurlijke staat. 
Een aanduiding kan echter worden gevonden in volgende tabel : 
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Préparation d1: lait de consommation par les laitertcs. 1 Voorberotdtnq van verbrutksmelk door de melkerijen. 

1950 1951 
Mois 1. 1. - - - 

Janvier ............... 28.338.604 29.896.173 
Fcvrter ............... 26.603.397 27.926.540 
Mars .................. 29.669.768 30.708.480 
Avrtl., ................ 27.927.279 29.477.051 
Mai ... ... '" ... ,., 29.276.836 29.747.703 
Juin ... ............ 28.189.911 29.233.381 
Juillet ........... , 28.118.972 · 28.183.563 
Aoüt ... ... , .. 28.080.775 29.037.386 

Total ......... 226.495.647 234.210.279 

L'auqmentaüon serait donc de 7.714.632 litres soit environ 3,5 %. 1 De verhoging zou bijgevolg 7.714.632 liter, hetzij 3.S %, bedragen. 

En cc qui concerne les dérivés, on peut prévoir les modifications 
suivantes : 

Quantités Iabrlquêes 
Prévisions pour 

Produits 1950 1951 - - - 
Fromage à pâte dure t.448 T. 2.175 T. 
Fromage à pâte demi-dure ... 315 T. 325 T. 
Fromage de Herve . . . . .. 1.617 T. 1.650 T. 
Poudre de lalt entier ...... 156 T. 530 T. 
Lait condensé entier... . . . .. . 554 T. 650 T. 
Lalt évaporé entier .. . . . . .. . .. . . .. 3.514 T. 2.425 T. 

B) à base de lait écrémé : 

Poudre de lait 3,778 T. 7.100 T. 
Lait condensé écrémé 1.120T. 940 T. 
Fromage de Bruxelles 235 T. 500 T. 

En général, on peut donc conclure à une augmentation notable des 
débouchés. 

Subsides prévus aux budgets de 1949, 1950, 1951 et 1952 
du département de: l'Agriculturc , 

a) Au service de l"Agricultttre; 
b) au service de l'Horucuiture: 
c) au service: des Eaux et Forêts; 
d) à l'administration des Services économiques; 
e) au service laitier; 
l) au service de l'élevage: 
g) au service vétérinaire. 

Ces renseignements sont déposés au Greffe. 

Activité dans le domaine de l'fle:vage. 

I. - Espèce: chevaline. 

Depuis 1919, date de l'organisation du servlce des Conseillers de 
zootechnie, le Département, dans le domaine chevalin, a toujours 
suivi la même politique, c'est-à-dire de favoriser dans l'Intérët de nos 
éleveurs l'extenslon de l'élevage par la vulgarisation des methodes 
qui sont de nature à rendre plus rémunératrice l'exploitation agricole 
des animaux et, notamment, par l'amélioration systématique de la 
mee, par r application des données scientifiques les plus récemment 
acquises, particulièrement en ce: qui concerne le mode de transmission 
des caractères héréditaires. 

Les résultats obtenus jusqu'à présent sont très encourageants, tant 
sur le plan organique que zootechnique. En effet: 

1) par la réglementation de 1936 (arrêté royal du 6 avril 1936) le 
Département. en assumant ta direction des concours et expertises et 
en prenant à sa charge la totalité des frais entraînés par ces manifes 
tations. prit Finitietive de toutes les phases de /'amélioration de I'éle 
vage chevalin. régies avant cette date par des règlements provinciaux. 
D'où uniformisation dans les méthodes d'appréciation du type idêal 
et dans Ja lutte contre la monte clandestine. 

2) par la réglementation subséquente de 1946 (Arrêtê du Régent 
du 30 janvier 1946) prise â l'appui de to années d'expérience, la 
situation s'accentua encore plus favorablement notamment. 

3) par une nouvelle refonte, eciueîlement sur le métier, de la régie- 

1950 1951 
Maand L 1. - - - Januari ............ 28.338.604 29.896.173 

Februart.. .......... 26.603.397 27.926.540 
Maart ............... 29.669.768 30.708.480 
Aprll.. ............. 27.927.279 29.477.051 
Met ............... 29.276.836 29.747.703 
Juni ............... 28.489.914 29.233.381 
Juli ............... 28.118.972 28.183.563 
Augustus ......... 28.080.775 29.037.386 

Totaal ...... 226.495.647 234.210.279 

Wat de derivaten betreft. kunnen de volgende· wijiigtngen worden 
voorzien : 

Voortbrengselen 

Harde deeg kaas ... 
Halfharde deeqkaas 
Hcrvekaas . 
Volle melkpoeder 
Gecondenseerde volle melk ... 
ll_itgedampte volle melk... . .. 

B) op grondslag van afgeroomde melk: 

Melkpoeder . . . . . . . .. . . . . .. . . . . .. 
Afgeroomde: gecondenseerde melk ... 
Brusselse kaas . . . . . . . . . . . . . . . . .. 

Vervaardigde hoeveelheden 
Vooruitzichten 

1950 voor 1951 

1.448 T. z.rss T. 
315 T. 325 T. 

1.617 T. 1.650 T. 
456 T. 530 T. 
554 T. 650T. 

3.514 T. 2.415 T. 

3.778 T. 7.100 T. 
1.120 T. 9~0 T. 
235 T. 500 T. 

Over 't algemeen kan dus een merkelijke verhoging der alzetmoqelljk 
heden worden waargenomen. 

Toelagen voorzien in de begrotingen van 1919, 1950, 1951 en 1952 
van het departement van Landbouw t 

a} Dienst van cle Landbouw: 
b) Dienst van de Tuinbouw; 
c) Dienst van Waters en Bossen: 
d) Bestuur der Economische Diensten: 
e} Zuiveldienst; 
f) Veekweekdicnst: 
g) Veeartsenijkundige Dienst. 

Die înlichlingen berusten ter Griffie. 

&drijvigheîd op het gebied van de veeteelt. 

L - Paardenfokkerij. 

Sedert 1919, datum der inrichting van de dienst der Veeteeltcon 
sulenten. heeft het Departement. in zake paardenfokkerij, steeds de 
zelfde politiek gevolgd : het heeft. in het belang van de kwekers. de 
uitbreiding van· de fokkerij begunstigd door de vulgarisatie van de 
methodes die geschikt zijn om het rendement van de dieren in de 
landbouw op te voeren, door de systematische verbetering van het 
ras, door de: toepassing van de meest recente wetenschappelijke aan 
winsten, in het bijzonder wat de overdracht van de: erfelljke kenmer 
ken betreft. 

• •• 
De tot dusver verkregen uitslagen zijn zeer bemoedigend, zowel 

op, het plan van de inrichting als op het gebied van de veelteelt. 
Inderdaad : 

l} door de reglementering van 1936 (Koninklijk besluit van 6 April 
1936) nam het departement, door de: leiding te nemen van de wed 
strijden en expertises en door alle uit die gebeurtenissen voortvloeiende 
kosten voor zijn rekening te nemen, ·het initiatief in elle stadia der 
uerbeteâng Mn de paerdeniokkeri], die vôór die datum waren geregeld 
door provinciale reqlementen. Daaruit volgde eenvormigheid in de 
methoden tot beoordeling van het ideale type en itt de strijd tegen 
het geheime dekken. 

2) inzonderheid door de daaropvolgende reglementering van 1946 
[Besluit van de Regent van 30 Januari 1946). uitgevaardigd op grond 
van 10 jaar ervaring, kreeq de toestand een nog gunstiger uitzicht. 

3) door een thans aan de: gang .zijnde nieuwe omwerking van de: 



[ 21 ] 146 

mcntattou en vigueur, nous espérons corriger certaines lacuues des 
règlements antérieurs: 

il) en prenant des sanctions solidaires contre le cheval ayant fait 
l'objet d'une fraude et son propriétaire; 
b) par l'obligation de déclaration de ln paternité du poulain. 

L'amélioration technique de notre élevage chevalin ,t été appuyée 
chaque année par l'octroi de subsides. Ceux-ci ont été proqresslvcment 
péréquatés. 
C'est ainsi qu'en plus des allocutions accordées pour le financement 

gént'ral des expertises et concours chevalins et qui s'élèvent nciuellc 
mc11t à -l.•117.000 francs, le Département intcrv ient encore par voie 
de subsides clans les frais de gl'stion des dlfféreutcs associations d' éle 
vage chevalin, notamment : 

Subsides aux neuf Unions Professionnelles des Déten- 
teurs d'étalons approuvés . . . .. . .. _ Ir. 
Subsides aux Sociétés provinciales . . . .. . . .. . .. . .. .. . 
Subsides à l'Association pom l'encouragement en Bel 
gique: de I'Elcvaqe du cheval pur-sang et demt-sanq ... 
Subsides à la Société Royale « Le Cheval de Trait 
Belge: :i- •.••.••..•..••.•.......•...........•.•.•....• . . . 

750.000 
27.000 

l.000.000 

800.000 

Toute l'acttvtté tend actuellement ü maintenir noire supériorité vis 
à-vis de l'étranger. au point de vue surtout des qualités de nos chevaux. 

Les gros sacrifices consentis ont déjn largement porté leurs fruits 
puisque nous pouvons conclure que, sauf quelques exceptions clans les 
provinces de Lièqe, de Namur cl de la Flandre Orientale, la monte 
clandestine n'est pratiquement plus prntiquéc que sporadiquement, 
D'autre part, la sévérité des Commissions d'expertises fait lmptoyable 
ment rejeter tout sujet manquant d'uniforuuté. accusant des défauts 
d'aplombs ou d'allures ou dont l'ossature laisse à dêsircr. 
Cette sévérité se traduit par une sensible diminution des admissions ù 

la monte publique au cours des dernières années. 

Nombre 
d'étalons admis 

En 1914 . 
En 1934 . 
En 1913-H 
En 1944-45 
En 1915-•16 
En 1946-17 
En 1917-48 
En 1950-5! 
En 1950-5! 

l.860 
t.22S 
l.290 
!.183 
1.149 
l.080 
LOIS 
925 
781. sur: l.l31 présentés. 

C'est Ic cheval de valeur qui restera toujours c!crmtndê et, dans cc 
domaine, un gros effort a été fait pour maintenir notre cheval à la 
hauteur de la renommée mondiale de notre élevage. 

Les primes de raceurs de la zone Il décernées à partir de cette année 
à l'occasion du grand concours national d'animaux reproducteurs ont 
fait forte impression sur l'étranger et ont permis de rehausser le prestige 
de nos raceurs, tant dans Ic pays qu'à l'étranger. 

Quatre primes annuelles sont décernées : 

l ~~ prime 
2111

': prime 
31"t" prime 
-1""' prime 

fr. 65.000 
55.000 
45.000 
i0.000 

Il. - Espèce porcine. 

Le cheptel porcin. ù en croire les statistiques, a sensiblement gardè 
sa même importance dans le pays. importance qui n'est dépassée que 
par celle de la volaille et des bovidés: 1.262.630 porcs en 1951. 

Deux races porcines seulement sont officlellement agrêêcs par Ic: 
Département: k V. D. L. d le Grand-Yorkshire. 

L'exploitation du porc étant une des plus importantes spéculations 
auxquelles se livrent la plupart des Jerrnïers belges; il est indispen 
sable pour retirer de cette industrie le maximum d'avantages. de 
n'élever que les animaux les plus rentables. 
C'est pourquoi Ic Département a tenu tout spécialement à encou 

rager l'érection et Ic fonctionnement de sfotio,1s c:xpi:rimenlafr:s de 
sélection. 

qeldende rcqlemcutertnq hopen wij zekere leemten in de vroegere 
rcqlementeu aan te vullen : 

a) dom· middel van hoofdelijke sancties tegen het paard waarmede 
bedrog werd gcplc('gd en tegen z!Jn etqenaar: 
~) door de vcrpllchtlnq de afstamming van het veulen urm te geven. 

De technische verbetering van ome paardenfokkerij werd elk [aar 
begunstigd door het verlenen van toelagen. Deze werden geleidelijk 
aangepast. 
Butten de verqoedinqcn, clic verleend worden voor de algemene 

financiering van panrdcnkeurtnqcn en -prilskampcn eu die ilinn» 
4.417.000 frank bedragen, komt het departement nog met toelagen tus 
sen in de kosten vau beheer- der verschillende vcrcnlqluqeu voor paar, 
dcnfokkert], o. m. : 

Toelagen aan de negen Beroepsverbonden van de hou 
ders vm1 qocdqekeurde henqsten ... .. . .. . .. . .. . . .. fr. 
Toelagen aan de Provtnclale Verenigingen . 
Tcelaqcn aan de Vercntqtnqen tot aanmoediging van 
het Fokken in België van volbloed, en haldbloedpaarden 
Toelagen aan de Koninklijke Vereniging « Het Belgisch 
Trekpaard ,. . .. ... .. . . .. .. . . .. . .. . .. .. . . .. .. . .. . . .. 

750.000 
27.000 

1.000.000 

800.000 ... 
De ganse bech·iivi~hcid strekt cr thans toe, ons overwicht op het bui 

tenland te handhaven, vooral wat de hoedanigheden van onze paarden 
betreft. 

De zware offers die werden gebracht hebben reeds in ruime mate 
vruchten opgeleverd. vermits wij moqen besluiten dat het dekken in 
het geheim prnciisci: nog slechts spocedisclt wordt tocgepmt, op enkele 
uttzcnderrnqcn in de- provinciën Luik. Namen en Oost-Vlaanderen na. 
Anderzijds. treden de keurênqscommlssiên zo streng op dat ieder dier 
dat eenvormigheid nnst, eve-nwlchts- of ganggcbreken vertoont of waar, 
van het beenderqestc l te wensen overlaat, onverbiddelijk geweerd wordt. 
Die strengheid virrdt haar weerslag in een merkelijke vermindering 
der aanncmlnqen voor openbare dekkingen tijdens de jongste jaren. 

Aantal 
aangenomen hengsten 

In 1914 . 
In 1931 . 
ln 1943-H . 
ln 1944-15 . 
in 1945-46 . 
In 1946-47 . 
In 1947-49 . 
In 1948-49 . 
ln 1950-SL. 

Het waardevolle paard wordt nog steeds gevraagd, en op dit gebied 
werd een grote inspaninq gedaan om onze paarden te handhaven op 
het peil van de wereldfaam van onze teelt. 

De preunën voor rasdieren van zone II die van dit jaar af werden 
verleend naar aanleiding van de grote nationale wedstrijd voor fok 
dieren hebben in het buitmfand een diepe indruk verwekt en het gezag 
van onze rasdieren versterkt, zowel in het binnenland als in het buiten, 
land. · 

Er worden vier jaarlijkse premiën verleend : 

IHI,.' premÏc ~·~ 
2'1" premie . 
3'1" premie . 
4,h, premie ··~ 

i.860 
1.228 
l.'290 
1.183 
1.149 
1.080 
1.015 
9'25 
781. op !.IJl voorgestelde. 

fr. 65.000 
55.000 
45.000 
10.000 

IL - Varkensfok!œrij. 

Volgens de statistieken. heeft het aantal varkens zich in het land 
ongeveer op hetzelfde peil gehandhaafd. Zij worden slechts voorbij 
gestreefd door het pluimvee m door het rundvee ·, in 1951 telde men 
1.262.630 varkens. 

. Slechts twee varkensrassen worden officieel door het Departement 
erkend: V. O. L. en «Groot-Yorkshire:,, 

Daar de varkensfokkerij een van de meest belangrijke bedrijven uit 
maakt die door de meeste Belgische boeren wordt uitgeoefend, is het 
volstrekt nodig, om uit die nijverheid het meeste voordeel te halen, 
dat alleen cle meest renderende dieren worden geteeld. 

Daarom heeft het Departement cr bijzonder prijs op gesteld ds: 
oprichting ert de werking ""'' proefondervindelijke vctedelingsststlon« 
aan te moetliçen. 
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Les subsides prévus dans Ic cadre des dispositions prises en 1938 
(arrêté royal du 10 avril 1938), s'élevaient ù 100.000 [runes ù répar 
tu· entre les Fédérations provinciales agréées qui èriqent et font 
fo11cfÎ(J1U1L'r ru1e stuti.»: cîcssui 1,,--,1 Pile- de ln sélection, 

Ce subside a été porté par la n:~lcmentation de 19·!7 (arrêté du 
Régent du 22 septembre 19'17) à 200.000 [runes. 
Consclent de llmportancc et de l'Iutérèt prlmordlal qu'il y a lieu 

de réserver ù ta recherche des meilleures lig11ées, au point de vue de 
la précocité. du cocfftctent de transformation des altmcnts, de I'ac 
crotssemcnt journalier et du rendement à I'abatnqe, le Département a, 
encore tout récemment, prévu par lan-êté royal du 3 août 1951, l'octroi 
d'un subside « spèclal » de 800.000 francs destiné ù encourager ces 
recherches. 

Le pays compte actuellement 'l stations expérimentales porcines: 
Roulers, Melle, Bcvd et Marche (commune aux provinces de Liège, 
Namur et Luxcinbourq. 

Des pourparlers sont en cours pour le Ioucnonucmcnt ù Bevel et' une 
station commune avec le Limbourg. D'autre part, les provinces du 
Hainaut et du Brabant font 1'galernent des projets pour l'érection d'une 
station commune. 

En plus de cet cucouraqcmcnt important, la part contributive du 
Département dans k domaine de la sélection de ces deux races 
s'élève globalement ù 3.060.000 francs, se répartissant comme suit: 

1) .Aux Provinces pour l'orqanlsat.on des concours et 
expertises : au total fr. 

2) .Aux Fêclêrntiu11~ Pc,wi1<daf,·s des Syndicats c/"E/et>,1!JC 
de Porcs, pour : 

a) Frais résultant de la tenue des Il vres généalogiques 

b) Primes de conservation pour verrats ( 1.360 primes 
de l.000 francs] . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .. 

c) Erection et fonctionnement de Stations de sélection 
plus crédit spécial pour 1951 (Arrêté Royat du 
3 août 1951) . 

3) Fédération Nationale d'Elcvaqe du Porcs indigène 

4) Société Nationale « Le Porc Grand-Yorkshire » ... 

5} Confédération Nationale des Sociétés d'Elcvaqe de 
porcs (organisation concours nationaux) 

300.000 

150.000 

l.360.000 
200.000 

500.000 

80.000 

80.000 

10.000 

Les sacrifices consentis dans Ic domaine porcin a permis jusqu'à 
présent de maintenir un noyau de verrats qui tend à augmenter à en 
croire l'évolution des primes de conservation distribuées au cours des 
dernières années. 

Jusqu'à présent pour 1950-195[, 400 primes environ ont été liquidées 
pour six Fédérations. Tout porte à croire que le chiffre de 19'!9-1950 
sera dépassé. 

La situation en 1950 s'établissait comme SL1it: 

105 syndicats. 
3.166 membres. 
896 verrats V. O. L. inscrits au Pig-Book. 
2.225 truies V.D. L. inscrites au Piq-Book, 
173 verrats G. Y. inscrits au Puj-Book. 
4 t 1 truies G. Y. inscrites au Pig-Book. 
2.38'1 verrats admis aux expertises. 
972 verrats primés. 

Le nouveau subside de' 1.200.000 francs prévu par l'Arrëté Royal 
du 3 août 195 ! , en vue d'encourager l'acquisition de mâles d' élite per 
mettra de renforcer ce noyatt de reproducteurs. 

HI. - Eleuaye bouir1_ 

Par la vulgarisation et l'application des méthodes sclentifiques de 
sélection et damélioration du cheptel. et notamment d(' la vulqarisation 
du contrôle des prestations, instrument principal de la sélection, de 
wands proqrès ont pu être réalisés dans le domaine de l'élevaqe bovin. 

Les Syndicats d'élevage sont au nombre de 182. En 1939, ces syndt- 

Oc toelagen vastgesteld ln het kader van de ln [938 genomCll schik 
kingen (Kcutnklük besluit van 10 April 1938) bedroegen 100.000 frank. 
te verdelen onder de erkende Provinciale verbonden die ecu proef 
station oprichten en in wi:rki119 stellen met het oot) op de sclccfic. 
Die toelage werd door de reqlcmcntcrtnq van 1947 (Besluit van 

de Regent van 22 September 1917) verhooqd tot 200.000 [c11nk. 
Bewust van het overwegend belang dat moet worden gehecht aan 

het opsporen van de beste rassen, op het gebied van de vrocqrtjphetd, 
de coëfficiënt van opneming van het voedsel. dt' dagelijkse ontwikke 
ling en het rendement bij de slachting, heeft het departement nog 
cnlanqs. bij het Koninklijk besluit van 3 Augustus 1951. de toeken 
ning voorzien van een s bljzonderc» toelage van 800.000 frank, be 
stemd tot aanmoediging van die opzoeklnqen. 
Ons land telt thans 4 proefondervindelijke stations voor de varkens 

teelt : Roeselare, Melle, Bevel en Marche (gemeenschappelijk station 
voor de provincies Luik, Namen en Luxemburg). 
Er worden onderhandelingen gcvoe,·d met het oog op de werking, 

te Bevel, van een qcmccnschappeltjk stntion met Limburg, Anderzijds, 
maken ook Hencqouwen en Brabant plannen voor de oprichting vau 
een gemeenschappelijk station. 

Buiten die belangrijke aanmoediging beloopt de bijdrage van het 
departement op het gebied van de selectie van die twee rassen in totaal 
3.060.000 frank, verdeeld als volgt : · 

1) .f\;1n de Proi-incië« voor de inrichting van prijskampen 
en keuringen, in totaal fr. 

2) .Arnz de Provtnctolc. Verbortden der synclicatcrz voor 
uark.cmfok.kerij, wegens : 

a) Kosten voortvloeiend uit het bijhouden van de 
stamboeken ··- . . . 

b) Bewaarprermën voor beren ( 1.360 prcmiën van 
l.000 frank) . . . . .. . . . . . . . _. . . . . . . . .. 

c) Oprichttnq en werkino van veredelinqstations ... 
plus bijzonder krediet voor [951 (Koninkltjk besluit 
van 3 Augustus 1951) . 

3) Nationaal Verbond voor de Inlandse Varkensteelt 

4) Nationale Vereniging « Grand-Yorkshtre » . 

5) Nationaal Verbond der Varkensfokkcrrijverenigjugcu 
(inrichting van nationale prijskampen) . 
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Dank zij de offers die op het gebied van de varkensfokkerij werden 
gebracht kon tot dusver een kern van beren worden gehandhaafd die 
een neiging tot aangroei vertoont. Dat blijkt uit de ontwikkeling van 
de lnstaudhoudtnqsprcmtën die in de loop van de jongste jaren werden 
uitgedeeld. 

1937-1938 ... ·!32 primes 1937-193& 132 premtën 
1941-1942 ... 348 primes 1941-1942 318 premién 
1946-1947 ... 638 primes 1946-1947 638 premiên 
1947-1918 ... -169 primes 1947-1948 169 premién 
1948-1919 ... 705 primes 1948-1949 705 prerniên 
1949-1950 ... 806 primes 1949-1950 806 premiên 

Tot nog toe werden voor 1950-1951 ongeveer 400 premién uitbetaald. 
voor zes Verbonden. Alles wijst er op dat het cijfer van 1949-1950 zal 
worden voorbijgestreefd. 

In l 950 zag de toestand er uit als volgt : 

105 fokkerij verenigingen. 
3.466 leden, 
896 V. D. Li-beren ingeschreven in het Pig-Book. 
2.225 V. D. Lc-zeuqen ingeschreven in het Piq-Book. 
173 G.-Y.-beren ingeschreven in het Pig-Book. 
411 G. Y. zeugen ingeschreven in het Pig-Book. 
2.384 beren aangenomen voor de- keuringen. 
972 bekroonde beren. 

Dank zij de nieuwe toelaqe van l.200.000 frank. vastgesteld door 
het Koninklijk besluit van 3 Augustus 1951 tot aanmoediging van de 
aankoop van fokberen, zal die kern van fokdieren kunnen versterkt 
worden. · 

Ill. - I?undvee-te-clt. 

Door de verspreiding en de toepassing van wetenschappelijke me 
thodes in zake selectie en verbetering van de veestapel, o.m, door de 
verspreiding van de- contrôle der prestaties, hoofdbestanddeel der 
selectie. kon aanzienlijke vooruitgang worden gemaakt op het gebied 
van de rundveeteelt. 

De veeteeltverenigingen zijn 182 in getal. In 1939 telden die- ver- 
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cals comptaient 82.780 animaux vivants inscrits dans les Herd-Books, 
alors qu'en 1950, cc nombre est passé à 143.316 animaux. C'est-à-dire 
une augmentation de 60.536 animaux d'élue capables de diffuse!' Ic 
sang nméltoratcur dans la masse du cheptel. (En 1949, cc nombre était 
de 129.898 animaux vivants.) 
D,, ces 143.316 animaux mälos et femelles inscrits, 26.759 vaches 

ont été contrôlées en 1950 et 23.148 en l949 par les Syndicats d'Ele 
vaqe. Tous les ans. les résultats obtenus sont publiés intégralement 
dans les différends Herd-Books. Pour 1950, les productions moyennes 
étaient les suivantes : 

Province 

Anvers 
Brabant . 
Flandre occidentale 
Flandre orientale 
Hainaut . 
Luxembourg 
Namur 

Nombre % K" Aantal % K" 
de litres mat. grasses graisse butyr. Provincie Itter vetstoffen botervet - - - - - - 
5.'136 3,4 185 Antwerpen ...... 5.436 3,4 185 
5.075.8 3,42 183 Brabant ...•...•. 5.075,8 3,42 183 
5.766 3,83 211 West-Vlaandcre-n ... 5.766 3.83 211 
5.200 3.44 179 Oost-Vlaanderen 5.200 3.44 179 
5.365 3,59 192 Hcneqouwén 5.365 3,59 192 
4.260 3,49 149,126 Luxemburg ... 4.260 3,49 149,126 
4.656 3.54 165 Namen ...... 4.656 3.54 165 

Luik: 

4.854 3.54 171.79 witte ras ...... 4.854 3.54 171.79 
5.144 3,58 184 zwartbonte ras 5.144 3.58 184 
5.285 3,37 178.35 roodbonte- ras 5.285 3.37 178,35 

Limburg: 

5.286 3,54 187 witte ras ... 5.286 3.54 187 
5.128 3.51 180 Kempisch ras 5.128 3.51 180 

Liège c 

race blanche ... 
race pie-notre 
race pie-rouge 

Limbourg : 

race blanche ... 
race Campinoise ... 

De leur côté. les syndicats d'exploitation de bétail avaient effectués 
74.465 contrôles au cours de l'exercice 1949-1950 et les résultats de ces 
contrôles· ont permis de constater une amëlioration progressive de ia 
production gënérale du cheptel laitier, tant du point de vue quantitatif 
que qualitatif. 

Cette amélioration résulte en ordre principal de l'emploi pour la 
reproduction des animaux d'élite sélectionnés par les syndicats d'éle 
vage, et dans l'application de plus en plus étendue de l'alimentation 
rationnelle et du contrôle laitier. 

IV. - Aviculiure. 

Notons dans ce domaine le prcqrès remarquable réalisé dans la sélec 
tion des races avicoles utilitaires. 
Avant 1940, il y avait dans le pays 9 ëlevages de sélection (1 par 

province). Actuellement, 145 stations de sélection sont aqrëées par 
le Département de. !'Agriculture. 
Toutes ces stations tiennent une comptabilité technique permettant 

de profiter au maximum des données de ta sélection des différentes 
races. 
La ponte moyenne réalisée dans ces stations est de 195 à 200 œufs 

par an et par poule ( 1&5 en 194&47). 
En vue de multipller les lignées créées dans les stations de sélec 

tion, le Département agrée les élevages de multiplication - !e nom 
bre en est actuellement de ± 1.500. 
Ces élevages, après avoir multiplié les souches des stations de sélec 

tion, approvisionnent les élevages avicoles en poussins destinés à 
produire des œufs de consommation. 

La ponte moyenne dans les élevages de multiplication est de 175 
œufs par poule et par an. 
La production moyenne dans les exploitations pour la production 

d'œufs de consommation peut être évaluée actuellement à 145 œufs 
par poule et par an, contre 120 à 125 avant 1940. 
Les dispositions prévues à l'arrêté royal du 11 mars 1946, concer 

nant r amélioration des espèces avicole et cunicole permettent au 
Département de suivre et de contrôler de très près ie renouvellement 
du cheptel qui s'effectue par les couvoirs industrie-Is pour ± 85 %. 

Une section spécialement affectée au « Petit Elevage » a été créée 
début 1951 dans le Service de l'Elevage et comprend 4 Conseiller 
de zootechnie plus 7 contrôleurs. 
Les Conseillers de zootechnie ont comme ordre principal : 

l) de vulgariser les methodes qui sont de nature à rendre plus ré 
munératrrce l'exploitation avicole. notamment par: 

a) l'amétloratlon systématique des races par l'application des don- 
nées scientifiques; 
b) l'application des règles d'hygiène; 
c) l'organisation et le foncttonnement régulier des Associations; 

2) d'étudier les conditions spéciales de l'exploitation avicole dans 
leur circonscription et de mettre à profit les connaissances ainsi ac- 
quises; . 

3} de procéder aux enquêtes, recherches et expériences de toute 

cnlqlnqen 82.780 levende dieren, ingeschreven in de Herd-Books; ter 
wijl dat aantnl in 1950 gestegen 1s tot H3.316, zegge een vermeerdering 
van 60.536 keurdleren, die ln staat zijn beter bloed te brengen in de 
massa van de vecstape]. (ln 1949 waren e1· 12\t898 levende dieren.] 

Op die 143.316 lnqeschreven dieren, mannetjes en wijfjes, werden 
in 1950 26.759 m in 1949 23.148 koeien door de Teeltverenigingen 
qecoutröleerd, leder jaar worden de verkregen ultslaqen volledig in de 
verschillende Herd-Books bekendgemaakt. Voor 1950 was de gemid 
delde voortbrcnqst als volgt : 

Van hun kant, hebben de veekwekersveren!gingen tijdens het dienst 
jaar 1949-195D 74.46.S contrôles uitgevoerd waarvan de uitslagen wijzen 
op een geleidelijke verbetering. zowel kwantitatief als kwalitatief. van 
de algemene productie van het. melkvee. 

Die verbetertnq vloeit ln hoofdzaak voort uit het feit dat voor de 
voortteling keur-dieren worden gebruikt die door de teeltverenigingen 
werden geselectioaneerd, en uit het frit dat de rationele voeding en de 
melkcontrôle meer en meer wordt uitgebreid. 

IV. - Plllïmvcetcelt. 

Op dit gebied werd merkelijke vooruitgang verwezenlijkt bij de 
selectie van de bedrüfsplutmveerassen. 

Vôór 19'-10 warm er in het land 9 selectiekwekertjen (l per pro 
vlncie}, Thaas zijn 145 selectiestations aangenomen door het De- 
partement van Landbouw, ' 
A! die stations voererr een technische boekhouding, die toelaat het 

grootste nut te halen uit de selectieqegevens van de verschillende 
rassen. 

Het gemiddelde leggen, in die stations verwezenlijkt, bedraagt 195 
tor 20D eieren per- jaar en per kip (185 in 1946-47). 
Ten einde de in de selectiestations voortgebrachte soorten te ver 

menigvuldigen. neemt het Departement vermenigvuldigingskwekerijen 
aan, die thans ± 1.500 ïn getal zijn. 
Die kwekerijen vermenigvuldigen de soorten van de selectiestatlons 

en bevoorraden daarna cle pluimveekwekerijen in kuikens, die bestemd 
zijn om verbrufkseleren voort te brengen. 

Het gemiddelde leg{Jen in de vermenigvuldigingskwekerijen be 
draagt 175 eteren per kip en per jaar. 
De gemiddelde productie in de bedrijven voor de voortbrengst van 

verbruikseieren 1na9 thans worden geraamd op 145 eieren per kip 
en per jaar. tegen 1110 tot 125 vôôr 1940. 

Dank zij de bepalingen van het Koninklijk besluit van Il Maart 
1916, betreffende de verbetering van de pluimvee- en konijnenrassen. 
kan het Departement van zeer nabij de vernieuwing van de veestapel 
volgen en contröferen, die voor ± 85 % gebeurt in de nijverheids 
broelstoven, 
Een afdeling. bljzonder bestemd voor de « Klelnveeteelt i>, werd 

begin 1951 opgericht in de Veekweekdienst en telt 4 veeteeltconsu 
lenten en 7 contrôleurs. 

De veeteeltconsulenten hebben in hoofdzaak tot opdracht : 

1) de methodes. te verspreiden die geschikt zijn om de pluimveeteelt 
wmtqevender te maken, o.m. : 

a) door de systematlsche veredeling der rassen ingevolge de toe- 
passing van wetenschappelijke gegevens; 
b) door de toepassing van de regelen der hygiëne; 
c) door de lmichtill!g en de regelmatige werklnl) der Verenigîngen; 

2) de bijzondere wiji:e waarop de pluimveeteelt in hun gebied ge- 
schiedt in studie te nemen en de aldus verworven kennis te benutten; 

3) over te gaan tot onderzoeken, opzoekingen en proefnemingen 
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nature, et de signaler toutes les mesures qui peuvent améliorer l'ex 
ploitation avicole; 
4) d'intervenir, dans tous les cas où l'application de leurs con 

naissances spéclalisées peut déterminer u11 perfccüonnement des mé 
thodes zootechniques. 

Situation des Syndicats d'Explohatlen de Bëtall, 

Contrôles 
effectuës en en cours Cil 

PROVINCES l9•l8-49 1949-50 1950-51 - - - - Flandre Occidentale 6.000 9.322 8.409 
Flandre Orientale ... 3.000 3.872 4.889 
Anvers ... ...... 11.000 18.557 19.661 
Limbourg ...... 4.750 5.160 6.155 
'Brabant ...... 3.500 2.850 3.079 
Hainaut ... . ..... 6.000 9.200 10.859 
Namur ... ...... 4.369 4.574 6.'139 
Liège ··- --· 16.657 20.035 22.715 
Luxembourg ...... 870 895 2.305 

-- -- -- 
56.146 74.465 84.51 t 

I. 

Horticulture. 

C11/111rcs [milières. 

Dans le but d'obtenir des fruits de choix, la culture Fruitière en 
basse-tige a été introduite dans notre pays. Cette culture occupe 
actuellement '1.000 Ha. environ. Ellie a été rendue possible grâce, 
d'une part, à l'introduction et à la sélection de sujets porte-greffes et. 
d'autre part, à l'introduction et I'expërtmeutatton de variétés étran 
gères, dont quelques-unes seulement ont étê retenues, e.a. la Cox 
orange pippin, Delicious. Golden Delicious, [anathan. Sont consldé 
rées comme variétés à préconiser, celles qui sont reprises dans l' assor 
timent établi en suite aux enquêtes fruitières entreprises dans tout 
le pays. au cours des dernières années. Seules les variétés qui don 
nent la plus grande satisfaction au point de vue culture et com 
merce ont été retenues. Pour cc choix, sont également prises en con 
sidération. les variétés résistantes aux maladies et les mieux adap 
tées au milieu. Ces variétés sont alors propagées. De plus, actuelle 
ment pour pouvoir obtenir un subside pour une plantation (arrêté 
royal du l" juillet 1951). il est obligatoire de planter l'une ou l'autre 
de ces variétés .. 
Par la génêralisation des variétés pollinisatrices, des arbres im 

productifs ont pu être mis à fruits. 
Avant l'établissement d'une plantation, le plan de la culture frui 

tière. le choix des espèces et variétés ainsi que les sujets porte. 
greffes sont étudiés soigneusement. L'examen pédologique avec pro 
filage du sol est de plus en plus pratiqué. Il permet de planter dans les 
sols les mieux appropriés tes espèces et variétés qui y conviennent. 

Si le résultat de cet examen est favorable la préparation du sol 
est entamée. L'attention est attirée spécialement sur I'cntretten gênêral 
d.- la plantation, la fumure, la taille et les pulvérisations. 

Les nouvelles méthodes de cultures préconisées à l'étranger sont 
expérimentées en vue de leur adaptation éventuelle en Belgique. La 
construction de locaux de conservation de fruits permet d'autre part 
de réduire les fluctuations des prix. tout en fournissant aux consom 
mateurs un approvisionnement plus régulier. 

Les locaux de conservation sont destinés à entreposer les fruits de 
table. Pour les fruits de deuxième choix ou encore pour les fruits de 
variétés ayant une valeur commerciale moindre. la transformation de 
fruits en boissons de: fruits est cncouraqée. 
En résumé. tous les efforts tendent i, améliorer la qualité des fruits . 

ainsi que leur commercialisation et ù réduire le pource-ntage de fruits 
de moindre valeur. 

ll. - Cultures maraichères. 

L'introduction de culture dans les réqions de faible valeur culturale, 
par exemple les asperges en Campine, ont permis de relever le 
niveau de vie des populations. 

· Les cultures sous abris vi trés. serres ou châssis sont généralisées. 
Celles-ci, bien qu'elles nécessitent des capitaux plus élevés, produisent 
des. bénéfices supérieurs à ceux des cultures ordinaires, en ce sens 
qu'elles alimentent les marchés à une période où ils ne sont guère 
encombrés. avant la production massale des cultures à l'air libre. 

Au sujet de la chicorée witloof, des régions ont été spécialisées. 
grâce à la sélection de « races l> produisant des chicons plus hâtifs ou 
plus tardifs en vue de l'allongement de la saison de production. Il est 
procédé au renouvellement de certaines cultures par l'emploi de plants 
sélectionnés. C'est le cas chez le fraisier (comme aussi pour les 
espèces à petits fruits : groseillers, framboisiers, etc.). 

van alle aard en de aandacht te vestiqen op alle maatregelen waardoor 
de pluimveeteelt kan verbeterd worden: 

4) tussenbeide te komen ln alle gevallen wam- de toepassing van 
hun btjzcndere kennis kan aanleiding geven tot een verbetering van 
de veeteeltmethodes. 

Toestand van de Veehoudersbonden. 

PROVINCIEN 

West-Vlaanderen 
Oost-Vlaanderen 
Antwerpen ... 
Limburg 
Brabant 
Henegouwen 
Namen . 
Lulk. . 
Luxemburg . 

1948149 

6.000 
3.000 

11.000 
4.750 
3.500 
6.000 
'1.369 

16.657 
870 

56.146 

Contrôles 
uitgevoerd aan de gang 
ln 1949-50 ln 1950-51 

9.322 8.'109 
3.872 4.889 

18.557 19.661 
5.160 6.155 
2.850 3.079 
9.200 10.859 
4.574 6.439 

20.035 22.715 
695 Z.305 
-- -- 
74.465 84.511 

Tuinbouw. 

1. - Fruitteelt, 

Ten einde uitgelezen vruchten te bekomen, werd de fruitteelt op 
laaqstam in ons land ingevoerd. Zij beslaat thans ongeveer 4.000 Ha. 
Zij werd mogelijk gemaakt door de invoering en de selectie van 
moederstammen en tevens door de invoering van en de proefnemingen 
met buitenlandse variëteiten. waarvan slechts enkele werden gehand 
haafd, o.m. Cox orange pippin. Delicious. Golden Delicious, Jonathan. 
Worden beschouwd als aanbevchnqswaardrqc variëteiten, die welke 
worden opgenomen in de sortering. aangelegd ingevolge de fruit 
keuringen die tijdens de jongste jaren in het gehele land werden ge 
daan. Alleen de variëteiten die het meest voldoening geven in zake 
teelt en handel worden behouden. Voor die keuze worden eveneens 
in aanmerking genomen de variëteiten die weerstand bieden aan de 
ziekten en clic zich het best aan het milieu aanpassen. Daarna worden 
zij verspreid. Bovendien. om een toelage voor- een aanplanting te 
bekomen, is men thans verplicht een van die variëteiten te planten 
{Koninklijk besluit van l Juli 1951). 

Dank zij de veralgemening van de bestuivtnqsvariëtelten, slaagde 
men cr in vruchten te bekomen op onvruchtbare bomen. 
Vóór het aanleggen van een aanplanting, worden het Iruitteeltplan, 

de keuze van de soorten en variëteiten alsmede de moederstammen 
zorgvuldig nagezien. Het bodemkundig onderzoek, met doorsnede van 
de bodem, wordt meer en meer toegepast. Daardoor kunnen in de best 
geschikte qronden de soorten en variëteiten geplant worden die daar 
voor passen. 
Is de uitslag van dat onderzoek gunstig. dan wordt de voorbereiding 

van de bodem aangevat. De aandacht wordt bijzonder gevestigd op 
het algemeen onderhoud van de aanplanting. de bemesting, het 
snoeien en het bestuiven. 
De nieuwe teeltrnethodes die in het buitenland worden aanbevolen 

worden op de proef gesteld met het oog op de eventuele aanpassing 
er van in Belqlë. Dank z:ij het bouwen van lokalen voor het bewaren 
van fruit. kunnen de prijzenschommelingen beperkt worden en kan 
tevens aan de verbruikers een meer regelmatige bevoorrading verze 
kcrd worden. 
De bewaarlokalen zijn bestemd voor het opslaan van tafelfruit. 

Voor de vruchten van tweede keus of voor de vruchten behorend tot 
variëteiten met een geringere handelswaarde, wordt de verwerking van 
fruit tot fruitdranken aangemoedigd. 
In het kort. alle pogingen· strekken tot verbetering van de hoedanig 

heid en van de handelswaarde van het fruit. alsmede tot vermindering 
van het percentage van vruchten van geringere waarde. 

Il. - Grnententeelt. 

Dank zij de invoering van zekere teelten in de streken met geringe 
teeltwnarde, b.v. van asperges in de Kempen. kon de levensstandaard 
van de bevolking worden opgevoerd. 
De teelten onder glas, in serres of in · broeikassen, worden veral 

gemeend. Alhoewel grotere kapitalen daartoe nodig zijn, is de op 
brengst heel wat hoger dan bij de gewone teelt, in die zin dat de 
producten afzet vinden op een ogenblik waarop de markt niet zeek· 
bevoorraad is, m. a. w., vóór de massale productie van de teelten 
in open lucht. 
Wat het witloof betreft, werden gewesten qespecialiseerd dank zij 

de keuze van «rassen». waaruit vroege en late chicorei voortspruiten, 
waardoor het productieseizoen verlengd wordt. Sommige teelten worden 
hernieuwd door het gebruik van keurplanten. Dit is het geval voor 
de aardbei (alsmede voor soorten met kleine vruchten : aalbes. fram 
boos, enz.}, 
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La production de la vartétë de fraise ;: Madame Moutot » (variété 
Ja plus cultivée) était tombée en dessous de 50 kg.Jare. Par la propa 
gation de variétés sélectionnées, le rendement pourra s'élever à 120 kg./ 
are, 
Au cours des dernières années, des plantations importantes ont été 

effectuées dans le pays. 
La culture de la tomate a aussi beaucoup progressé par l'lntroductton 

de nouvelles variétés et de nouveaux procédés de culture. La culture 
sous verres de cette plante a pris une très grande extension et nombre 
de viticulteurs la pratiquent aussi dans leurs serres. Il faut mentionner 
également la pratique de l'oignon à repiquer (au lieu du semis) qui 
permet d'obtenir des oignons plus tôt que par Ja culture ordinaire. 

III. - Floriculture. 

Dans cc domaine, tous les efforts tendent à obtenir solt des 
nouveautés, soit des améliorations aux vartëtës cultivées, de nature à 
développer la demande en plantes ornementales et en fleurs. Dans ce 
secteur, il faut rechercher toujours du neuf ... comme en matière de mode. 

La culture de bon nombre d'espèces ou variétés est abandonnée, par 
exemple Clivia, Aspidistra, etc., au profit d'autres très recherchées par 
la clientèle : Sanseveria, etc. 

* * * 

Les recherches dans le domaine de la lutte contre les maladies des 
plantes se développent régulîèremcnt et les techniciens vulgarisent les 
résultats de recherches parmi les cultivateurs, 
Des perfectionnements sont à signaler dans le domaine des traite 

ments des véqétaux. Ils portent sm les appareils employés, sur les 
produits et sur les modes de traitements. 
Parallèlement des recherches sont faites sur r époque la meilleure des 

traitements et des avertissements sont régulièrement lancés sur la base 
de ces études. 
Régulièrement de nouveaux produits Insecticides, fongicides ou herbi 

cides sont lancés sur le marché. Certains ont déjà fait leurs preuves et 
deviennent d'un usage courant. Pour d'autres (herbicides sélectifs no 
tamment) une technique prudente d'emploi est encore nécessaire pour 
éviter toute possibilité de dégâts. 
Dans ce domaine, les services de vulgarisation. sont appelés à jouer 

un rôle très important. 
Au surplus. le "département examine la possibilité d'organiser des 

cours de perfectionnement à I'usaqe des entrepreneurs de pulvérisations. 

Station de gfoie rural de Gemblou:i:, 

l) L'activité de la Station de Génie Rural est orientée vers l'étude 
de tous les problèmes relatifs à la mécanisation des exploitations agri 
coles et horticoles dans notre pays. Cette Station abordera, dans un 
proche avenir, r étude de l'organisation sclentlfique du travail en agri 
culture. 

2) Les travaux de recherches et les travaux pratiques d'essai, de 
consultation et d'homologation sont entrepris par le Directeur de la 
Station et ses assistants. à la demande des constructeurs de machines, 
des administrations et des exploitants agricoles. 

3) Les résultats de ces recherches et essais pratiques sont com 
muniqués aux Conseillers du Génie Rural et aux Agronomes de 
l'Etat qui en assurent la diffusion dans le public agricole. 

4) La Station de Génie Rural de l'Etat est propriétaire d'un parc 
de machines agricoles dont la gestion est assurée par la personnalité 
civile qui gère le patrimoine de la Station. Les buts de ce parc peu 
vent se résumer comme suit : 

a) Déterminer l'orientation à donner à la construction belge de 
machines agricoles. 

b) Etablir une sélection des machines à importer, afin d'éviter des 
investissements inconsidérés de la part des cultlvateurs. 
c) Déterminer des techniques nouvelles à adopter pour l'utilisation 

rationnelle de machines nouvelles et orienter certaines recherches agro 
nomiques ( ex. longueur des pailles de céréales, dates de maturation, 
etc.). 
dj Faciliter l'organisation de coopératives d'utilisation en commun 

de machines agricoles. 
e) Faire connaître aux cultivateurs les types de machines les plus 

intéressants et les mieux adaptés à nos conditions d'exploitation. 

De productle van de aardbesvarlêtelt ~ Madame Moutot » (meest 
gekweekte variëteit) was onder 50 kg. per are gedaald. Dool' de ver 
spreiding van kcurvarlëteiten tal het rendement kunnen stijgen tot 
120 kg. per are. 
ln de loop van de jongste Jaren werden belangrijke beplantinqen 

ln het land· verricht. 
De teelt van de tomaat boekt ook veel vooruitgang sedert de 

invoering van nieuwe variëteiten en dank zij de nieuwe teeltmethodes. 
De teelt van die plant onder glas kent ook een grote uitbreiding, en 
veel landbouwers kweken tomaten ln hun serren. Daarbij dient eveneens 
vermeld het aanwenden van de naplantajuin (in plaats van het zaad) 
hetgeen toelaat vroeger ajuinen te verkrijgen dan bij de gewone teelt. 

III. - Bloementeelt. 

Op dat gebied zijn alle krachtsinspanningen er toe gericht om hetzij 
nieuwigheden, hetzij veredchnqcn der gekweekte bloemensoorten te 
verkrijgen welke van die aard zouden zijn de vraag naar sierplanten 
en bloemen te verhogen. In deze sector dient, zoals in zake mode, 
steeds naar lets nieuws gezocht. 
Van het kweken van een groot aantal bloemen of bloemensoorten 

wordt afgezien (bij vb. Clivia, Aspidistra, enz.} ten gunste van andere 
welke door de klanten veel gevraagd worden (Sanseveria, enz.}, 

* * * 

De opzoeklnqen op gebied vau de bestrijding der plantenziekten 
nemen geregeld meer uitbreiding en de deskundigen verspreiden de 
uitslagen der opzoeklnqen onder de landbouwers. 

.Verbeteringen dienen aanqestlpt op gebied van behandellng der 
planten. Zij hebben betrekking op de aangewende toestellen. op de 
voortbrengselen en op de behandelingswtjzen. 
Terzelfder tijd worden opzoekingen gedaan omtrent het beste 

tijdperk voor de behandelingen, en waarschuwingen worden regelmatig 
op grond van deze onderzoeken bekendgemaakt. 
Regelmatig worden nieuwe Insecten-, zwammen- of onkruiddodende 

producten op de handelsmarkt gebracht. Sommigen er van hebben reeds 
de proef doorstaan en worden algemeen gebruikt. Anderen (waaronder 
de selectieve onkrulddodende producten} vereisen nog steeds voor 
zichtigheid bij de aanwending om elke mogelijke schade te vermijden. 
Op dat gebied kunnen. de vulgarlsatiediensten een grote rol spelen. 

Bovendien overweegt het departement de' mogelijkheid om volma 
kingsleergangen voor de ondernemers van verstuivingswerken in te 
richten. 

Rijksstation voor boerderijbouwkunde. 

l) De bedrijvigheid van het Station voor boerderijbouwkunde is 
gericht op het bestuderen van alle vraagstukken met betrekking op de 
mechantsatie van de land- en tuinbouwbednjven in ons land. Dtt .sta 
tion zal weldra de studie aanvatten van de wetenschappelijke inrich 
ting van de arbeid in de landbouw. 

2) De ondereoekinqen alsmede de practlsche proefnemingen, de 
raadplegingen en de geschiktverklari!)geo worden door de directeur 
.van het station en door zijn assistenten uitgevoerd op verzoek. van 
de machinebouwers, van de besturen en van de Iandbouwbedrtjven, 

3) De uitslagen dezer proefnemingen alsmede de practâsche proef 
nerninqen worden aan de consulenten in de boerderijbouwkunde en 
aan de Rtjkslandbouwkundiqen medegedeeld, en deze verzekeren er 
de veralgerning vau onder de landbouwersbevolking. 

4) Het Rijksstation voor boerderijbouwkunde bezit een park van 
landbouwmachines waarvan het beheer waargenomen wordt door de 
burgerlijke rechtspersoonltjkhetd die het patrimonium van het station 
beheert. De bij de inrlchting van dit park voorziene doelstellingen kun 
nen als volgt worden samengevat: 

a) Aanduiden in welke zin de bouw van landbouwmachines in Bel 
gië moet geschieden; 
b) Een keuze bepalen van de in te voeren machines, ten einde van 

wege de landbouwers ondoordachte investeringen te vermijden; 
c) De nieuwe werkwijzen bepalen welke dienen aangewend bij het 

gebruik van nieuwe machines en sommige opzoekinqen op landbouw 
gebied leiden (bij vb. de lengte van de halmen voor de graangewas 
sen, de rijpheidsdata, enz.}: 
d) De oprtchtinq vergemakkelijken van coöperaties voor het ge. 

meenschappelljk aanwenden van landbouwmachines, enz.: 
e) Aan de landbouwers -de meest belangwekkende en de bij onze 

uitbatingsvoorwaarden best aangepaste machinetypen laten kennen, 
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ANNEXE II. 

QUESTIONS ET REPONSES. 

Qrn!STION: 

Un aperçu succinct des subsides accordés à l'agriculture néerlan 
daise par le Gouvernement de cc pays? 

RÉPONSE: 

1) Budget ordinaire (subsides et travaux) FI. 
2) Fonds d'éqallsatton agricole. . ..... 
3) Fonds Marshall (1951) ... 

Total 

34.681.300 
199.955.000 
286.666.000 

FI. 521.302.000 

Il est entendu que, dans les· données précitées. il n'a pas été tenu 
compte des dépenses purement administratives ( traitement des fonc 
tionnaires, équipement de bureau, etc.) ni des budgets extraordinaires. 

QUESTION: 

1) De quelle façon la distribution de lait s· dfectuera-t-elle daas les 
établissements d'enseignement et hospitaliers? 
2) Par qui et à quelle instance les demandes doivent-elles être intro 

duites? 
3) Les établissements indiqués ci-dessus pourront-ils bénéficie, de 

la distribution de lait sans exception ? 
1) Q11,\ suppléera J;;,. différence entre le prix réel du lait et la prime 

de I fr. 56? 

RÉPONSE: 

1) La distribution de lait s'effectue suivant modalités à établir, au 
mieux d~ la convenance, par rétablissement d'enselqnement ou hospi 
talier. 
Ïl y a toutefois lieu pour cet établissement de respecter les stipu 

lations de l'arrêté royal du 3 août 195 l ainsi que les clauses relatives 
à la qualité du lait. clauses édictées par l'Offtce National dtt Lait. 

2) Les demandes doivent être introduites à l'Office National du 
Lait, 151, me Belliard, ä Bruxelles, par les soins du fournisseur de 
lait. 

3) Les distributions pouvant bénéficier du subside sont celles effec 
tuées dans les écoles primaires des communes de plus de 5.000 habi 
tants, les écoles normales primaires. les écoles techniques du jour et 
les universités ainsi que dans les établissements hospitaliers. 
Pour les deux dernières catégories, seule est subsidiée la distribution 

de lait avec marque de contrôle AA. 
4) Sauf initiative des provinces, communes, écoles. etc., cette diffé 

rence sera payée par le consommateur du lait. 

QUESTION: 

Art. 24/7. - Quel est le plan de répartition du subside? 
Les noms des propriétaires des exploitations démonstratives ? 

RÉPONSE: 

Act. 24/7. - Exploitations démonstratives: 5.900.000 francs. 
L'arrêté royal du 14 octobre 1950, concernant l'octroi de subsides 

aux exploitations démonstratives reconnues. prévoit dans son article 
premier que Ie •Ministre de l'Aqrtculture peut agréer, dans chaque 
région agricole ou horticole une ou plusieurs entreprises agricoles ou 
horticoles. qui seront organisées comme exploitations démonstratives. 
A ce moment, 35 exploitations. dont la listr- est ci-jointe. ont êtê 

aqréécs, 
L'article 3 de l'arrêté: royal susdit fixe le montant des subsides qui 

peuvent être accordés à chaque exploitation démonstrative, 

Sont agréées comme exploitations démonstratives à partir du Ier juil 
let 195! et pour la première année, les entreprises agricole:s dirigées 
par les exploitanfs désignés ci-dessous : 

Circ. agron. n° 1 : M. Gijs, Jozef, Brasel, 2, Retie. 
Cfrc. agror,. n° 2: M. Verwirnp, Frans, Wimpel, 24, Wiekevorst. 

Circ. agron. 11-0 3: M. Meesrers-Hofkens, Petrus, Kloosterstraat, 18, 
Brecht. 
Ctrc. agror,. n° 4 : M. Seldeslachts, Jozef, Tiensesteenweg, 69. Lo 

venjoel. 

BIJLAGE II. 

VRAGEN EN ANTWOORDEN. 

VRAAG: 

Een bondig overzicht van de toelagen die door de Nederlandse 
Regering aan de landbouw worden verleend? 

ANTWOORD: 

I) Gewone begroting (toelagen en werken) 
2) Fonds voor Iandbouweqalisatte . 
3) Marshall-Fonds ( 1951) . 

Totaal 

Gld. 34.681.300 
199.955.000 
286.666.00Q 

Gld. 521.302.000 

Het is wel te verstaan, dat hierbij geen rekening werd gehoudeu 
met de louter administratieve uitgaven (wedden van de beambten, 
bureelbenodlqdheden, enz.), noch met de buitengewone begrotingen. 

VRAAG: 

1) Op welke wijze zal de distributie van melk qeschleden in de 
onderwijs- of verplegingsinrichtingen ? 
2) Door wie en tot welke instantie dienen de aanvragen gericht te 

worden? 
3} Zullen de hierboven vermelde inrichtingen zonder onderscheid 

van de. melkbedeling kunnen genieten ? 
4) Wie zal het verschil tussen de werkelijke prijs en de premie 

van l fr. 56, vergoeden ? 

ANTWOORD: 

l ) De distributie van melk geschiedt volgens modaliteiten. vast te 
stellen door de onderwijs- of verplegingsinrichting op de voor haar 
best passende wijze. 
Deze inrichting dient nochtans de bepalingen van het Koninklijk 

besluit van 3 Auqustus 1951 te eerbiedlqen alsmede: de clausulen be 
treffende de kwaliteit van de melk, die werden voorgeschreven door 
de Nationale Zuiveldtenst. 
2) De aanvragen moeten ingediend worden bij de Natlonale Zuivel 

dienst, 151. Belhardstraat, te: Brussel, door de zorgen van de melk 
leveraar, 
3) De bedellnqen die kunnen genieten van de toelage zijn deze 

die geschieden in de lagere scholen in de gemeenten van meer dan 
5.000 inwoners. de lagere normaalscholen, de technische dagscholen en 
de universiteiten alsmede in de ziekenhuizen. 
Voor de ·twee laatste categorieën wordt alleen de bedeling van melk 

met contrôlemerk AA ge:subsidiee:rd. 
4) Behoudens initiatief van de: provincién, gemeenten, scholen, enz., 

zal dit verschil betaald worden door de verbruiker van de melk. 

VRAAG: 

Art. 21/7. - Welk is het verdelingsplan van de toelage? 
Namen van de eigenaars van de voorlichtingsbedrijven? 

AN,WOOl.lD: 

Art. 21/7. - Voorlichtingsbedrijven : 5.900.000 frank. 
Overeenkomstig artikel l van het Koninklijk besluit van H Octo 

ber 1950 betreffende- het verlenen van toelagen aan erkende voorltch 
tingsbedrijve11 kan de Minister van Landbouw in iedere land- of tuin 
bouwstreek één of meer land- of tuinbouwbedrijven aannemen ·die als 
voorlichtingsbedrijven zullen ingericht worden. 
Thans zijn 35 bedrijven erkend. waarvan de lijst hierna wordt op 

gegeven. 
Bij artikel 3 van het Koninklijk besluit wordt het bedrag van de 

l;oelag~n vastgesteld, die: aan elk voorlichtingsbedrijf kunnen worden 
toeqekend, 
Worden vanaf 1 Juli .1951 en zulks voor het eerste jaar als voor 

lichtingsbedrijven aangenomen, de landbouwbedrijven welke door de 
hiernavermelde bedrijfsleiders geleid worden: 

Land. omschr. n' l: De heer Gijs, Jozef. Brasel; 2. Retie. 
Land. omschr, n' 2: De heer Verwimp, Frans, Wimpel, 21, Wieke 

vorst. 
Land. omschr, n' .3 = De 'heer Meesters-Hofkens, Petrus, Klooster- 

straat, 16, Brecht. · 
Land. omsche, n' 1: De heer Seldeslachts, Jozef. Tfensesteenweq, 69, 

Lovenjoel. 
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C:ir,·. il!Jro,1. il" 5, M. Vcnuocscu, Frans. Bultiugstraat, 22, Vil 
vtorde-Houtem. 
M. Vcrhasselt. Albert, « Hof t,• Houthem », steenweg op Edingen, 

179, Lembeek. 
Cîrc. 11g1·01i. n" 6: M. Evrard, [eau, 10. rue du Ry, Wavre. 
Cire. 11wo11. 11" 7 : M. Coppin, Daniel, Noordstraat, 3, Leffinge. 
Circ·. 1111co1,. 11" 8: M. Decroos-V crcoutter. Gérnrd, Oude Zecduk. 63, 

E11gcwaarts-Kapclle. 
M. V,11u!a111mL'. Maurits, Zwart Paardstraat, 131. Vinkem. 
Circ. "W""· 11" 9: M. D'Hondt, Kamiel. 't Withof, Grote Staden- 

straat, Hooqlcde. 
M. Lambert, René, Raakske E., 172, Winqcne. 
Circ-. r,gro11. n" JO: M. Landuyt, Raymond, Brugstraat, 8, Ursel. 
M. De Mcuucr. André. Ham, 3, Nevele. 
Circ. agrnri. 11" 1 I : M. De Ro-Reuacr, Jozef, Suuocnstraat, 52, Smee 

rebbe. Vloerscqcm. 
M. Van Mclkcbcek. Robert, « Hol ter Duyst ». Ninove. 
Circ. Df1ro11. 11· 12: M. Van <le Putte. Albert. Boerderij « Kcerkcn 

Bautschoot, 71. Eksaarde. 
M. Van dm Bergh, Richard, Gemenestraat, 7, Kieldrecht. 
Circ. D1;ron. n" 14: M. Cornut, Emile, rue Stc-Phtlomène, 91, Fra• 

merles. 
Circ. açron. n" 15: M. Bcaucarne. Georges. Hameau Horlcbecq, 8, 

Steenkerque. . 
· M. Fayt, Robert, me Houqardc. 3, Leernes. 
Circ. ngron. fi' 17: M. Dath-Colin. Ghislain, rue Neuve, 118, Ellt 

gnies-Stc-Anne. 
Circ. ogrori. n' 18, ,M. Maurice. Fcrdtnand. rue d'Avennes, 53, Ci 

plet (canton Hannut). 
Circ. Dgcor1. ,., 19: M. Henry, Pierre. Ferme de Malaxhe, Malaxhc, 

26l. Xhendremael [lez-juprel!e}. 
Circ. açcon. n" 20: M. GofHnet. Robert-Joseph, « Heid Gotsîn ». 23, 

à Rivage, Stavelot. 
Circ. agcon. n' 21: Wed. Th. Deuss, La Roche-Hof, Raam, 5, Op- 

hoven. 
Circ. ogco:1. n• 22: M. Daerden, Pascal. Kerkstraat, Bommershoven. 

Circ. agro,1. n" 23: M. Martin, René, Lonqchamps-Flamisoul. 

Circ. agron. n" 24: M. Arnould-Golfin, Albert, Ferme de Menuche- 
net. Bellevaux. 
Circ. ayrort. n• 25: ·M. Burnotte. Charles, GrandRoute. 43, Bande. 

Circ. agcon. n• 26: M. Rion, Raymond. Izel {canton de Florenville). 

Circ. agron. n• 27: M. Gengoux, Hyacinthe. Achet (section de Ma- 
nin}. 
Circ. agror,. n' 28, M. Servette, Joseph, « Anctenne Ferme Ber 

trand )), Route de Lustin, 7'1. Maillen. cu-. agcon. r1• 29: M. Hermaux. Enule. route de Morialmé, 128, 
Fraire, 
Circ. ogron. n• 31 = M. Lecoq-Crasson. Joseph, <1t Ferme Lecoq 1>, 

Thirimont, 32. Waimes. 

QUESTION: 

Quelle est la position des fleurs 'coupées dans Ic cadre de Benelux? 

RÉPONSE, 
Historique: 

La création d'une Union Econornique « Benelux » a amené les 
Ministres de l'AgriClllture des trois pays participants à signer le 
Protocole du 9 mai 1947. 
Ce protocole, à son article 2. reconnait la nécessité pour chacun des 

pays de baser, sa politique agricole sur !a garantie d'assurer au pro 
ducteur, des prix minima pou, les produits agricoles, comprenant, outre 
le prix de revient. une marge bénéficiaire convenable. 

A cette époque, les importations de fleurs coupées en provenance 
de Hollande n'ont pas été soumises au respect d'un prix minimum. En 
effet, les difficultés que rencontraient les horticulteurs hollandais à 
s'approvisionner en charbon leur enlevaient la possibilité de concur 
rencer nos producteurs nationaux. 
Pour la campagne 1948-1949, par suite d'une modification de la si 

tuation aux Pays-Bas, il fut fixé un prix minimum pour les tulipes et 
Jes narcisses (respectivement 1,20 fr. et l fr. la pièce). 

Pour la campagne 1949-1950. les mêmes prix minima furent fixés 
pour les mêmes produits, mais furent remplacés, à partir de février 
1950, par une « heffing » forfaitaire s'élevant. par fleur Importée en 
Belgique, à : 

0.60 fr. pour les tulipes, 
O:!O fr. pour les narcisses. 

Campagtlc /950-1951: 

Le protocole de Luxembourg, du 21 octobre 1950, donne en annexe, 
la liste A des produits qui ne pourront être admis librement au trafic 
réciproque entre les trois pays, que moyennant l'application du régime 
des prix minima. 

Lan«. omschr. r{ 5: D,· heer Vcnnoescn, Frans, Buitingstraat, 22, 
Vilvoorde-Houtem. 

De heer Vcrhasselt, Albert, « Hof te Houthem», steenweg op Edtn- 
l]l'll, 179, Lembeek. 
Lund, omschr. tt,. 6: De heer Evrard, Jean, 10, rue du Ry, Waver. 
land. omschr, n' 7: De heer Coppin, Daniel. Noordstraat, 3, Leffinge. 
Lund. omschr, r( S: De heer Decroos-Vercoutter, Oude Zecduk. 6J, 

Eqqcwaarts-Kapellc. 
De heer Vandarnmc, Maurits, Zwart Paardstraat, 131. Vinkem. 
Land. onischr, n •. 9: De heer D'Hondt, Kamiel. 't Withof, Grote 

Stadenstraat. 9, Hooglede. 
De heer Lambert, René, Raakske, E., 172, Wingene. 
Land. omscltr. r( 10: De heer Lnnduyt, Raymond, Bruqstraat.d.Llrsel, 
De heer De Mcqer, André, Ham, J, Nevele, 
Ltuul, om,chr. n•· 11 : De heer De Ro-Rcnaer, Jozef, Simocnstraat, 52, 

Smeerebbe, Vloerscgcm. 
De heer Van Melkebeck, Robert, « Hof ter Duyts ». Ninove. 
Land. omschr. n" 12: De heer Van de Putte, Alfons, Bocrdert] « Keer 

keu », Bautschoot, 71. Eksaarde. 
De heer Van den Bergh, Richard, Gcmcnestraut. 7. Kieldrecht. 
Lend. omschr, n' 14: De heer Cornut Emile, rue Ste-Philomène, 9l. 

Frameries. 
Lûne!. omschc. ri' 15: De- heer Beaucarne, Georges, Hameau Horle 

bccq, 8, Steenkerque. 
De heer Fayt. Robert, me Houqarde, 3. Leernes. 
Land, omschc, 11" 17 : De heer Dath-Colln, Ghislain, rue Neuve, l 18, 

Elüqnies-Stc-Annc. 
Land. omschr. n" 18: De heer Maurice, Ferdinand, rue d'Avcsnes, 

53, Ciplet ( kanton Hannuit}. 
Lenâ. omsclir. 11' 19: De heer Henry, Pierre. Ferme de Malaxhe, 

Malaxhe. 261. Xhendremael (lez-Juprelle). 
Land. omschr. ri' 20: De heer Golfinet, Robert-Joseph, « Heid Got 

sin ». 23, Rivage-Stavelot. 
Land. omschr, 11' 21 : Wtd. Th. Deuss, La Roche-Hoff, Raam, 5, 

Ophoven. 
Lm1Cl. omschr. ,.,- 22 : De heer Daerdcn, Pascal. Kerkstraat, Bom 

mershoven. 
Lond. omschr, n' 23: De heer Martin, Remi, Lcnqchamps-Ftamt 

soul. 
Land, omschr. n' 24 : De heer Arnould-Goflin, Albert, Ferme de 

Meuuchcnct-Bellevaux. 
Land. omsch«. ,., 15 : De heer Burnotte, Charles, Grand'Routc, 43, 

Bande. 
Ltmd, omschr. 'ri 26, De heer Rion. Raymond. Izel (kanton Fleren 

ville. 
Lane!. omschr. n' 27 : De hen Gengoux, Hyacinthe. Achet (sectie 

Monin). . 
La,id. omschr, n" 28 : De heer Servette, Joseph. « Ancienne ferme 

Bertrand », Route de Lustin, N, Marllen. 
Land. omschr. 11• 29 : De heer Hennaux. Emile, Route de Morialmé, 

128. Fraire. 
land. omschr. n' JI : De heer Lecoq-Crasson, Joseph, « Ferme Le 

coq ~. Thirimont, 32, Waimes. 

VRAAG: 

Hoi, is de toestand op het gebied van snijbloemen is het raam van 
Benelux? 

ANTWOORD: 
Historiscù overzicht : 

De oprichting van een Economische Unie « Benelux ~ heeft de Mi 
nisters vau Landbouw der drie deelnemende landen er toe gebracht 
het Protocol van 9 Mei 1917 te ondertekenen. 

ln artikel 2 van dit protocol wordt erkend dat voor elk land de 
noodzaak bestaat om zijn landbouwpolitiek te vestigen op de waar 
borg. aan de producenten voor de landbouwproducten minimumpr ijzcn 
te verzekeren, die boven de kostprijs een behoorlijke winstmarge laten. 
Te dieu tijde was de invoer van snijbloemen uit Nederland nog niet 

aan een minimumprijs gebonden. Inderdaad waren de Nederlandse 
tuiniers. wegens de moeilijkheden die zij bij de bevoorrading in kolen 
ondervonden. niet bij machte om onze nationale producenten concur 
rentie aan te doen. 
Voor het seizoen 1948-1949 werd, ingevolge een wijziging vao de 

toestand in Nederland. voor de tulpen en de narcissen een minimum 
prijs vastgesteld {respectievelijk 1,20 fr. en 1 fr. per stuk). 

Voor het seizoen 1949-1950 werden voor dezelfde producten dezelfde 
minimumprijzen vastgesteld, maar ze werden van Februari 1950 af 
vervangen door een forfaitaire heffing, be-dragend per in België inge- 
voerde bloem : · 

0,60 frank voor de tulpen; 
0,40 frank voor de narcissen. 

Seizoen 1950-1951 : 

Bij het Protocol van Luxemburg dd. 21 October 1950 wordt als 
bijlage de lijst A gegeven van de producten, waarvan het wederzijds 
verkeer tussen de drie landen niet vrij kan geschieden. tenzij met 
inachtneming van <le minimumprijzen, 
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A cette liste ftqurc comme N. B.: 

« Les fleurs coupées (rubrique 43) sont libérées, pom autant 
,, qu'aucun droit ne soit perçu à l'exportation des bulbes et olqnons 
11 à fleurs à dcstlnation de l'Ll. E. B.L.». 

En vue d'arnéltorer k marché des fleurs coupées, diverses mesures 
ont été prises pendant l'année 195 l : 

l) Le l5 avril, l'importation des fleurs coupées en provenance des 
Pays-Bas a été contingentée à 200 % des importations moyennes effec 
tuées durant Jes années 1936, 1937 et 1938; 

2) Le 2'1 mal, Ic continqentcmcnt précité est supprimé; par contre, 
les Autorités néerlandaises s'étaient engagée à prendre. lors de l'ex 
portation di: fleurs coupées, toutes les mesures néccssalres à la 
sauvegarde des prix du marché belge. 

Cette mesure transitoire a été appliquée [usqu'au 23 juillet. 
Il a été décidé que, à partir de cette date, Jes autorités néerlandaises 

prélèveraient, lors de J' exportation de Fleurs coupées vers la Belgique, 
une heffing de 12 % calculée sur le montant de la facture de vente à 
l'lmportateur. Ce prélèvement a pour but de compenser la disparité 
des prix de revient. 
Cette mesure fut mise en vlqucur à la suite des discussions entamées 

lors de la rêunion tenue à Anneville. 

Position annuelle : 

Au cours de sa réunion du 24 octobre 1951, la Commission A. R. P. 
a marqué son accord pour placer les fleurs coupées sur la liste B qui 
constitue la nomenclature des produits soumis ù un régime spécial dans 
Ic cadre des êchanges intra-Benelux. 

Le régime appliqué aux fleurs coupées est celui mis en vigueur à 
partir du 23 juillet 195 L 

QUESTION: 

Il me revient que cinq ans après la création du Service de la Comp 
tabilité Agricole il n'y a encore que six comptables en service. dont 
cinq pour la partie flamande et un seul pour ln partie wallonne du 
pays. 
Qu'a-t-on fait et que compte-t-on faire pour remédier à cette situation 

qui a pour conséquence de ne pas permettre au service de donner son 
plein rendement? 

RÊPONSE: 

Actuellement il y a six comptables agricoles en service : 

1 dans les provinces flamandes; 
1 dans le Brabant; 
1 dans Ic Hainaut. 

Le Département de I'Aqrlculture a, par l'intermédiaire du « Secré 
tariat permanent de Recrutement du Personnd de l'Etat ». organisé 
successivement 1 concours en vue de recruter les 9 comptables agri, 
coles ( l par province). 
Deux candidats d'expression française. dont un a entretemps démis 

sionné, ont réussi l'examen. 
Au cours du mois de janvier 1952, le Secrétariat permanent de 

Recrutement organisera un concours. à subir en langue française, en 

vue de l'admission au stage de trots comptables agricoles (ilt/o,iiteur 
Belge du l" décembre 1951. p. 9.132). 

QUES'rION: 

La situation posée dans la question précédente, n'est-elle pas la 
conséquence d'une insuffisance de traitement. Pourquoi le vérificateur 
comptable de la coopération agricole dont on exige un diplôme moin 
dre que pour le comptable agricole jouit-il d'un meilleur barème de 
traitement, IIIG pour le premier, Il!D pour le second? 

RÉPONSE: 

La rémunération insuffisante accordée aux comptables agricoles est 
sans aucun doute la cause initiale des difficultés de recrutement. 

Afin de porter remède à cette situation. des propositions ont été 
faites récemment en vue d" octroyer aux comptables agricoles le ba 
rème II!G, attribué actuellement au vérificateur comptable du service 
de la coopération agricole. 

ln die lijst wordt als N. B. vermeld : 

« De snijbloemen (rubrrek ~3) worden vrtjqestekl, in zover geen 
» enkel recht wordt geheven bij de uitvoer van bloembollen bestemd 
» voor de B.L. E. U.». 

Met het oog op de verbetertnq van de markt dei· snijbloemen, werden 
verschillende maatregelen genomen in de loop van het jam 1951 : 

1) Op 15 April werd het invoeren van snijbloemen uit Nederland 
gecontingenteerd op 200 t. h. van de gemiddelde invoer tijdens de 
jaren 1936. 1937 en 1938; 

2) Op 24 Mei werd voormelde continqente rtuq afgeschaft; daarcn 
tegen hadden de Nederlandse overheden zich e,· toc verbonden, bij 
het uitvoeren van snljblocmcn, alle maatrcqclcn tot vrljwartnq der 
prijzen van de Belgische markt te nemen. 

Deze ovcrqanqsmaatreqel werd toegepast tot op 23 Juli. 
Er werd besloten dat de Nederlandse overheden bij de uitvoer van 

snijbloemen naar België een op het bedrag der verkoopfactuur aan 
de invoerder berekende heffing van 12 t.h. zouden afhouden. Deze 
afhouding zou ten doel hebben de ongelijkheid der kostprijzen te ver 
helpen. 
Deze maatregel werd van kracht na de hesprekinqcn welke werden 

aangevat op de te Anneville gehouden vcrgadedng. 

Jnadijksc stand : 

Tijdens haar ve,·gadcring van 24 October 1951 heeft de Commissie 
voor Landbouw, Visserij en Voedselvoorziening haar instemming be 
tuiqd om de snijbloemen op t1: nemen in de lijst B, die een opsomming 
is van de producten welke binnen het bestek der intra-Benelux uit 
wisselingen aan een bijzondere regeling onderworpen zijn. 
Het reqinre dat op de snijbloemen wordt toegepast is dit hetwelk 

van 23 Juli af van kracht is qeworden, 

' VRAAG: 

Ik heb vernomen dat vijf jaar na de oprichting van de Dienst van 
de Landbouwboekhoudtnq cr nog maar zes boekhouders in dienst zijn, 
waarvan vijf voor het Vlaamse en één enkele voor het Waalse 
landsgedeelte. 
Wat heelt men gedaan c,1 wat neemt men zich voor te doen om aan 

deze toestand, die ten uevolge heeft dat de dienst niet in staat is 
volledig te renderen, te verhelpen ? 

AN'l"WOORD: 

Op dit ogenblik :i:ijn cr zes Iandbouwrckenplichttqen in dienst : 

4 in de Vlaamse provincies; 
1 in Brabant; 
1 in Henegouwen. 

Het Dcpartement van Landbouw h.:cft. door tussenkomst van liet 
« Vast Wervingssecretariaat voor het Rijkspersoneel"• achtereenvol 
gens 'i wedstrijden ingericht om de 9 Iandbouwrekenplichtiqen aan te 
werven ( 1 per provincie). 
Twee franstalige candidaten, waarvan één ondertussen ontslag ge 

nomen heeft. waren: in het examen qeslaaqd. 
ln de loop van de maand [unuart 1952, wordt door het Vast Wer 

vingssecretariaat een vergelijkend examen, met het Frans als· voertaal, 
ingericht. met het oog O() de toelating tot dié proeftijd van drie land 
bouwrekenplichtiqen (Belgisch Staatsblad van 1 December 1951, blz. 
9-132). 

VRAAG: 

Is de toestand uiteengezet in de vorige vraag niet het gevolg van 
een te lage wedde. Waarom geniet de verificateur-boekhouder van de 
dienst der landbouwcoöperatie, van wie een lager diploma geëist wordt 
dan van de Iandbouwrekenpllchttqe, een betere weddeschaal, IIIG voor 
eerstgenoemde, IIID voor de tweede ? 

ANTWOORD: 

De onvoldoende vergoeding toegekend aan de Iandbouwrekenpiich 
•tigen is ongetwijfeld de eerste oor-zaak van de aanwervinqsmoeihjk 
heden. 
Ten einde deze toestand te verhelpen werden onlangs voorstellen 

ingediend om aan de Iandbouwrekenpllchtiqen de weddeschaal IIIG 
toe te ;kennen, die thans aan de verlflcateur-boekhouder van de dienst 
der landbouwcoöperatie verleend wordt. 
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QUESTION: 

L'crqanisanon des fermes démonstrattves prévoit qui:' celles-ci devront 
confier la tenue dl' leur comptabilité au servtce comptabilité agricole 
du Département. 

Comment sera-t-il possible de réaliser cette utile perception en Wal 
louic, puisque deus cette région il n'y a qu'un seul comptable agricole? 

RùPONSE: 

Comme il n'y a pas de comptables agricoles en fonction dans les 
provinces de Liège, de Luxembourg et de Namur, Ic Service de la 
Comptabilité Aqricolc du Département ne peut pas tenir actuellement 
la comptabilité des exploitations démonstratives de C<.'S provinces. 

Afin cil- remédier il cette situation, Ic Sccrétartat Permanent de 
Recrutement organisera au cours du mois de janvier 1952 un con 
cours, en vue de l'admission all stage de 3 comptables. aqricoles pour 
les provinces précitées. i1Wortift-11c Bi:ly'1: du 1•·• décembre 1951, 
p. 9132.) 

QUESTION: 

M. le Ministre pourrait-il nous dire si aucune disposition n· est prise 
pour regrouper dans un même bâtiment les services de son Départe 
ment actuellement disséminés dans de nombreux locaux. cc qui a pour 
conséquence d'augmenter sensiblement la dépense d'entretien et rend 
les contacts, voire même la surveillance extrêmement difficiles. 

RÉPONSE: 

Un projet a été conçu d'édifier ù l'emplacement de rAncien Obser 
vatoire. place Ouetelet. une construction nouvelle destinée â l'héber 
gement de tous les services centraux du Ministère de !'Agriculture 
et du Ministère de la Santé Publique et de la Famille. 

Les avant-projets des plans, conçus d'après les programmes remis 
par les département précités. ont été soumis il l'examen de la Com 
mission des Bâtiments. 
Faute de crédits, il n'a pas encore été possible de commencer les 

travaux envisages. 

QUESTION: 

M. le Ministre pourrait-il me dire quel est 1..- programme arrêté pour 
1952? Dans le domaine de la recherche agronomique, quels sont les 
résultats obtenus en 195l ? Qnelle en a été la diffusion? 

RÉPONSE: 

A la date du B décembre, k programm..- des recherches à effectuer 
en 1952 n'est pas arrêté. 

Les résultats des recherches de 195 t seront donnés dans les rap 
ports des Stations. en février 1952. 

Les résultats des travaux des Stations sont notamment diffusés par 
la Revtte de /'Aycicultuce et au cours de réunions de service des 
ag1;nts techniques du Département. 

Au surplus. le Comité National de la. Recherche Agronomique sera 
consulté sur tous Ies programmes d'action. 

QUESTION: 

Où en est-on en ce qui concerne les bâtiments et l'équipement en 
matériel des Stations déjà en fonctionnement et spécialement de celles 
dont la création a été décidée au cours des dernières années ? 

RÉPONSE: 

Les bâtiments de la Station de recherches pour l'amélioration des 
plantes de grande culture, ù Gembloux, sont presque terminés. L'adju 
dication du mobilier du bâtiment principal a eu lieu. 

Les bâtiments de la Station de recherches pour l'amélioration des 
plantes de grande culture, à Lemberge. ceux de la Station laitière à 
Melle et ceux de la Station de recherches pour l'amélioration de la 
culture de la pomme de terre à Librarnont. sont en voie de construc 
tion. 

A difaut de crédit, il n'a pas encore été possible c1· entamer la con 
struction de bâtiments pour d'autres stations. 

QuESTIO!'i: 

Quelle est l'augmentation du budget du Ministère de I'Aqrrculture 
pour chacune des 5 dernières années? 

Dans quelle mesure cette augmentation est-elle due à I'accrotssement 
des dépenses d'administration et au développement des subventions ? 

VRAAG: 

De orqanlsatle der voorllchtlnqsbedrljven voorziet dat deze hun 
boekhouding zullen moeten toevertrouwen aan de dienst der land 
bouwboekhoudlnq van het Departement, 

Hoc zal het mogelijk zijn deze nuttige waarneming in Wallonië te 
verwezenlijken, aangezien er in deze streek slechts één landbouw 
rekenplichtig c is ? 

ANTWOOllD: 

Daar er geen Jandbouwrekeupllchtiqen in dienst zijn in de provin 
cies Luik, Luxemburg en Namen, kan de dienst der landbouwboekhou 
ding van het -Departement de boekhouding der voorlichtingsbedrijven 
van deze provincies thans niet bijhouden. 

Om die te verhlepcn, zal in de loop van de maand Januari 1952, 
door het Vast-Wervingssecretariaat, een vergelijkend examen ingericht 
worden met het oog op d..- todating tot de proeftijd van drie landbouw 
rekenplichtigen voor hoqervcrmclde provincies. (Bdgiscli Staatsblad 
van I December l951, blz. 9l32.) 

VRAAG: 

Zou de heer Minister ons kunnen mededelen of er geen schîkkinqen 
getroffen zijn om in eenzelfde gebouw de diensten van zijn Departe 
ment te groeperen, die m, in verscheidene lokalen verspreid zijn, waar 
door de onderhoudskosten aanzienlijk hoger zijn en het contact van de 
diensten onder elkaar, ja zelfs de bewaking, buitengewoon moeilijk 
worden? 

ANTWOORD: 

Overwoqen werd, op de plaats van de Oude Sterrenwacht op het 
Ouctclctpletn een nieuw gebouw op te trekken. waarin al de centrale 
diensten van het Ministerie van Landbouw en van het Ministerie van 
Volksgezondheid en van het Gezin zouden ondergebracht worden. 

De voorontwerpen, uitgewerkt volgens de <loot· voorgenoemde de 
partementen ingediende programma's, werden voor onderzoek aan 
de Commissie der Gebouw..-n voorqelcqd. 

Bij gebrek aan kredieten was het totnogtoe niet mogelijk bedoelde 
werken aan te vangen. 

VRA,\C: 

Kan de heer Mtnister me mededelen welk het programma is dat voor 
1952 werd vastgesteld? Welk zijn. op het gebied van het landbouw-_ 
kundig onderzoek, de in t951 bekomen uitslagen? Hoe werden z ij open 
baar gemaakt ? 

Ats:TWOORD: 

Op 13 December is het programma van de in 1952 nit te voeren 
onderzoekingen nog niet vasrqesteld. 
Dl! nitslagen van de onderzoekingen in 1951 zullen vermeld worden 

in de verslagen van de stations, in Februari 1952. 
D..- uitslagen van ·de werkzaamheden van de stations worden onder 

andere bekend gemaakt in het lanclbouwtijclsr:h,ift en in de toop van 
de dienstvergaderingen van de technische ambtenaren van het Depar 
temeut, 

Daarenboven, zal het Nationaal Comité voor Landbouwonderzoek 
geraadpleegd worden omtrent de werkproqramma's, 

VRAAG: 

Hoever staat het met de gebm,wen en de voorziening in rnaterieel 
van de stations die reeds in werking zijn, ,,., bijzonderlijk van dieqe 
rien tot de oprichting waarvan besloten werd in de loop der laatste 
jaren ? 

ANTWOORD: 

De gebomven van het proefstation voor veredeling van de land 
bouwgewassen te Gembloers zijn bijna voltooid. De aanbesteding van 
het meubilair van het hoofdgebouw heeft plaats gehad. . 
De gebouwen van het proefstation voor veredeling van de land- . 

bouwqewassen te Lemberge, deze van het zuivelstation te Melle, en 
deze van het proefstation voor veredeling der aardappelteelt te Libra 
mont zijn in aanbouw. 

Bij 9•'brek aan kredieten was het nog niet mogelijk met de aanbouw 
van gebouwen voor de andere stations een aanvang te nemen. 

VRAAG: 

Welk is de verhoging van de begroting van het Ministerie van 
Landbouw voor ieder der laatste 5 jaren. 
In welke mate is deze verhoging te wijten aan een vermeerdering van 

de bestuursuitgaven en aan de uitbreidtnq van de subsldiën ? 
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RliPONSE: ANTWOORD: 

Budqet 

Begroting 

Exercice 

Dienstjaar 

Montant - Bedrag 

Augmentatlon 
sur le 

budget précédent - Verhoging 
op de voorgaande 

begroting 

Détail de la différence 

Detatl van het verschil 

Dépenses 
tl' Administration 

Bestuurs 
uitgaven 

.. ·---··-·-- ·---~-·--·•~•··•- ··--··•·- -~---· -•------· --· . 
' 

Subventions 

Subsldlën 

Autres dépenses 

Andere uitgaven 

i9-18 

1949 

1950 

1951 

1952 

325.406.310 

336.798.771 

433.757 .600 

595.578.000 

702.193.000 

80.448.156 

11.392.461 

96.958.829 

161.820.-100 

!06.615.000 

14.699.716 , 

31.063.951 (·} 

7.405.679 

29.827.500 

10.767.000 

12.419,440 

19.719.860 

58.2':10.000 

122.640.000 

83.282.000 

23.329JOO 

- 39.391.350 ( •) 

31.313.150 

9.352,900 

12.566.000 

( *) Certeines dépenses d'installation et de guerre ont êtê inscrites 
en 1949 à d'autres chapitres ou budgets. 

QUESTION: 

Quelles sont pour la même période (cinq dernières années) les sub 
ventions supprimées et les nouvelles subventions établies ? 

RÉPONSE: 

En 1948. 
Subsides supprimés. 

Etudes sur l'amélioration des produits laitiers. 
Electrification des écarts {inscrite au budget extraordinaire). 

Office National du Lait. 

Nouveaux subsides. 

Conseil international du Sucre. 
Communications de données comptables. 
Travaux pédoloqrques. 

En 1949. 
Subsides supprimés. 

Commission d'embellissement de la vie rurale. 
Fonds des foires. 
Communication de données comptables. 

Nouoenu» subsides, 

Lutte contre les campagnols. 
Amélioration d'installations horticoles. 
Insémination artificielle ( article figurant en 1946 en Chapitre IV, 

Dépenses de fonctionnement). 
Station avicole de Kapellen. 

En 1950. 
Subsides supprimés. 

Lutte contre les campagnols. 
Fermes pilotes. 

Nouveaux subsides. 

Soutien de l'inc!ustrie laitière. 
Achat coopératif de machines agricoles. 

En 1951. 
Nouveaux subsides. 

Retournement des prames. . 
Enseignement postscolaire agricole {á transférer de l'Instruction 

publique). 
Appareils de refroidissement du fait. 
Distribution de lait dans les écoles et les établissements hospitaliers. 

{ •} Bepaalde inrichtlngs- en oorloqsuttqaven werden in 1949 i11 
andere hoofdstukken of begrotingen Ingeschreven. 

VRAAG: 

Welke subsidies werden tijdens dezelfde periode afqeschaft en welke 
subsidies werden ingevoerd {laatste vijf jaren) ? 

ANTWOORD: 

ln 1948. 
Af9rsc:hnfte: subsidies, 

Studiën over de verbetering van de zuivelproducten. 
Electriflcatte van afgelegen wijken (inge:schrewn in de buitenge 

wone begroting). 
Natiooale Zuiveldienst. 

Nieuwe subsidies. 

Internationale Raad voor de Suiker. 
Mededeling van boekhoudkundige gegevens. 
Bodemkundige werken. 

ln 1949. 
Afgeschafte st1ósidies. 

Commissie voor verfraaïing van het Landelijk leven. 
Jaarmarktfonds. 
Mededeling van· boekhoudkundige gegevens. 

Nieuwe subsidies. 

Bestrijding van de veldmuizen. 
Verbetering van tuinbouwinrichtingen. 
Kuustmatige inseminatie (artikel opgenomen in 1918 in Hoofd 

stuk IV, ·werkingsuitgaven). 
Station voor plulmveerassen te Kapellen. 

ln 1950. 
Afgeschafte subsidies. 

Bestrljdlnq van de veldmuizen. 
Model hoeven. 

Nieuwe :mbsidies. 

Steun aan de zuivelbedrijven. 
Coöperatieve aankoop van landbouwmachines. 

ln 1951. 
Nieuwe subsidies. 

Scheuring van weiden. 
Naschools landbouwonderwijs {over te schnjven van Openbaar 

Onderwijs}. 
Toestellen voor het afkoelen van de melk. 
Melkbedeling in de scholen en ziekenhuizen. 
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Subsides supprirnés. 

Aucun. 
E,1 1952. 

Nouvcnux subsides. 

Exploltations démonsrratlvcs horttcolcs, 
Re,Jrclfagc des vcrqcrs. 

Subsides supprimés. 

Aucun. 
QUESTION: 

Pour chacune des années 19'18/49/50 et, si possible, 1951. quel est 
le nombre de vaches N génisses contrôlées dans les Syndicats d'Ele 
vagc? 
Mëme question pour les Syndicats d'Exploltntion, en indiquant pour 

chacune des années le pourcentage d'animaux que leur rendement 
classe comme économiquement non rentables. 

RËPONSE: 

Voici le nombre de vaches contrôlées par les Syfl(/icats cl'E/etJagc 
pour les exercices en cause : 

1947/46: 
!94&/49: 
1949/50: 
1950/51: 

l<1.605 
23.148 
26.759 
22.731 

par les Syndic,1ts cf Exploitation : 

194&/49: 
1949/50: 
1950/51: 

56.146 
74.465 
84.511 

Il est pratiquement impossible de déterminer exactement le pour 
centage d'animaux que leur rendement classe comme économique 
ment non rentables, car la rentabilité varie non seulement de rêgion 
à région, mais même de ferme à ferme. La situation géographique de 
l'exploitation peut même jouer un rök important. 
Une première enquête ·faite en l949 par les Conseillers de zootechnie, 

menait à la constatation que le pourcentage éliminé en cours de ces 
contrôles se situait aux environs de to %. 

QUESTION: 

Quel est k- temps accordé par semaine au Département de rAgri 
culture pour ses communiqués agricoles à la radio par I'Instltut Natio 
nal de Radiodiffusion ? 

RÉPONSE: 

Le Département de l'Aqriculeure ne dispose pas d'un temps accordé 
par n. N. R. pour des communiqués agricoles. 

QUESTION: 

Quelles sont les directives données pour l'année 1952 aux Stations 
de Recherches tant officielles que libres subsidiées au point de vue 
de la nature et de l'orientation des recherches à réaliser. Dans quelle 
mesure le Ministre est-il tenu au courant de l'activité des différents 
centres de recherches ? 

RËl>ONSE: 

Les Stations de recherches adressent chaque année leur programme 
d'action alt Département. qui le soumet au service techniquement com 
pétent ainsi qu'au Comité National de la Recherche Agronomique. En 
attendant. [es directeurs des Stations spécialisées sont invités à orien 
ter surtout leurs recherches vers des questions d'actualttë. 

Le Ministre est tenu au courant de l'activité des différents centres 
par les visites qu'il leur fait et par le rapport annuel des Stations. 

QUESTION: 

Il existe à Gembloux et à Gand des stations qui ont un objet iden 
tique. Comment M. le Ministre entend-il cordonner- I'acnvité de ces 
stations pour éviter les chevauchements et éventuellement des contra 
dictlons ? 
Auront-elles une activité limitée gêographiquement, ce qui ne paraît 

pas souhaitable ou bien auront-elles chacune à poursuivre nationale 
ment leurs études sur des objets détermlnés ? 

Afgcsdu1ftc subsidies. 

Geen. 

Nieuwe subsidies. 
ln 1952. 

Tuinbouwvoorlichtingsbcdrijven. 
Herqrtffelen van de boomgaarden. 

Afgc-sclwft,;: subsidies. 

Geen. 
VRAAG: 

Van elk der [aren 1948/49/50 en, zo mogelijk, 1951, welk is het mui 
tal koeien en vaarzen, gecontroleerd in de Veekwceksyndtcnteu ? 

Zelfde vraag voor de Veehoudersbonden. voor elk der jaren, het 
percentage der dieren aanduiden die wegens rendement als economisch 
niet rentabel worden gerangschikt. 

ANTWOORD: 

Ziehier, voor de betreffende dienstjaren, het aantal door de Vee 
kweeksyriclicateri gecontroleerde koeien : 

1947/46 
!9'18/49 
1949/50 
1950/51 

14.605 
23.t48 
26.759 
22.73[ 

door de V echoudersbonden : 

1948/'19: 56.146 
1949/50 : 71.465 
1950/51: 84.511 

Het is practisch onmogelijk juist het percentage der dieren te bepa 
len die wegens rendement als economisch niet rentabel worden gerang 
schikt, want de rentabiliteit varieert niet enkel van streek tot streek, 
maar zelfs van hoeve tot hoeve. De qeoqraphtsche ligging van het 
bedrijf kan zelfs een belangrijke rol spelen. 
Een eerste onderzoek. gedaan in 1919 door de Veeteeltconsulenten. 

leidde tot de vaststelling dat het percentage, geëlimineerd in de loop 
van deze contrôles, ongeveer 10 % bedroeg. 

VRAAG: 

Over hoeveel tijd beschikt het Departement van Landbouw voor zijn 
landbouwmededelingen door het Nationaal Instituut voor Radio 
omroep? 

ANTWOORD: 

Het Departement van Landbouw beschikt niet over 'een zendtijd 
bij het N. I. R. voor landbouwcommuniqués. 

VRAAG: 

Welke richtlijnen werden er voor het jaar 1952 aan de officiële en 
aan de vrije gesubsidieerde proefstations gegeven aangaande de aard 
en de oriëntatie van de te verwezenlijken onderzoekingen? In hoever 
wordt de Minister op de hoogte gehouden van de werkzaamheden van 
de verschillende centra voor onderzoek ? · 

ANTWOORD: 

De proefstations zenden elk jaar hun werkprogramma aan het 
Departement, dat het onderwerpt aan de technisch bevoegde dienst. 
alsook aan het Nationaal Comité voor Landbouwonderzoek. ln afwach 
tiog hiervan, werden de directeurs van de gespecialiseerde stations ver 
zocht hun onderzoekingen vooral op de kwesties van actueel belang 
af te stemmen. 

De Minister wordt op de hoogte gehouden van de werkzaamheden 
van de verschillende centra door de bezoeken die hij er brengt en 
door het jaarlijks verslag van de stations. 

VRAAG: 

Er bestaan te Gembloers en te Gent statlons die aan hetzelfde doel 
beantwoorden. Hoe meent de heer Minister de werkzaamheden van 
deze stations onderling te kunnen ordenen ten einde dubbele uitvoering 
van onderzoekinqen en eventueel tegenspraak te vermijden ? 
Zullen hun werkzaamheden geographisch beperkt zijn, wat niet wen 

selijk blijkt, of zullen zij leder op nationaal plan hun navorsingen over 
bepaalde onderwerpen dienen voort te zetten? 
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RùPONSE: 

Du fait qu'au Centre de recherches aqronomtqucs de Gand certaines 
stations ont la mêuie appellation que des stations du Centre de Gem 
bloux, il ne résulte pas nécessairement que la mission des unes et des 
autres soit identique. 
Chacune de ces stations poursuivra nationalement des études sm 

des objets déterminés par les Services techniques du Département. 

QUESTION; 

La création de fermes-pilotes ou démonstraüves a été décidée li y 
a cinq ans. Est-il possible- de savoir où l'on en est et de connaitre les 
résultats obtenus et les concluslous qu'il est possible d'en tirer? 

RÉPONSll: 

L'arrêté royal relatif à l'octroi de subsides aux exploitations démon 
stratives a paru au Monitmr Belge du 9 novembre 1950, 

Par arrêtés ministériels des 7 juillet et 22 août 1951, Ic Département 
a agréé 35 exploitations agricoles comme exploitations démonstratives. 

Le plan d'amélioration de ces exploitations s'étend sur une période 
de cinq années. 
Les entreprises agricoles visées ci-dessus n'étant agréées que depuis 

six mois, il est encore trop tôt pour pouvoir tirer des conclusions de 
l'action entreprise par Ic Département en cc domaine. 

QUESTION: 

A l'article 24/11 il est question de groupements professionnels de 
cultivateurs. Cette expression doit-clic être interprétée au sens large 
ou all sens restreint l Les associattous agricoles sont-elles comprises 
dans cette appellation? Un cultivateur non-affilié à une organisation 
peut-il participer à la répartition du subside ? 

RÉPONSE: 

L'expression « groupements professionnels de cultivateurs )) doit 
être interprétée au sens large et comprend donc les associations agri 
coles. 
Les groupements professionnels qui n'ont pas la personnalité civile 

devront prouver leur existence et leur fonctionnement par la produc 
tion de leurs statuts et de· Jeurs comptes, 
L'octroi de subsides individuels n'est plus envisagé. 

QUESTION: 

Quelle a ëtë l'activité du Comitë National de la Recherche agrono 
mique au cours de l'année 1951 ? 
S'est-il préoccupé des résultats acquis au cours de l'exercice précé 

dent? 

RÉPONSE: 

Le Comité doit se rêunir au moins une fois par an. 
Il s'est réuni pour la première fois le 15 lévrier 1951 pour examiner 

notamment le programme 'des recherches de 1951. 
Une seconde réunion aura lieu en décembre et sera suivie d'une 

troisième réunion au début de l'année prochaine. A ces réunions les 
membres pourront prendre connatssance des résultats acquis au cours 
de l'exercice précédent, et faire éventuellement des propositions pour 
!es travaux de recherches futurs. 

QUESTION: 

Les subsides pour amélioration foncière. étables, silos, etc., ont-ils 
été adaptés au coût actuel des constructions ? Si oui, dans quelle pro 
portion? 

RËPONSl'.: 

Avant-guerre les subsjdes accordés par le Département pour l'amé 
lioration ou éventuellement la construction des bâtiments ruraux ci· 
après atteignaient les chiffres suivants : 

Etables ... 
Fosses h fumier 
Fosses à purin . 
Silos . 

fr. 3.000 
250 
500 
700 

J\NTWOOlll) : 

Uit het feit dat sommtqc stations bij het Centrum voor Landbouw 
kundig onderzoek te Gent dezelfde benaming dragen als de stations van 
het Centrum te Gembloers, volgt niet noodznkeltjk dat de opdracht · 
van de eerste en de laatste dezelfde zou zijn. 
Elk van deze stations zal op nationaal plan na vorslnqen voortzetten 

aangaande onderwerpen die door de technische Diensten van het 
Departement bepaald worden. 

V!!i\AG: 

Tot de stichting van model- of voorlichtingsbedrijven werd besloten 
vóór 5 Jaar. Is het mogelijk te weten hoever het hiermede staat en de 
bekomen uitslagen te kennen, alsmede de besluiten die cr kunnen uit 
getrokken worden? 

ANTWOORD: 

Het Koninklijk besluit, betreffende het verlenen V<Jn toelaqen aan 
de voocllchtinqsbedrijvcn, is verschenen in het Belgisch Stnotsolnd van 
9 November 1950. 

Bij de Mlntstenële besluiten van 7 Juli en 22 Augustus 1951 heeft 
het Departement 35 landbouwbedrijven aangenomen als voorlichtinqs 
bedrijven. 
Het verbeterluqsplan van deze bedrijven loopt over een tijdspanne 

van vijf [aar. 
Aangezien voormelde landbouwondernemingen pas sedert zes maan 

den aanqenomen iijn is het voorbarig besluiten te trekken uit de door 
het Departement op dit gebied qevoerde actie. 

VRAAG: 

Het artikel 24/11 voorziet toelagen aan beroepsgroeperingen van 
landbouwers. Dient deze uitdrukking in mime of in enge zin geïntcr• 
prcteerd ? Zijn de landbouwverenigingen begrepen in deze benaming ? 
Kan een landbouwer. niet bij een groepering aangesloten, van de ver 
deling van de subsidie genieten ? 

ANTWOORD: 

De benaming « beroepsverenigingen van landbouwers » dient in de 
ruime zin qeinterpreteerd en bevat dus de landbouwverenigingen. 

De beroepsgroeperingen zonder rechtspersoonlijkheid moeten hun 
bestaan en han werking bewijzen door het overleggen van hun sta 
tuten en van hun rekeningen. 
Het verlenen van individuele subsidies wordt niet meer voorzien. 

VRAAG: 

Welke activiteit heeft het Nationaal Comité voor Landbouwkundig 
onderzoek uitgevoerd gedurende het jaar 1951 ? 
Heeft het zich bezig gehouden met de gedurende het vorige dienst 

jaar bekomen resultaten ? 

ANTWOORD: 

Het Comité moet minsten eenmaal per jaar verqaderen. 
Het vergaderde voor de eerste maal op 15 Februari 1951 om onder 

andere het programma der werkzaamheden voor 1951 te onderzoeken. 
Een tweede vergadering zal plaats hebben in December en gevolgd 

worden van een derde vergadering in het begin van het toekomend 
jaar. Op deze vergaderingen zullen de leden kennis kunnen nemen 
van de bekomen uitslagen gedurende het voorgaande jaar, en even 
tueel voorstellen maken met het oog op het toekomstig onderzoekinqs 
werk. 

VRA/\G: 

Werden de toelagen voor verbetering van gebouwen, stallen, silo's, 
enz., aangepast aan de huidige kostprijs dec bouwwerken ? Zo ja, in 
welke verhouding ? 

ANTWOORD: 

De vóór de oorlog door het Departement toegekende toelagen voor 
verbetering of gebeurlijk de oprichting van de hierna gemelde hoeve 
gebouwen bedroegen : 

Rundveestallen ... 
Mestkuilen 
Aalputten 
Silo's . 

... fr. 3.000 
250 
500 
700 
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En 1916, ers subsides ont étê portés aux maxima suivants: 1 ln 19-16, werden deze toelaqcn op de volgende maxima gebrncht: 

Et •• bles 
Porcheries 
Pesses t1 funucr 
Fosses il purin ... 
Silos . 

.. ' " .. " " .... fr. 5.000 
5.000 
500 

1.000 
1.225 

Le Département a entrepris rèccnuncut des démarches auprès des 
iustauces compétentes en vue de doubler les subsides accordés pour 
lamèlicration des étables et la construction de silos, de manière à 
mieux les adapter aux coûts réels des travaux. 

Depuis l'année 1949, k Départcuu-nt accorde également des sub 
sides peur l'amélioration des séchoirs à houblon et à plantes médici 
nales et la construction de germoirs à pommes de terre. Ces subsides 
peuvent atteindre 10.000 francs par exploitation. 

QUESTION: 

Dans quelle mesure les recensements de taureaux utilisés pour l'in 
sémination artificielle ont étê- étudiés, par les Services techiques du 
Département du point de vue de leurs aptitudes ? Dans l'affirmative, 
quels sont les Services qui font cette étude ? 
Le point de vue « de l'Elcvaqe ~ est-il observé dans la pratique de 

l'insémination artlhcielle ? 

RÊPONSE: 

Les taureaux sont soumis. avant achat, à un contrôle zootechnique 
exercé par les Conseillers de zootechnie de I'Etat. Il est entendu que 
les taureaux ne peuvent fln• que de race pure, avoir une généalogie 
approuvée, et avoir accompli un test de reproducteur. En principe, 
ne sont admis dans les centres que les taureaux ayant obtenu la prime 
de conservation. 

Les taureaux proposés par les Conseillers de zootechnie sont en 
outre soumis à un examen complet au point de vue sanitaire et apti 
tude à la reproduction (tests cliniques, biologiques et microscopiques) 
par Ic Service Vétérinaire. 
En conséquence, le point de vue « de l'Elcvaqc ::- est observé dans 

la pratique de l'insémination arttflciclle. 

QUESTION: 

Combien de stations d'essais pour l'amélioration de l'espèce porcine 
exlste-t-ll ? Lesquelles'! A qui en est confiée la gestion? 

RÊPON:Sr-:: 

Il existe actuellement quatre stations d'essais en vue de la sélection 
' porcine érigées par les Fédérations Provinciales agréées des Syndicats 
d'Elevaqe de porcs et qui sont, dt.' cc fait, subsidiées par Je Départe 
ment de !'Agriculture, suivant les dispositions reprises au Chapitre II, 
par. l", litt. C, de I'Arrëtë du Régent du 22 septembre 1947, et l'ar 
ticle 2 de I'Arrêté Royal du 3 août 1951. 

Ces stations reconnues sont réparties comme suit, dans les principaux 
centres d'élevage de porcs du Pays: 

Pour la Flandre Occidentale : Station de Roulers: 
Pour la Flandre Orientale : Station de Melle; 
Pour Ja province d'Anvers : Station de Bevel; 
Les provinces de Luxembourg, Namur et Liège ont une station corn 

mune à Marche. 

Des. pourparlers sont actuellement en cours pour transférer cette 
derntcrc station à Marloie. 

Les stations d'essais en vue de Ia sélection porcine sont érig~es par 
les Fédérations Provinciales agréées des Syndicats d'Elcvaqe de Porcs. 
qui sont gérées par mi Conseil dAdministration qui désigne les admi 
nistrateurs qui rempliront les Ionctions de Président et de Secrétaire. 

La station de Marche, commune à trois provinces, est gérée par un 
Comité de gestion représentant les trois provinces. 

QUESTION: 

Quelle a été en 1951 l'utilisation, précise et détaillées du subside à 
la Ligue du Coin de Terre? 

RÉPONSE: 

Il n'est pas possible de donner pour le moment, ce renseignement. 
attendu que les comptes de cet ·organisme. clôturés au 31 décembre 
1951. ne seront introduits qu'en 1952. 
Le Département intervient dans les frais d'inspection, de secrétariat, 

de propagande et du « franc par are ~- Le subside n'a pas encore été 
liquidé parce qu'on attend les comptes. 

Rundveestallen . 
Varkensstallen ... 
Mestkuilen . 
Aalputten . 
Silo's . 

fr. 5.000 
5.000 

500 
1.000 
l.225 

Onlangs werden door het Departement blj de bevoegde instanties 
stappen gedaan met het inzicht de toelagen toegekend voor de verbe 
tering van veestallen en de bouw van silo's te verdubbelen, ten einde 
deze beter aan te passen aan de werkelijke kosten der werken. 
Sedert het jaar [9,19, verleent het Departement insgelijks toelagen 

voor de verbetering van drooqplaatscn voor hop en geneeskrachtige 
piantcn. alsook voor de oprichting van aardappelkiemhutzcn. Deze toe 
Ingen kunnen 10.000 frank per bedrijf bcdraqcn, 

VRA/\G: 

ln welke mate werd de telling van de voor de kunstmatige inse 
minatie qcbrulkte stieren, wat betreft hun qcschlkthcdcn, bestudeerd 
door de Technische Diensten vnn het De-parlement ? In bevestlqend 
geval. welke zijn de Diensten die zich met deze studie beatqhouden ? 
Wordt, bij de practlsche ultvoertnq der kunstmatiqc inseminatie, het 
standpunt van de « veckweek » in acht genomen ? 

ANTWOORD: 

De stieren worden, vóór de aankoop aan een zootcchnischc con 
trôle, vanweqe de Rljksveetceltconsulenten. onderworpen. Het is dui 
delijk dat deze stieren van zuiver ras moeten zijn, een erkende afstam 
ming bezitten, en aan een voorttclinqsproef moeten voldaan hebben. 
In beginsel worden in de centra slechts stieren aanvaard clic de instand 
houdingspremie hebben bekomen. 
De door de Veeteeltconsulenten voorgestelde stieren worden daaren 

boven onderworpen, vanwege dt:' Vceartsenijkundiqe Dienst, aan een 
volledio onderzoek op sanitair gebied en inzake hun voorttellnqsqe 
schiktheden (klinische, biologische en microscoptsche proeven). 

Bijgevolg wordt het standpunt van « de Veekweek » bij de prac 
tischc uitvoering der kunstmatige inserniuattc in acht genomen. 

VRAAG: 

Hoeve! proefstations tot verbetering van het varkensras bestaan cr? 
Welke? Aan wie is het beheer toevertrouwd? 

ANTWOORD: 

Er bestaan tegenwoordig vier proefstations tot verbetering van het 
varkcnsras gesticht door de Provlnctalc Maatschappijen aangenomen 
door de Varkenskweeksyndtcaten, die op hun beurt gesubsidieerd wor 
den door het Departement van Landbouw, volgens de schikkingen ge 
troffen in Hoofdstuk. II, par. I, litt. C, van het Reqentsbesluit van 
22 September 1947, en artikel 2 van het Koninklijk Besluit van 
3 Augustus 19.51. 
Die erkende stations zijn in de bizonderste varkenskweekccntra van 

het Land verdeeld als volqt : 

Voor West-Vlaanderen : Station te Roeselare; 
Voor Oost-Vlaanderen , Station te Melle; 
Voor de provincie Antwerpcn : Station te Bevel: 
De provincies Luxernburq, Namen en Luik hebben een qcmecnschap 

pelijk station te Marche. 

Onderhandelingen zijn tegenwoordig aan gang om dit laatste station 
over te plaatsen naar Marloie. 

De proefstations tot varkensselectie zijn gesticht door de Provinciale 
Maatschappijen, aangenomen door de Varkenskweeksyndtcaten, die 
alleen beheerd zijn door een Beheerraad, die de beheerders aanduidt 
welke de functies van Voorzitter en Secretaris vervullen. 
Het station te Marche, voor de drie provincies, is beheerd door een 

Comité dat de drie provincies verteqenwoordiçt. 

VRAAG: 

Welk was, in 1951, het juist en gedetailleerd gebruik van de toelage 
verleend aan het Werk van de Akker ? 

ANTWOORD: 

Het is niet moge:lijk thans die inlichting te geven daar de rekeningen 
van dit organisme. afgesloten op 31 December 1951, slechts in 1952 
ingediend worden. 
Het Departement komt tussen in de kosten van inspectie, secretariaat, 

propaganda en van « de frank per are». De subsidie werd nog niet 
uitbetaald aangezien men op de rekeningen wacht. 
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Qrn,STION: 

A quel moment Ic Jardin Botanique de I'Etar transféré à Meysse 
sera-t-il accessible au public ? 

Rt.r>ONSE: 

Le domaine de Meisse sera ouvert a\1 public dès que tout le Service 
des cultures y sera transféré : cc transfert est conditionné par l'octroi 
de crédits pour la construction du Palais des serres et par une extension 
du cadre du personnel. 

Quf!ST!ON: 

Sur quels éléments est basée la fixation du prix de direction du 
beurre? 

RliPONSe.: 

Les prix de direction du beurre sont basés sur Ic prix de revient du 
lait. Le prix de revient moyen annuel pour du lait à 30 % de matières 
grasses avait été établi à 3,20 francs Ic litre. 

Afin de tenir compte des variations saisonntères, une échelle men 
suelle des prix du lait a été fixée. 

Compte tenu d'une production estivale de 56 % et d'une production 
hivernale de 44 %, la moyenne de- cette échelle atteint 3.20 francs, 

Les prix de direction du beurre correspondent à ces prix mensuels 
du lait. 

Prix du lait 

Avril 1951 
Mai. . 
Juin . 
Juillet ·-· 
Aoüt ·-· 
Septembre ... 
Octobre 
Novembre . 
Décembre . 
Janvier 1952 
Février . 
Mars . 

3,- 
2.90 
2,90 
2,90 
3~- 
3,20 
3,40 
3.60 
3,60 
3.60 
3.50 
3,20 

Prix de direction 
du beurre 

77,50 
77.- 
77.- 
77,- 
80.- 
83r 
86,- 
90,- 
90.- 
90.- 
88,- 
83,- 

QUESTION: 

M. le Ministre nestime-t-il pas opportune la création d'un centre 
de Recherches herbagères dans le sud du pays? 

La nécessité y apparaît techniquement indéniable. 

RÉPONSE: 

La Station d'Amélioration des Plantes, à Melk, a spécialement dans 
ses attributions l'étude et la recherche se rapportant aux graminées et 
à l'amélioration das prairies. 

Cette Station ne limite aucunement son activité à une partie du pays. 
bien au contraire, ette poursuit activement ses recherches et expérimen 
tations dans toutes les régions du pays. 
Etant donné que le problème de la sélection et de Famélloration des 

graminées et des herbages est extrêmement complexe. il n'apparait 
pas qu'une division des efforts soit souhaitable en ce moment. 

QUESTION: 

Quels sont les résultats obtenus par l'application des dispositions 
légales en matière de remembrement des terres? 

RÉPONSE: 

Quarante-huit demandes de remembrement ont été introduites auprès 
du Département de !'Agriculture depuis le vote de la loi 'tendent à 
encourager le remembrement volontaire. Ces demandes se rapportent 
à l'échange de 94 Ha. 71 a_ 42 ca. contre 93 Ha. 18 a. n ca. 
Une requête, concernant 3 Ha. 15 a. 00 a été acceptée; 38 r~quHes 

ont été rejetées et 9 sont à l'examen. 

QUESTION: 

Qu'entend-on par Service Pédoloqique de Belgique? Est-ce le seul 
organisme qui s'occupe de Pédologie en 'Belgique? 

VR/\1\G: 

Wanneer zal de Rijksplantcntl1in, clic naar Meise werd overgebracht, 
voor het publiek toeqankelijk zijn ? 

ANTWOORD: 

Het dometn van Meise zal voor het publiek toegankelijk zijn zodra 
heel de dienst der teelten cr zal overgeplaatst zijn; deze overplaatstnu 
hangt al van het toekennen van kredieten voor het bouwen van het 
serrcnpalels en van een ultbretdlnq van het personeelskader. 

VR/\1\G: 

Op welke basis is de rcchtprl]s van de boter berekend ? 

De richtprijzen van de boter zijn gebaseerd op de kostprijs van 
de melk. De gemiddelde jaarlijkse kostprijs voor melk aan 30 % vet, 
bedroeg 3,20 frank per liter. 
Ten einde rekening te houden met seizoenschommelingen werd een 

maandelijkse prijzenschaal voor de melk opgesteld. 
Rekening houdend met een winterproductie van 56 % en een zomer 

productie van H % geeft deze schaal een gemiddelde prijs van 3.20 fr. 
De richtprijzen van de boter stemmen overeen met deze maande 

lijkse melkprijzen. 

April 1951 
Mei . 
Juni . 
Juli . 
Augustus 
September ... 
Octobcr 
November . 
December . 
Januari 1952 
Februari 
Maart . 

ANTWOORD: 

Prijs van de melk 

3.00 
2,90 
2.90 
2,90 
3,- 
3,20 
3.40 
3,60 
3,60 
3.60 
3.50 
3,20 

Richtprijs 
van de boter 

77.50 
77.- 
77,- 
77.- 
80.- 
83.- 
86.- 
90.- 
90,- 
90.- 
88.- 
83.- 

VRAAG: 

Meent de heer Minister niet dat het wenselijk ware in het Zuiden 
van het land over le gaan tot de oprichting van een Centrum voor 
onderzoek der grasgewassen ? 
De noodzakelijkheid hiervan schijnt technisch gesproken niet te 

loochenen. 

ANl'WOORO: 

Het Rijksstation voor Plantenveredeling te Melle heeft bijzonder in 
zijn bevoegdheid de studie en het onderzoek van grassen en de ver 
betering · van het grasland. 

Dit Station beperkt geenszins zijn activiteit' tot een deel van het 
land, wel integendeel, het doet zijn onderzoekinqswerk en prcefnemin 
gen in alle gewesten van het land. 

Aangezien het vraagstuk van de veredeling en van de verbetering 
eter grassen en van het grasland één complex vormt blijkt het thans 
niet wenselijk dat de inspanningen op dit gebied verdeeld worden. 

VR,\AG: 

Welke zijn de uitslagen bekomen door de toepassing van wettelijke 
bepalingen inzake ruilverkaveling ? 

ANTWOORD: 

Acht-en-veertig vragen om ruilvekaveling werden bij het Depar 
tement van Landbouw ingediend sedert de goedkeuring van de wet tot 
aanmoediging van de vrijwillige ruilverkavelinq, Deze aanvragen heb 
ben betrekking op de ruiling van 94 Ha. 71 a. 42 ca. tegen C,3 Ha. 
18 a. 92 ca. 
Een aanvraag voor een oppervlakte van 3 Ha. 15 a. 00 werd goed 

gekeurd; 38 aanvragen · werden afgewezen en 9 zijn nog ln onderzoek. 

VRAAG: 

Wat verstaat men door 'Bodemkundige Dienst van België ? [s het de 
enige inrichting die zich ln België bezighoudt met 'Bodemkunde? 
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RùPONS!!: 

Le Service Pédolcqtque de Belqtque est une association sans but 
lucratif, dont Ic siège est établi 72, avenue Cnrdinal Mercier, à He 
verlee. 
Cet organisme s'occupe dl' l'exécution de travaux pédoloqtques. 

Le Service Pédoloqique de Belqiquc travaille en cöllahoration étroite 
avec la Station de Pédologie, diri\)éC- par M. le Prof. Bacyens, de 
l'Université de Louvain. 

Les travaux scientifiques que ce savant a effectués depuis de nom 
brcuses années, notamment avec l'appui de l'i. R. S. 1. A .. donnent â 
cc serviet: une autorité toute particulière. Celui-ci bénéficie des travaux 
effectués par la station de pédologie; il dispose en plus d'une docu 
mentation cousldérablc et d'un personnel expérimenté. 

En dehors du Service Pédolcqique de· Belgique, il n'y a pas â ma 
connaissance d'autres organismes de même standing universitaire qui 
s'occupent de pédologie, sauf toutefois l'i. R. S. I. A. qui encourage 
l'établissement de la carte pédoloqique. 

QUESTION: 

M. k Ministre peut-il indiquer au moyen d'un tableau quelles sont 
les localités où des orqanlsrncs existent -· écoles et hôpitaux - qui 
ont jusqu'à présent bénéficié du crédit de 19.568.000 francs affecté aux 
subsides pour distribution de lait ? 

RÊPONSE: 

Le localités où sont situés les organismes qui ont bénéficié du sub 
side pour distribution de lait, sont les suivantes : 

Bruxelles - Schaerbeek - Gand - Seraing - Eupen - Liège - 
Tournai - Lessines - Ath' - Tamines - Gilly - Ransart - Far 
ciennes - Châtelet - Carnières - Charleroi - Châtelineau - Couil 
let - Marcinelle - Montignies s/S. -'-- Lodelinsart - Dampremy - 
Jumet - •Marchienne-au-Pont - Bouffioulx - Baelen - Mol - Des 
sel - Turnhout - Geel. 

QUESTION: 

Comment se répartit le crédit de 75.Ó00.000 de francs prévu au poste 
du budget 20-1 ? Quels sont les organismes qui en ont bénéflcié en 
1951 ? Sur quel principe se fait la répartition ? 

Ouelle est dans ce crédit la part réservée directement fi la produc 
tion? 
Quelle garanHe possède M. le Ministre que les producteurs ont reçu 

ou reçoivent r entièreté de la part destinée â la production ? 

RÉPONSE: 

Un tableau ci-contre indique les previsions de répartition du crédit 
de 75.000.000 de francs prévu au poste du budget 20- l. 

Les organismes qui ont bénéficié en 1951 du subside prévu sont 
détaillés dans la liste ci-contre. 
Lorsqu'il n'est pas prévu de contingents globaux, le subside est 

attribué pour toute la fabrication du produit visé. 
Si au contraire la fabrication de ce produit est soumise à un contin 

gentement global. les contlnqents indivlduels sont déterminés en tenant 
compte de la capacité de fabrication ainsi que des réceptions de lait 
et des quantités fabriquées durant une période de référence. 

Le montant des subsides est calculé de telle façon que si les laite 
ries paient au producteur un prix minimum fixé, tout le crédit doit 
revenir à la production. 
Le subside n'est liquidé que sur preuve que la laiterie a payé aux 

producteurs le prix minimum ftxé par le Département. 

Prévisions de répartition du crédit 
à l'octicle 20/ J du budget de 1951. 

Fromages â pâte dure et demi-dure 
Fromage de Herve ... 
Poudre de lait entier 
Poudre de lait écrémé 
Lait condensé entier ... 
Lait condensé écrémé 
Casélne et divers . 

fr. 

fr. 

26.182.000 
5.200.000 
5.005.000 

33.825.000 
1.198.000 
1.435.500 
2.154.000 

75.000.000 

ANTWOORD: 

De Bcdernkundlqe Dienst van België is een vereniging zonder winst 
gevend doel, gevestigd 72, Karel. Morcterlaan, te Heverlee. 

Deze instcllltnq houdt zich bezig met de uîtvoerlnq van werken van 
bodemkundige aard. 
De Bodemkundige Dienst van België werkt in Innige samenwerking 

met het Bodemkundig Station bestuurd door de heer Prof. Baeyens 
van de Hogeschool te Leuven. 

De wetenschappelijke opzoektnqen elle deze geleerde sedert verschil 
lende jaren heeft gedaan. namelijk met steun van het I. W. O. N. L., 
geven aan deze dienst een heel bijzonder gezag. Deze geniet van 
de door het Station van Bodemkunde uitgevoerde werken; hij beschikt 
daarenboven over een uttqcbretde documentatie en een ervaren per 
soneel. 

Buiten de Bodernkundiqe Dienst van België, zijn er naar mijn weten 
geen andere instellingen met hetzelfde universitair peil die zich bezig 
houden met bodemkunde. benevens nochtans het 1. W. O. N.L. die 
de bodemcarterlnq aanmoedigt. 

VRAAG: 

Kan de heer Mlntstcr bi] middel van en tabel de plaatsen opgeven 
waar er organismen - scholen en ziekenhuizen - bestaan die tot heden 
genoten hebben van het krediet van 19.568.000 frank bestemd voor 
de melkbcdeltnq 7 

ANTWOORD: 

De lokaliteiten waar de organismen gevestigd zijn die genoten heb 
ben van de toelage voor melkbedelinq zijn de volgende : 

Brussel - Schaarbeek - Gent - Seraing - Eupen - Luik - 
Doornik - Lessen - Aat - Tamines - Gilly - Ransart - far 
ciennes - Châtelet - Carnières - Charleroi - Chäteltneau - Couil 
let - Marcinelle - Montlqnles s/S. - Lodelinsart - Dampremy - 
Jumet - Marchiennc-uu-Pont - Bouffioulx - Balen - Mol - Des 
sel - Turnhout - Geel. 

VRAAG: 

Hoe geschiedt de verdeling van het krediet van 75.000.000 frank 
voorzlen door de begrotingspost 20-1? Welke organismen hebben 
ervan genoten in 1951? Volgens welk beginsel geschiedt de verde 
ling ? 
Wi:-lk deel vnn dit krediet is rechtstreeks bestemd voor de produc 

tie? 
W:elke waarbocq bezit de heer Minister dat de producenten het 

geheel van het aandeel. bestemd voor de productie, ontvangen of ont 
vanqcn hebben ? 

ANTWOORD: 

Een hiernavolgende tabel duidt de vooruitzichten aan voor de verde 
li ng van het krediet van ï5.000.000 frank, voorzien door de post van 
dt' begroting 20-1. 
Di': organismen die in 1951 genoten hebben van de voorziene sub 

sidie zijn vermeld op volgende lijst. 
Wanneer er geen globale contingenten voorzien zijn. wordt de sub 

sidie verleend voor de ganse fabricatie van het _bedoelde product. 
Indien echter de fabricatie van dit product onderworpen is aan een 

globaal contingent, dan worden de individuele contingenten bepaald, 
rekening houdend met de productiecapaciteit alsook met de melkont 
vangst en de gefabriceerde hoeveelheden tijdens een referentie-periode. 

Het bedrag van de subsidie is derwijze berekend dat, zó de zuivel 
fabrieken aan de producent een vastgestelde minimum prijs betalen, het 
geheel ten goede komt aan de productie. 
De subsidie wordt maar vereffend, dan wanneer het bewijs geleverd 

wordt dat de zutvelfabriek de minimum prijs, vastgesteld door het 
Département. aan de producenten uitbetaald heeft. 

Vooruitziclüen van de verdeling van het krediet voorzien 
bij het artikel 7.0/1 van de begroting voor 1952. 

Harde- en half harde kaas 
Herve kaas 
Volle melkpoeder -·· . 
Afgeroomd melkpoeder . 
Volle gecondenseerde melk ... 
Afgeroomde gecondenseerde melk _ .. 
Caseïne en verscheidene ... . . . . .. 

fr. 

fr, 

26,182.000 
5.200.000 
5.005.000 
33.825.000 
1.198.000 
1.435.000 
2.154.000 

75.000.000 
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Laiteries. 

Subsides ,.,. j,111<•icr - 30 novembre 1951. 

Lii'yc. 

Arqentcau: Hamoir: Herve: Vaux: s/Chcvreuiout. 

Affinct1rs de fronwye ile l-leruc. 

Brandt Jacques, Ayeneux-Olne: Brandt René, Dison; Brittc Michel, 
Saive; Veuve Brouwers Léon. Aubel: Camal-Beaujcau 1-1.. Oucue-du 
Bois: Cerfontaine- Emilc, Saive; Christiane Adclin, Battice; Collard 
Alfred. Herstal: Constant Fabry J., Charneux: Oc Bock, Marcel, Lim 
bourg: Delfosse Alphonse, Herstal: Veuve Dclsaute Isabelle. Battice; 
Veuve Dclvaux-Dumoulln. Wandre: Dcmcz-Depouhon H., Battice; 
Demoulin, Charneux: Detry-Dcmonccau H .. Battice; Dieu Pascal. Dison; 
Domken C., Clermont s/Berwtune: Doorn. Herve: Droevcn, At1b1:I; 
Ernst Jos., Herqenrath: Emst Raymond, Aubel; Flechet Guillaume. 
Warsaqc: Foxhall Edouard. Xhendelesse; Glllet-Klcynen, Clermont 
s/Bcrwtunc. Godefroid Henri, Charneux; Gratllet-Rahrer, Herve; Gri 
gnard R., Grand-Rechain; Grooteclaes Charlotte, Aubel: Gutkln-Navcau, 
Herve; Habran Henri, Retinne; Hackln Culles, Cercxhc-Heuseux: Hous 
set François, Saive; Housset Mathieu. Saive; [aeqhers René. Clermont; 
[amar Jean, Dison: Lassaux Charles, Saive: Lejeune Jules, Herve; 
Lejeune Marcel, Herve: Lemmens Mathieu, Julemont; Liégeois Prosper. 
Thimister; Ltéqeois-Iscrentant. Batttce; Loozen, Henri-Chapelle; Maquée 
François, Petit-Rechain; Mamette [oseph. Liège; Nederlants Mathieu, 
Mortier: Nihon Ltëqeots, Battice; Ptrenne-Rahter. Clermont s/Bcrwlnne: 
Rasquinet Hubert. Fléron; Remy Agnés, Veuve Dumont, Saive; Renard 
Jacques, Herve; Rcnsonnet Guillaume. Bellaire; Royen Albert. Grand 
Rechaln: Ruwer [oseph, Cheratte; Schyfflers Hubertine, Thimister; 
Schoonbroodt Joseph. Battice; Vandeberq Lambert. Clermont s/Bcr 
wlnne: Vanderheydcn Jean, Hombourg: Vandcrhcydcn S., Pepinster; 
Vanhaercn Marcel, St-André; Bastin, Mortroux. 

Platenu , 

Laiterie de Herve; Pirenne Georqes, Clermont s/Berwinne; Schlanzer. 
Faymonville. 

Subsides /"' jam,îcr-30 novembre 1951. 

Laiteries. 

Subsidies 1 [anunri - 30 November 1951. 

Luik. 

Argenteau; Hauiolr: Herve; Vaux s/Chcvremont. 

Affir1ccnlcrs uan Hcrvckans. 

Brandt [acques, Ayeneux-Olne: Brandt René, Dison; Brittc Michel, 
Saive: Wwc Brouwers Léon. Aubel; Camal-Beaujcau H,, Oueue-du 
Bois: Cerfontaine Emile, Saive: Christiane Adeltn. Battice; Collard 
Alfred, Herstal; Constant Fabry J., Charneux: De Bock, Marcel, Lim 
bourg; Dclfossc Alphonse, Herstal; Wwc Delsaute Isabelle, Battice; 
Wwe Delvaux-Dumoulin. Wandre; Demez-Dcpouhon H., Battice; 
Demoulln, Chaineux: Detry-Dcrnonceau H .. Battice; Dieu Pascal, Dison; 
Dornkcn C.. Clermont s/Bcrwtnne: Doorn, Herve: Droeven. Aubel; 
Ernst [os., Hergenrath; Ernst Raymond, Aubel; Flechet Guillaume, 
Warsage; Foxhall Edouard, Xhendelesse; Gtllet-Kleynen, Clermont 
s/Ber-wtnne: Godefroid Henri, Charneux; Gratllet-Rahter, Herve; Gri 
gnard R.. Grand-Rechain: Grootcclaes Charlotte, Aubel; Gutkln-Naveau, 
Herve; Habran Henri, Rct'nnc: Hackin Gilles. Cerexhe-Heuscux: Hous 
set François, Saive; Housset Mathieu, Saive; [aeqhers René. Clermont: 
[arnar Je-an, Dison; Lassaux Charles, Saive; Lejeune Jules, Herve; 
Lejeune Marcel, Herve; Lemmens Mathieu, [ulernont: Liégeois Prosper, 
T'hirutster: Liéqcois-Isercntaut. Battice; Loozen, Henrt-Chapellc: Maqnée 
François, Petit-Rechain; Marnettc Joseph. Liège: Ncdcrlants Mathieu, 
Mortier; Nthon Liégeois. Battice; Pirenne-Rahier, Clennont s/Berwinne: 
Rasquinet Hubert, Fléron; Remy Agnès, Veuve Dumont, Saive; Renard 
Jacques, Herve: Rensonnct Guillaume, Bellaire: Royen Albert, Grand 
Rcchain; Ruwer Joseph. Cheratte; Schyfflers Hubertine. Thunlster: 
Schoonbroodt Joseph. Battice: Vandeberq Lambert. Clermont s/Ber 
winnc: Vanderheydcu Jean. Hombourg, Vnndcrheyclcn S., Pepinster; 
Vanhacre n Marcel, St-André; Basnn. Mortroux. 

Hoaçotuktc : 

Laiterie de Herve: Pirenne Georges, Clermont s/Berwinne: Schlanzer, 
Faymonville. 

Subsidies I Jam,ari-30 November 1951. 

z.,; velfabrieken. 

Flandre 
Occidentale 

Flandre 
Orientale 

West-Vlaanderen i Oost-Vlaanderen 

Anvers 

Antwerpen 

-1 
! 

Brabant 

Brabant 

Limbourg 

Limburg 

Hainaut 

Henegouwen 

Namur 

Namen 

Luxembourg 

Luxemburg 

Elverdinge. 
Gits. 
Jabbeke. 
Klerken. 
Lo. 
Moerkerke. 
Moorslede. 
Passendale. 
Poperinge. 
Veldegem. 
Vlamertinge. 
Watou. 
Wlnqene. 

Aalter. 
Deftinge. 
Eeklo. 
Gavere. 
Herzele, 
Kallo. 
Maldegem. 
Nazareth. 
Nevele. 
Sinaai. 
St. Laureins. 
St. Maria 

Horebeke. 
Sleidinge. 
Wontergem. 

Berlaar. 
Geel. 
Gierle. 
Lier-Henclrikx. 
Loenhout. 
Lutte- 

Mechelen. 
i Meerle. 
Merksplas. 
Putte. 
Retie. 
Rijkevorsel. 
Wiekevorst. 
Wuustwezr-l. 
Zandhoven, 

Bierbeek. 
Jauche. 
Laken. 
Leuven, Franco 

Suisse. 
Leuven-Libbys. 
Malderen, 
Neerijsse. 
Nijvel. 
Opwijk-Meert. 
Rotselaar. 

' Veltem-Leroy. 
V eltem-Soetern, 
Vollezele. 
Wespelaar. 

Achel, 
Bocholt. 
Heusden. 
Kinrooi. 
Meldert. 
St. Huibrechts 

Lilk. 
Zonhoven. 

Forges. 
Nalinnes 

Colonval, 
Nalinnes l'Etoile. 
Scoumont 

(Abbaye). 
Seloignes. 

Bois de Villers. 
i Ciney. 
Florennes. 

Carlsbourg. 
' Virton. 

Fabrique» de fromage de Bruxelles : 

De Wolf, Herdescrn: Lambrecht, Herdersem. 

Fabriques de fromage de Bruxelles : 

Coppy, Zuun: Cornelis, Beersel: De Crem, Pepingen: De Nayer, 
Dworp: Dakx. Heverlee: Stiens, Pepinqe n; Van d<> Gucht, St Pieters 
Leeuw; Van Geytc, Tollembeek: Van Roy, Herent. 

Af[iaerie de [romtuje de Herve : 

Lccnaerts. Zichem-Zussen-Bolder. 

Affinerie de fromage de Herve : 

Brasseur. Forges-lez-Bourlers. 

Affincrie de fromage de Herve: 

Hoqqe-Bourlon, Marenne. 

Brusselse kaasfabrieken : 

De Wolf, Herdersem: Lambrecht, Herdersem. 

Brusselse kaasfab.ieken : 

Coppy, Zuun; Cornelis, Beersel; De Grem, Pepingen; De Nayer, 
Dworp; Dakx. Heverlee; Stiens, Pepingen; Van de Gucht, St Pieters 
Leeuw: Van Geyte, Tollembeek; Van Roy, Herent. 

Affincring Hcrvekaas , 

Lcenaerts, Zichem-Zussen-Bolder. 

Affincring Heroekaes : 

Brasseur, Forges-lez-Bourlers. 

Aff;ner-ing Hecoekcas : 

Hoqqe-Bourlon, Marenne. 
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Qlll,STION: 

En C<.' qui concerne les écoles et les hôpitaux bénëftctunt du subside 
pour distribution de lait, quels crltères ont présidé à leur choix ? 
Comment St' foit : I" la répartition: 2" 1<.' contrôle de la bonne foi de 

C(.'S opérations ? 

Rùt>ONSL•:: 

Les catéqorics détabllsscuicuts d'cnselqncmcnt pouvant jouir du sub 
sid<.' pour la dtstrlbution de lait sont prévue" à l'nrrëté royal du 3 août 
1951. 
Ces diverses catcqorics sont les suivantes avec en regard le motif 

de leur choix : 

a) Ecoles primaires dans les co1111111111es ds: plus de 5.000 hnbitnnt« : 

Encourager la consommation de lait lil où clic est la plus déficttatrc, 
soit dans les centres urbains. 

b) Ecoles 11orma/cs primaires : 

Propaqande auprès des futurs éducateurs dl' la jeunesse. 

c) Ecoles techniques du [cnu: : 

Propagande parmi le futur personnel de rnaît rlsc des usines. 

d) Llniuersités : 

Propagande parmi nos futurs dirigeants. spécialement parmi le COl'pS 
médical. 

Aucune catêgorisation n'a été faite parmi les hôpitaux. 
La répartition se fait par Ic canal des établissements fournisseurs 

de lalt, sur la foi de documents contrestqnés par le fournisseur et 
l'acheteur, 

Le contrôle: de la bonne foi des opérations se fait par les agents du 
Département et de l'Offtce National clu Lait. tant sur les livres de fa 
brication et documents comptables que par coups de sonde sur les 
lieux de distribution. 

Ouasrron . 

Où en est Ic programme de la construction : 

1) bätlments des stations de recherches à construire ? 
2) qu'a-t-on réalisé au cours des années 1949, 1950 et !951 ? 

RÉPONSE: 

1) Les plans des bâtiments dcstlnès aux Stations d'Entomoloqte. de 
Phytopathologie et de Phytophannacie de l'Etat, à Gembloux, sont 
~~ . 
l.<1 construction de ces bâthnents. pourra être entreprise dès que Ic 

budget comportera les crédits nécessaires. 
2) Au cours des années 1949. 1950 d 1951, les travaux de recher 

ches ont été continués et ont fait ou feront l'objet de, nombreuses pu 
blications de 1., part des diverses stations. 

ÛUES'flON: 

Chacune des Stations, soit à Gand. soit a Gembloux. dispose-t-elle 
de l'installation, du matériel et du personnel indtspensables à leur 
Foncttonncment normal ? 
A quelle date la création de chacune d'elles a-t-elle été dêcidée ? 

RÉPONSE: 

Deux Stations seulement (une à Gand et une à Gembloux] sont in 
.stallècs dans des locaux de l'Etat indépendants de ceux des Instituts 
agronomiques de l'Etat, où les autres sont à l'étroit. 

Les Stations créées avant l 950 possèdent le matériel indispensable 
au fonctionnement normal. 
Sept stations ont demandé une extension de personnel en 1949. 

a) La création des stations a été décidée au Centre de recherches 
agronomiques de l'Etat. à Gand. pour les stations: 

d'économie rurale, en 1930; 
de recherches pour l'amélioration des plantes de grande culture, en 

1932; 
de recherches sur l'alimentation du bétail. en 1938; 
laitière, en 1938: 

VRAAG: 

Welke crttcrta hebben geleid tot de keuze van de scholen en de 
ztckcnhutz eu die qeutetcu van de roclaqo voor de nrclkbcdr-llnq ? 

Hoe geschiedt : l' de verdeling: 2" d,, coueröle van de goede trouw 
bij deze wci-lœanrnhcdcu '! 

ANTWOOUO: 

De categorieën van onderwijsinrichtingen die kunnen genie-ten van 
dt: toelage voor de melkbcdcltuq zijn voorziet, bij het Konlnklijk besluit 
van 3 Au qustus 195 l. 

Deze verschillcndr categorieën zijn de volgmde, met erbij de reden 
van hun keuze : 

a) l,iliJL're scholen ù1 de' ucmt'rntcn mei mec,· c/1111 5.000 ù1<1•011crs : 

Het verbruik van melk aanmoedigen daar waar dit het meest in 
gebreke blijft, namelijk in de stedelijke centra. 

b) Lnqerc normnnlscliolen : 

Propaqanda bij d,• toekomstige jNtgdoplc-idei-s. 

c) Technische clayscholen : 

Propaganda bij het toekomstig vakpersoneel der fabrieken. 

cl) ll niocrsitcitcn. 

Propaganda bij ome toekomstlqe leiders, voornamelijk bij het me 
disch corps. 
Er werd geen enkele classificatie gedaan tussen de ziekenhuizen. 
De verdeling geschiedt langs het kanaal der mclklevennqstnnchnn 

gen. vertrouwende op documenten, die medeondertekend werden door 
de levcraar en de koper. 

De contrôle van de goede trouw van deze bewerkingen qeschiedt 
door de beambten van het Departement en van de Nationale Zuivel 
dienst. zowel op de Iabrtcatieboeken c,1 rekenplichtige documenten als 
door steekproeven op de distributieplaatsen. 

VRAAC: 

Hoever staat het met het bouwprogramma 

1 ) op te richten gebouwen voor proefstations ? 
2) wat werd in de- loop der jaren 19'19, 195() eu 1951 verwezenlijkt? 

ANTWOORD: 

[) D-, plannen van de gebouwen bestemd voor de Rijksstatiqns voor 
'Insectcnleer. voor Plantenziektekunde en voor Phytopharmacic, te 
Gembloers, zijn klaar. 
De aanbouw van deze gebouwen zal kunnen ondernomen worden 

zodra de Begroting de nodige kredieten zal voorzien. 
2) Gedurende de jaren !949. 1950 en 1951 werd het omvangrijk 

onderzocktuqswerk voortgezet. De resultaten cr van werden of zullen 
gepubliceerd worden in de talrijke publicaties der verschillende sta 
tions. 

VR,\AC: 

Beschikt elk station hetzij te Gent of te Gembloers over de- tot een 
normale: werking onontbeerlijke gebouwen. materieel en personeel? 

Op welke datum werd tot de oprichting van elk er van beslotcn ? 

ANTWOORD: 

Slechts twee Stations [een te Gent en een te Gembloers) zijn ge 
vestigd in lokalen die niet van de Rij'!cslandbouwhogesd1olen alhan- 
9en. waar de andere over te weinig plaats beschikken. 

De vóór 1950 opqerichte stations be-schikken over het onontbeer 
lijke materieel om normalerwijze te fungeren. 
Zeven stations hebben. in 1949, een uitbreidmq van hun personeel 

gevraagd: 

a) ln het Rijksce:ntrum voor Landbouwkundlq onderzoek, te Gent, 
werd de oprichting de:r stations besloten in het [aar : 

voor Landbouweconomie, in 1930: 
voor Landbouwplantenveredeling, in 1932: 

voor veevoeding, in 1938; 
zuivelstation, in 1938; 
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de recherches pour l'nrnélioratlon des plantes ornementales, en 1946: 
d'entomoloqle, en 1950; 
de- phytopathologie, on !950; 
de petit élevage, en 1950; 
de génie rural, en 1950; 

b) Au Centre de recherches aqronomlqucs de l'Etat, à Gembloux : 
Pour les Stations : 

de chimie et de physique agricoles. en 1887; 
laitière. en 1900: 
d'entomologie. en 1912: 
de phytopathologie, en 1912: 
dl' génie rural, en l 912: 
de recherches pour l'améltoranon des plantes de grande culture,· en 

19t3: 
laboratoire forestier, en 1920: 
de recherches pour l'amélioration d(' la culture de la pomme de 

terre, en 1937; . 
de recherches pour l'amélioration des plantes fruitières et ma rai- 

e hè-ri.'s, en 1946: 
de phytopharmacie. en 1946: 
de recherches zootechniques, en 1946; 
de phytotechnie, en 1950. 

Out:sTtON: 

Les stations de recherches subsidiées par Ic Département sont-clics 
tenues de se conformer à un programme établi par lui: si oui. quelles 
directives a-t-on données pour 1952 ? 
Le Comité dl' la recherche agronomique a-t-il été consultë ? 

RÉPONSE: 

'[usquà présent Ic Département n'a pas imposé de programme: fes 
directeurs de ces Stations. d'accord avec tes services techniques clu 
Département. orientent surtout leurs recherches vers des questions 
d'actualité. 

Le Comité National de la recherche agronomique a été consulté en 
cc qui concerne Ic programme de 1951: il le sera pour celui de 1952. 

QUEST!ON: 

Quel est Ic nombre de coopératives agricoles mises sur pied par 
le Service de !a coopération agricole-. au cours des années 1949-1950 
et 1951. avec l'objet de leur activité? 
Quel est le- montant des subsides à ces coopératives, au cours de 

chacune des trois dernières années ? 

RÉPONSE: 

En 1949, huit coopératives ont été crêfrs avec l'aide du Service, 
clont 4 laiteries, 3 criées et I coopérative pour l'exploitation de ma 
chines agricoles en commun. 

Il a été, créé en outre une fédération de coopératives groupant 34 
sociétés. 

Subsides en 1949 : nihil. 
En 1950, 3 coopératives ont ërë creces avec l'aide du Service de 

la Coopëration agricole: 2 coopératives pom l'explottatton de ma 
chines agricoles et une pour l'abatage et la vente en commun de 
porcs. En outre une coopérative pour l'achat en commun de bétail 
étranger et une fédération daplculteurs ont été réorganisées par Ic 
service. 

Subsides en 1950: Montant: 73.lï5 francs. 
En 1951 (au 1.5-12-1951), 49 coopératives ont été créées avec I'aide 

du Service de la Coopération Agricole dont 18 coopératives pour 
lexploüarton de machines agricoles ~n commun et une laiterie coopé 
rative. 
Subsides en 1951. payés â ce jour : Montant: 959.860 francs. 

Qm;STION: 

M. le Ministre peut-il indiquer Ic montant global des appels au 
crédit introduits par les agriculteurs au cours de chacune des .5 der 
ruèrcs années '? 

Peut-il décomposer ces sommes par année entre les organismes 
officiels et privés qui distribuent le crédit de l'agriculture ? 

RÉPONSE: 

Le tableau ci-après donne l'encours des divers crédits octroyés par 
les organismes officiels et privés. de crédit a9ricole durant les 5 der 
niers exercices. 

voor- srerplantenveredeltnq, in 1946; 
voor insectenkunde, in 1950; 
voor plantenalektenkunde, in 1950; 
voor klclnveeteelt. in 1950; 
VOO!" boerdcrtjbouwkunde, in 1950. 

b) In het R!Jkscentrum voor Landbouwkundig onderzoek, te Gem- 
bloers, werd de oprichting der stations besloten : 

vool" landbouwschelkunde en -natuurkunde, ln 1887; 
voor zuivelstation, in 1900; 
voor Insectenkunde, ln 1912; 
voor planteuzlektenkunde. ln 1912; 
voor- boerdcrtjbouwkunde. in 1912: 
voor veredeling der Iandbouwqcwassen, in 1913; 

bosbouwkundig laboratorlum, in 1920: 
voor veredeling der aardappelteelt. ln 1937; 

vo0t- ooftplanten- en groentenveredcling, in 1946; 

voor phytopharmacie, in 1946; 
voor- veerccltkundlq onderzoek, ln 1946; 
voor phytotechnie, in 1950. 

VRAAG: 

Zijn de door het Departement gesubsidieerde stations gehouden het 
door dit opgestelde programme te volgen; zo ja. welk zijn de richtlijnen 
die gegeven werden voor 1952? 
Werd het Nationaal Comité voor Landbouwkundig · Onderzoek 

geraadpleegd ? 
ANTWOORD: 

Tot 1111 toc heeft het Departement geen programma voorgeschreven : 
de directeurs dezer stations. akkoord met de technische diensten van 
het Departement, stemmen hun onderzoekingen vooral op kwesties 
van actueel belang af. 

Het Nationaal Comité voor Landbouwkundiq Onderzoek werd ge 
raadpleegd voor het programma van 1951 : het zal ook geraadpleegd 
worden voor dit van 1952. 

VRAAG: 

Welk is het aantal coöperatieven door de Dienst Landbouwcoöpe 
ratte opgericht tijdens de jaren 1919-1950 en 1951. en het doel hun 
ner activiteit ? 
Welk is het bedrag van de toelagen aan deze coöperatieven, tijdens 

elk der drie laatste jaren ? 

ANTWOORD: 

In 1949. werden 8 coöperatieven met de hulp van de Dienst opge 
richt. waarvan 4 melkerijen. 3 veiliqen en één coöperatief voor het 
gemeenschappelijk gebruik van landbouwmachines. 
Anderdeels werd éen federatie van coöperatieven opgericht. met 

34 aangesloten maatschappijen. 
Toelagen in 1949: nihil. 
In 1950 werden 3 coöperatieven met de hulp van de Dienst Land 

bouwcoöperatie opgericht : 2 coöperatieven voor het gemeenschappe 
lijk gebruik van lanbouwmachlnes, en een voor het gemeenschap 
pelijk slachten en verkopen van varkens. Wat meer is, een coöpera 
tief voor het gezamenlijk kopen van vee in het buitenland en een 
federatie van beienhouders werden door de dienst gereorganiser:rd. 
Toelagen in 1950: Bedrag: 73.175 frank. 
In !1)51 (tot 15-12-51) werden 19 coöperatieven met de hulp van de 

Dienst Landbouwcoöperatie opgericht, waarvan 48 coöperatieven voor 
het gemeenschappelijk gebruik· van landbouwmachines en een coöpe 
ratieve melkerij. 
Toelagen in 1951, op heden uitbetaald: Bedrag : 959.880 frank. 

VRAAG: 

Kan de heer Minister het totaal bedrag opgeven van _de krediet 
aanvragen inqediend door de landbouwers gedureude ieder der laatste 
5 jaren ? 

Kan hij deze bedragen per jaar verdelen tussen de officiële en private 
organismen die kredieten aan de landbouw verlenen ? 

ANTWOORD: 

De hiernavolgende tabel geeft het bedrag der uitstaande kredieten 
bij de officiële en private Iandbouwkredietorqarusmen gedurende de: 
laatste 5 boekjaren. 
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Caisse Centrale Institut National 
Comptoirs agrfcoles de Crédit Agricole de Crédit Agricole Total - - - - Landbouwkantoren Centrale kas Nationaal Instituut Totaal 

voor Landbouwkrediet voor Landbouwkrediet 

' 1946 ........................... 429.050.000 401.256.000 224.535.000 1.054.BH.OOO 

1947 ........................... 833.396.000 621.413.000 425.361.000 1.883.170.000 

1918 .......................... 1.221.132 .000 939.971.000 612 .391.000 2.776.494.000 

1949 ........................... 1,712.792.000 1.191.100. 000 823.175.000 3.727.667.000 

1950 ........................... 2.053.800.000 1.274.266.000 921.490.000 4.252.556.000 

QUBSTION: 

M. le Ministre peut-il donner une Idée de l'évolution des besoins de 
l'agriculture sous forme de: 

1) crédit à court terme, 
2) crédit à moyen terme, 
3) crédit ,i long terme ? 

RÉPONSE: 

L'Institut National de Crédit Agricole donne la répartition des prêts 
et avances suivant la durée, au cours des 5 derniers exercices ( opéra 
tions ordinaires et prêts aux sinistrés. à l'exclusion des avances sur 
marchandises). li s'agit de l'encours total, à la fin de chaque exercice. 

1946 

Durée Montant 

2 ans et moins 
2 â 5 ans . 
5â!Oans . 
plus de 10 ans 

2 ans et moins 
2 à 5 ans . 
5 à JO ans . 
plus de JO ans 

Durée 

425.361.183,47 
1918 

Durée 

1947 

62.727.776. 15 
30.067.404,65 
63.121.193,95 
68.617.988,35 

224.531.363,10 

Montaut - 118.261.943,37 
35.288.88ï,85 

119.225.864:.90 
152.581.7&7,35 

Montant 

2 ans et moins 
2 à 5 ans . 
S à 10 ans . 
plus de 10 ans .. . .. . . .. .. . . . . .. . - .. 

150.131.168,25 
39.062.391.25 

151.880.173,80 
271.317.257,95 

612.390.991,25 
1919 

Durée Montant 

2 ans et moins 
2à5ans . 
5 à 10 ans . 
plus de 10 ans 

1950 

Durée 

2 ans et moins 
2 à 5 ans . 
5 à 10 ans . 
plus de 10 ans 

187 .420.331.65 
12.723. 416.05 

192.166.817.50 
398.441.325.28 

821.051.920.48 

Montant 

212.415.064,20 
38.1 H.982,90 

201.016.'163.85 
472.883.878.52 

924.490.389,47 

VRAAG: 

Kan de heer Mlnlster een denkbeeld geven van de evolutie der 
behoeften aan landbouwkrediet ln de vorm van : 

l) krediet op korte termijn, 
2) krediet op halflange termijn. 
3) krediet op lange termijn ? 

.ÀNïWOORO: 

Het Nationaal Instituut voor Landbouwkrediet geeft de volgende 
indeling der uitstaande leningen en voorschotten volgens de duur over 
de laatste 5 boekjaren (ge,vone operaties en leningen aan geteislereden, 
voorschotten op koopwaren niet inbegrepen). Het gaat over het totaal 
bedraq der uitstaande leningen op het einde van ieder boekjaar. 

(946 

2 jaar en minder 
2 tot 5 jaar . 
5 tot ID jaar . .. . .. 
meer dan 10 jaar 

2 jaar en minder- . 
2 tot 5 jaar . 
5 tot 10 jaar . 
meer dan 10 jaar 

2 jaar en minder . . . . .. 
2 tot 5 jaar . 
5 tot 10 jaar .. . . .. 
meer dan 10 jaar ... 

2 jaar en minder 
2 tot 5 jaar . 
5 tot 10 jaar . . . . .. 
meer dan 10 jaar 

2 jaar en minder 
2 tot 5 jaar . 
5 tot 10 jaar . 
meer dan 10 jaar 

Duur 

Duur 

Duur- 

.. , ... 

1947 

1948 

19-49 

Duur 

1950 

Duur 

Bedrag - 62.727.776, 15 
30.067.-104,65 
63. \ 2 l.193,95 
68.617.988,35 
- 

224.53'1.363,IO 

Bedrag -- 
118.261.943.37 
35.288.887;85 
119.225.8&!,90 
152.561.787.35 

425.361.1S3.'l7 

&lraQ - 150.13Ll68,25 
39.062.391.25 

151.880.173,80 
27L317.257.95 

612.390.991.25 

Bedrag - 187.420.331,65 
i2.72Hl6.05 

192.166.817,50 
398.Hl.325,28 

&21.051.920.'18 

Bedrag - 212.415.064,20 
38.174.982,90 
201.016.163,85 
t72.883.87S,52 

924.490.389,47 
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QUESTION: 

M. le Ministre peut-il chiffrer dans Ic volume des crédits accordés 
aux agriculteurs ln somme consacrée à des investissement en terrains. 
en Immeublr .•. s batis et ('-n matértol 7 

Rtil'ONSE: 

L'analyse des statistiques de l'i. N. C. A. ù la fin de l 95D fait res 
sortir que les prêts réalisés pour l'achat de terres et de formes s011t 
relativement importants, puisqu'ils absorbent le plus de capitaux, soit 
42,59 % du total des opérations ordinaires ou fr. 319.467.556,47 sur 
fr. 750.073.375,52. La moyenne par compte dl.' cette nature s'élève il 
l 35.02'1 francs. 

La deuxième- place est détenue par k's achats de matériel soit 
14,69 % ou fr. 110.169.088,20 avec une moyenne par compte de 
49.447 francs. 

Les Comptoirs Aqrtcoles accusent ù la lin de 1950 sur un encours 
dt: 2.053.& millions. l.099,9 millions pour l'achat de formes ou de 
terres, 302.9 millions polir la construction de formes ou annexes et 
169,6 millions pour l'achat dl.' matériel. 
La Caisse Centrale de Credit Agricole signale pour 1950 les pour 

centages suivants du nombre de prêts accordés : 

Achat de formes ... 
Pour la construction 
Pour l'achat de terres 
Pour l'achat de matériel 

20.65 
20.60 
31.40 
4.90 

QUESTION: 

M. le Mintstre csnmc-t-il suffisant pour lui permettre de faire face 
aux demandes les moyens financiers mis à la disposition de l'.I.N.C.A.? 

Quelle est la politique de crédit actuellement suivie pat· cet orga 
nisme? 

RJl:PONSE: 

Le développement constant des opérations de crédit agricole, la pé 
nurie sur le marché des capitaux et l'augmentation des taux d'intérêt 
par suite des événements mondiaux, limitent incontestablement les 
moyens d'action de l'I. N. C. A. et ne permettent pas de satisfaire à 
toutes les demandes de crédit. 

Pour remédier à cette situation, 1.-s mesures suivantes ont été prises : 

1) Dêpôt d'un projet de loi sur le Bureau des Chambres Législatives, 
en vue de doter l'I. N. C. A. d'une dotation additionnelle de 90 mil 
lions de francs. 

2) Création d'un Fonds spécial pour les coopératives agricoles de 
l00.000.000 de francs. 

Eu outre 11. N. C. A. s'efforce de se procurer des ressources par 
l'émission de bons de caisse. 
D'autre part, étant donné que le montant des demandes de crédits, 

dépasse de beaucoup les disponibilités, les mesures restrictives sui 
vantes ont été prises : 

1) Il ne sera plus accordé aux agriculteurs de c rêdits de plus de 
500.000 francs, sauf dans des cas tout ù fait exceptionnels. 
2) Toutes les demandes de crédit relatives à des acquisitions immo 

bilières ou à des reprises de fermes - quel qu'en soit le montant - 
devront être soumises au Comité de Direction qui appréciera le mérite 
de chacune; les acquisitions de biens immeubles devront être abso 
lument indispensables et les reprises justifiées par une réelle nécessité. 

3) A mérite égal, la préférence sera donnée aux petites demandes 
(maximum 200.000 fr.). 
1) Les demandes de crédit introduites c,1 vue de compléter ou d'amé 

liorer l'équipement de la forme (bétail et matériel) bénéficieront d'une 
priorité, à concurrence d'un montant proportionné aux besoins vérita 
bles du demandeur. 

QUESTION: 

Des mesures spéciales ont-elles été envisagées pour financer le 
warrantage des produits agricoles ? Quelles sont les conditions impo 
sées aux demandeurs de ces crédits? Est-il exact que les conditions 
faites par les organismes officiels sont supérieures à celles qui sont 
consenties par les banques privées ? 

RÉPONSE: 

Les cultivateurs désirant obtenir du warrantage pour des petits 
lots peuvent bénéficier de l'aide de l'i. N. C. A. et ce, sur base des 
opérations de crédit à court terme faites par l'Institut au taux normal. 

Le cultivateur désirant obtenir du warrantage su, des gros lots peut 
bénéficier des conditions suivantes : 

V!!/\AG: 

Kan de heer Minister in het volume der aan de landbouwers toe 
gestane kredieten het bedrag becijferen van de investeringen in gron 
den, in gebouwen en in materiaal? 

ANTWOORD: 

Uit de ontleding van de statistieken van het N. I. L. K. op einde 
1950 blijkt dat de toeqcstanc leningen voor het aankopen van hoeven 
en landerijen betrekkelijk belangrijk zijn, daar rzt] de meeste kapitalen 
innemen, hetz i] 42.50 % van de gewone verrichtingen of fr. 319 mil 
llocn '167.556,'[7 op fr. 750.073.375,52. Het gemiddelde per rekening 
van dien nard beloopt l 35.024 frank. 
Het aankopen van materiaal komt op de tweede plaats, hetzij 

l'l,69 % of fr. l lO. 169.088.20 met een gemiddelde van 49.447 frank 
per rekening. 
De Landbouwkantoren qcven einde 1950. op een totaal ultstaande 

lenlnqen van 2.053,8 milliocn, 1.099,9 mllliocn voor het aankopen van 
hoeven en landertjen, 302.9 mlllîoen voor het bouwen van hofsteden 
of aanhorigheden m 169,6 mllltoen voor het aankopen van materieel. 
De Centrale Kas voor Landbouwkrediet geeft voor 1950 de volgende 

percentages van het aantal uitbetaalde leningen : 

Aankoop van hoeveqebouwen 
Om te bouwen.. ,. 
Aankoop van gronden . 
Aankoop vau landhouwmaterteel.; . 

20,65 
20.60 
31,40 
4,90 

VRAAG: 

Oordeelt de heer Minister dat de financiële middelen waarover het 
N. 1. L. K. beschikt voldoende zijn om het hoofd te bieden aan de 
aanvragen"? 
Welke kredietpolitiek wordt teqenwoordiq gevoerd door dit orga- 

nisme? 
ANTWOORD: 

De voortdurende ultbretdlnq van de kredietoperaties ten behoeve 
van de landbouw, de kapitaalschaarste en de verhoging van de rente 
voet, ten gevolge van de wereldqebeurtenissen, beperken onqetwij 
Feld de actiemiddelen van het N. I. L. K. en laten niet toc alle krediet 
aanvraqen te beantwoorden. 
Om aan deze toestand te verhelpen werden volgende maatregelen 

getroffen : 

l) Neerlegging van een wetsontwerp ter tafel van de Wetgevende 
Kamers. ten einde de dotatie van het N. I. L. K. met 90.000.000 frank 
te vermeerderen. 
2} Oprichting van een speciaal Fonds, voor de landbouwcoöperatie 

ven. van 100.000.000 frank. 

Daarenboven spant het N. I. L. K. zich in om zich geldmiddelen te 
verschaffen door <le uitgifte van kasbons. 

Anderz ijds, gezien het bedrag der kredietoanvraqen merkelijk de 
beschikbaarheid van het Instituut overtreft, werden de volgende be 
perkende maatregelen getroffen : 

1) Er zullen geen kredieten van meer dan 500.000 frank aan de 
landbouwers toegestaan worden, tenzij in zeer uitzonderlijke gevallen. 
2) Alle kredieteaauvraqeu voor aankoop van onroerende goederen 

of voor overname van hoeven, welke ook het bedrag er van moge 
wezen. zullen voorgelegd worden aan het Directiecomité die de ver 
dienste cr van zal waarderen; de aankoop van onroerende goede.en 
moet volstrekt noodzakelijk zijn en de overname moet gerechtwaar 
digd zijn door een werkelijke noodzakelijkheid. 
3) Bij gelijke verdienste. zal de voorkeur gegeven worden aan de 

kleine aanvragen (maximum 200.000 fr.). 
4) De kredietaanvragen voor het aanvullen en verbeteren van uit 

rusting van de hoeve [veestapel en materieel) zullen prioriteit genieten, 
naargelang van de werkelijke behoefte van de aanvrager. 

VRAAG: 

Werden er bijzondere maatregelen getroffen voor het financieren van 
het warranteren der landbouwproducten ? Welke voorwaarden worden 
gesteld aan de kredietopnemers 7 Is het waar dat de voorwaarden 
gesteld door de officiële organismen deze van de private banken over- 
treffen? · 

ANTWOORD: 

De landbouwers die geringe partijen wensen te warranteren kunnen 
genieten van de steun van het N. I. K. L. op basis van kredieten op 
korte termijn toegestaan door dit Instituut tegen normale interest. 
De landbouwer die grote partijen wenst te warranteren kan genie 

ten van de volgende voorwaarden : 
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- intérêt : '1,25 %; 
- minimum du capital ,i traiter : l00.000 Irnncs à Former éventuel- 

lemen! par plusieurs formicrs; 
- durée : 4 mois; 
- avance <k fonds : maxlmum 70 % de la valeur des produits don- 

nés NI ga\JC, 

Ces conditions. qui ne sauraient être plus avantageuses du fait que 
l'i. N. C. A. ne lait que des opératlons de crédit, ont fait pression sur 
les conditions consenties par les banques privées. qui, grâce aux 
bénéfices réalisés dans d'autres opérations Itnanctèrcs, peuvent deman 
der un taux d'inrérêr moins élevé. 
Il est toutefois à remarquer que les banques privées n'ont pas ob 

tenu Ic réescompte d.- la Banque Nationale et qu'elles font donc cette 
opération il leurs risques et pérlls. 

QUESTION: 

Dans le rapport sur Ic budget de l'Agricultnre de 1951, doc, pad. 
n" 413 de [950-1951. il est question d'un plan quinquennal. 
Est-il possible de connaitre la partie qui en a été réalisée en l 95 l 

et celle qui est escomptée pouvoir être réalisée en 1952? 

RÉPONSE: 

lin crédit spécial de 50 mtlllons de francs a été mis à la disposition 
dt, Département dans le courant de l'année pour commencer la réali 
sation du programme agricole. 

La répartition de ce crédit s'étend sur les années 195! et 1952, et 
est donnée dans le tableau ci-dessous: 

1951 

1) Direction de /"E!evag,:, et du S,:,cuice 
Vëtécirtaic·c. 

24/2 - Insémination : régions défavo- 
risées . 

Lutte-Trtchomontase . 

21/4 - Amélioration race porcine {pri 
mes reproducteurs males) 

Stations de sélection . . . . 
24/5 - Distribution lait dans les écoles. 
24/6 - Subventions pour l'achat de réfri- 

gérateurs . 
28/2 - Lutte contre la brucellose 

Total ... 

2) Direction de fAgcîcttlturc et <le 
/"Hodiculture. 

A) Agriculture. 

23/4 - Amélioration des prairies, etc. 
26/2 -- Généralisatton de remploi des 

semences sélectionnées et cul 
tures nouvelles., , . .. . . . .. . .. . 

B) Horticulture. 

7 /3 - Conférences spéciales 
2-1/9 - Enquêtes fruitières, assainisse 

ment des vergers. etc. . .. . .. 
26/3 - Champs d'expérience horticoles, 

jardins d" essais. etc. . .. 
28/8 - Lutte contre les maladies 

Tofo/ 

2.350.000 
2.000.000 

500.000 
5.000.000 

!.lS0.000 
1.000.000 

12.000.000 

- interest : 4.25 %: 
- minimum te verhandelen kapitaal : 100.000 frank, eventueel sa- 

men te stellen door meerdere landbouwers; 
- duur : 4 maand; 
- voorschot; maximum 70 % van de waarde der in pand gegeven 

producten, 

Deze voorwaarden, welke niet qunstlqer kunnen zijn omdat het 
N. l. K. L. slechts kredietoperaties verricht, hebben drukking uitqe 
oeleud op dt· voorwaarden bedongen door de private banken, die, 
donk zij de winsten verwezenlijkt op andere financiële vei-richtingen, 
een lagere Interest kunnen vragen. 

Er dient evenwel opqe merkt dat de private banken de herdlscon 
tc-rl1\9 van de Nationale Bank niet hebben bekomen en deze verhande 
ling dus docu op eigen risico. 

VRAAG: 

I,1 het verslag over de begroting vau Landbouw voor 1951, pari. 
stuk 413 van 1950-1951, is er sprake vau een vijfjarenplan. 

Is het mogelijk mij te laten weten wat htcrvan reeds werd verwezen 
lijkt in 1951 en wat men voorziet nog te kunnen verwezenlijken in 
1952? 

AN1WOORD: 

In de loop van het jaar werd een bijzonder krediet van 50 milliocn 
frank ter beschikking vau het Departement gesteld om de uitvoering 
van het landbcuwproqramma aan te vangen. 
De verdeling van dit krediet gaat over de jaren 195 l en 1952. en is 

aangeduid in onderstaande tabel. 
[952 1 1951 1952 - 1) Bestuur Veeteelt en Vceartsenijk1111- 

digc Dienst: 

21/2 - Inseminatie : minder bedeelde 
streken . . . - .. . . . . .. . .. - .. . .. 2.350.000 

6.000.000 1 Bestrijding Trichomouiase . .. . .. 2.000.000 6.000.000 
24/'1 - Verbetering van het varkensras 

( toelagen voor aankoop van 
1.200.000 1 Fokberen] ...... ··• ...... ··- - 1.200.000 
300.000 Veredelingsstations ............ 500.000 300.000 

24/5 - Verdeling van melk in de scholen. 5.000.000 
24/6 - Toelagen voor de aankoop van 

4.850.000 koeltoestellen ............ I.150.000 4.850.000 
2.000.000 28/2 - Bestrijding van de brucellose 1.000.000 2.000.000 

14.350.000 Totaal ...... 12,000.000 · 14.350.000 

2) B~·st1111r van La11d- en Tuinbouw. 

A) Lendbouur, 

3.000.000 6.650.000 1 23/'I - Graslaudverbetertnq ............ 3.000.000 6.650.000 
26/2 - Veralgemening van het gebruik 

van veredeld zaadgoed en 
1.750.000 3.800.000 1 nieuwe teelten . . . .. . . . . . . . .. . t.750.000 3.800.000 

B) Tuinbo1tu•. 

250.000 200.000 7 /3 - Bijzondere voordrachten... ... . .. 250.000 200.000 
24/9 - Fruitkeuringen, sanering van 

2.000.000 4.000.000 boorngaarden,enz. .. . .. . . . . . .. 2.000.000 ':1.000.000 
26/3 - Tuinbouwproefvelden, proeftui- 

I.000.000 500.000 nen. enz. --- --· ...... 1.000.000 500.000 
500.000 28/8 - Bestrijding van ziekten ... - 500.000 
--- ---- 

8.000.000 15.650.000 Totaal ... 8.000.000 15.650.000 

20.000.000 30.000.000 Algemeen totaal ... 20.000.000 30.000.000 Total gémirai 

1) Direction de /'Elevage el du Service Vétfrinaice. 

24/2 - L'éplzootie de fièvre aphteuse qui règne depuis le début de 
septembre [951 n'a pas permis aux praticiens vétérinaires de recher 
cher les foyers de stérilité. 

Les subsides aux provinces de : 

1) Bestuur Veeteelt en Veeactsenijkt,,;d,ge Dienst. 

24/2 ~ Het mond- en klauwzeer dat sedert begin September 1951 
in het fond h •• erst, heelt aan de veeartsen niet de nodige tijd gelaten 
om de haarden van onvruchtbaarheid op te sporen. 
De subsidies aan de provincies Limburg : 

400.000 Limburg ·-· ...... -·· ...... fr. 400.000 
100.000 Luik ...... ·-· -·· ...... 100.000 
150.000 Henegouwen ·-· ...... -·· 150.000 
300.000 Namen ...... ... -·· 300.000 
800.000 Luxemburg ... ··- ... 800.000 

sont actuellement soumis aux formalités de la liquidation et seront mis 
en possession des Comités Provinciaux dInséminatton Artificielle inté 
ressés, dans une quinzaine de jours. 

maken thans nog het voorwerp uit van zekere .formaliteiten en zullen 
over een paar weken ter beschikking gesteld worden van de Provin 
ciale Comité's voor kunstmatige inseminatie. 
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24/1 - Llne somme de H0.000 francs a été allouée ù la Fédération 
Provinciale des E!t'VCUrs de Porcs du Luxembourg, en vue de l'érec 
tion tl Marlolc d'une Station expérimentale porcine commune, aux pro 
vinces du Luxembourg, de Liège et de Namur. 
Une somme de 60.000 francs n été répartie entre les 4 Stattons cxpé 

nrncntales porcines existantes, il savoir : Melle, Roeselare, Bevel et 
Marche. 
24/5 - A la fin du mois d'octobre, 315 écoles, groupant envtrou 

30.000 enfants, ont participé :1 la distribution de lait. U leur a été distri 
bués cc mois 600.000 rations [ournalièrcs. 
[usqu'à cc jour, on prévoit 750.000 rations journalières. 
24/6 -· A ce jour, 121 demandes sont parvenues au Département. 

20 de ces demandes de crédit ont été approuvées et sont en voie de 
liquidation. 

28/2 - Lutte contre la tricbomoutasc. 

2) Direction de [Agricultttre et de l'Horticulture. 

23/4 - Amëlioi-ation des prairies. 

195 l : 323 ha. 
1952 : 1.662 ha. 

Dans les 4 provinces du sud, le retournement se fora au printemps. 

24/9 - Arbres {da/ons contrôlés : 
Arbres 

Flandre Occidentale 
Flandre Orientale ... 
Brabant . 
Anvers . 
Limbourg 
Hainaut .. 
Luxembourg ... 

Liège ..•...... 

50 
70 

400 

50 

1.220 

Regrelfa51es demandes de subsides. 
Demandes 

Flandre Orientale . 
Brabant . 
Flandre Occidentale 
Anvers 
Limbourg 
Hainaut ... 
Luxembourg ... 
Namur 
Liège . 

Demandes 

Flandre Orientale . 
Brabant . 
Flandre Occidentale 
Anvers ... 
Lhnbourq ... 
Hainaut 
Luxembourg 
Namur 
Liège 

30 
30 
5 

18 
66 

4 

l5t 

26/2 - Lltilisetion de semences sélectionnées. 

1951 : l.625 essais dans 1.326 comunes. 

50 
600 

25 
!O 
7 
3 

56 

s 

109 

Planta/ions [cnitières modèles demandes de subside pour une 
superficie de : 

Hectares 

15 
18 
8 

16 
52.5 

'r 

113.5 

Froments . 
Seigle . 
Escourqeon 
Epeautre ... 
Pommes de terre 
Navets . 
Chou moe Ili er . 
Pâtures (régénération) 
Ray-grass italien . 

1.219 
125 
66 
62 
40 
16 
t 

60 
36 

1.625 

24/4 - Een bcdraq van 410.000 frank werd toegekend aan de 
« Fédëratlon Provinciale des Eleveurs de Porcs » van Luxemburg, voor 
de oprichting van een veredelingsstation (e Mariole voor de provincies 
Luxemburq, Luik en Namen. 
Een bedrag van 60.000 frank werd verdeeld onder de bestaande 

selectiestations: .Mellr-, Roeselare, Beve! en Marche. 

2'1/5 - Op het einde der maand October namen 315 scholen, 
30.000 kinderen tellend. deel aan de melkverdeling. Gedurende die 
maand werden hen 600.000 rantsoenen ultqedceld. 
Tot op heden vooralet men een totaal van 750.000 dagrantsoenen. 
24/6 - Tot op heden kwamen 121 aanvragen op het Departement 

toe. 20 van deze aanvragen om krediet werden goedgekeurd en zijn in 
afhandeling. 

28/2 - Bestrijding van de trichomoniase. 

2) Bestuur van Lanet- en Tuinbouw. 

23/4 -. Graslandverbeterinq. 

1951 : 323 ha, 
1952: 1.662 ha. 

In de 4 zuidelijke provincies zal het scheuren der welden tu de 
Lente gebeuren. 

24/9 - Premies voor gcr:ottlrolec~dc stambomen 

West-Vlaanderen 
Oost-Vlaanderen 
Brabant ... 
Antwerpen . 
Limburg . 
Henegouwen 
Luxemburq 
Namen 
Luik . 

Bomen 

50 
600 

50 
70 

400 
50 

1.220 

Hergri[felingeri aanvragen om subsidies. 
Aanvragen 

Oost-Vlaanderen 25 
Brabant ......... 10 
West- Vlaanderen 7 
Antwerpen ... 3 
Limburg ...... 56 
Heneqouwen 
Luxemburg 
Namen 
Luik .................•............... 8 

-- 
109 

fvloc/elfruitaa,1p/antinger1 aanvragen om subsidies voor een 
oppervlakte van : 

Aanvragen Ha. - - Oost- Vlaanderen 30 15 
Brabant ......... 30 18 
West-Vlaanderen 5 8 
Antwerpen ... 18 16 
Limburg ...... 66 52,5 
Henegouwen 
Luxernburq ... 
Namen 
Luik ..................... 4 4 

154 113,5 

26/2 - Gebruik uan veredelde zaden : 

195 l : 1.625 proeven ln l.326 gemeenten. 

Tarwe . 
Rogge 
Wlntergerst. .. 
Spelt . 
Aa.-dappekn 
Rapen .........•..... 
Mergkolen . 
Weiland (re-generatie) 
Italiaans raaiqras ... . .. 

1.219 
125 
66 
62 
40 
16 
l 

60 
36 

1.625 
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26/3 - Cluunp« cf'cxf'érie11ees. 

Fraises 
Petlts fruits [Fnuuboisc.s. urosrilles) 
Culture fruitière 
Eplnards ... 
Oi1111ons .. 
Autres légumes 
Florlculture .. 
Explosifs aqricolcs . 
Stérilisatton dn sol [1 vapeur 

28/8 - l,111/c cu11tr(• les mci/ncli,·~ et imecfes 

49 
ll 
12 
25 
14 
4 

25 
20 
31 

14 

205 
Qlll,STION: 

Quelles me-sures compte prendre k Gouvernement pour foire Iace 
il la disette de son que l'on constat!" dam Ic pays? Cette denrée atteint 
des prix «. record ;,;- ü un moment où nos aqrtculteurs en ont un impé 
rieux besoin. 

RËPONSf.: 

Nous relevons les prix moyens ci-après sur les 5 principales Bourses 
du pays: 

Août 1951 
Septembre l 951 
Octobre 1951 ... 
Novembre 1951 

279 francs départ moulin 
2&7 francs départ 11101,lin 
305 francs départ moulm 
37-l francs départ 111011lln 

En prévision de la période de forte co nsommatlon. Ic Gouvernement 
a interdit l'exportation des sons. A.lir1 d'accélérer. d'autre part. Jes 
importations. il a pris contact avec le commerce spécialisé et les ins 
tances gouvernementales de nos fournisseurs traditionnels. 

C'est ainsi. que l'accord commercial entre la France et l'U. E. B.L. 
pour la période du l" juillet 1951 au 3 juin l952 stipule: 

« qu'au cas où Ic Gouvernement français autoriserait l'exportation 
des sons il s'engageait à en réserver une part équitable à déterminer 
entre experts des deux parties en faveur de J'll. E. B. L. ~ 

li est toutefois à remarquer que les prix: sur les marchés extërteurs 
(325-.350 départ frontière) étaient duraut le premier trimestre de l'an 
née céréalière en cours. de loin supérieurs aux prtx pratiqués. de· sorte 
que les importations ne purent se- réaliser êconomiqncment. 

Le commerce privé a passé des contrats au moment oit les cours 
intérieurs avaient rejoint les cours. mondiaux. , 
Actuellement des sons français rt yougoslaves font leur apparition 

sur le marché belge et ne manqueront pas d'avoir une influence sur 
les prix. 

QUESTION: 

Maintenant que Ic Département dispose d'un serv ice spécial de- coo 
pération. est-il possible- de me dire oit l'on "" est, en ce qui concerne 
l'organisation des coopératives de vente cl" porcs selon qualité, mesure 
qui apparait par suite du manque total dexportation. devoir- contribue, 
.i lutter contre- le marasme de r élevage porcin 7 

RÉPONSE: 

La vente en commun des porcs ~vc-c paiement daprès la qualité est 
organisée de-puis plusieurs années au. sein de certaines associations pro 
fessionnelles. 
D'autre part. deux coopératives. dont rune est situfr à Maaseik et 

l'autre ,, Llbramont, ont été créées en vue d'améliorer les condltions de 
vente du porc, notamment grâce au paiement d'après la qualité. Ces 
deux sociétés sont actuellement en veilleuse. Les principales difümltes 
qu'elles ont rencontrées provienuent d'un apport insuffisant de porcs 
de première qualité et de: r absence de- moyens financiers. Elles exami 
nent, en ce moment. la possibilité de reprendre leur activité. 

Il n'est pas exact. toute-lors, que I'exportatton clu porc soit totale 
ment arrêtée, Le tableau suivant donne le total en tonnes des exporta 
tions réalisées entre les rnois de janvier et d'octobre 1951 ; 

Porcs vivants . . . . . . . . . .. . . . . .. . ... . . . . . . . . . . . . . . . . .. 
Viande porcine (sans ford) fraiche 011 réfrigëréc . 
Viande porcine ( sans lard) fraiche ou réfrigérée Conge lee 
Lard frais . 
Lard salé. séché. fumé ou simplement préparé d'une autre 

manière . 
Jambons de porcs 
Saindoux 

9.9Q<t T. 
i.589 T. 
406 T. 

1.565 T. 

1.073 T. 
82 T. 

4.964 T. 

26/3 - Pr()cf11e/ckn. 

Aardbeiëu 
Klein frult l frambozen. aalbessen, em.): 
Fruitteelt 
Spinazie 
Ajuin . 
Andere qroenten 
Bloerucneeelt ;.. . .. 
Springstoffen voo1· de landbouw ... 
Steriliseren van <k grond door stomen. 

28/8 - Bestrijding 1>at1 ziekten c-11 i11sektcn . 

49 
li 
12 
25 
14 
4 
25 
20 
31 

14 

205 
VRAAG: 

Welke- maatregelen ml de Regering treffen om het gebrek ann 
zemelen te- verhelpen dat heerst in het land l Deze· grondstof bereikt 
rccordprtjzen op een tijdstip waarop onze landbouwers dringend be 
hoefte hebben aan zemelen. 

AN'l'IVOORD: 

Op de- 5 voornaamste beurzen van het land werden de volgende mld 
denprijzen genoteerd : 

Auqustus 1951 
September 1951 
October l 95 l 
November 1951 

279 frank vertrek molen 
2&7 frank vertrek molen 
305 Irank vertrek molen 
374 frank vertrek molen 

ln het vooruitzicht van de periode van groot verbruik heeft de 
Regering de uitvoer van zemelen verboden. Ten einde anderzijds de 
invoer te bespoediqen heeft zij contact genomen met de bevoegde 
handelskringen en de rcqer inqsmstanties van de traditionele leveran 
ciers. 
Zo vermeldt het handelsakkoord tussen Frankrijk en de B.L. E. U. 

voor de periode I [uli tot 30 [unl 1952: 

,i: dat. ln geval de Franse Regering de uitvoer van zemelen zou toe 
staan. zij zich verbond een behoorlijk contingent voor te behouden ten 
voordele van de B. L. E. ll. waarvan de grootte zou vastgesteld worden 
door !le expertcn van de beide partijen>. 

Er dient evenwel opqemerkt dat de prijzen op de buitenlandse 
markten ( 325-350 frank vertrek grens) tijdens het eerste trimester van 
het huidige oogstjaar merkelijk hoger lagen dan de binnenlandse prljzen, 
zodat de invoer gcer1 besparing mogelijk maakte. 

De private handel heeft contracten afgeslote:n zodra de binnenlandse 
prijzen de wereldmarktprijzen hadden bereikt. 
'!'hans komen zernelcn van Franse en Youqoslavische herkomst op 

de markt, hetgeen een invloed zal hebben op de prijzen. 

VRAAG: 

Is het mogelijk mij . te zeggen, nu dat het Departement over een 
speciale: dienst voor coöperatie beschikt, · in hoever de coöperatieven 
orqanlsatie voor het verkopen van varkens naar kwaliteit gevorderd 
is, maatregel die, gezien de totale onmogelijkheid van uitvoeren, er 
zou moeten toe bijdragen de varkenskweek uit de sloot te helpen ? 

ANTWOORD: 

De gcmec-nschappelijke verkoop van varkens, met betaling naar 
kwaliteit, werkt slnds enkele jaren reeds, in de schoot van zekere- locale 
secties van landbouwverenigingen. 
Twee: coöperatieven. de me te Maaseik, de andere te Libramont 

gevestigd. werden opgericht om de verkoopsvoorwaarden der varkens 
te verbeteren. dank zij een betaling naar kwaliteit. Beide: maatschappijen 
maken voor 't ogenblik een rustperiode- door. De voornaamste moeilijk 
heden die zij ondervinden zijn: onvoldoende aanvoer van eerste kwa 
liteitsvarkens en afwezigheid vau financiële: middelen. Zij onderzoeken 
thans de mogelijkheid hun activiteit te hervatten. 
Het is niet juist. clat de uitvoer van varkensvlees geheel stop werd 

gezet. Onderstaande tabel geeft het totaal in ton van de uitvoer tus 
sen de l' Januari en de JI• October 1951; 

Levende varkens . . . . . . . . . . .. . ..... 
Varkensvlees (zonder spek) vers en gekoeld 
Varkensvlees ( zonder spek) vers en gekoeld bevroren 
Vers spek -·- . 
Gezouten spek. gedroogd, gerookt of eenvoudig op een 

andere wijze verwerkt 
Ham ... 
Reuzel 

9.904 T. 
4.589 T. 
406 T. 

1.565 T. 

1.073 T. 
82 T. 

4.964 T. 
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QUESTION: 

Il semble. qu'en raison de I'Insufftsancc des Inde mnités payées aux 
vétértnaircs, le service des vacciuatlons ne donne cas toute son cfft 
ctcncc. Monsieur k• Ministre ne pense-t-il pas que c,·tt,' question devrait 
être revue peut-être par I'établrssemcnt d'uu barème variable suivant 
le nombre de vuccuuutons faites au cours d'une mëmc vacation? 

La question des iudcmnités ducs aux vétérinaires charqés de la vac 
ctnation des aniruaux contre la fièvre aphteuse a fait l'objc] de l'arrête 
mtnlstértcl du 21 décembre 19'16. Dans Je montant de l'Indcumtté Iixée 
ù cinq francs par animal, sont compris les frais de route et de séjour 
des vétérinaires chargés des opérations d,· la vaccination. 

La vaccination de bétail se fait toujours autour d'un foyer, clans Ja 
zoue de protection, délimitée par l'inspecteur vètérlnalre. Le bétail St' 
trouve donc rassemblé dans un espace relativement restreint et les 
distances ù parcourir d'une exploltation t, l'autre sont très limitées. De 
plus, l'administration communale- met un ou plusieurs aides ,i la dis 
position du vétérlnalre vaccinateur, en vue- de la contcntlon des aui 
maux et du transport du matériel (art. 18 de l'Arrcté du Régent du 
15 octobre 1947). 

La besogne de l'opérateur est de cc fait grandement Iacllltéc. mais 
il importe que le médecin vètérinairc vaccinateur suive les instructions 
de l'inspecteur. 

Pour les raisons développées ci-dCS-$US, il ne me parait pas opportun 
de revoir actuellement la question des indemnités pour vaccination et 
d'établir un barème variable suivant les distances et dégressif suivant 
le nombre de vaccinations faites au cours d'une même vacation. 

QUESTION: 

Dans Ic cadre d'un programme de modernisation, l'électrification des 
exploitations agricoles est de première nécessité. Monsieur le Mlnlstre 
pourrait-il indiquer : 

1) le nombre d'exploitations encore à électrifier. 
2) dans combien de temps peut-on espérer que toutes les exploita 

tions agricoles auront la possibilité d'être èlcctrtfïécs ? 

RÉPONSE: 

1) En· vue d'avoir un aperçu génêral de: la situation actuelle de cc 
problème en Belgique. Ic Service du Génie Rural a procédé à un cxa 
men dans Ic courant <lu premier semestre 1951, concernant Ic nombre 
de fermes et d'écarts ruraux à relier au réseau électrique. 

Suivant ces renseignements 6.315 fermes doivent encore être raccor 
dées. Ces formes se répartissent sur 754 communes. 
2) Le: Service du Génie Rural estime que lélectrlftcetlon de toutes 

les · fermes pourrait être: réalisé avant 1956 . .'I condition que les crédits 
nécessaires soient mis à Ja disposition du Département pour subsidier 
les travaux d'électrification. 

QUESTION: 

Quelles sont les mesures prises pour protéger et développer les cul 
tures spéclales : en ordre principal, tabac, houblon, plantes médicinales. 
Au sujet de ces dernières, quelles sont les mesures prises pour assurer 
l'exportation en produits indigènes et les garanties contre la concur 
rence des importations étranqères. hollandaises notamment ? 

RÉPONSE: 

Faisant suite à la demande formulée il est préférable de répondre 
séparément pour chaque produit. 

Les emblaverncnts en 1951 sont passés il 2.184 Ha. contre 1.800 en 
1950. 
- Dans le cadre de la libération des échanges le tabac a dû être 

libéré. 
- Des mesures de protection sur Ic marché intérieur avaient été envi- 

sagées. malheureusement elles ne purent être appliquées telles que : 

L'octroi d'une licence aux planteurs. 
L'Incorporatiçn obligatoire du tabac indigène clans la fabrication. 
L'appellation d'origine. 
Rëduction du droit d'accise et taxes. 
Augmentation du droit de douane. 
Perception d'une taxe de licence. 
Ces trois derniers étant contraires mix cngagcmrnts pris duns Ic 

VRAAG: 

HC't schijnt dat wcqeus dt- ontoereikendheid van de vcrqocdlnqcn 
betanld aan de veeartsen. de vacclnatludienst zijn volle doeltreffend .. 
heid niet geeft. Meent de heer Minister niet dat deze kwestie zou 
moeten herzien worden, misschien door een weddeschaal op te stellen 
verauderlllk volgens de afstanden ,,n dcqressicf volgens het aantal 
!n,cntinç1en qcdann tijdens een zelfde vacatie? 

ÀNTWOORD: 

De kwestie var) de vergoedingen verleend aan de veeartsen belast 
met de inenting van de dieren tegen monel- en klauwzeer heeft het voor 
werk ultqemaakt van het miuisterlcel besluit van 2 l December t 9,J6. 
ln het bcdraq von de vergoeding, vastqcstcld op vijf frank per dier, 
zijn de reis- en verblllfskostcn van de veeartsen begrepen die belast 
zijn met de incntinuen. 
De inenting van het vee' geschiedt altijcl rond een haard, in de schuts 

zone afgebakend door de veeartsenijkundige inspecteur. Het vee is 
dus verzameld in een relatie f beperkte ruimte en de af te leggen afstan 
den vau het één bedrijf naar het andere z ljn zeer beperkt. Het gcmC'en• 
tcbc stuur stelt daarenboven een of verschillende helpers ter bcschtkklng 
van de veearts die de inentingen doet. met het oog op het in bedwang 
houden van de dieren en het vervoer· van het mareriecl (art. 18 vau het 
Besluit van de RC'gC'nt van 15 October 19'17). 

Het werk van de uitvoerder wordt uit dien hoofde qrotcndccls vr r 
licht, maat· het komt cr op aan dat de doctor in d,, veeartsenijkunde 
die de inentingen doet de ondcn+chtlnqen volgt van de inspecteur. 

Gelet op de hierboven aangehaalde redenen, schijnt het mij niet 
gepast de kwestie van de vergoedingen voor de Inentinqen nu te herzien 
en een weddeschaal, veranderlijk volgens de afstand en degressief vol 
gens het aantal dieren tijdens eenzelfde vacatie ingeënt, op te maken. 

VRAAG: 

ln het kader van een modernisatie-programma, is de clectrtficatte van 
de landbouwbedrijven een eerste noodzakelijkheid. Kan de heer Minister 
mededelen : 

l} het aantal nog te electrificeren bedrijven: 
2) tegen wanneer mag men voorzien. dat alle landbouwbedrijven 

zullen in de mogelijkheid zijn. op het electrisch net aan te sluiten ? 

ANTWOORD: 

l) Met het doel een alqcmeen overzicht te hebben over de huidige 
toestand van dit probleem in België, werd door de Dienst voor Boerde 
rijbouwkunde, in de loop vau de eerste semester 1951, een onderzoek 
inqeste ld betreffende het aantal hoeven en landelijke wijkrÓ. die nog 
moeten geëlectriliœcrd- worden. 
Volgens de ingewonnen gegevens. beloopt het aantal nog aan te 

sluiten hoeven 6.315, verspreid over 754 verschillende ·gemeenten. 
2) De Dienst voor Boerderijbouwkunde is van oordeel dat al de 

hoeven vóór 1956 zouden kunnen aanqesloten worden, op voorwaarde 
dat de nodige kredieten ter bcschlkktnq van het Departement worden 
gesteld om deze electrificatiewerkcn te: subsidiëren. 

VRAAG: 

Welke maatregelen werden N genomen om de bijzondere teelten te 
beschermen en uit te breiden, in 't bijzonder tabak. hop en ge:nees 
krachttqe planten. Betreffende deze laatste, welke maatregelen werden 
cr genomen om de uitvoer te verzekeren van inlandse producten en de 
waarborgen tegen de concurrentie van vreemde invoer, uit Holland in 
·1 bijzonder? 

ANTWOORD: 

Gevolg gevend aan de gestelde vraag is het duidelijker voor ieder 
product afzonderlijk het antwoord op te maken. 

1. - Tabak. 

De beteelde oppervlakte bedroeg in 1951 2.184 Ha tegen 1.80O Ha 
in 1950. 
- In het raam van de vrijmaking van de handel moest de tabak 

ook vrijgegeven worden. 
-- Bescberminqsmaatreqelen van de binnenlandse markt werden ln 

overweging genomen, ongelukkiglijk konden deze niet toeqepast wor 
den o. m.: 
Vergunningen aan de planters. 
Verplichte inmenging van inlandse tabak in de bewerking. 
Oorsprongsbenaming. · 
Vermindering van accijnsrechten en taksen. 
Verhoging van douanerechten. 
Heffing van een vergunningstaks. 
D~ laatste drie zijn tegenstrijdig met de verbintenissen aangegaan in 
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cadre dl' Benelux on dans le cadre de l'O. E.C. E. (Orqantsatlon Euro 
péenne de Coopération Economique). 

Suite aux recommandations du Conurès de Rome, il para.r utile 
de teudn- en part ir ulier vers une amélloratiou de la qualltó. 

Ceci a retenu lattentiou du Dcpartcmcut. qui a pris L'initiative 
d'équiper deux stations de recherches. l'une à Wervicq, l'autre à 
Chairière. en vue d 'arriver ù couvalncre lu culture d'améllorcr la qua, 
lité de ses produits. 

Les prix ont évolué comme suit : 

En 1948 1.600 francs par 100 kg. 
En 1949 2.000 francs par 100 kg. 
En 1950 2.150 francs par ! 00 kg. 
En 1951 2.200 francs par 100 kg. 

IL~ Houblon. 

L1:s cmblavcmcnts en 1951 s'élèvent il 527 ha. contre 458 en 1950. 
D'après k cadre de la libération des échanges, cc produit a pu êcre 

maintenu hors du régime. 
Sur le marché intérieur des mesures de protection ont pu être 

réalisées. L'importatoin a ët,ë limitée à 25.000 quintaux. ce qui permit 
d'écouler la production d,· qualité à l'intérieur du pays. 

Sur le marché extérieur des débouchés ont été acquis. Ainsi en 1950 
on a exporté l 1.060 quintaux, 

Les prix ont oscillé en 1951 : 

Règion Alost : 3,600 à 3.700 par quintal. 

Une station centre démonstratif fonctionne à Pope.-inghe et à 
Esschenc. 

III. - Plantes médicinales. 

Les cmblavements mixtes en 1951 s'élèvent à 33 ha. et en 1950 à 
25 ha. 
Cette production est exclusivement familiale. 
Dans le cadre de la libération des échanges il a fallu libérer ces 

produits. 
Sur te marché intérieur, des mesures de protection directe s'avèrent 

impossibles. 
Pourtant un accord a êté pris avec le Département des Colonies 

pour limiter la concurrence des produits congolais. 

La production hollandaise ne parvient pas à concurrencer nos pro 
duits. sauf en angélique et en particulier dans la région frontière de 
la province d'Anvers où les planteurs d'Hooqstraeten se trouvent 
paraît-il Iortement concurrencés. Malheureusement il n'existe d'après le 
recensement aucune culture de plantes médicinales dans cette réqion; 
le cultivateur devrait donc commencer par déclarer ses cultures pour 
qu'tl soit possible au Département d'étudier les mesures proportionnelles 
à leur importance. 

Des efforts sont faits pour que le cultivateur améliore la nuahte 
de sa production. 

Une station a été créée à Lessines, région productrice. 

Des contacts sont établis avec le Centre Belge d'Etude de plantes 
médicinales. en vue daider la production. 
Sur k marché extérieur des efforts sont faits par les Attachés Agri 

coles. tout particulièrement en Amérique et en Angleterre. 

Qt!ES"t!ON: 

Ouclles sont les mesures prises pour assurer l'exportation des pro 
duits de- l'horticulture nationale ? 

RËPONSE: 

L'intervention du Département en vue dassurcr l'exportation de 
produits horticoles se mani fcste dans différents domaines. 
Un déléqué du Département participe aux pourparlers en vue de la 

conclusion des accords commerciaux et s'efforce d'y faire inclure des 
contingents à l'exportution. Le respect par le pays étranger de ses 
engagements est scrupuleusement suivi par les services et une inter 
vention spéciale est requise l1: cas échéant 
o· antre part. le Département est représenté lors des négociations 

tarifaires, lors des discussions- relatives à la libération du commerce 
entre les pays membres de lOrqanisation Européenne de Coopération 
Economique (0. E.C. E.) ainsi qu'aux commissions économiques où les 
problèmes de l'exportation sont étudiés. 

La présence de nos attachés aqricoles à l'étranger s'est avéréedune 
grande utilité pour l'exportation de nos produits agricoles et horticoles 
et pour les démarches à effectuer dans les pays acheteurs. 

L'Offrce <les Débouchés Agricoles et Horticoles, Office parastatal, 
travaille sous le contrôle du Département à promouvoir les débouchés 
de nos produits agricoles et horticoles. A cette fin, il participe aux 
expositions et foires commerciales qui se tiennent à Iétranqer, La publi- 

het kader der Bcnclnx-ovcrceukomsr of in het kader van de E. O. E. S. 
(Europese Organisatie voor Economische Samonwcrktuq) . 

Ingevolge de aanbeveling van het Conqrcs te Rome lijkt het nuttlq in 
't alqemeen naar een verbetering van de hoedanigheid te streven. 
Dit heeft de bijzondere aandacht van lid Departement weerhouden, 

en dit heeft het Inlt.atlcf genomen twee cpzocklnsstntlons uit te rusten, 
één te Wervik eu het andere te Chairière, met de bedoeling de tabak 
planters te ovcrtuiqcn dat de verbetering van de inlandse productie 
onontbeerlijk is. 
De prljzen schommelden als volgt : 

ln 1948 : 1.600 frank per 100 kg. 
ln 19,19 : 2.000 frank per 100 kg. 
ln 1950 : 2.150 frank per 100 kg. 
ln 1951 : 2.200 frank per 100 kg. 

IL - flop. 

De bebouwde oppervlakte bedroeg in 1951 527 Ha tegen 45& ln 1950, 
Dit product kon buiten het raam vau de vrijmaking van de handel 

gehouden worden, 
Op de binnenlandse markt konden beschcrmlnqsmnatrcqelcn verwe 

zenlijkt worden. De invoer werd beperkt tot 25.000 Ouintalcn. waar 
door de afzet in het land van de kwaliteitsproductie mogelijk werd. 
Op de buitenlandse markt werden nieuwe alzetqebtedcu ontdekt, 

Zodoende kon dus in 1950 11.060 quintalcn uitqcvoerd worden. 
ln l 95 t schommelden dé prijzen : 

Gewest Aalst : 3.600 tot 3.700 per qumtaal. 

Een proefstation werkt te Poperinge en t<: Essene, 

III. - Gcnccskrechtiçe plunicn. 

De oppervlakte van de gemengde teelt bedroeg in 1951 33 Ha en in 
1950 25 Ha. 
Deze productie is uitsluitend een famitiale bezigheid. 
ln het raam van de vrijmaking van de handel moesten deze producten 

vrijgegeven worden. 
Op de binnenlandse markt was het onmogelijk beschermingsmaat 

regelen op te leggen. 
Nochtans werd cr een verbintenis aangegaan met het Departement 

van Koloniën om de concurrentle van de conqolese producten te 
beperken. 

De Hollandse productie kan onze producten in 't alqemeen geen 
concurrentie aandoen, maar wel voor de Engelwortel (Angélique), en 
in "t bijzonder in de grensstreek der provincie Antwerpen, waar de 
planters van Hoogstraten een felle mededinging ondervinden. Spijtig 
genoeg bestaat er volgens de telling geen enkele teelt in die streek. de 
verbouwers dienen eerst c-n vooral aangifte te doen van hun teelten, 
opdat het mm het Departement mogelijk zou zijn de nodige maatregelen 
te onderzoeken naargelang van hun belangrijkheid. 

Inspanningen werden reeds gedaan opdat de verbouwer de hoedanig 
heid van zi]n productie zou verbeteren. 
Een veredelingsstation werd opgericht in het productiecentrum te 

Lessen. 
Er bestaat een verstandhouding met het Belgisch Studiecentrum voor 

geneeskrachtige planten. ten einde de verbouwer bij te staan. 
Op de buitenlandse markt werden inspanningen gedaan door de 

Iandbonwattachés en in 't bijzonder in Amerika en Engeland. 

VRAAG: 

Welke maatreqe len werden getroffen om de export van onze natio 
nale tuinbouwproductie te verzekeren? 

ANTWOORD: 

De tussenkomst van het Departement bij het verzekeren van de 
export van onze tuinbouwproducten uit zich op menig gebied. 

Een afgevaardigde van het Departement neemt steeds deel aan de 
besprekingen met het oog op het afsluiten van de handclsaccoorden 
met het doel hierin contingenten voor de export te doen opnemen. Het 
naleven der aangegane verbintenissen door het buitenland wordt nauw 
keurig gevolgd en een speciale tussenkomst is desgevallend vereist. 
Verder is het Departement vertegenwoordigd bij de tarifaire bespre 

kingen. bij de onderhandellnqen nopens de vrijgeving van het handels 
verkeer tussen de landen die deel uitmaken van de Europese Organi 
satie voor Economische Samenwerking (E. O. E. S.), alsmede bij de 
economische commissies waar de kwesties inzake uitvoer bestudeerd 
worden. 
De tegenwoordigheid van onze landbouwattachés !n het buitenland 

is van groot nut gebleken voor de export van onze land- en tuinbouw 
producten en voor de onderhandelingen met onze afnemende landen. 

De Nationale Dienst voor Afzet van Land- en Tuinbouwproducten. 
parastatale dienst onder toezicht van het Departement. werkt steeds 
om de afzet van onze land- en tuinbouwproducten te bevorderen. Met 
dit opzet wordt deelgenomen aan de tentoonstellingen en handels- 
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cité et k, propagande nécessaires pour nos produits sont assurés par ce 
service qui s'occupe égalcnwnt de facllitcr les démarches de nos délé 
gations professionnelles ù l'étrauqcr. 

La standardisation de nos prodults à l'exportation (qualité, embal 
lage, ctc.] a aussi beaucoup contrtbué ù auqmcntcr la renommée et la 
valeur de nos produits exportés. 
En ce qui concerne plus spécialement les produits de Ja floriculture, 

il y a lieu de signaler la mesure prise récemment et insrituaut des prix 
minima ù l'exportation pour les az alècs. lauriers, bégonias et gloxinias. 
Cette mesure a pour but d'assurer un prix normal à l'exportatlon N a 
donné dêjà des résultats favorables. 

QLIESTlON: 

Quelle est la composition d11 Comité National de la Recherche Agro 
nomique? 

RÉPONSE: 

Composition. 

Président : M. Mat. Fl., Directeur général de I'Aqriculture et de 
l'Hortlculture. 
Membres: MM. Antoine, Directeur de l'Institut agronomique, ave- 

nue Cardinal Mercier, 16. à Hëverlé: 
Bernard, J .. Déléqué des U. P. A .. Agricult.:ur. i1 Momalle; 

Bonnet, professeur à l'Institut agronomique de l'Etat. à Gembloux; 
Forget, Directeur général des Services économiques, 10. rue du 

Méridien, Bruxelles; 
Heine, Président de la F. N. S. A .. à Fallais; 
Larose. Président au C. R. A. de l'Etat, à Gembloux; 

Lecrenier. Professeur à l'Institut agronomique de· l'Etat, à Gembloux 
~ Représentant des Praticiens horticoles. ù Gembloux; 
Lefebvre. Vrce-Prëstdcnt de la Commission Nationale permanente 

des Industries agricoles. à Lamain; 
Delacroix, J .• Président de !a Société générale. des Fabricants de 

Sucre de Belgique. 133, chaussée de Charleroi, Bruxelles; 
Plette. Directeur qénêral de l'Alliance agricole belge. 120, rue de 

Louvain. Bruxelles; 
"Turner, Directeur général des Eaux et Forêts; . 
Thys. Secrétaire général de n. R. S. I. A.. 53. rue de la Concorde. 

Ixelles; 
De Vleeschauwer, Président du Centre de Recherches agronomiques 

de l'Etat, 233, Coupure 'Links. Gand; 
Van den Brande, J .• Recteur de 11nstltut agronomique de l'Etat, 

233. Coupure Links, Gand; 
Conix, Vice-président du «Boerenbond» belge, Berghuis, à Korbeek 

Loo; 
Dumon. A .. Président du Centre de Recherches agronomiques. Van 

den Bemptlaan, 16, Héverlce; 
Mulhe, G .• Président du Conseil supérieur de rAgriculture, 53. avenue 

Brand Whitlock, Bruxelles; 
Smeyers, Fr., Président de l'Office national du Lait et de ses 

Dérlvés. à Wilsele. 

QUESTION: 

Le Département de l'Aqrlculture peut-il me donner une estimation 
de la quantité de beurre Importée frauduleusement de Hollande. ainsi 
que du nombre de têtes de bétail introduit de la même manière ? 

RÉPONSE: 

Le Département ne dispose pas d'éléments precis pour donner des 
estimations chiffrfrs des importations frauduleuses de beurre et <le 
bétail en provenance des Pays-Bas. 

QUESTION: 

Quelle est l'importam:c du cheptel avicole en Belgique depuis l 950 
jusque 1951 inclus [recensement du 15 mai)? 

RÉPONSE: 

Les recensements du 15 mai donnent les résultats suivants : 

1950 1951 
(provisoire) - Poussins et poulettes 3.962.116. 2.860.186 

Poules pondeuses . . . . . . . .. 7.589.854 6.756.920 
Coqs ............... 331.900 313.703 

Volaille destinée à l'engraissement 320.t59 388.080 

Total ..... _ .,_ 12.204,029 10.318.395 

beurzen die in het buitenland worden lngedcht, De nodige publiciteit 
en propaganda voor onze producten worden verzorgd dooi· deze dienst, 
die tevens de stappen van onze beroepsdeleqatles ln het buitenland 
vergemakkelijkt. 
De standardisatle van onze uttvoerproducten (kwaliteit, verpakking, 

cnz.] heeft ook veel btjgedragen om de faam en dl' waarde van onze 
uitgevoerde .producten te verhogen. 
Wat meer bepaald onze siertecltproducten betreft, kan gewezen· 

worden op de onlangs getroffen maatregel waarbij de export vau 
azalea's, laurieren, begonia's en 11loxinia's aan minimumprijzen werden 
onderworpen. Deze maatregel heeft tot doel een normale prijs bij de 
export te verzekeren en heeft reeds gunstige resultaten opgeleverd. 

V~AAG: 

Welk is de samenstelling van het Nationaal Comitê voor Land 
bouwkundig Onderzoek ? 

ANTWOORD: 

Sa111e11stel/ing. 

Voorzitter : de heer Mat, Fl., Directeur-qeueraal van Land- en Tuin 
bouw. 
Leden : de hh, Antoine, Directeur van de Landbouwhoqeschool. 

16, Kardlnaal Mercterlaan. Heverlee; 
Bernard. J.. Afgevaardigde van de ;:: U. P. A.»., landbouwer. te 

Momalle; 
Bonnet. Hoogleraar bi] de Rijkslnndbouwhogeschool, te Gembloers; 
Forget, Directeur-generaal van de Economische Diensten, JO, Mid 

daglijnstraat. Brussel: 
Heine, Voorzitter van de « F. N. S. A.», te Fallais: 
Larose, Voorzitter bij het Rijkscentrum voor Landbouwonderzoek, 

te Gembloers; 
Lecrenier, Hoogleraar bij de Rtjkslendbouwboqeschool, te Gem 

bloers. vertcqenwoodlqer van de Tuinbouwpracttcf. te Gembloers; 
Lefebvre, Ondervoorzitter van de Vaste Nationale Commissie voor 

de Landbouwnijverheld, te Lamain; 
Delacroix. J ., Voorzitter van de « Société générale des Fabricants 

de Sucre de Belgique». 133, Steenweg op Charleroi, Brussel; 
Plette. Directeur-generaal van Het Belgisch Landbouwverbond, 

120, Leuvense Weg, Brussel; · 
Turner. Directeur-generaal van Waters en Bossen: 
Thys. Secretaris-generaal van het N, I. W . .O: L .. 53, Eendracht- 

straat, Elsene; . 
De Vleeschauwer, Voorzitter van het Rijkscentrum voor land 

bouwkundig onderzoek, 233, Coupure Links, Gent; 
Van den Brande, J .• Rector van de R!jkslandloouwhogeschool, 233, 

Coupure Links, Gent; 
Conlx, Ondervoorzitter van de Belgische Boerenbond, Berqhuls, te 

Korbeek-Loo; 
Dumon. A.. Voorzitter van het Centrum voor landbouwkundig 

onderzoek, 16. Van den Bemptlaan, Heverlee; 
Mullte, G.. Voorzitter van de Hoge Landbouwraad. 58, Brand 

Whitlocklaan. Brussel; 
Smeyers, Fr., Voorzitter van de Nationale Zuiveldienst, te Wilsde. 

VRAAG: 

Kan het Departement van Landbouw mlj een schatting bezorgen van 
de hoeveelheid boter en het aantal stuks vee sluiks uit Holland ing.: 
voerd ? 

ANTWOORD: 

Het Departement beschikt niet over · nauwkeurige gegevens om de 
sluikse invoer van boter en 'vee llit Holland te becijferen. 

VRAAG: 

Welk is het ·belang van de pluimveestapel in België sinds 1950 tot 
1951 inbegrepen (telling van 15 Mei)? 

ANTWOORI:-: 

De tellingen van 15 Mei geven volgende uitslagen: 

Kuikens en poeljen ... 
Leghennen 
Hanen . 
Gevogelte bestemd voor het vet 

mesten . . . . .. 

Totaal .....•... 

1950 

3.962.!16 
7.589.854 
331.900 

320.159 

12.204.029 

1951 
(voorlopig) 

2.860.186 
6.756.920 
313.703 

388.030 

10.318.1}95 
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QugsTLON: 

Quelles sont les pertes ducs n Jo pseudo-peste aviaire pendant les 
années 1949, 1950 et 195!. (Nombre de sujets atteints et valeur appro 
ximative)? 

RùPONS~: 

Nombre de sujets atteints : 

1949 . 
1950 . 
195! . 

83.343 
23_020 

Ces volatlles avaient une valeur approximative de 50 à 80 françs 
par tète. 

QUESTION: 

Quelle est la quantité et la valeur des importations et des exporta, 
ttons d'œufs, en mentionnant respectivement les pays de destination et 
de provenance. pendant les années 1948. i 949. 1950 et les 9 premiers 
mois de 1951? 

RÊPONS!è: 

Les rensetqnements demandés sont indus dans les tableaux ci-après. 

Importetions. 

VRÀAG: 

Welke zijn de verliezen toc te schrijven aan dt' pseudo-vogelpest 
gedurende de jaren 1949, 1950 en 1951 (Aantal aanqetaste dieren ~n 
benaderende waarde) ? 

ANTWOORD: 

Aantal stuks aangetast : 

1949 . 
1950 . 
1951 . 

83.343 
23.020 

De benaderende waarde van deze dieten was 50 tot 80 frank per 
stuk. 

V~AAG: 

Welke is de hoeveelheid c,1 de waarde van de in- en uitvoer van 
eieren, met vermelding var, de landen van herkomst of van bestemming 
voor de jaren 1948, 1949, 1950 en de eerste negen maanden van 1951? 

ANTWOORO: 

De gevraagde inlichtinqen zijn in de volgende tabellen sameuqevct. 

Invoer. 

·····- -- - ·- - 
[ 95 l jusque septembre 

1948 1949 1950 - 195[ tot September 
. -" .. ···•···" .... - .. ·; - . ·-········ --·-·· ----·-·-·•- ·------ ······----·------------- 

LANDEN PAYS Quantités: Valeur Ouautités i Valeur Quantités Valeur Ouantltés j Valeur 
en T_ : en l.OOOF. en T. , en 1.000 F_ en T. Cil 1.000 F. en T. ! en 1.000 F. 

1 - - i - - - Ho:V-eeth. l W .::.-de - Hocveelh, Waarde Hoeveelh.: Waarde Hocveelh. Waarde 
in T. · in LOOOF. in T. in I.OOOF. in T. in l.OOOF. in T. in 1.00{} F. 

1 l i 
Pays-Bas ......... ___ ... 3.640 ! 154.541 682 

i 
33.704 335 17,338 31t 17.82'1 Nederland. 

Etats-Unis d'Amérlque ... 1.190 ! 48.081 - t 8 - 32 - 1 Ver. Staten v. Amerika. 
1 

Autres pays . .. . .. ... . .. l.488 
1 

52.511 121 3.354 22 7 Andere landen. - - 
Total .................. 6.318 ' 255.166 803 37.066 335 17.392 34l 17.835 Totaal. 

' i 
' 

Exportations. Llltvoec. 

1951 jusque septembre 
1948 1949 1950 - 1951 tot September 

PAYS 
-·-·-· ··----•· --------- -- --- ---·-··---•--·--· - ····-·;·· ... 

' 
··- 

LANDEN Quantités Valeurs Quantités: Valeurs Ouantttés: Valeurs Quantités Valeurs 
en T. en 1.000F. en T. ) en l.OOOF. en T. I e,1 1.000 F. en T. en 1.000 F. - - __, i ,--, - ' - - - 

Hoevcelh.: Waarde Hoeveelh. f Waarde Hoeveelh. i Waarde Hceveelh. ! Waarde 
in T. : in I.OOOF. in T. : in 1.000 F. in T. ! in LOOO F. in T. ; in 1.000 F. 

1 

' Allemagne (trizone) ...... - - 1.118 4ï.l04 2.783 91.747 97() 3L542 Duitsland ( trlzone]. 
Afrique Equat. Française - - - - - - - 10 Frans Equat, Afrika. 
Argentine ............... - - 3H I0.736 !05 2.880 - 3 Argentinië. 
Congo Belge ·-- ... _ ..... - -- - - 36 1.629 34 1.750 · Belgisch-Congo. 
Espagne ...... --- ...... - - - - 166 5.184 137 4.908 Spanje. 
France .................. - ,- - - 762 26.1/Vi 58 2.0!4 Frankrijk. 
Italie ·-· ...... --- - - - - - 3 8 249 Italië. 
Norvège - . . . ~. . . . . . . . .. - - - - - 1 - 2 Noorwegen. 
Pays-Bas ............... - - - - 20 856 - - Nederland. 
Prov. de bord des navires ' Scheepsvoorraad 

étrangers ... ... ... ... - - 56 }.520 47 3.102 65 3.823 der vreemde schepen. 
Royaume-Llnt..; .. . . . . .. . - - - - - i 8 - 51 Verenigd Kontnkrijk, 
Suisse ............ ·-· ... - - .134 4.713 1.317 ' 38.032 132 3.877 Zwitserland. 
Uruguay ... ·-- ... -·- - - 250 8.259 315 9.000 - - Uruguay. 
Autres pays . .. . ........ - - 11 2.036 - - - - Andere landen. 

Total --· ··- ............ 49 3.817 l.913 76.368 5.551 1 178.926 HIJ ' 48.229 Totaal. ' 



146 ( 48 ] 

QUESTION: 

,1) Quels sont li: volume et la valeur dl.'s importations de fruits 
ncni-tropicnux pendant l'année 1950 cr les 9 premiers mois dt 1951. 
en indiquant les pays de provenance? 

b) Quels sont k· volume et la valeur des importations de fruits 
tropicau» pendant l'année 1950 et les 9 prcuiicrs mois de 1951, en indi 
quant les puys de provenance? 

RF.PONS!\: 

L'Office National des Statistiques mcuttonne les chiffres suivants 
pour l'importation de : 

b) Fruits tropicaux : 
1950 9 premiers mois 1951 

Tonnes 1.000 fr. Tonnes 1.000 fr. - - - - 
Espagne ............ 49.066 313.006 50.498 306.517 
U.S. A, ..... 41.241 293.346 30.016 1&2.221 
Italie ............... 15.977 142.346 7.678 73.239 
Congo Belge ...... 10.314 79.622 IIA96 94.900 
Guatemala ......... 9.651 89.076 12.938 105.7!0 
Union Sud-Africaine. 8.277 50.973 675 4.309 
Israël.. .... 6.536 'll.313 4.673 28.480 
Equateur ... 5.592 - 49.904 5.797 48.760 

Total ...... 158.290 l.233.448 138.0!9 993.092 

VRA/\G: 

n) Welk is het volume en de waarde van de Invoer van h<'t niet 
tropisch fruit tijdens het jaar 1950 en de eerste 9 maanden van 1951. 
met aanduiding van de landen van herkomst ? 

b) Welk Is het volume eu de waarde van de invoer van het tropisch. 
fruit tijdens het jaar l 950 en de eerste 9 maanden van 1951, met aan 
duiding van de landen van herkomst? 

AN1"WOORD: 

De Nationale Dienst voor de Statistiek vermeldt volgende cijfers bl] 
de- invoer van : 

a) Fruits non-trcpicaux : a) Niel-tropisch [rui: : 
1950 9 premier mois 1951 1950 Eerste 9 maanden 1951 

Tonnes 1.000 fr. Tonnes 1.000 fr. Ton 1.000 fr. Ton 1.000 fr. -· -~ - - - - - - ll. S. A ....... 9.383 75.920 5.390 10.229 ll. S. A .... 9.383 75.920 5.390 10.220 
Italie ......... 8.285 83.2[7 6.406 60.121 Italië ...... 8.285 83.217 6.408 60.121 
Pays-Bas ...... 8.279 55.016 I0.778 64.79-l Nederland 8.279 55.016 10.778 64.7\H 
France ... ... 729 5.901 607 4.825 Frankrijk ... 729 5.90[ 607 4.825 
Espagne ......... 276 3.209 803 5.911 Spanje 276 3.209 803 5.911 

Total ... 30.399 268.355 28.3 l3 251.661 Totaal ... 30.399 268.355 28.313 251.66 l 

b) Tropische oruchtc n : 
1950 Eerste 9 maanden 1951 

Ton 1.000 fr. Ton 1.000 fr. - - - - Spanje . . . . . ' . . . . .. 49.066 313.006 50.198 306.517 
U.S. A ............. 41.241 293.348 30.016 182.221 
Italië ............... 15.977 142.348 7.878 73.239 
Belgisch-Congo .. . . .. 10.314 79.622 11.196 9'1.900 
Guatemala ......... 9.65[ 89.076 12.938 105.7[0 
Unie v. Zuid-Afrika. 8.277 50.973 675 4.309 
Israël.,; . .. · ... 6.536 41.313 4.873 26.480 
Ecuador ............ 5.592 49.904 5.797 18.760 

Totaal ......... 158.290 1.233.448 138.019 993.092 

QUESTION: 

Y a-t-il, en ce moment, des importations de fruits et à quelles con 
ditions s'effectuent-elles? 

RÉPONSE: 

En application du calendrier horticole. l'importation de toute sorte 
de fruits est libre fi ce moment, à l'exclusion des poires, pommes ~t 
raisins. 

L"importation de poires et pommes est seulement autorisée en pro 
venance des Pays-Bas et est soumise m, système des prix minima. Il 
y a lieu de signaler que seule la qualité extra et standard peut être 
importée. 
Pour le mois de décembre les prix minima ont été fixés : 

Pommes: 

Cox Orange Pippin 
extra + standard. 
Autres variétés .. . . .. 
extra + standard - groupe Belle 
de Boscoop. 

Poires: 

Conférence 
extra. 
Autres variétés 
extra + standard -- Gr. Louise 
Bonne dAvrancho. 

9,- Frs. le kg. 

6.50 frs. !e kg. 

8.50 frs. le kg. 

6.75 frs. le kg. 

Aucune importation de raisins n'est autorisée. 

QUESTION: 

Le Département pourrait-il donner des chiffres approximatifs con· 
cernant: · 

a) le nombre de fils de fermiers qui ne trouvent pas actuellement 
d'exploitation pour s'établir et qui sont obligés de s'orienter vers une 
autre activité; 

ó) le nombre de fils de fermiers qui désirent s'expatrier: 
c) le nombre d'ouvriers permanents occupés dans l'agriculture en 

1947, en comparaison des années 1936 et 1938. 

VRA,\G: 

Wordt cr voor het ogenblik frult ingevoerd, en onder welke voor•, 
waarden geschiedt deze invoer J 

ANTWOORD: 

In toepassing van het tuinbouwkalender gebeurt thans de invoer van 
alle fruitsoorten vrij, uitqenomen voor peren, appelen en druiven. 

De invoer van appelen en peren is toegelaten uit Nederland en is 
onderworpen aan het systeem der minimaprijzen. Er dient opgemerkt 
dat enkel de kwaliteit extra en standaard mag worden ingevoerd. 

Voor de maand December werden volgende minimaprijzen vastge 
steld: 

Appelen: 

Cox Orange Pippin 
extra + standaard. 
Andere variëteiten 
extra + standaard - Groep Belle 
de Boscoop. 

Per-en: 

Conférence 
extra, 
Andere variëteiten 
extra + standaard - Gr. Louise 
Bonne d'Avranches. 

. 9,- fr. het kg. 

6,50 fr_ het kg . 

8.50 fr. het kg. 

6.75 Ir, het kg. 

De Invoer van druiven is niet toegelaten. 

VRAAG: 

Zou het Departement benaderende cijfers kunnen geven betreffende: 

a) het .aa.--1tal landbouwerszonen die tegenwoordig geen bedrijf meer 
vinden om zich te vestigen en derhalve verplicht zijn naar een andere 
bedrijvigheid uit te zien; ' 
b) het aantal landbouwerszonen die wensen uit te wijken; 
c) het aantal werklieden bestendig te werk gesteld in de Iandbouw 

in 1947, verqeleken met de jaren 1936 en 1938. 
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RtPONSH: 

n) et Il) Le Département ne dispose pas de données statistiques 
permettant dl' répondre /1 ces points. 

c) Les n•ccmenll•nts de la population de 19·17 et 1930 donnent le 
uomhn- douvrtcrs faisant partie de la populutlon active agricole et 
hort.colc : 

19,17 

1930 

19.569 

123.758. 

Il nexiste pas de données analogues pour les années 1936 et 1938. 

Pour connnitrc k nombre cîouvrlcrs pcrnuincuts dans i'aqriculture 
et l'horticulture. il )' a lieu d'attendre les. résultats de la 2'' phase du 
recensement l]énêral dt· l'agriculture et de l'horticulture de l.950. 

QUESTION: 

Quelle est la quantité d'cnqrats produite en Belqiquc. quelle est la 
quantité exportée et quels e11 sont les prix de vente ù I'intérlcur et 
à l'exportation 1 

RÉPONS!,: 

L'année agricole !950-51 s'est terminée Ic 30 juin dernier (il l'ex 
ception des engrais phosphatès dont l'année agricole prend Hu Ic 
30 avril). 

Il a été livré pendant Fannëe 1950-51 , 

l. - Sur 1c, marché belge: 

N 75.709 t. 
P,O. 78.500 t. 
K,O 148.567 t. 

II. - A l'exportorion . 

N 109.818 t. 
P,O, 90.896 t. 

(sous forme de scories) 

Le Département ne dispose pas de statistiques ayant trait à l'ex 
portation des autres engrais phosphatés. 

La fixation des prix des engrais à l'Intérleur du pays et ä l'cxpor 
tation relève de la compètence du Ministre des .Affaires Economiques. 

Le Département dispose toutefois des prix de base intérleur permet 
tant la comparaison. 

Les prix des engrais azotés pour le mois de décembre 1951 se pré 
sentent comme suit (aux 100 kg. vrac franco par !00 t. minimum) : 

Sulfate d'ammoniaque (20,6 %) 302,50 frs. 
Nitrate d'ammoniaque (20.5 %) 303,50 frs. 

Cyanamide (20 %) 371.00 frs. 
Cyanamide ( 18 %} 333,00 frs. 

Pour les engrais phosphatés d potassiques les prix sont les suivants , 

Superphosphmc (1 %. 

Les 100 kg. - 123,90 frs. c11 vrac départ usines belges. 

Superphosphate (8 %. 

Les lOO kg. - 159,30 frs. en vrac départ usines belges. 

Scories Thomas (6,5 %. 

Les 100 kg. - 68.50 Irs. départ usines belges (prix des sacs et 
taxes à il jouter). 

Phosphate Bicnlciquc 38 - 39 %. 

Les 100 kg. - 405 frs - prix départ usines belges - taxe de trans 
mission de 4.5 % et sac jute de réemploi compris. 

Sul{ütc tlc potasse 48 % • 

293 frs. départ port ou usines, taxe de transmission comprise. 

ANTWOORD: 

a) en b) Het Departement beschikt over geen statistische gegevens 
om hierop te antwoorden. 

c) De volkstclllnçcn van 1947 en 1930 geven het aantal arbeiders 
bchoreude tot de actieve land- en tuinbouwbevolking , 

1947 

1930 

49.569 
123.758. 

Er bestaan geen gegevens dtcnaanqnaude over de jaren 1936 en 
1938. 
Om het aantal werk lieden te kennen die bestendig in de land- en 

tuinbouw te werk gesteld zijn. moet gewacht worden op de uitslagen 
van de z• fase van de algemene land- en tulnbouwtelllnq van 1950. 

VRAAG: 

\.V elk is de hoeveelheid voortqebrachtc meststoffen in Belqtë, welk 
is de uitgevoerde hoeveelheid en welk zijn de verkoopprijzen in het 
binnenland en bij de uitvoer ? 

ANTWOORD: 

Het landbouwjaar 1950-51 ciudiqde op 30 Juni Il. (uitgezonderd 
voor de- phosphantmcststolfeu waarvoor het landbouwjaar op 30 )\,pril 
1951 wordt afgesloten). 
Gedurende het jaar 1950-51 werden geleverd: 

I. - Op de Belgische markt : 

N 75.709 t. 
P,Oa 78.500 t. 
K,O 148.567 t. 

Il. - Voor de uituoer : 

N 109.818 t. 
P,O. 90.896 t. 

(in de vorm van metaalslakken) 

Het Departement beschtkt niet over statlstieken, die betrekking heb 
ben op de uitvoer van de andere phosphaatmeststoffen. 

Het vaststellen der prijzen vau de meststoffen, die bestemd zijn 
voor het binnenland en voor de uitvoer, behoort tot de bevoegdheid 
van de Minister van Economische Zaken. 
Het Departement beschikt evenwel over basisprijzen, die een ver 

gelijking toelaten. 
De prijzen voor stikstofmeststoffen gedurende de maand Decem 

ber 1951 vertonen zich als volgt (per !00 kg. los en vrachtvrij met 
ten minste 100 t.) : 

Ammoniaksulfaat (20,6 o/o) 302.50 fr. 
Ammoniaknitraat {20.5 %) 303,50 fr. 

Cyanemted {20 %) 371.00 fr. 
Cyanarnied {18 %) 333,00 [r. 

Voor de phosphaat- e11 de potasmestoffen heeft men de volgende 
prijzen, 

Superphosphnet l4 %. 

Per 100 kg. - 123.90 fr. los, vertrek Belgische fabrieken. 

Superphosphee: (8 %. 

Per 100 kg. - !59.JO fr. los. vertrek Belgische fabrieken. 

Thomasslakken (65 %. 

Per 100 kg. ~ 68.50 fr., vertrek Belgische fabrieken (prijs der zak 
ken en taksen bij te voegen). 

Bicalciumphosphaa/ JS - 39 %. 

Per 100 kg. - 405 fr. - vertrek Belgische fab;ieken, overdrachts 
taks van -1,5 % "" jutezak voor rneermaliq gebruik inbegrepen. 

Pota5culfaat 48 %. 

293 fr. vertrek haven of fabriek, overdrachtstaks inbegrepen. 
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QUESTION: 

Combien d'agents sont affectés au contrôle des laiteries agréées? 

Quelle est la fréquence des contrôles pour chacune des laiteries ? 

RÉPONSE: 

En ce qui concerne le Département de l'Aqrlculturc et l'Office Natio 
nal du Lait'. 76 agents eu Service extérieur sont affectés partiellement 
Olt totalement au contrôle des laiteries agréées. 
Chacune de ces laiteries a été en moyenne, vlsttëc dix fois par 

trimestre. 

QUESTION: 

Quel est le prix des engrais azotés? Prix de vente à I'tntërteur du 
pays et à l'exportation. Quel est l'écart entre ces deux prix? Impor 
tance et raisons. 

Rl'.PONSE ~ 

La fixation des prix des engrais à I'Intérteur du pays et à l'exporta 
tion relève de la compétence du Mmtstèrc des Affaires Economiques. 

Toutefois d'après les renseignements dont mon Département dispose, 
le prix de vente intérieur (COBE-LAZ) en décembre 1951 se présente 
comme suit : les engrais étant vendus aux 100 kg vrac franco par 
100 tonnes minimum. 

Sulfate d'ammoniaque 
Nitrate d'ammoniaque 
Cyanamide 
Cyanamide 

(20.6 %) 
[20,5 %) 
(20.0 %) 
(18.0 % ) 

302.50 fr. 
303,50 fr. 
371,- fr. 
333,- fr. 

Suivant les données de l'Office Central des Statistiques, nos expor 
tations de sulfate d'ammoniaque, pour les 9 premiers mois de 1951 
( dernières statistiques). se chiffrent à 385.395 tonnes pour une valeur 
de 1.057.731.000 francs. soit en moyenne fr. 274.45 aux 100 kg 
d'engrais. 
Pendant la même période, le prix de vente COBELAZ sur le marché 

intérieur était en moyenne de fr. 29(. to. 
En soustrayant le prix moyen de transport. soit 12 francs. on obtient 

le prix de vente usine : fr. 279.10 aux 100 kg. La différence entre ces 
deux prix est de : 

Prix intérieur 
Prix à l'exportation . 

fr. 219,10 
274.45 

fr. 4,65 

Le prix de vente exportation est donc de l.66 % moins élevé que Ic 
prix à l'intérieur. Cette différence petit se justifier par Fimportance des 
commandes et le prix mondial qui est lég<:'rement inférieur au prtx belge. 

D'autre part. il faut tenir compte du moment de la commande, les 
sulfates d'ammoniaque se vendant suivant une échelle de prix. 

La comparaison des prix pour les autres engrais azotés amène de 
même à cette conclusion : les prix pratiqués à l'exportation et sur le 
marché intérieur se rapprochent. 

QUESTION: 

Combien existe-t-Il, m Be lqique. de dos d'équarrissage agréés? 

RÉPONSE: 

Il existe sept clos d'équarrissage en Belqique. 

!) Thourout - de la firme Anlmalta-Denderleeuw. 
2) Denderleeuw -· de !a firme AnimaHa-Dendcrlccuw. 
3) Schoten - de Ia firme Lahaye. Schoten. 
4) Ciney - de la firme Lahaye. Schoten. 
5) Thuillies - Haubourdin. 
6) Rebaix - François, 
7) Saint-T'rond - Smets, 

QUESTION: 

Quel est le rayon de chacun d. eux ? 

RÉPONSE: 

1) nrme Animalia, comportant les dos de Torhout et de Dender 
leeuw : Ia Flandre Orientale et la Flandre Occidentale. 

· 2) Firmes François à Rebaix et Haubourdin à Thuillies, : la pro 
vince de Hainaut. 

3) Firme Lahaye, comportant les dos de Schoten et de Ciney : 

VRAAG: 

Hoeveel beambten zijn belast met de contrôle der aanqenomen zul 
vclfabrtekeu 7 
Welk is de frequentie van de contrôles voor iedere zuivelfabriek? 

ANTWOORD: 

Wat het Departement Landbouw "n de Nationale Zutveldlenst be 
treft, ztjn er 76 beambten in buttondtenst, gedeeltelijk of geheel belast 
met de contrôle der zuivelfabrieken. 
Elk dezer zuivelfabrieken werd gemiddeld ttenrnaal per trimester 

bezocht, 

VRAAG: 

Welk ts de pl'ijs de, stikstofmeststoffen? Verkoopprijs ln het binnen 
land en bij de uitvoer? Welk is het verschil tossen deze twee prljzen ? 
Belangrijkheid en redenen. 

ANTWOORD, 

Het vaststellen der prijzen van de meststoffen, bestemd voor het 
binnenland en voor de uitvoer valt onder de bevoegdheid van de Mi 
nister van Economische Zaken. 

Steunend echter op de inlichtingen waarover mijn Departement 
beschikt, vertoont zich de verkoopprijs ln het binnenland {COBELAZ) 
in de maand December t 95 J als: volgt : de meststoffen werden verkocht 
'per 100 kg los vrachtvrij met tenminste 100 ton. 

Ammoniaksulfaat . 
Ammoniaknitraat . 
Cyanamled 
Cyanamied 

(20,6 %) 
(20.5 %) 
(20.0 %) 
(18.0 %) 

302.50 Ir. 
303.50 fr. 
371,- fr. 
333,- fr. 

Volgens de gegevens van de Centrale Drenst voor de Statistiek 
bedroeg onzè uitvoer van ammoniaksulfaat voor de eerste negen maan 
den van 1951 (laatste statistieken) 385.395 ton voor een waarde van 
l.057,73t.OOO frank. hetzij een gemiddelde van fr. 274,45 per l00 kg 
meststoffen. 

Gedurende dezelfde periode beliep de verkoopprijs van COBELAZ 
op de binnenlandse markt gemiddeld fr. 291,IO. 
Na aftrekking van de gèmiddelde vervoerprijs. hetzlj 12 frank. be 

Ï:omt men de fabrieksverkoopprijs van fr. 279,10 per 100 kr. Het 
verschil tussen deze twee, prijzen is : 

Binnenlandse prijs 
Prijs bij de uitvoer . .. . . . ... . .. 

fr. 279,10 
274.45 

fr. .4.65 

De verkoopprijs bij de uitvoer is dus 1,66 % lager dan deze voor 
het binnenland, Dit verschil kan gerechtvaardigd worden door de 
helangrijkt,eid der bestellingen en de prijs op de wereldmarkt, die 
lichtjes lager ligt dan de Belgische prijs. 
Anderzijds dient rekening gehouden met het tijdstip der bestellinq, 

vermits de ammoniaksulfaten verkocht worden volgens een prijzen 
schaal. 

De vergelijking der prijzen voor de andere stikstofmeststoffen leidt 
eveneens tot dezelfde gevolgtrekking : de toegepaste prijzen bij de 
uitvoer en op de binnenlandse markt komen nagenoeg op dezelfde 
hoogte. 

VRAAG: 

Hoeveel erkende vi!bdui/,,n zijn cr in België? 

ANTWOORD: 

Er bestaan zeven vilbeluiken in België : 

l) Torhout - van de firma Anrmalta-Denderleeuw, 
2) Denderleeuw - van de firma Animalia-Denderleeuw. 
3) Schoten - van de firma Lahaye, Schoten. 
"I) Ciney - van de firma Lahaye, Schoten. 
5) Thuillles - Haubourdin. · 
6) Rebaix - François. 
7) Sint-Truiden - Smets. 

VRAAG: 

· Welk ophallngsgebied heeft ieder van hen? 

RÉPONSE: 

1) Firma Antmalia omvat de vilbeluiken te Torhout en Dender 
leeuw, West-Vlaanderen en Oost-Vlaanderen. 

2) Firma's François te Rebaix en Haubourdin te Thuillies: de pro 
vincie Henegouwen. 
3) Firma Lahaye omvat de vilbeluiken te Schoten en Ciney , 
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les provinces de : Anvers. Brabant. Namur. Luxembourg, Sud de la 
province de Li<'gt•. 
4) Firme Smets de Saint-Trond : Luubourç et Nord de la province 

de Ltèqe. 

Qllf.!STION: 

DL' comblcu de véhicules de transport cl de combien de chauffeurs 
d'autos dispose chacun d'eux? 

RÉPONSE: 
1) Firme Animnlta: 
a) Denderleeuw : 6 véhicules et 12 chauffeurs: 
b) Thourout : 6 véhicules et 10 chauffeurs. 

2) Firme Smets -- Saint-Tronc) : 9 véhicules l'i 11 chauffeurs. 

3) Firme Haubourdin - Thuillies : 5 véhicules et •I chauffeurs 
(plus 2 nouveaux châssis à la carrosscrle}. 

·I) Firme Lahaye, Schoten: 
a) Schoten : î2 véhicules (plus 2 nouveaux à mettre en service 

incessamment}: 12 chauffeurs: 4 tracteurs avec remorques pour trans 
ports Ciney-Anvers; 

b) Ciney : 10 véhicules et 10 chauffeurs. 

5) Firme Françots. Rebaix : 9 véhicules et 9 chauffeurs. 

QUESTION: 

Que faire si cet outillage s'avérait insuffisant ? Cette é'(Cntualité 
a-t-elle été envisagée? 

RÊPONSE: 

Par un contrat entre l'Etat belqe d'une part. ( représenté par le 
Ministre de I'Aqrtculture) et l'exploitant du clos en seconde part. 
celui-ci s'engage à assurer gratuitement. dans l'étendue de territoire 
déterminée. la dénaturation sur place. l' enlèvement. et Ic transport vers 
leurs usines de destructton et le traitement c-11 vue de la valorisation 
des cadavres d'animaux. 

L'enlèvement doit se faire dans ml délai : 

1) de 24 heures lorsqu'il s-ag,t danimaux atteints de charbon bac 
téridlen, charbon bactérien, morve ou peste porcine. 

2) de 48 heures, lorsqu'il s'aqit d'animaux non atteints d'une de ces 
maladies • contagieuses. 

Les exploitants du clos s'engagent donc par contrat à procéder à 
tous les enlèvements de cadavres dans Ic dflai prévu, par conséquent 
à disposer d'un nombre suffisant de moyens de transport pour pouvoir 
remplir leurs obligations. 

L'outillage dont dispose les exploitants des clos d'équarrissage s'avère 
suffisant. 

QUESTION: 

Existe-t-il d'autres services que ces dos ayant qualité pour enlever 
les cadavres de bêtes impropres ,, la consommation ? 

RÉPONSE: 

It n'existe aucun autre organisme que 1.:-s clos d'équarrissage qui sont 
agréés par l'Etat pour procéder à l'enlèvement des cadavres de bêtes 
impropres à la consommation (Arrêté Royal du 24 janvier 1946). 

QUESTION: 

Qui a qualité pour attester. au reqard de l'Administration des Con 
tributions. qu'une bête est morte de la fièvre aphteuse ou d'une épi 
démie? 

Rf:PONSE: 

Le certïftcat délivré par un docteur en médecine vétfrinaire agrce 
du Gouvernement accompaqné du bulletin d'enlèvement du cadavre 
par Ic clos cl' équarrissage atteste, au regard de l'Administration des 
Contributions. qu'une bete est morte de la lièvre aphteuse Ot1 d'une 
épidémie. 

QUESTION: 

En quoi consiste exactement, à l'heure actuelle. notre équipement 
de production de vaccins 

a) Laboratoires. 
b) Etables de contrôle. 
c) Chambres frigorifiques. 

de provincies : Antwerpen, Brabant. Namen. Luxcmburq, • en het 
Zuiden van <le provincie Lulk, 

4) Firma Smets. : Lünburq en het Noorden van de provincie Luik. 

VRAAG: 

Over hoeveel voertutqcn voor het vervoer en over hoeveel auto 
bestuurders beschikken ze leder? 

ANTWOORD: 
· 1) Ftrmn Antmalta : 

a) Denderleeuw : 6 vocrtutqcn en 12 autobestuurders; 
b) Torhout : 6 voertutqen en !O autobestuurders. 

2) Firma Smets - Slnt-Trutdcn : 9 voertulqen en 11 autobestuurders. 

3) Firma Haubourdtn - Thuilllc-~ : 5 voertuigen en 4 autobestuur 
ders ( met dam bij 2 nteuwe chassis). 

4) Fir111a Lahaye. Schoten: 
a) Schoten : 12 voertut qcu (met daarbi] 2 nieuwe dil' e.d. in dienst 

zullen genomen worden): 12 autobestuurders: 4 tractors met aanhang 
wagen voor het vervoer Ciney-Antwerpen; 

b) Ciney : lO voertuigen en LO autobestuurders. 

5) Firma François, Rebaix : 9 voertuigen en 9 autobestuurders. 

VR,\AG: 

Wat gebeurt indien het matertcel onvoldoende blijkt? Werd deze 
mogelijkheid onderzocht 1 

ANTWOORD: 

Door een contract. tussen de Bclqlsche Staat enerzijds, vertegen 
woordigd door de Mtnister van Landbouw, en de uitbater van het 
vilbeluik anderzijds, verbindt deze zien gratis het denatureren ter 
plaatse, de afhaling en het vervoer naar zijn fabriek, het vernietigen en 
het behandelen met het oog op valorlsatle van dierenlijken, te verzcke 
ren in een bepaald gedeelte van het qroudqebied. 

Het wegruimen moet geschieden binnen een termijn : 

1) van 24 u, wanneer het gaat om dieren aangetast van miltvuur, 
houtvuur, kwade droes of varkenspest; 
2) van 'IS u., voor dieren niet aanqetaat door een dier besmettelijke 

ziekten. 

De uitbaters van de vilbeluiken verbinden zich dus per contract om 
al de dierenlijken te doen weqrutmcn binnen de- voorziene termijn en 
bijgevolg te beschikken over een voldoende hoeveelheid vervoermid 
delen om hun verplichtingen na te komen. 

Het materieel waarover de uitbaters van de vilbeluiken beschikken 
blijkt voldoende. 

VRAAG: 

Bestaan er andere diensten buiten deze vilbeluiken die gemachtigd 
zijn de krengen van dieren. ongeschikt voor het verbruik. weg te halen? 

ANTWOORD: 

Er bestaat grcn enkel 'a1tdcr organisme dan de vilbeluiken, die aan 
genomen zijn door de Staat, om over te qaan tot de weghaling van 
dierenkrenqen ongeschikt voor hd verbruik (Koninklijk besluit 24 Ja 
nuari 1946). 

Wie ii bevoegd om te getuigen.. tegenover het Bestuur van de 
Bclastinqen. dal een dier gestorven is ingevolge mond- en klauwzeer of 
epidemie? 

ANTWOORD: 

Het qetuiqschrift; afgeleverd door een door de Regering aangenomen 
doctor in de veeartsenijkunde. vergezeld van het bulletin vao weg 
haling van het lijk door het vilbeluik, verklaart, ten overstaan van het 
Bestuur der Belastingen, dat een die, gestorven is aar. mond- en klauw 
zeer of aan een epidemie. 

VRAAG: 

Waarin bestaat. op dit oqcnblik, onze uitrusting tot het vervaardigen 
van entstoffen , 

a) Laboratoria. 
l>) Contrölesrallen. 
c J Koelkamers. 
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L'honorable Membre trouvera ci-Joint le texte d'un couunnniqué à la 
presse <lu 13 décembre 1951, relatif li ces question ? 
Pour le surplus. je uw permets de· k· renvoyer aux Annales Parle 

meutaircs du 4 décembre 1951. qui conucnucut l'exposé fait â la Cham 
bre concernant ces différentes questions. 

Commurziqué t, la presse. 

L'éptzoot«: de [ièorc: aphteuse de 1951. 

Au cours des recents débats au Parlement, au sujet de l'épizootie de 
fièvre aphteuse et â la lecture de certains articles de presse, il est 
apparu qu'une ccrtatne confusion existait au sujet des virus. 

Afin d'éclairer l'opinion. il y a lieu de retenir certaines précisions. 
L'épizootie de lièvt·e aphteuse qui évolue en Belgique depuis le mois 

de septembre 1951, n'a rien de comparable avec les invasions précé 
dentes de cette maladie. 

La fièvre aphteuse, en· effet, est provoquée par des virus spécifiques 
qui. identiques dans leur expression symptomatique, sont nettement 
différents du point de vue immunoloqiquc. 

Il n'y a pas d'immunité croisée entre ces différents types. c'est-à-dire, 
qu'un animal vacciné contre l'un de ces types ou guéd d'une atteinte 
naturelle reste entlèrement réceptif aux deux autres types. 

On a la quasi-certitude qu'Il existe des mutations entre les trois types. 
Ces mutations se produisent surtout au déclin de lépizootie lorsque la 
plupart des animaux sensibles ont été atteints, et ont acquis une certaine 
résistance à l'égard du type primitif. 

Jusqu'en juillet 195l. la variante AS n'avait été signalée qu'une seule 
fois et seulement en Grèce .. 

Les services belges ont éeë avertis le 15 août de la diffusion de la 
fièvre aphteuse en Allemagne. Les services allemands attribuaient cette 
épizootie au virus O très largement répandu et à quelques foyers seule 
ment de virus C. 
[usqu'à ce moment, aucun rapport officiel allemand n'a fait mention 

de la présence, en Allemagne, d'une souche A5. 
L'Office International des Epizooties n'a pu, lui non plus, signaler 

l'apparition de ce virus A avant que la Belqtque, le Danemark et la 
Hollande n'aient été envahis. 
Fin août 1951, le service vétérinaire allemand déclare aux enquêteurs 

belges que l'épizootie continue à s'étendre et que l'ancien vaccin utilisé 
est incapable d'enrayer l'extension. 

La Belgique n'a eu connaissance de l'apparition du virus A en 
Allemagne que quelques jours avant la constatation des premiers foyers 
dans Ics régions Irontalières, soit le 7 septembre 1951. A cette date, on 
se trouvait devant une épizootie de type A dont la variante, déterminée 
par après comme la souche AS, avait traversé la zone frontière, dont 
Ic bétail avait été vacciné auparavant contre le type O. 
A ce moment, aucun des pays limitrophes de l'Allemaqne n'avait 

identifié chez lui le virus. A; souche 5. Pas plus ailleurs qu'en Belgique, 
il n'existait, en stock. du vaccin spécifique antiaphteux A5 et aucun des 
pays voisins n'a donc pu nous apporter une aide appropriée et efficace. 

Cerr_aEns pays avaient des réserves de vaccin anttaphteux A4 mais, 
dans la majorité des cas, ces vaccins A4 se sont révélés insuffisants 
pour protégee- efficacement ie cheptel contre la fièvre aphteuse. 
Ceci explique que les pays qui subirent les premiers l'offensive du 

virus AS ne purent contenir I'épldérnie dès son début. Il fallait d'abord 
identifier le virus en cause, puis procéder à Ja fabrication d'un vaccin 
nouveau, ce qui nécessite environ -! semaines : la Belqique fut parmi 
[es tout premiers à réussir cette première opération. 

Ce n'est qu'au second stade, celui de la fabrication intensive qu'elle 
fut handicapée faute d'un institut vaccinogène approprié. 

La fabrication du vaccin antiaphtcux nécessite en effet diverses 
installations dont plusieurs dejà sont en voie de réalisation. 

Le local frigorifique d'une capacité de 10.000 litres, où doit être 
conservé le vaccin fonctionne depuis juillet 194&. 
Les étables de controle sont construites li Ucdc en annexe du Labo 

ratoire de Diagnostic et de Recherches Vétérinaires. C'est dans ces 
étables que sont hébergées les bêtes qui servent au contrôle cl' efficacité 
de chaque production de vaccin antiaphteux. 
La construction de l'institut de préparation du vaccin et d'étude des 

virus, édifié â Uccle. a commencé en 1950. Actuellement. le qros-œuvrc 
est terminé, on commence l'aménagement intérieur (portes et fenêtres). 
L'eau et l'électl"icité seront ensuite placées avant de commencer les 
travaux de plafonnage. 

Le centre de production de virus aphteux sera construit li Machelen. 
Le terrain qui avait d'abord été acquis à cet endroit a été exproprié en 
novembre 1950 par l'Administration des Ponts et Chaussée, en vue de 
l'installation du « Ring » autour de Bruxelles. Un nouveau terrain, où 

AN'l'WOORD: 

Het Lid gelieve hierbij een op 13 December 195 l tot de pers ge 
richte mcdcdeltnq te· vinden, die op deze kwesties betrekking heelt. 

Voor het overige zal ik mij veroorloven t(' verwijzen naar de Parle .. 
ruentalre Hande lluqeu van 4 December 1951, waarin de vóór de Kamer 
gedane uiteeuzettluq betreffende deze verschlllende vragen is ver 
schenen. 

Mcdcclcling aar! de pers. 

De mortel- er> kiuuunccr-cpidemic uar> 1951. 

Uit de onlangs in het Parlement gehouden debatten aangaande de 
mond- en klauwzccr-cptzcotlc en uit de lectuur van sommige artikelen 
in de pers is het gebleken dal cr een zekere verwarring bestond aan 
gaande de virussen. 
Ten einde de opinie voor te lichten. dienen enkele punten rechtgezet. 
De mond- en klauwzcer-eptzone die in België- sedert de maand Sep 

tc mber 1951 woedt, is helemaal niet te vergelijken met het vorige 
optreden dezer ziekte. 

Dit mond- en klauwzeer wordt immers verwekt door specifieke 
virussen, die alhoewel idcntisch in hun symptomatisch verschijnen. 
toch gans verschillend zijn wat betreft immuniteit. 

Er bestaat qeen gckmiste immuniteit tegen deze verschillende types, 
zodanig dat een dier dat tegen een dezer types ingeënt werd of gmus 
van een natuurlijke besmetting toch volledig vatbaar bli,ift voor be 
smetting door dié beide andere types. 

Men is cr omzeggens zeker van dat cr mutaties bestaan ouder de 
drie types. Deze mutaties komen vooral voor bij het afnemen van de 
epidemie wanneer het grootste deel van de vatbare dieren werd besmet 
en in zekere mate weerstandsvermogen tegen het primitieve type hebben 
verworven, 
Tot in Juli 195 l werd de variante A5 slechts éën enkele maal gesi 

gnaleerd, d.i. in Gnekenland, 
De Belgische diensten werden op 15 Augustus verwittigd van de 

verspreidinq van het mond- en klauwzeer in Duitsland. De Duitse 
diensten schreven deze epidemie toc aan de virus 0, die zeer verspreid 
was. en slechts aan enkele haarden van virus C. 
Tot op heden heeft geen enkel officieel Duits verslag van de aan 

wezigheid in Duitsland van een stam A5 mdding gemaakt. 
De internationale Dienst voor Epidemieën heeft evenmin het ver 

schijnen van deze virus A kunnen signaleren alvorens België. Dene 
marken en Nederland reeds besmet waren. 
Einde Augustus 1951 maakte de Duitse veeartsenijkundige dienst aan 

Belgische waarnemers bekend dat de epidemie zich bleef verspreiden 
en dat de vroegere gebruikte entstof de uitbreiding er van niet kon 
tegenhouden. 

België heeft van het vaststellen van virus A in Duitsland slechts 
kennis gekregen enkele dagen voordat de eerste haarden in het grens 
gebied werden waargenomen. namelijk op 7 September 1951. Op dat 
ogenblik stond men vôór een epizootie van type A, waarvan de va 
riante. die naderhand als stam A5 geïdentificeerd werd. de grensstrook. 
waar de dieren vooraf tegen type C ingeënt werden. overschreden had. 

Op datzelfde ogenblik was in geen enkele van de buurlanden van 
Duitsland de virus A. stam 5, geïdentificeerd. Evenmin als in België 
bestond cr ciders een voorraad van de specifieke entstof tegen AS, en 
geen enkele van· onze buurlanden heeft ons dus een aangepaste en doel 
treffende hulp kunnen bieden. 

Sommige landen bezaten een reserve van entstof tegen A4. maar ln 
het merendeel van de gevallen bleek deze onvoldoende om het vee op 
doeltreffende wijze tegen het mond- ~n klauwzeer te beschermen. 

Oit verklaart waarom de landen die de eerste inval van de virus A 
opvingen de epidemie niet van bij haar aanvang in bedwang konden 
houden. Men moest eerst de virus in kwestie identificeren en vervolgens 
overgaan tot de fabricatie van een nieuwe entstof. wat ongeveer 
4 weken vraagt : België was onder de allereerste om deze verrichting 
te verwezenlijken. 

Het is slechts. in het tweede stadium, namelijk dat van de intensieve 
fabricatie. dat cr hinderpalen oprezen bij gebrek aan een geschikt insti 
tuut voor voorbereiding van entstof, 

De fabricatie van entstof tegen mond- en klauwzeer vereist immers 
verschillende inrichtingen waarvan reeds verscheidene in verwezen 
lijking zijn. 

Het koellokaal dat een capaciteit heeft van 10.000 liter, en waar de 
entstof moet worden bewaard, is reeds in werking van Juli 1948 af. 
De contrôlestallen zijn in aanbouw te Ukkel bij het Laboratorium 

voor Diagnose en Veeartsenijkundig Onderzoek. Het is in deze stallen 
dat de dieren worden onderqebracht voor de contrôle der doeltreffend 
heid van al de voortgebrachte entstof tegen mond- en klauwzeer. 

De bouw 'van het instituut voor bereiding van 'entstof en voor virus- 
bestudering werd te Ukkel aangevangen in 1950. Op dit ogenblik is de 

· ruwbouw voltooid, en vangt men aan met de binneninrichting (deuren 
en vensters). Water en dectriciteit zullen vervolgens aan de beurt 
komen vooraleer over te gaan tot de plafonnering. 

Het centrum voor productie van mond- en klauwzeervirussen zal te 
Machelen opgericht worden. Het terrein dat aldaar eerst werd aan 
gekocht. werd in November 1950 door het Bestuur van Brug-gen en 
Weqen onteigend met het oog op het trekken van de « Ringbaan » 
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sera édifié l<1 construction projetée, a été acheté en octobre 1951. Les 
plans sont établis et des crédits seront disponibles. 

L'adjudtcattou des travaux pourra être faite très pruchaiucuient. 

Personne m· pouvait prévoir l'épizootie préscntcà base de virus A5. 
Il ,i' )' avait dl' stock de vaccin spécifique anti A5, ni en Belgique, ni 
dans les pays voisins. Tont fot mis en œuvre pour fabriquer un vaccin 
approprié. Aucun effort n'a été et n'est mënaqé pour augmenter lL·S 
quautttés de vaccin mises chaque semaine à la disposition des Inspec 
teurs vétérinaires qui les répartissent séance tenante en vue de leur 
utilisation immédiate au mieux do l'intérêt général. C'est ainsi qu'en 
octobre 75.000 doses forent utilisées; en novembre 190.000 doses; pour 
décembre, on prévoit une quantité dépassant largement les 200.000 doses. 

Rappelant qu'il n'existe pas d'immunité croisée entre les différents 
virus et qu'une mutation entre les types d,· virus est toujours possible 
en fin cl' épizootie. il importe que les détenteurs de bétail et les autorités 
locales veillent à l'application stricte des mesures de police sanitaire. 

QUESTION: 

Combien cl' échantillons pour l'analyse de terres sont présentés annuel 
lernenr dans les instituts pédoloqiqucs existants? 

RËPONSL,: 

Le nombre d'analyses de terres qui ont été effectuées, ces dcrulcres 
années, par l'Institut Pédoloqique de Belgique, ù Hcvcrlé. et pour les 
quels des subsides ont été accordés, est de : 

1948 : 45.000. 
1949 : 37.679. 
1950 : 34.313. 
1951 : prévu ± 40.000 (résultats communiqués au J•• décembre 

1951 : 31.500). 

QUESTION: 

Combien de temps faut-il pour que Ic résultat soit communiqué à 
l'intéressé? 

RÉPONSE: 
Les résultats d'analyses sont communiqués, endéans le mots qui 

suit la réception des échantillons de terres, aux personnes ayant prélevé 
les échantillons et aux Agronomes de l'Etat. 

QUESTION: 

Quel est actuellement Ic nombre de docteurs co médecine vétérinaire 
agréés? 

R1:PONSE: 

Il y a actuellement 60! docteurs en médecine vétérinaire aqréês. 

QUESTION: 

Quelles sont les stations libres qui ont bénéficié d'une subvention 
en 1951 et quel est Ic montant alloué à chacune ? 

RÉPONSE: 

Les stations envisagées sont ce-lies du Centre de: Recherches Agro 
nomiques de Heverlee, Centre analogue à ceux que- l'Etat a institué à 
Gand et à Gembloux. 
En 1951 il a été alloué les subventions suivantes: 

a) Laboratoire de génétique appliquée ... fr. 
ó) Station de contrôle des semences . . . . . . . .. . .. 
c) Station de recherches laitières et microbioloqlqucs ... 
d) Station Zootechnique 
e) Laboratoire de Génie rural ... 
f) Institut de pédologie 
g) Laboratoire forestier 

?63.182 
66.0IO 

161.288 
63.350 
86.357 
17.680 
9.009 

QUESTION: 

Quel est le nombre de réunions tenues en 1951 par Ic Corn,té National 
de Recherches Agronomiques ? 

RÉPONSE: 

D'après !"Arrêt!.' Royal organique Ic Comité National de Ja RcchcrchL· 
Agronomique doit se réunir au moins une fois l'an. 

Il s'est. jusqu'à présent, réuni une fois en 1951. 
Une seconde réunion est prévue dans le courant du mois de décembre. 

QUESTION: 

Quel est Ic nombre d'hectares défrichés par province en 1951, pour 
lesquels des subsides sont prévus ou accordés ? 

rond Brussel. Een nieuw terrein. waarop het ontworpen gebouw zal 
opqetrckkcu WOl'dCJl, werd in October 1951 aangekocht. De plannen 
werden opgemaakt en kredieten zullen beschikbaar zijn. 

Ü<.' aanbesteding van d,· werken zal in een zeer nabije toekomst kun 
nen plaats hebben. 
Niemand kon de huidige epidemie, verwekt dooi· virus AS, voor 

zien. Er bestond geen voorraad van de speclftekc auu AS-entstof. noch 
in België, noch in de naburige- landen. Alles werd in het werk gesteld 
om een aangepaste entstof te Iabrtccrcn, Geen moeite werd gespaard 
om de hoeveelheden entstof, die wekelijks ter beschikking van de 
vccarttscnükundlqc inspecteurs gesteld worden, en die door deze laatsten 
op staande voet verdeeld worden met het oog op een onmiddellijk 
gcbru,k voor het algemeen welzt]n. voortdurend te vermeerderen. 
Aldus werden in Octobcr 75.000 doses gebruikt: in November 190.000 
doses: voor December voorziet men t'en hoeveelheid die ver boven de 
200.000 doses zal gaan. 

E,· wordt aan herinnerd dat er geen gekruiste immuniteit tussen de 
verschillende vlrusscn bestaat zodat mutatie tussen de types der virus 
sen steeds mogelijk is op het einde van een epidemie, en dat bijgevolg 
de veehouders en de plaatselijke overheden over de strikte toepassinq 
van de maatregelen der gezondheidspolitie dienen te waken. 

VRAAC: 

Hoeveel stalen voor grondontlcding worden jaarltjks aangeboden bij 
de bestaande instituten voor- bodemkundig onderzoek? 

ANTWOORD: 

Het aantal qrondontledtnqen welke in de laatste: jaren door dl' Bo 
demkundige Dienst van België, te Heverlee, uitgevoerd werden en 
waarvoor toelagen verleend werden is : 

1948 
1949 
1950 
1951 

45.000. 
37.679. 
3013. 
voorzien ± 40.000 (reeds medegedeelde uitslagen op 1 De 
cember 1951 : 31.500). 

VRA.'\.C: 

Hoelang duurt het voor de uitslag van het onderzoek aan belang 
hebbende toegezonden ,vordt? 

ANTWOORD: 

De ontledlnqsultslaqen worden, binnen de maand volgende op de ont 
vangst der grondstalen, aan etc staalnemers m aan de Rijkslandbouw 
kundigen overgemaakt. 

VRI\AC: 

Welk is op dit ogenblik het aantal aangenomen dokters in veeartse 
nijkunde? 

AN'fWOORD: 

Er zijn op dit ogenblik 801 aangenomen dokters in de veeartsenij 
kunde. 

VRAAG: 

Welke zijn de vrije stations die ln 1951 een toelage hebben genoten 
en welk is het bedrag dat aan ieder werd toegekend ? 

ANTWOORD: 

De bedoelde stations zijn die van het Centrum voor Landbouw 
kundig Onderzoek te Heverlee, Centrum dat overeenstemt met dat 
hetwelk door de Staat werd opgericht te Gent en te Gembloers. 

In 1951 werden volgende toelagen verleend: 
a) Laboratorium voor toegepaste voortteling . . . . .. fr. 
b) Station voor de contrôle der zaadsoorten . 
c) Onderzoekstation voor zuivelproducten en microbiologie 

.d) Zoötechnisch station . .. .. . . .. . . . . .. .. . 
·e) Laboratorium voor boerdcrijbouwkundc 
f) Bodemkundig Instituut 
g) Bosbouwlaboratorium 

263.182 
66.010 

161.288 
63.350 
36.357 
17.680 
9.009 

VRM,G: 

Hoeveel vergaderingen werden door het Nationaal Comité voor 
Landbouwonderzoek in 1951 gehouden? 

ANTWOORD: 

Volgens het Koninklijk besluit tot inrichting moet het Nationaal 
Comité voor Landbouwonderzoek ten minste éénmaal per jaar ver 
gaderen. 
Totnogtoe vcrgaciecdt" het éénmaal in 195 t. 
Een tweede vergadering is voorzien in de loop van December. 

VRAAG: 

Welk is, per provincie, het aantal in 1951 ontgonnen hectaren, waar 
voor toelagen voorzien of toegekend zijn? 



146 [ 54] 

Province 

RÉPONSE: 

Nombre d'Ha, défrichés 
en 1951 

Anvers . 
Brabant . 
Flandre Occldcutale 
Flandre Orientale 
Llrnbourq 
Luxcmbourq. 
Namur 
Lii·gc ... 
Hainaut 

Total 

Subsides 
prévus 

(chiffres proutscircs susceptibles 
d'être lé·yèr<"mcnt modiftés ) 

505 Ha. 49.35 1.010.987 fr. 
31 Ha. 46.90 62.938 fr. 
'18 Ha. 83.50 97.670 fr. 
7 Ha. 16.00 H320 fr 

37➔ Ha. 13.30 748.866 fr. 
162 Ha. 70.85 325.417 fr. 
12 Ha. 85.90 25.718 fr. 
12 Ha. 92.00 25.840 fr. 

1.155 Ha. 87 .S0 2 .31 l.ï56 fr. 

Lisle clt-s C"opérntîvc::; pou, l'ulilisal/011 ,.,. comrnu11 clc mnteciel «qrlcolc 
auc'C 111011/tml pnr: coopi:rnliuc des subsides w::cordés crt 1951. 

Provlncic 

Antwerpen . .. .. . 
· Brabant . 
West-Vlaanderen 
Oost- Vlaanderen 
Limburg ... 
Luxc uiburq . 
N<1n1cr1 . 
Luik . 
Henegouwen 

Totaal 

ANTWOORD: 

Aantal in 1951 
ontgonnen hectaren 

Voorziene 
toelaqen 

( Voorlopige cijfers, die vatbaar 
z i)n voor lichte wijzigingen) 

505 Ha. 49.35 1.010.987 fr. 
3.l Ha. •16.90 62.938 fr. 
18 Ha. 83.50 97.670 fr. 
7 Ha. 16.00 14.320 fr. 

J74 Ha. 43.30 748.866 fr. 
162 Ha. 70.85 325.117 fr. 
l 2 Ha. 85.90 25.718 fr. 
12 Ha. 92.00 25.840 fr. 

1.155 Ha. 87.80 2.311.756 fr. 

[.ijst der Coöpcr:nlic:vctt voor gemeenzaam ucbrnik 
,,w1 temducxuumetericci. met aandtticlin!l vart het bcdràg, 
per: coöpcraticuc, uan de irt 195/ tocgckenclc toelagen. 

"'··-"'--"'···"'··•·"'···"'·-"'···"'--"'·-'"'-··"'·"·""·"' .. '"--------.,.,,...,.,,...,,...~.,....---....,.,..,,..,,,.,..,..,,.,,..,.,.,,.,,,,,,,,.,,,,,,,,,,,,,.,,.,_,.,,_= ···--· ·-· .. -- Md~~ant 

subsides NOMS 

BENAMINGEN 

Localités Provinces 

Plaatsen Provincies Bedrag 
van de 
toelaqen 

<i De Pioniers .• S. C. - S. V . 
« Ons Belauq -,. S. C. - S. V . 
« La Rénovation Agricole :., S. C. - S. V. 
« L'Avcrur Agricole ,, S. C. - S. V .... 
« Union Agricole de Hensies " S. C. - S. V. 
« L'Ener'Atde Herbagère » S. C. - S. V .... 
« La Bonne Entente d<> Horrues ,, S. C. - S. V. 
« Hewa » S. C. ~ S. V . 
« L'Entr'Alde ,, S. C. - S. V. 
« De Toekomst .,. S. C. - S. V. 
« Agrigecr ~ S. C. -· S. V. .. . 
« Sint Anna ~ S. C. - S. V .... 
« La Cerfontainoise ,, S. C. - S. V. 
« Oc Slijpe» S. C.- - S. V . 
« -Meetjesland » S. C. - S. V . 
« Maasland " S. C. - S. V. . . . . .. 
,t Fallais Agricole ~ S. C. - S. V. 
« Satnte-Aldeqonde :, S. C. -- S. V. 
« Coopérative Agricole de la Molrqnée S. C. - S. V. 
« L'Evolunon Agricole » S. C. - S. V. . 
« De Vernieuwers » S. C. - S. V . 
« L'Entente Agricole '' S. C. - S. V. , . 
-<: De Vooruttstrevende Landbouwers :. S. C. - S. V. 
« St Niklaas» S. C. - S. V .... 
« Sint Rochus ,, S. C. - S. V. 
« Le Progrès, S. C. - S. V . 
« Arcnbcrq » S. C. - S. V . 
« De Yzer » S. C. - S. V . 
Union Agricole de Lccrncs » S. C. - S. V 

« De Voorbode " 5. C. - S. V. 
« Coardcnne ~ S. C. - S. V .... 
« De Eendracht " S. C. - S. V. 
« Sint Isidor ,. S. C. - S. V. . .. 
« Onder Ons ·., S. C. - S. V. . .. 
« Druivenland » S. C. - S. V .... 
'" Klein-Brabant ,·, S. C. - S. V. 
« St Jan " S. C. - S. V. ... 
« Saint-Donat » S. C. - S. V. 
« Bcrklaar :, S. C. - S. V. 
« Het Broek :, S. C. - S. V .... 
« Houtland ·, S. C. - S. V. ... 
« Solidarité Agricole ,; S. C. - S. V. . 
"' Société Coopérattve des Hautes-Fagnes ,, S. C. - S. V. 
« De Vriendschap ,, S. S. - S. V . 
« Les Herbagers Prévoyants » S. C. .- S. V. 
·< L'Espotr de Thirimont :-, S. C. - S. V . 
"' Les Cultivateurs Réunis » S. C. - S. V . 
<: L'EntrAide d<> \,Vasseiges ~ S. C. - S. V. 
<, Zanclvlietse. Bercndrcchtse Polders -, S. C. - S. V. 
« Les Progressistes , S. C. - S. V . 
« Sint Willtbrordus ,, S. C. - S. V. . . . . . . .. . 
« De Verentqde Vrienden ,. S. C. - S. V. 
o: De Eendracht •.·, S. C. - S. V . 
« De Speyc " S. C. - S. V. . 
De Dadizele'sc Onderlinge , S. C. - S. V. 

,,. Acagri :, S. C. - S. V. . .. . ..... 

Buken Brabant 7.821 
Egem Flandre Occidentale - Wesc-Vlaand. 89.413 
Froidchapelle Hainaut - Henegouwen - 
Gouy-lez-Piéton Hainaut - Henegouwen 5.721 
Hensies Hainaut - Henegouwen 18.182 
Herve Liège - Luik 13.287 
Horrues Hainaut - Heneqouwen 
Kontich Anvers - Antwerpen 
Lens-Saint-Remy Lièqe - Luik 1 10.577 
Olsene Flandre Orientale - Oost-Vlaanderen 
Boirs Liège - Luik 
Brussegem Brabant ·I 40.181 
Cerfontaine Namur - Namen 
Deceîijk Flandre Occidentale - West-Vlaand. 
Eekloo Flandre Orientale - Oost-Vlaanderen 
Elen' Limbourg - Limburg 1 14.314 
Fallais Liège - Luik 
Flrnnizoullc-Longchamps Luxembourg - Luxemburg 
Flavton Namur - Namen 
Gaurain-Ramecrotx Hainaut - Henegouwen 41.':IH 
Geel - Anvers - Antwerpen - 
Gibecq Hainaut - Henegouwen 81.560 
Gooik Brabant 10.042 
Gooik Brabant 10.1"19 
Hamme Brabant 10.115 
Havinnes Hainaut - Henegouwen - Kieldrecht Flandre Orientale - Oost, Vlaanderen 58.>!60 
Klerken Flandre Occidentale - West-Vlaand. 
Leernes Hainaut - Henegouwen 13.333 
Leffinge Flandre Occidentale - West-Vlaand. 31.111 
Libramont Luxembourg - Luxemburg 2.HJ 
Malderen Brabant 66.510 
Nieuwkerken Flandre Orientale - Oost-Vlaanderen - Oostrozebeke Flandre Occidentale - West-Vlaand. 92.120 
Overijse Brabant 31.167 
Puurs Anvers - Antwerpen 9.365 
Re-legcm Brabant - Russeigriies Flandre Orientale - Oost-Vlaanderen 78.156 
St-Gillis-Waas Flandre Orietitale - Oost-Vlaanderen -. 
Sint-Kruis Flandre Occidentale - West-Vlaand. 21.553 
Sint-Laureins Flandre Orientale - Oost-Vlaanderen -- Solre-sur-Sambre Hainaut - Henegouwen 88.269 
Solwastcr Liège - Luik - Staden Flandre Occidentale - West-Vlaand. 19.081 
Stavelot Liège - Luik 31.655 
Thirimont Hainaut - Henegouwen 
\Varnant-Dreye Liège - Luik 
Wasseiges Liège - Luik 1 3.655 
Zandvliet Anvers - Antwerpen 
Y ves-Gomezëe Namur - Namen 
Kasterlee Anvers - Antwerpen 
Oeselgem Flandre Occidentale - West-Vlaand. 
Oeselgem Flandre Occidentale - West-Vlaand. 
Kortemark Flandre Occidentale - West-Vlaand. 
Dadizele Flandre Occidentale - West-Vlaand, 
Renlies Hainaut - Henegouwen 



[ 55 146 

Ql!ESTlON: 

Article 2'>/9. 

Quel est Ic plan de répartition par province du crédit prévu? 

Le nombre de dcmnndcs Introduites c·11 1951. ain.si que 1,:- nombre 
d'interventions? 

RüPONSE: 

Adie/,- 21/9 c/11 Buduet de 1952. 

Ces crédits sont destinés ù l'octroi dt· suhsldcs. L'arrêté royal réqlant 
l'octroi de ces derniers est daté du t•·•· juillet 1951 (Jvlonitellr des :3 et 
l-1 août 1951). Il comprend 5 chapitres. 

1) Subsides pour l'orqanisatlon de l'CC'//L'rs de cfrm<lfc-strnti,,,,. 

Les crédits permettent l'orqanisatiou d'une dizaine de verqers de 
démonstratlon par province. Aucun vcrqcr de démonstration n'a pu 
être organisé en 1951. C'est au cours de 1952 que ces ve rqcrx seront 
organisés. 

2) Primes pour la conscruation d'arbres étalons. 

Les arbres étalons sont choisis, marqués et contrôlés par les orga 
nisations profcsstonncllcs sous la direction du Conseiller d'horticulture 
de l'Etat. Leur nombré' actuel varie de 10 à 200 p<11· province. 

Les premières primes seront liquidées à la fin de l'année 1951. 

3) Primes à !' organisation de concours de vergers. 

Les crédits prévus permettent d'orqaniscr une dizaine de concours 
par province. A l'heure actuelle 8 demandes pour l'organisation de 
ces concours ont été introduites et approuvées. Les primes aux lau 
réats seront payées en fin des concours, c'est-à-dire en 1952. 

Il est à prévoir qu'un plus grand nombre de concours di: vergers 
sera organisés au cours de l'exerctce budgétaire 1952. 

4) Subsides aux plantations [ruitièrcs motlèlrs, 

Ces subsides sont octroyés à la demande des intéressés adressée an 
Conseiller d'horticulture de l'Etat. Ce fonctionnaire examine les 
demandes et introduit les propositions pour I'octroi d,, subside. Ces 
examens sont en cours. A l'heure actuelle plus de 150 demandes sont 
à l'examen pour la plantation de quelque 200 Ha. de basses tiges. 

5) Subsides pour la construction et l'aménaqement de locnu» de con 
scrvatiorz de [mits. 

Ces subsides sont octroyés égak-rnent sur demande des intéressés 
adressée au Conseiller d'horticulture de l'Etat. 
Une vingtaine de demandes sont à l'étude. 
D'après les informations obtenues, cette activitl' ne donnera plein 

dfct qu'en 1952. 

Qllf.STION: 

Art_ 26/2. - Quel csr le plan de répartition du crédit de 5 millions 
300.000 francs / 

RÉPONSE: 

Art. 26/2. - Essais et démonstrations. etc. - Crédit : 5.300.000 fr. 

Le montant des crédits, soit 5.300.000 francs, est à subdiviser comme 
suit : 

l) 1.500.000 francs pour lorqanisation d'essais et démonstrations de 
divers ordres notamment essais sur fumures, variétés, méthodes cultu 
rales. centres herbaqers. etc., y compris les centres démonstratifs sur 
tabac. houblon. plantes médicinales, 

2) 1.500.000 francs pour l'établissement d'essais démonstratifs sur 
nouvelles cultures entre autres sur maïs ,, grain ( en particulier maïs 
hybrydc), mais fourrage, le lupin doux, les choux moelllcrs. le rayqrass 
italien. le colza fourrage, etc. 
3) 2.300.000 francs. En vue elfe promouvoir l'utilisation de semences 

sélectionnées, il a été décidé d'organiser darts chaque commurze rurnie 
du royaume, un champ démonstratif sur I'emploi de ces semences. 

Le crédit ci-dessus de 2.300.000 francs doit permettre d" organiser ces 
champs de démonstration dans les communes ou ceux-ci n'ont pu être 
établis en 1951. Les dépenses par commune n,· peuvent dépasser 
l.500 francs. 

VuAA<; · 

Artikel 24/9. 

Volgens welk plan zal het uitqetrokkcn krediet over de verschillende 
provincies verdeeld worden ? 
Welk is het aantal in 1951 ingccliendc aanvraqen. en het uantal 

tussenkomsten ? 
ANTWOOllO: 

Artik»! 24/9 ua11 de Bcgtofilly voor 1952. 

Deze kredieten zijn bestemd voor het verlenen van toelagen. Het 
Koniuklljk Bcsluir waarbl] de toekennlnq cr van uerc1wld wordt da 
teert van I Juli 1951 (Stantsblm/ van 13 en H Augustus 1951). Het om 
vat vijf hoofdstukken. 

1) Toelagen voor het inrichten van clcmonstraticboomg,wrden. 

Het uitqetrokkcn krediet volstaat voor de inrichting van een tiental 
dcmonstraticboomqaardcn per provincie. In 1951 kon geen enkele 
demonstrutleboonujaard worden ingt·t·icht. Het is in de loop vau 1952 
dat dit zal geschieden. 

2) Premies voor het i11 stand houden t>,~11 stambomen. 

De stambomen worden gekozen. gemerkt en gecontroleerd door de 
beroepsverenigingen, onder de leiding van de Rijkstuinbouwconst1leut. 
Hun huidig aantal schommelt tussen tO en 200 per provincie. 
De eerste premies zullen cincle 1951 uttqekeerd worden. 

3) Premies bij het inrichten van boomg,wrdprijskamperz. 

Met de uitgetrokken kredieten kunnen een tiental prijskampen inge 
richt worden per provincie. Tot dusver werden 8 aanvragen tot inrich 
ting van bedoelde prijskampen gedaan en gocduekcurd. Oc premies 
voor de winnaars worden uitbetaald bij het einde van de prijskampen, 
t.t.z. in 1952. 
Normaal mag verwacht. worden dat in. de loop van het beqrotinqs 

dienstjaar 1952 een nog groter aantal boomgaardprijskampen zal wor 
den ingericht. 

4) Toelagen aan rnodellruücnnplsniinqen. 

Deze toelagen worden verleend op aanvraag van de betrokkenen, 
gericht aan de Rtjkstulnbouwconsulent. Deze ambtenaar onderzoekt de 
aanvragen en dient voorstellen in met het oog op het verlenen der 
toelage. Oit onderzoek is aan de gang. Thans worden meer dan 
150 aanvragen onderzocht met betrekkinq tot het aanplanten van 
zowat 200 Ha. laagstammen. 

5) Toelaqen voor bouw en inrichting van fruitbcwaacplaatscn. 

Ook deze toelagen worden verleend op aanvraag van de betrokke 
nen, gericht aan de Rijkstuinbouwconsulent. 
Een twinttutal aanvragen worden thans onderzocht. 
Volgens de bekomen ,nl;chtingen zal deze activiteit eerst in 1952 

haar volle uitwerking hebben. 

VRAAG: 

Art. 26/2. - Welk is het verdelingsplan van het krediet van 5 mil 
lioen 300.000 frank ? 

ANTWOORD: 

Art. 26/2. - Proeven en demonstraties, cm. - Krediet : 5.300.000 fr. 

Het bedrag van de kredieten. zegge 5.300.000 frank. moet worden 
verdeeld als volgt : 

1) 1.500.000 frank voor het inrichten van proeven en demonstraties 
van verschillende aard. o.rn, proeven van bemestingen, variëteiten, 
landbouwmethodes, orascerttra, enz., de proefcentra voor tabak, hop, 
geneeskrachtige planten erin begrepen; 
2) 1.500.000 frank voor het inrichten van demonstratieproeven op 

. nieuwe teelten. o.a , op qraanmarssoorten [o.rn, op tweeslachtige maïs), 
vecvoermaïs, zachte wolfsboon, mergkolen, Italiaans raygrass. veevoer 
koolzaad. cnz.: 
3) 2.300.000 frank. Ten einde het gebruik van keurzaden te bevor 

deren werd besloten in elke Inndelijke {lemee:nte van het Rijk een 
demonstr atieveld in te richten ten einde de voordelen van het gebruik 
van bewuste zaden in het licht te stellen. 

Voorbedoeld krediet van 2.300.000 frank moet het mogelijk maken 
bedoelde: demonstratievelden in te richten in gemeenten waar dit in 
1951 niet kon geschieden. De uitgaven mogen niet hoger bedragen 
dan 1.500 frank per gemeente. · 
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LL'S crédits, dont il est question ci-dessus, doivent donc permettre 
l'orqnnlsatlou de démonstrations it établir par les aqronomcs de l'Etat, 
Excepté pour c,· qui concerne les démonstrations sur semences sëlcc 

tio11!1<~0:-1i (puruqraphe 3) aucune répartition des crédits n'est faite au 
préalable. Les crédits sont utilisés suivant les besoins et les propositions 
des agronomes de l'Etat clrcouscriptlonualres. 

QLI!!STION: 

Quels sont les montants des diffêrcnts postes des budgets ordlnalrc 
et extraordtnalrc de I'Aqrtculturo pour les Stations de l'Etat et pour 
les Stations libres : organisation, Foncetonncmcut et, plus spéclalcme nt, 
les sommes affectées au personnel? 

Ri\PONSE: 

Buclyet ordinaire de 1952. 

Dépenses <l'Administration Générale, Rëuiunérattous et indcui- 
nités . . . . . . .. . . . . . . . . .. . .. . . . .. . . .. . . . . . . . . . . . . .. . fr. 22.098.000 

Dépenses de matériel et autres dépenses de fonctionnement 
. . . . . . . . . . . . . . . . .. . . . . . . . . . . . . .. . . . . . . . . . . fr. 22.535. 100 
- Subventions nux Stations libres .. . fr. 900.000 

Bndqe! extrnortlinnirc de /952. 

- Travaux et fourniture de premier équipement 'aux Stations de 
l'Etat... ... ... ... ... ... ... ... ... ... fr. 12.000.000 

Qll!iSTION: 

Quelle est la nature N Ic montant des indemnités payées aux mède 
eins vétérinaires pour ln lutte contre les maladies ? 

RÊPONSE: 

I. - A) Lutte contre li. tuberculose bovine : 

B) a) en 1950 : . 
b) trois premiers trimestres 1951 

II. - A) Vacations ordinaires aux vétérinaires agréés: 

B) a) en 1950 . 
b) trois premiers trimestres 195 l 

lil - Vaccinations antlaphteuses : 

a) 1950 
b) 195l 

QUESTION: 

fr. 12.192.558,30 
fr. 11 .143.273,03 

fr. 
......... fr. 

1.480.625 
1.311.115 [jusqu'au l" décembre}, 

29.933.60 
20.186.95 

Quelle est la répartition, par province, des crédits inscrits pour I'm 
sémination artificielle? 
Note explicative. 

RÉPONSE: 

Importance des crédits iiquidés de juin 19-'tS à fin l95I 

Anvers . 
Brabant . 
Flandre Occidentale 
Flandre Ortentale 
Hainaut . 
Liège . 
Limbourg 
Luxembourg ... 
Namur 

750.000.- 
1.396.210.50 
250.000.- 

1.S00.000.- 
1.700.000.- 
1.500.000.- 
1.106.981.20 
l.748.9•10.- 
500.000.- 

Crédits spéciaux destinés aux régions pauvres (actuellement soumis 
aux formalités de liquidation) en exécution de I'Arrêté Royal du 
3 août .1951. 

Anvers. 
Hainaut 
Liège ... 
Limbourg ... 
Luxcmbourq 
Namur 

400.000 
150.000 
400.000 
400.000 
S00.000 
300.000 

Crédits inscrits pour l'exercice 1952 : 
l" pour organisation ou extension de centres . 
2" pour fonctionnement .. - . 
3'' pour la campagne de lutte contre la trichornoniase . 

2.l00.000 
1.250.000 
6 000,00(' 

Voorbedoelde kredieten moeten dus het inrichten van demonstraties 
door de Rilkslandbouwkundtqcn moqelijk maken. 

Behalve voor de demonstraties op keurzaden (paragr.iaf 3) worden 
de kredieten niet voorafqaaudclljk verdeeld. De kredieten worden 
aunqewcud naargelang van de behoeften en de voorstellen van de 
\l<'Wcsti:lijkc Rijblm1dbouwkundigcn. 

VUAI\G: 

Welke zijn de bedragen van de verschillende posten van de gewone 
en buitengewone beqrotlnqcn van Landbouw voor cil' Rijksstntions · 
en de vrije onderzoekstations : orqanisatic. werklnq en, in "t bijzonder, 
de bcdraqcn bestemd voor het personeel 1 

ANTWOORD: 

Gc11>011c begroting 1952. 

- Uitgaven van algemeen bestuur. Bezoldlqluqcn en vcrqocdtnqcu 
. . . . . . . .. .. . . .. .. . . .. .. . . . . .. . . . . . .. . . . . . . . . . fr. 22.098.000 
Uitgaven voor ruatcnclc behoeften en andere werkluqsultqaven 

. . . .. . .. . ... .. . . .. .. . . .. fr. 22.535. IOO 
Toelage min vrije onderzoekstations Ir. 900.000 

Buitenqcuronc br::urotir,g _1952. 

Werken en verschaffen van eerste uttrusttnq voor de Rljksstations 
. . . .. . . . . fr. l 2.000.000 

Welk is de aard en het bedraq van de vergoedingen uitbetaald aan 
de doctors in de veeartsenijkunde wegens het bestrijden van de ziek 
ten? 

ANTWOORD: 

L - A) Bestrijden van de rundertuberculose : 

B} a) in 1950 . . 
b) eerste drie trimesters 1951 

ll. - A) Gewone vacaties aan de Rijksveeartsen: 

8) 1950 
b) 1951 

VRA/\G: 

fr. 12.192.558,30 
fr. 1 l.143.273,03 

B) a) in 1950 . 
b) eerste drie trimesters van 1951 

Ill. - Inentingen tegen mond- en klauwzeer : 

Ir. 29,933,60 
fr. 20.186,95 

l.-'tS0:625 
1.311.115 (tot I December}. 

VRi\/\G: 

Welk is de verdeling, per provincie, van de kredieten inqeschreven 
voor de kunstmatige inseminatie? 
Verklarende nota. 

ANTWOORD: 

Belang van de credieten uitgekeerd in Juni 1948 tot einde 1951 

Antwerpen . 
Brabant . 
vV est-Vlaanderen 
Oost-Vlaanderen 
Heneqouwen 
Luik . 
Limburg . 
Luxemburq 
Namen 

750.000.- 
1.396.210.50 
250.000.- 

1.800.000.- 
1.700.000.- 
1.500,000,- 
1.106.981,20 
1 .748.940,- 
500.000,- 

Speciale kredieten toegekend aan de arme gewesten [onderwor 
pen aan de formaliteiten vatt de liquidatie) in uitvoering van het 
Koninklijk besluit van 3 Augustus 1951. 

Antwerpen 
Henegouwen ... 
Luik . 
Limbùrg . 
Luxemburg 
Namen . 

400.000 
150.000 
'100.000 
400.000 
800.000 
300.000 

Kredieten ingeschreven voor het dienstjaar 1952 : 
.t• voor de inrichting of uitbreiding van de centra's 
2• voor de werking... . . . . .. .. . . .. . . . . .. .. . . . . . .. 
3° voor de strijdcampagne tegen de trichomontase 

2.100.000 
l.250.000 
6.000.000 
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- Pour les demandes de subsides, les comités prcvluclaux établis 
sent des bilans et des prévisions budgétaires tenant compte de : 

l" l'établissement plus ou moins rapide d'un centre dont l'Importancc 
varie avec les besoins de chaque provlncc: 

2" l'importance des frais de fonctionnement qui dépendent de la 
diffusion plus ou moins rapide de la méthode et du pourcentage de 
succès qui peut varier assez bien suivant l'état sanitaire (réqtons à 
sté-rilité cnzoonque duc prtncipalcmeut à la trichcmoniasc €.'t ù dL'S 
troubles de carencer 

·3" l'aclaptation du montant de la redevance payée par les détenteurs 
ck bétail, aux ressources naturelles de chaque région. 

-- L'arröté du Régent du 30 juin 19~8 Itxe des plafonds de 300.000 fr. 
par an et par centre aux subsides pour installation et fonctionnement. 

- La diffusion de l'I. A. n'a pas été également rapide dans toutes 
les provinces. L'installation des centres est donc plus ou moins avancée. 

Certains centres ont d'abord accompli un travail de prospection et de 
mise au point dans des locaux provisoires. lis doivent seulement ecru 
meneer leurs installations définitives. 
- Le Département a accordé un subside spécial aux régions pauvres 

pour pouvoir nppliquer immécli11tcr11e,1t un tarif minimum à la. masse 
des petits cultivnteucs. 
- Les crédits destinés à la lutte contre la trîchomoniase prévoient 

I'assalntssemeut annuel de 10.000 foyers peuplés de '10.000 vaches lai 
tières. 

QllESTlON: 

Question relative aux subsides à la fabrication cle dérivés du lait. 

a) Quelle est la répartition par province, laiterie et industrie de la 
subvention accordée en 1951 ? 
b) Quels sont les critères établis afin de bénéficier de ces subsides? 

c:) Quel est le nombre de demandes de subsides. non-satisfaites en 
1951? 

RÉPONSE: 

a) Cette répartition est reprise dans les tableaux annexés. (Ces ta 
bleeux sont déposés au Greffe de Ill Chambre.] 

b) Répondre aux conditions prescrites par l'arrêté royal du 2 mai 
1951 ·et plus spécialement avoir payé 'au producteur de lait un prix 
minimum pour toute }a matière première réceptionnée et en avoir fabri 
qué des produits de bonne qualité. 

c:) Six demandes de subsides n'ont pas été satisfaites en 1951, les 
intéressés ne remplissant pas les conditions reprises sub b). 

QUESTION: 

Statut des attachés agricoles ressortissant au Département. 

RÉPONSE: 

Ce statut a fait I'objet des arrêtés du Réqent des 28 mai 1946. 23 jan 
vier 19':18 et du 26 février 1949 (Mo11iteur des 5 juin 1946, Il mars 
1918 et 2-i avril 1949). 

- Voor de aanvragen om toelagen, maken ,de provinciale corulté's 
bilans en budqetairc raminqcn op, rekening houdende met de : 

l" min of meer vlugge oprichting van een centrum waarvan de 
belangrijkheid verandert volgens de noodwendigheden van iedere pro 
vlucle: 
2" bclanqrtjkhetd van de werkingsonkosten die afhanqen van de min 

of 11\CC'r vlugge ve rspreldinq van de methode en het percent successen, 
dat nogal kan veranderen volgens de qczondsheldstoestand ( qewestcn 
met cnzoottsche stcrtlttctt voornamelijk te wijten aan de trlchomonlase 
en de carentlestoorrusscn}: 

3" aanpassing van het bedrag vim de bijdrage betaald door de 
veehouders, aan de natuur lljke Inkomsten van ieder gewest. 

- Het besluit vau de Regent van 30 Juni 1948 stelt de plafonds vast 
op 300.000 frank per jaar en pct· centrum voor de toelagen voor inrich 
ting en werking. 
- De verspreldlnq van de K. I. is niet ln alle provincies even vlug 

geweest. De oprichting van de centra's is dus min of meer gevorderd. 
Sommige ceutra's hebben eerst een werk van prospectie en op punt 

stellen in voorlopige lokalen uitqevoe rd. Zij moeten nu eerst hun 
definitieve inrichting beginnen. 
- HN Departement heeft een speciale toelage- toegekend aan de 

arme gewesten om onmiddellijk: een minimum tarief te kunnen toepassen 
voor de massa kleine fonc/bouwus. 
- De kredieten bestemd voor de strijd tcgcu de trtchomoniase voor 

zien een jaarlijkse gNonchnaklng van 10.000 haarden bevolkt met 
40.000 melkkoeien. 

VR/\AG: 

Vraag betreffende de toelagen voor de bereiding tnl11 zuivelproducten, 

a) Welke is de verdeling, per provincie, zuivelfabrlek en nijverheid. 
van de toelage toegekend in 1951? 
b) Welke zijn de criteria, vastgesteld om deze toelage te kunnen 

genieten? 
c) Welk is het aantal van de niet-ingewilligde aanvragen in t951? 

ANTWOORD: 

a) Deze verdeling is wéerqeqeven in de bijgevoegde tabellen. ( Deze 
tabellen zijn ter Gcilfic v,~n de Kamec neergelegd.) 

b) Beantwoorden aan de voorwaarden, vastqesteld door het Konink 
lijk besluit van 2 Mei 1951, en meer in het bijzonder aan de melkprodu 
cent een minimumprijs voor de ontvangen grondstof betaald hebben en 
er mede producten van goede kwaliteit gefabriceerd hebben. 

c:) Zes aanvragen voor bedoelde toelaqen werden niet ingcwilllgd in 
1951; de belanghebbenden vervulden de voorwaarden niet, vermeld 
sub ~)- 

VRAAG:. 

Statuut van de van het Departement afhangende landbouwattaché's. 

ANTWOORD: 

Dit statuut heeft het voorwerp uitgemaakt van de besluiten van de 
Regent van 2& Mei 1946. 23 Januari 1948 en 26 Februari 1949 (Staats 
bhicl van 5 Juni 1946. 11 Maart 1948 en 21 April 1949). 


